Excerpts from a Diary kept while working in the District Attorney's office during the investigation of Kennedy's assassination
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June 25, 1967
Matt Herron, photographer for the Black Star agency in NY, worked with Jim Phelan on the Saturday Evening Post article about the New Orleans investigation. I knew Matt quite well before working on this case and saw him this afternoon at his home, 315 Pine St. There were quite a few people present. He told me that he was favorably disposed towards the investigation, and wants to see it succeed. He thinks there was a conspiracy and is a friend of and thinks along the same lines as Vincent Salandria.
He volunteered the following information regarding Jim Phelan and Perry Russo. Phelan interviewed Perry Russo in Baton Rouge after the Preliminary Hearing. Also present at this meeting was Russo's room-mate and Matt Herron.
Phelan asked Russo twice during this interview if it was true that he, Russo, had not mentioned a meeting between Shaw, Ferrie and Oswald until he came to New Orleans. According to Matt Herron, Russo agreed that he did not mention such a meeting until his arrival in N.O. Herron seemed to remember Russo saying something like "I guess not" in response to Phelan saying was it not true that the meeting didn't come up until he was questioned in New Orleans. Matt Herron also said to me, "I think you've got the wrong man, Tom." He was referring to Clay Shaw, and the group of people with him seemed to be unanimous in believing that Shaw was innocent.
(March, 1969: Herron later changed his mind. I saw him in the court room on the last day of the Shaw trial with Vincent Salandria. At the end of Dymond's closing argument I saw Matt standing alone and I asked him if he believed that Clay Shaw was guilty. He simply said "Yes".)
Herron added (June 25 ‘67) that Phelan is "still working on the case", and that he, Phelan, would submit affidavits at the trial testifying to the above mentioned meeting. I asked Herron why Phelan was still working on the case in view of the fact that his article had been published and he said that Phelan "is interested in detective stories."
Herron also stated that it was his impression from talking to Phelan that Bill Gurvich was now collaborating with Phelan. Matt said that if called upon to testify to this meeting he will do so as he was there; however, he said he was not prepared to "put anything in writing" at this stage. He was passing this information on to me because he wants the assassination probe to be successful in its outcome.
Aug 14, 1967
Dean Andrews trial. Andrews is being charged with making 2 conflicting statements: 1. that he can't say whether or not Shaw is Bertrand, and 2. that Shaw is not Bertand. This means that he is being charged with making a statement with one that is in conflict with one that would lead one to suppose Shaw is not Bertrand. I.e., it looks as though the state is trying to get Dean to corroborate that Clay Shaw is not Clay Bertrand. The whole thrust of the Andrew trial is very injurious to the Clay Shaw case. I pointed this out to Jim Alcock and he said: "I know, it hurts us."
August 19, 1967
I talked to Alcock today; he seems to be the most intelligent, and the most communicative person in the office. He said several things, some of them astonishing. First, he told me that Gene Davis had called Dean Andrews at the Hotel Dieu. I asked him how he knew that and he said that Davis had called him and admitted it. It now begins to look as though Gene Davis really is Clay Bertrand, inasmuch as anyone is. Alcock suggested that Dean might have just made up the name Bertrand. He said there was a rumor that there had been a nurse at the Hotel Dieu while Andrew was there named Clare Bertrand, and that as far as he knew nobody checked this out.
Alcock went on to say that it was the first name "Clay" that was the initial lead as far as Clay Shaw was concerned. I suspected that this was true but this was the first time anyone in the office had admitted it. He said that Shaw had refused to take a lie detector test, and that he feared Shaw's lawyers were soon going to publicise the results of a test which he believed Shaw had taken in Illinois somewhere. He said he would like to subpoena and question Marina Oswald. Mainly he wanted to know if Oswald was ever away at night. Alcock also said he was worried about the business about the beard.
He added that he thought the arrest of Clay Shaw was possible a case of mistaken identity, and that he had qualms about taking the case. I mentioned that we should make a formal request of the FBI that we be allowed to see the classified FBI reports of David Ferrie. I said that otherwise there was a danger that the defense would produce them at the trial, that they would contain nothing of interest, and moreover that the defense would establish that we hadn't even requested to see them. Alcock agreed that we should do this.
Aug 25, 1967
I arrived in Dallas on Aug 24, and was met by Bill Boxley at the airport. We proceeded directly to Marguerite Oswald's house in Fort Worth. Boxley introduced me to her and told her that I represented the DA's office, adding that he hoped we would be able to go though the material pertaining to the assassination which she had been accumulating, and had suggested we might be interested in. (Earlier, to Boxley.) However, Mrs Oswald did not appear to welcome the suggestion, and made it clear that it wasn't going to be that easy to get her to part with her material.
She soon launched into a lengthy discourse about her personal misfortunes, explaining that she had spent a great deal of money on her own investigation, including phone bills as high as $500 a month, and that although she had made about 200 TV appearance[s] she had only been paid $100 on 3 of them. She added that she had recently been wondering where the next meal was coming from and at this point momentarily broke into tears. However, she soon recovered and said, "I hold all the cards, I am the mother, you've got to bring the family into this."
Nevertheless, it was her contention that it would be unwise for ger to reveal any of her significant data to us, as the best way to do it would be in a book, which she seems to want to write, (and later added would be as big as, and considerably more important than, William Manchester's book.) It soon became clear that Mrs Oswald was unable to distinguish between us and newspaper reporters, and although Boxley carefully explained to her that we represented the DA's office in a case which might exonerate her son from having fired any shots, she plainly still regarded us as reporters trying to get a story.
Mrs Oswald showed no interest whatsoever in the New Orleans investigation, and asked no questions about it, as I should have thought she might. In particular, it was striking that she at no stage inquired if we had obtained any evidence which would exonerate Lee Harvey Oswald and it was clear that her interest was not to "clear his name", as she had maintained. She wanted to be at the trial though. "I should be at Shaw's trial, just for the prestige, have the mother there fighting for her son." She just seemed to imagine herself on the witness stand, "with Shaw", in some vague but important capacity. I told her that she could not be a witness unless she had previously told us something of sufficient importance to merit it, but she made no response.
She then went into a diatribe against reporters who had cheated her. Overall, Mrs Oswald gave us no significant information and the whole trip was a waste of time. We also saw Mrs AC Johnson at 1026 N. Beckley, and she showed us the layout and told us that Oswald was quiet and near, and on most days called someone from the payphone in the house, speaking in a foreign language, which she since surmises was Russian. She said he would call twice and sometimes 3 times a day.
Aug 30, 1967
Critics of the Warren Report are nearly always not aware of the extensiveness of the FBI's investigation. I was in the position till I went to Dallas, and more especially the National Archives and read through their voluminous reports. Sciambra has reported the same experience as a result of his trips to Louisiana towns, and certainly Garrison must be in the same position. E.g., early in the investigation he wrote a notation on a memo to get copies of the hotel register where Oswald stayed in Mexico City, and also Dallas YMCA records. Both were published in the 26 volumes.
The NBC program seems to have misfired from a publicity point of view. Quotations from letter to Garrison:
"My heart goes out to you in your fight for justice. . ."
"I ask that you not be discouraged by this horrible unfortunate abomination . . . may God bless you."
"The poor ignorant public (me) is searching for a champion, so don't let us down. I recall Frank McGee solving the Kennedy affair on TV the first day so how could we expect any change out of him."
(Letter to NBC, copy to Garrison:) "It is evident from your recent broadcast on the Garrison investigation that your true purpose was to create a doubt about any activity which might tend to throw light on the assassination of our beloved President Kennedy."
Alcock said something about Santana the other day. Can't remember his exact words but they were to the effect that Santana was just a Cuban fisherman who happened to be in jail at the time, and knew nothing whatsoever about the assassination.
Cynical thought for the day: Ferrie and Oswald are both dead. It's surprising therefore that we don't have a few witnesses who say that they knew one another as neither is around to rebut it. I think that's what Garrison wanted to get out of Brownlee. (Ferrie's godson)
Sep 7, 1967
John Volz indicated how he became involved in the case. Returning from Shreveport with Garrison when G. asked him if he had seen the Esquire article about the assassination. They picked up a copy at the news stand and Garrison told him to read it. He said they only had 2 or 3 people working on the case and they were told not to say anything about it. Volz told me, which I already knew, that precautions were taken in the office not to let this leak out. They were planning to arrest people before there was any publicity about the investigation. Typists were kept in the dark: Oswald was referred to in memos as "Smith" or "Patsy", and Ferrie was known as "Lindberg."
Life was in on the investigation early, as was CBS. Neither was going to break the story until Garrison wanted them to.
Volz made a trip to Dallas in late January to investigate the 3128 Harlendale story mentioned by deputy Sheriff Buddy Walthers. He came back with a negative on it, which he said didn't please Garrison too much. There was a lot of kidding of Volz about this later, and when people saw him in the office they would say, "There's nothing there, chief," which was what Volz apparently had told Garrison. Volz stopped working on the case about a month after his trip to Dallas. Too many of the legal staff were getting tied up, he said.
Sep 8, 1967
Garrison told me in his office that he was sorry I was underpaid, and to make up for it he told me it was alright for me to go ahead and keep xeroxes of anything I wanted. He said he was sure I would want to write a book about my experiences "when I got back to England." Couldn't quite figure this one out. He said he also had a private file at home which he thought would be of interest to me. (March 1969): No doubt it would have been interesting, but I never did see it.)
Sep 9, 1967
Boxley back from Baton Rouge, where he was investigating "Clinton." All top secret. He was talking to Garrison about it in G's office and I got the feeling I was not welcome when I went in. Advance copy of Playboy arrived and Garrison asked me what I thought of the interview. He said: "To me, it's like the taste of water." I told him it was OK because more specific than the later revised drafts he had sent off. (He had said at one point that the great thing about the Playboy interview was that you could write the questions as well as the answers.)
I asked him how Gordon Novel became involved in the case, He thought for a moment and said Novel came in and offered to help with electronic equipment, on the proviso that they didn't implicate him as a result of what he told them. Garrison agreed to this and Novel told about the Houma burglary episode and his connections with Ferrie. Garrison then found out, he said, that Novel had been taking pictures inside the DA's office and selling them to Walter Sheridan. He then reneged on his agreement with Novel.
I asked Garrison what he thought about David Lewis as a witness; he didn't seem to have much of an opinion. I then pointed out that Lewis was one of the few linking Oswald and Ferrie. He didn't know this, or at least pretended not to realize it, and I then pointed out the trouble with the dates. (When David Lewis was originally interviewed in the DA's office, Dec14, 1966, he had been quite positive that the date he saw "Lee Harvey" at Mancuso's restaurant was in 1961, when Oswald was in Russia. I was in Ivon's office with Lewis on that day, the day I was hired.) Garrison then said something about Lewis later correcting the date.
I stressed to Garrison the importance of a Ferrie-Oswald link- in my opinion, I said, the most important connection in the case. He said maybe he would have to "re-evaluate" Lewis as a witness.
Sep 10, 1967 (Sunday)
Went to the office in the afternoon. Sciambra, Alcock and Garrison were there, Ivon also came later, They were discussing the "Clay Bertrand" signature found in the guest book of the VIP lounge at the airport. Also discussing the motion to quash set for tomorrow. All seemed confident as to the outcome; it would take one day and Garrison seemed to know what questions the judge would permit, (especially of Russo.)
There was a discussion of the Pizzo exhibit. I asked Garrison if he had identified the other man passing out leaflets in the picture and he said: "What do you mean, have we identified him? That's Manuel Garcia Gonzalez." He then qualified this in some way.
The role of Life magazine was discussed. Sciambra was in favor of breaking off diplomatic relations. However Garrison and Ivon are evidently in favor of "keeping channels of communications open." I pointed out it seems they must be holding back some information on Hall, Howard, and Seymour, as they seem so interested in them. Sciambra said he got the impression from Boxley that Life weren't giving us everything. Problem with Life, as Sciambra pointed out, and Ivon later confirmed, is that they have a copy of our files whereas they have given us very little.
Note: What leads was Garrison working on when he began his investigation?
1. Looking for Ferrie involvement.
2. Dean Andrews-Clay Bertrand
3. Harlendale Street, (Dallas).
4. Mrs Sylvia Odio. (A xerox copy of her Warren Commission testimony was in Ivon's office when I went there mid Dec. 1966.)
5. Pizzo exhibit. (Ivon showed me this picture in mid Dec, pointed to the man later known as Manuel Garcia Gonzalez, and said: "That's the man we're real interested in, Tom."
Monday, Sep 11, 1967
Mark Lane arrived, and I met him for the first time. I went into Garrison's office for something, and there was Lane quietly sitting in a corner.
Sep 12, 1967
Shaw motion to quash over. The decision by the judge is next Monday. I went out to dinner in the evening with Mark Land and his wife Anne-Lise. Contrary to the publicized impression, I found Lane quiet, tactful and thoughtful. He told me about his new book, "Mark Lane Replies." At one point I told Lane that there was a certain irony in his supporting Garrison, because he had supposedly been retained by Oswald's mother to defend (posthumously) her son. Garrison's case against Shaw, I reminded Lane, is contingent upon Oswald's guilt since Shaw is accused of conspiring with Oswald. Lane's reply was: "I have never maintained that Oswald is innocent. Nowhere in ‘Rush to Judgement," do I say that Oswald is innocent."
At Felix's, Land and I were discussing the Dean Andrews case and Lane had started to say something about Prentiss Davis when we were advised by someone sitting at the next table (very crowded together) that he was one of Shaw's lawyers -- Panzeca. Had never seen him before.
Lane is playing a quiet game and not asking me any embarrassing questions!
Sep 13, 1967
Bill Turner arrived in town, and I met him at the airport. He is doing an "Award Book" on the Garrison probe. Turner stayed a full week and went through the files in the "Archives" -- my office, xeroxing material and taking notes. He displays particular interest in the "paramilitary" connections in the case -- Minutemen, etc.
Wednesday evening I went out to dinner with him, Boxley, and Mrs Mae Brussell. Mrs B., from Carmel, Calif. has done vast research on the Russian community in Dallas , nearly all of it a complete waste of time it seems to me. She has cross-indexed it to the point where her notes on DeMohrenschildt, for instance, are almost valueless as being more voluminous that his original testimony.
Sep 14, 1967
Mrs Brussell, Mark Lane, Bill Turner, and Bill Boxley all competing with me for a place in my office. In the evening, Turner, Brussell, Boxley and I went out to Garrison's house for what he termed a brainstorming session.
Garrison more or less help the floor and discussed a wide range of topics in his inimitable way. I took the following notes. Dave Ferrie, he said, deposited $7000 in his bank in November, 1963. Garrison added that Ferrie "discontinued his association with Cubans after the assassination." The head of the National States Rights Party was George Soule, and Garrison said they held a convention here in August, 1963, at the Fountainbleau Hotel. This is the same group that was talking about killing Kennedy in Miami and discovered by the Secret Service. (The "Miami tape.") There was then something from G. about this group recently forming the Anglican Old Orthodox Catholic Church, which I couldn't quite follow. Garrison is very interested in these ad hoc church groups, mainly because Ferrie belonged to one. He sees them as covers for espionage and CIA type activity. Garrison believes that the Abundant Light Temple (or some such name) near where Tippit was shot in some way played an important role in the planning and execution of the assassination.
Garrison can sometimes talk extremely amusingly about things like this. You reach a point where, not only do you not believe what he is saying, but you realize he doesn't believe it either. You realize he is just putting on a kind of amusing performance. Often it is difficult to see the dividing line between when he means what he says and when he is joking. I remember once, one Sunday when we were holding staff meetings in the middle of the day, he started to talk to the assembled lawyers about the paramilitary operation in Dealey Plaza. I think everyone was a bit uncomfortable, sensing that Garrison believed what he was saying and that no one else did. Soon, however, he got carried away and was talking about "platoons of National Guardsmen" hiding in churches, "infantry movements", "armored convoys" moving through Dallas, underground canteen facilities in a huge dugout under Dealey Plaza, and so on. Everyone was completely broken up with laughter, which of course Garrison appreciated. He only does this when he is in a good mood.
Tonight, however, he was more serious and concluded about Ferrie: "The lines are gossamer lines, but when you find them they lead from Dave Ferrie to Nazi-ism, Fascism." He added that Ferrie's trip to Houston was "more interesting than if he had gone to Dallas." His phone records for Nov. 1963 were missing too. (Not sure if this is true. I have seen Ferrie's phone records but don't recall.)
"Reily and Monahan were both Directors of the Crime Commission", Garrison said, and added that they worked for the Reily Coffee Co. which employed Oswald. Garrison said that this company "is more that a coffee company."
On July 15, ‘63, there was an Eastern Airlines hearing in Miami regarding Ferrie. Banister testified strongly in Ferrie's favor, and, as Garrison put it, "went way beyond the call of duty." Later that week, G. explained, Oswald says to Adrian Alba: "Pretty soon I'm going to get the pot of gold at the end of the rainbow." Then on Friday he leaves the employ of Reily.
Garrison pointed out that 544 Camp St (which Oswald had on his literature) is the same building as 531 Lafayette, Banister's address. "Guy Banister's office is the key to the case," Garrison said. He may be right. I always feel more comfortable when he talks about Banister because he seems like a good suspect. Garrison then said, "We tunneled (sic) into Dallas from the back." I'm not sure what he meant by this, however.
He said something about there being a statement from a man who says Alba took him to a Minuteman meeting. Conversation turned to the Minutemen type, and the kind of man who is nuts about guns. Garrison's comment: "They ought to get these guys and send them to Vietnam. Give them a physical on the plane." I agree.
Garrison has been doing a great deal of research into the various Ruby or Crafard notebooks published in the 26 vols, and the Oswald address book. He's quite proud of this research, and reckons he's probably the world expert in this sub-topic. (He probably is.) He says the annotation "Midland 2550" occurs in the Crafard book and "Newton 2550" in the Oswald book. Garrison suggest these are "Callsigns" on some radio frequency. (I'm not sure that G is right that both these annotations do occur, but he might be. I checked and could only find one, the Oswald one I think.)
Earlier on, (about a month ago,) a guy called Jim Hicks had come to see Garrison in his office one Saturday afternoon. He said he had been in Dealey Plaza when JFK was shot, although I recall he had 2 versions as to which side of the street he was on. This evening Garrison told us that Hicks has a drunken driving rap hanging over his head. He now wants us to write to the D.A. in Oklahoma to get him off. This is obviously the explanation of Hicks' visit.
Garrison says he is issuing a Grand Jury subpoena for Loran Hall, and then said something about Hall possibly suing him. "He may end up living in this house," Garrison said.
Garrison is more confident these days, since the discovery of the name ‘Clay Bertrand' signed in the airport VIP room guest book, dated Dec 14, 1966.
Sep 15, 1967
‘Plot or Politics' by Rosemary James & Jack Wardlaw published. Can't remember anything else today.
Sep 16, 1967
Went out to dinner in the evening with Boxley and Turner, and we later met Garrison at the Boucherie, with Sciambra and girl friend. Garrison in genial mood, being recognized etc. Being introduced to girls and leaning forward embracing them in a friendly way. I mention the Phelan rumor (to the effect that there is going to be "a break in the case" later this year,) to Garrison, but he does not think the break is likely to be all that important and in this respect he is probably right.
Sep 18, 1967
The judge ruled against the motion to quash today. At lunch with Alcock, Lane, Turner and Boxley, Jim Alcock expressed some concern over the fact that the judge appeared to be rushing to trial, and in particular regarded it as his prerogative to set the trial date because we had filed a motion for speedy trial. In Alcock's view, both the prosecution and the defense would like to have the trial delayed. He is not looking forward to it at all. After the NBC attack on Garrison in June, Alcock expressed amazement at Garrison's behaviour: he now had very good grounds for requesting a continuance in the case, but what does he do? He files a motion for a speedy trial. Alcock shook his head in (slightly amused) disbelief. A. thinks the trial will either have to be late October or January, in view of the Xmas recess and the jury being locked up.
Chandler Brossard, a senior editor of Look magazine is in town. He is a slightly oddball character with unconventional views; apparently a great admirer of Garrison. He is doing a ‘visit piece' for Look. I went to dinner with him, Boxley, Turner, Mark & Anne-Lise Lane, at Antoine's. (The tab was $80.01, paid for by Boxley who was reimbursed by the DA's office.) There was something of an altercation between Brossard and Lane, which was still going on outside Antoine's door as we left. As I recall it, Brossard was saying what a lousy magazine ‘Playboy' is, and Lane, (who had reaped benefit from it in his ‘Playboy interview') disagreed. The argument escalated from then on but I didn't pay much attention.
Brossard said he thought there were only three good magazines in the country: Ramparts, The New York Review of Books, and The Realist: a very odd view for a senior editor of Look.
Today Matt Herron filed a report on his negative investigation in Dallas (last January) in an attempt to establish a phone call link between Ruby and Oswald.) This investigation was predicated on some information he received earlier from Penn Jones, and Herron then got a short assignment from Billings of Life to check it out. Nothing came of it, however.
I finally wrote up a memo on Jerry Hemming's visit. Hemming came to see us last July, and as I had nothing about it in my diary earlier, I will put something here. I quote from a letter I wrote to Edward Epstein, dated July 25, 1967:
"We were recently paid an unannounced visit by two Americans who were intimately connected with Cuban exile groups in the summer of 1963. One, Gerry Patrick Hemming, was even dressed in fatigues. The main purpose of their visit seemed to be to point an authoritative finger of suspicion at Hall, Howard and Seymour, (to an extent that we began to wonder if they knew that others were involved and were trying to protect them.) Gerry Patrick told me the following story which I thought might interest you.
"According to Gerry Patrick, (he usually drops the Hemming,) there were in 1963 numerous "teams" with paramilitary inclinations out to "get" Kennedy. Some of these teams had been approached by wealthy entrepreneurs of the H.L. Hunt type, (though not, I think, in fact H.L. Hunt) who were interested in seeing the job done and even provided financial assistance. Then, on November 22, 1963, Kennedy is shot down on the streets, ("Maybe Oswald got there ahead of them," Patrick commented,) and then for 2 years or so, there the story rests.
"However, since all the mounting controversy of the last 12 months, a startling new development has occurred, according to Patrick. Recently, members of the "teams" have been returning to their sponsors, taking credit for the assassination, and at the same time requesting large additional sums of money so that they won't be tempted to talk about it to anyone. In turn, the sponsors have apparently been hiring Mafia figures to rid themselves of these blackmailers.
"Gerry Patrick admitted that his own association with some of these extremist groups in 1963 has recently been causing him some concern. Incidentally, this may very well be the true story behind the Del Valle murder in Miami, reported this spring in the National Enquirer."
Tuesday Sep 19, 1967
Effect of the Life articles on organised crime, (Life: Sep 1 & Sep 8, 1967): Garrison has instituted a grand jury investigation of organised crime, and has offered to resign if any found. Kohn, he says, also should resign if none is found. On the filing front, a ‘Mob' file was instituted, casually, by Garrison. It contained a memo which G. had evidently just written.
Brossard expatiating in my office about America, which he refers to as "the jerk-off machine." He talks quite amusingly and much of what he says I agree with, eg. the deplorability of accepting the notion of education as a panacea. He says Americans "encapsulate experience" in such a way that the experience does not affect their lives in any way. He have this example: if a conspiracy of top level origin to assassinate JFK was unearthed, this information would be immediately "encapsulated" and no action would result. In a country like Spain, he says, there would be a revolution.
Brossard went out to dinner in the evening at Garrison's home. Boxley and Turner had dinner at the Lanes.
Sep 20, 1967
Turner left in the evening and Garrison left for New York. He has some TV appearances resultant from his Playboy interview.
Sep 22, 1967
I had lunch with Mark Lane alone and we discussed the case more frankly than before. He admitted the uselessness of propinquity as an incriminating factor -- something Garrison has been going on about and apparently sincerely believes in. Lane speculated as to the possible innocence of Clay Shaw: "Wouldn't it be something if he was innocent," or words to that effect. He gave me the impression that it was a thought which had never occurred to him before. I told him I thought Shaw would be acquitted on the evidence I have seen. Lane said he thought there would be a "public investigation" of the probe if Shaw were acquitted. I don't necessarily think so.
Lane is quietly going through the files, (Mancuso, Sheridan, Sandra Moffett, recently,) occasionally xeroxing material. Naturally, I am concerned by Lane's presence as he could be trying to usurp my position. His position is beginning to become clearer to me: he is basically out for himself and would like to see his position vis-a-vis the Warren Commission vindicated by Garrison. I got the feeling today for the first time that he may have realized he might not be backing the right horse. He is definitely a calculator, and I feel may be prepared to take a calculated risk on the outcome of the case. (If I were in his position -- best seller behind me -- I would be strongly tempted to get quickly into another field.) He is clearly in a quandary: an extremely ironical position in view of Shaw's guilt depending on Oswald's.
Wrote to Paul Hoch and Popkin. Reviewed the Nagell file and consider it a complete waste of Bill Martin's time and office money.
Sep 26, 1967
The defense filed a motion for a 6 month delay in the Shaw trial, or alternatively a change in venue. Alcock, Burnes, etc. are obviously pleased with this opportunity to establish a stronger case against Shaw in the interim. Alcock said that as an alternative to the judge actually ruling in their favor -- an unlikely contingency -- the state might file a reply which contained an exasperated preamble alluding to our desire for a speedy trial, and goes on to agree to the defense's request, for purported reason of possible reversal later on if denied. In this event, Alcock said, the judge would have to accede to the united front presented by both sets of lawyers.
Mark Lane on WVUE TV 11 o'clock news, and alleged that Life's organized crime series is in reality part of an "orchestrated attack" on Garrison, and said that they (Life) had photos, etc. which would destroy the Warren Report, but refused to publish them. (What nonsense this is. Presumably he is referring to the Zapruder film, which anyone can see in the National Archives, and segments of which have been published about three times in huge color spreads in the magazine -- most particularly in an article which called for a new investigation and brought Garrison into the fray!) Lane then made an made an indiscreet remark about Aaron Kohn's grand jury statement -- revealing that he knew what Kohn said before the grand jury, which he is not supposed to know -- and also mentioned Billings, Garrison and he having dinner together. I'm afraid Lane sees things purely in terms of public relations, TV appearances, etc.
Sep 27, 1967
Garrison returns with McKeithen from New York. Apparently they were shown additional data by Life, which prompted McKeithen to admit that there was organized crime in Louisiana. Everybody in the DA's office is terribly upset that McKeithen "blew his cool", as they put it. I saw Garrison in the office later on, and a few other people were there. He was really mad at McKeithen. He said, "He's got a wonderful face, he's got the face of a wagon train leader traversing the continent, but when he got back to New Orleans, this BLOB stepped off the plane." He then gave the speech he would have given if he had been Governor. I wish I had had a tape recorder because it was a tour de force. I don't remember how it went except that the first sentence went: "I don't have to APOLOGIZE for the STATE OF LOUISIANA . . . ." After that I was just hypnotized, like everyone else in the room. I remember thinking that he would only have to make a few speeches like that and he could get elected Governor wherever he likes. I never saw Huey Long, of course, but I imagine Garrison could have made him look like an amateur.
	[image: J. Edgar Hoover and Lyndon Johnson]
Garrison with assistant DAs Andrew
Sciambra (middle) and James Alcock (right).


Monday Oct 2, 1967
In the morning my phone was put in and I arrived at work at noon. Garrison was there and he was in one of those moods when he wanted me in his office. He discussed various things. Penn Jones' new book had arrived and he was amused by the chapter headings: ‘Deaths,' ‘More Deaths,' ‘Still More Deaths.' He also went over my memo on Oswald in Mexico, (he has some theory that Oswald's brother went to Mexico.) He then complained that people call him all the time and he has to "absorb their energies," as he put it, and meanwhile gets nothing done. He also wanted me to call Jones Harris re "Helms", and John Hall (a lawyer) in Tulsa re Jim Hicks.
I spoke to Jim Alcock later in the day, and he started out be expressing pessimism about the case; he complained that no-one was working on the Shaw case and we were really going to have to get down to it. He said his reply to the defense motion was such that a compromise would be arrived at as to the trial date, and he implied it had already been arranged with the judge that the trial would be in January or thereabouts.
A lead which has developed is that Tommy Cox (listed in Shaw's address book) is supposed to have admitted something about Shaw's alleged involvement to a third party, and we are now trying to find Cox, so far without success. Alcock then discussed the case in general and said he was not at all looking forward to the trial. He said Shaw may in fact have used the name Bertrand, and Russo's meeting may have taken place, but he said that he doubted Shaw was really responsible for any overt act.
He repeated to me that Eugene Davis had admitted calling Dean Andrews at the Hotel Dieu, and he said he would like to question Davis further. (No development re ‘Clare Bertrand' at the hospital.)
Alcock discussed Ferrie and pointed out he saw no reason to believe Ferrie was involved. I asked him if we had any witnesses other than Jack Martin or David Lewis who linked Ferrie and Oswald. He said no, and then added that Lewis was "a liar", and that anyway Martin didn't ever claim seeing Oswald and Ferrie together. (Not so. At one point, Martin did make such a claim. He might have added that it was surely more than coincidence that Martin and Lewis both came into the DA's office with matching stories on the same day, Dec 14, 1966, incidentally the date in the guest book at the VIP Lounge. Also, later on Matin and Lewis were sharing an apartment together.)
Also, Alcock pointed out that right after Ferrie was released on Nov. 25, 1963, he went straight to Oswald's apartment on Magazine Street which was, as Alcock described it, "swarming with FBI, Secret Service, police, etc." trying to find out how anyone could think he was involved with Oswald. Later on he went all over the city discussing his case, trying to find the answer to the same question. As Alcock said, a guilty man would probably have quietly left town. Maybe he was, as Garrison would put it, "disassociating," (by this he means someone who is supposedly guilty deliberately acting in an innocent manner,) but it seems awfully unlikely. I agree with Alcock's position on all of these points.
Alcock said he did not believe the defense's request for a 6 month delay indicated that they knew, or thought, that Clay Shaw was guilty, but simply that they didn't want the hassle of the trial, with witnesses to be called, the expense involved, possible homosexual disclosures, and generally the length and exhausting nature of the proceedings. He said he wasn't looking forward to it either, mainly because we had such a slim case, and were going to be hard put to it to link Shaw to any of those supposedly involved -- according to Garrison's statements: Minutemen etc. Alcock said the Clinton angle "wasn't working out," and that he entirely disagreed with Garrison's interpretation of the Tankersley episode, (Holmes exhibit in 26 volumes, which suggests that Oswald may have had a friend in New Orleans who filled out a change of address form at the Post Office.)
Alcock repeated what Garrison had already said to Epstein and myself in June–that Shaw became the suspect because they were looking for Clay Bertrand and Clay Shaw had the same first name; also Clay Bertrand was presumed to be a homosexual. Thus Shaw came to light. Garrison had said earlier to Epstein and myself that Sciambra had "squeezed the quarter" looking for Clay Bertrand, but that he could not be found.
Alcock said that we should call Marina Oswald before the grand jury, and that it would look bad if we didn't. Even now it would look a bit remiss to call her at such a late date. Alcock said he thought a "buff" such as Garrison is would be only too pleased to have the opportunity to talk to the wife of the alleged assassin. Mainly, Alcock is interested in asking her if Oswald spent nights away from home.
Regarding the Thornley affidavit, prepared for Garrison at the urging of David Lifton, Alcock said he talked to John Rene Heindel the other day, and if he speaks Russian, Alcock said, "he fooled me."
Tuesday, October 3, 1967
State's reply filed re continuance and change of venue. January trial now seems likely. Garrison requests McKeithen to appear before the Grand Jury, and then subpoenas him! Alcock and Lorraine Schuler (Garrison's secretary) amazed at this, and obviously somewhat dismayed. Alcock again referred to the Playboy interview and said how wild it was. Lorraine Schuler said she wouldn't even read it. Then Alcock said that by saying outright that Oswald didn't fire a gun that day, Garrison had "pulled our overt act out from underneath us." He told Garrison this, but Garrison casually replied that: "That's just my opinion. You can argue differently in court if you want to." (Garrison is consistently and openly contemptuous of lawyers and law. I once heard him say that lawyers should be called liars. On another occasion Garrison explained that when he was in law school he learned that any case can be argued either way, according to whichever set of precedents you care to select from the law books, and that therefore the establishment of truth has got little to do with law. Ever since he realized this, he said, he lost interest in law.) As Alcock said, the one thing we could have proved was that Oswald owned the gun etc.
It is worth noting that if it is a question of either strengthening his case against Clay Shaw, or arguing against the Warren Report, the latter always has a prior claim in Garrison's mind.
To dinner in the evening at the NOAC with Garrison, Boxley, Burnes and Sciambra, later joined by Ivon and Loisel. (Alcock always does his best to avoid these gatherings.) Garrison even more confident than ever, and soon after I arrived made a startling remark to the effect that so far he had been playing it cautiously, but now he was really going to start swinging out onto the offensive. Idea of the dinner was to get us to concentrate our attention onto crucial areas -- before we had been spread out "like two infantry battalions," Garrison said -- but in fact not much was achieved in the course of the evening.
Garrison seems certain that General Walker and H.L.Hunt are involved in the assassination, although I am not clear on what evidence. I was agreed to give them the code names Harry and Eddie Blue (i.e. "True Blue") It was pointed out by Boxley, (real name, it emerged, is Bill Wood) that Lifelost interest in us when we lost interest in the Cuban exiles -- good point.
Garrison is evidently proud of the fact that he doesn't smell a Communist conspiracy in the assassination. He repeatedly says how "we found out after two days the Communists weren't involved." His assistants look about them with deadpan expressions when he makes remarks like this, not giving anything away.
Walker's "involvement" is supposed to have something to do with the fact that he was in New Orleans on the day of the assassination, and then traveled from here to Shreveport. H.L.Hunt also has a home in Shreveport. Movements to Shreveport -- Cody, Walker, Bruce Ray Carlin to N.O. and back to Fort Worth all seen as passing messages to avoid records of long distance phone calls -- this is the way Garrison likes to speculate. He gets fairly far from reality at times like this, and regards it as completely obvious that if there were such a widespread and all-embracing conspiracy, no one else but him would ever have stumbled across it.
Marilyn Murret has not been checked out in New Orleans, nor has Sam Newman been asked to identify the 5'9" brown hair Spanish accent person at 544 Camp Street. (Mentioned by him in one of the Secret Service reports in the 26 volumes.) On Monday Alcock repeated how amazing it was that the other person in the Pizzo exhibit--"Manuel Garcia Gonzalez"-- has never been identified.
Thursday, October 5, 1967
Marcello brothers and Governor McKeithen appeared before the grand jury. Lunch with Matt Herron and Marta Calleja. Matt is taking pictures for Life. I spoke to Martin Waldron in the afternoon, and he told me that the New York Times had been given a lead for a possible Shaw-Ferrie link, which, he said, had not been checked out, and so he gave it to me. This concerned a man called Shaw who rented an airport somewhere with plans to fly bombing missions over Cuba. The information was dug up by some history professor called Sadler in South Carolina while doing a thesis or something like that. Alcock reached Sadler by phone but concluded that there was nothing to the lead.
(1969: this is an illustration of the kind of dishonest reporting that has been going on in the Los Angeles Free Press. In their March 21, 1969, issue they refer to (ie Art Kunkin refers to) Shaw's "possible involvement, according to information in Garrison's files, with other people from New Orleans Trade Mart in a plot to bomb Cuba in 1947 from a Florida airport rented by a "Shaw"." The "information in Garrison's files" is simply a lead provided by a reporter from the New York Times, which was checked out and found to have no substance.)
In the evening Garrison left for Los Angeles.
Friday, October 6, 1967
Went with Boxley to check out lead that Oswald was employed by St. Charles (Sheraton Charles) Hotel in 1963. No Oswald or Hidell in employee files of hotel though. The story evidently derives from one Fred Willis, now employed at the Pancake House on Bourbon Street, to whom we spoke. I doubt if there is anything to it. Apparently the FBI had already checked into the possibility and no doubt would have made it known if Oswald had worked there.
As Boxley and I were driving back towards Tulane Avenue I told him about the Claire Bertrand rumor, and we discussed going into the Hotel Dieu and looking at their employee files. Decided against it though. I think we both felt that it would be somewhat embarrassing to unearth such information!
Had a call from Matt Herron and that evening we went to have drinks with David Chandler and his wife. Chandler extremely critical of Garrison, and said he hoped to see him in jail as a result of his activity. Chandler said that Garrison was a criminal and he could prove it.
Chandler said that Life was going to come out with another ‘mob' story soon, which would specifically single Garrison out for attack. Then, probably after the Shaw trial, there would be another story about the assassination investigation. (1969: neither of these articles came out.) Chandler wanted to know (a) what I thought of Garrison, and (b) why I was working for him.
We asked Chandler what Billings thought about the assassination and Chandler said Billings thought there was a conspiracy. Chandler said he was writing an article for Esquire, for which the deadline as in 9 days, although he hadn't started it yet, and also a book about "the whole picture" (ie Louisiana politics) which was supposed to coincide with the Shaw trial.
I asked him why he seemed to have so much animosity towards Garrison, and he said he didn't have any personal animosity towards him, as he did towards Charles Ward, whom he described ironically as "gutsy Ward." Chandler asked me what I thought of Garrison's methods, and I asked him in respect to whom. He listed Beaubouef, Layton Martens, Sheridan, Townley etc. He said that what he objected to in the case of Beaubouef was that he was subpoenaed, and the power of the subpoena was used to interrogate him in the DA's office. Same was true of Ferrie, he said. (Not so, I believe. Ferrie was interrogated in the DA's office, but I am sure he was not subpoenaed.) I replied that it seemed to me more important to concentrate on the substance -- or lack or it -- in the investigation than to harp continually on methods. That was why the Phelan article was so damaging, I conceded, because it attacked the substance of the case.
I asked him why Life seemed to be singling out Louisiana for attack–wasn't the situation bad anywhere else? He admitted the situation was bad in New Jersey, also in Mass. He said that the 3rd article on La. was provoked as much as anything by the response of McKeithen & Garrison of an offer to resign if Life's charges were true. This resignation offer made it a good news story.
I said that if you legislate against certain activities, which are only marginally, if at all, "malum in se," such as gambling, then you are always going to create a breed of men who are criminals by virtue of their catering to this activity, as happened also in the case of prohibition. Chandler replied that it was not the gambling that he objected to, but the bribery and corruption which permitted it to exist, and the subsequent degeneration of officials who allow themselves to be corrupted in this way. (Which, I now agree (1969) is the whole point, although at the time I argued further with Chandler about it.)
Thursday, October 19, 1967
Garrison returned from West Coast. Little has happened during his absence. He returned determined to charge Heindel with some crime, but prudence has, I hope, prevailed. He was urged not to by, at least, Loisel, Boxley, Alcock, David Lifton and Steve Jaffe.
I completed memo on Oswald's movements while he was unemployed in New Orleans. Boxley away in Houston -- doing heavens knows what, I never see any memos from Boxley. The other day I had lunch with Boxley and he told me how he came to be hired by Garrison. It was on May 1, 1967. I think he had been doing some work for the Wakenhut organisation before working for Garrison. He came right out and told Garrison that he had been employed by the CIA in the ‘50s -- early ‘50s I think. Boxley also worked for a fairly covert part of the agency -- maybe Plans Division or something like that. He is quite discreet about the CIA–it wouldn't pay him to be otherwise, he allows -- but he insists that assassination of the President is not something that he would outright dismiss as unthinkable as far as the CIA is concerned. In any event, Garrison accepted that Boxley was no longer working for the CIA, etc., and hired Boxley immediately. Boxley was of course grateful, and impressed by Garrison. They spent quite a bit of time talking about the CIA, and the kind of operations it gets into. Boxley began to introduce him to the espionage argot -- talk about "cut-offs, safe houses" etc., and no doubt was largely responsible for getting Garrison to believe what he evidently wanted to believe: that the assassination was engineered by the CIA. The next day Boxley picked up a copy of the local paper and read in it headlines about Garrison's latest allegation, about the CIA. He was so startled that at first he thought the story was about him, and that Garrison was going to pounce on him.
I think Boxley lacks judgement, but he is a likeable and friendly person. I think he would do just about anything for Garrison.
We determined the whereabouts of Herrera, a State Department interpreter who might have been at the airport on Dec 14, 1966 -- date of the signature in the VIP lounge book. He lives in Arlington, Va. Questioning him could be crucial, one way or the other.
Garrison met with Melvin Belli while on the West Coast, and I think impressed him, although Belli was previously committed to the point of view -- having defended Ruby -- that there was no conspiracy.
Saturday, October 26, 1967
Garrison's intention to do something about Heindel was warded off by a concentrated effort in the office, and Alcock said he would resign if Garrison charged Heindel with perjury. Burnes continues to create the impression that he does what he is told by Garrison, merely looking for the legal means without consideration for truth or validity. Ivon and Loisel are also opposed to any action. Garrison told Loisel that he was afraid the Federal Government was looking for means to remove him from office, and he wanted to produce something new -- ie Heindel -- to forestall them. Alcock, Ivon and Lorraine Schuler took the view that this would be just the kind of move the Federal Govt. would be hoping Garrison would make. Also David Lifton called from L.A. and urged prudence. Garrison received an unfriendly letter from Kerry Thornley, now living in Tampa, Fla., saying he regretted his original affidavit and didn't want to have anything more to do with the case.
Further arrivals from the Mark Lane coterie: first Gary Sanders, a young engineer from San Francisco who attended Lane's class at Stanford. Gary trots around with Lane, and has even re-located. Now looking for job and apartment. Meanwhile he seems to think it is his right and his business to know what is going on in the office, under the aegis of Lane, who has the entree to office for Lane and Sanders, and that this is liable to create bad feelings in the office. I told Lane this last night, and he told me he didn't intend to move into my office, or that of any assistant DA.
The latest arrival is Steve Jaffe, from Los Angeles. He is currently Garrison's blue eyed boy, but he is unlikely to remain in that position for long as he is nothing more than a star-struck hanger-oner to famous people, majoring in movie making at UCLA. He started out as a friend of Mort Sahl, but increasingly used his friendship as a means of meeting important people. Sahl and Lane are both now unenthusiastic about him. He left today for Chicago, paving the way for Garrison's arrival there tomorrow in the ‘Playboy' Mansion.
We have received visits in the last week from: Roger Craig, ex-deputy sheriff in Dallas; Al Chapman, whom Penn Jones now informs Mark Lane is a member of the Klan, and furnishes nothing but useless information; a Mr. Eddows from England, and Dr. John Nichols from Kansas City.
Craig wrote to us and told us to contact him immediately. Garrison, Boxley and Lane spoke to him on Tuesday night, but so far no memos have appeared. I gather from Lane that he did not materially add to his testimony before the Warren Commission, which he was surprised we had read. He still sticks to it, and expressed surprise that Capt. Fritz does not recall Craig talking to Oswald. I spoke to Craig briefly in Garrison's office, and he had nothing to add about Oswald's testimony.
Chapman had nothing to offer, as far as I could see, but Garrison spent the whole of Thursday afternoon and Friday morning talking to him. Chapman took some man-hole pictures behind the picket fence in Dealey Plaza in August, 1967. He said he thought the "Illuminati" were responsible for the assassination, and seemed to be trying to tie "niggers" in too, citing Euins, and Negro man on wall, reported to him by Hudson, the Dealey Plaza ground-keeper.
On Friday afternoon Dr. Nichols finally saw Garrison, and in presence of Garrison, myself, Sciambra, Boxley, Lane, Jaffe and Sanders, showed us his color slides. His thesis is that Kennedy could not have been shot in the neck from an angle between directly behind to 28° to right hand side of the neck. This conclusion derives from anatomical data re. Bone structure of the neck, position of tracheotomy wound, angle up to TSBD thus giving entry height in back of neck, diagram of cross section of neck and size of neck bone, which CE 399 could not have penetrated. His point is that at angle of 28° position the wound would have been detected at Parkland Hospital and reported. Thus Nichols leaves us with the probability that the wound was a back wound, and leaves a big ? mark as to the origin of the throat wound.
Nichols cites as proof that autopsy doctors did not look at autopsy photos and x-rays the fact that they spent considerable time looking for a bullet in the body, which would have showed up readily in the x-rays!
Eddows, a retired English barrister who wrote a book about the Timothy Evans case, believes that the Kennedy assassination, like the Christine Keeler case, was engineered by the Russians. He regards the Denning Report in England as a whitewash, ditto the Warren Report. He believes that Clay Shaw was linked to the Steven Ward crowd in London.
On Monday had dinner with Garrison and his mother, Mark Lane and his wife Anne Lise, and Gary Sanders. Lane persuaded Garrison that it would be a good idea to go on a college lecture tour. Garrison thought the idea a good one, and said he would put the money into ‘Truth & Consequences'. Apparently an engagement at New Mexico University has been tentatively arranged. Lane said that at one college he was scheduled to speak at, Rep. Gerald Ford was due to speak the week after him. Garrison said he would speak the week after Ford at the same college, and thus make a "Ford Sandwich".
Not much emerged in a rambling evening's discussion. Both Garrison and Lane were putting Sylvia Meagher down for being critical of Garrison. Expectations were high for Craig the next day, and Garrison said that if he had his pick of all the witnesses in the Dealey Plaza area to speak to, he would choose Craig. Garrison said he never finished reading Epstein's book Inquest; when he discovered that there was no "analysis" by the Warren Commission, that was enough for him. (I do not recall this being a finding of the book, nor do I quite understand what Garrison means.)
Garrison seems to regard the Warren Report as completely defunct, and tends to be impatient when further discrepancies are pointed out. Seems to think it is a waste of time and that it is now imperative to move forward constructively by pointing finger at party or parties allegedly guilty.
Mrs Garrison had little to say, but she became animated when the subject of Walter Jenkins came up, towards the end of the evening. Garrison was talking about what an impression it would make if Walter Jenkins were suddenly arrested in connection with the assassination. It would link LBJ in neatly, suggest connections with Shaw etc. Garrison's mother became really interested at this point, and joined enthusiastically into the conversation. She started to egg Garrison on, and encouraged him to charge Jenkins in some way. "Oh, do do that Jim, I think that would be a wonderful idea." For her, as for Garrison, the dividing line between joking about something and seriously contemplating action on it seemed to be precious thin.
On Saturday (28th) Garrison talked to Eddows in my office. Eddows was inordinately impressed by the 'code.' For me it was a bizarre experience. After going through the P.O. 19106 ‘code', he branched out into several other variants supposedly employed by Oswald, eg a code which gives you the CIA phone number in New Orleans. Garrison's method of working this out is as follows: first he finds a series of digits or numbers in Oswald's address book (several pages are filled with scrawled figures, so there is plenty of choice) and selects a group which strikes his fancy as being encoded. He then looks up the CIA phone number in the phone book. Then, using an arbitrary method which is uniquely suited for that purpose, he translates one set of digits into the other. He also did this with the FBI phone number, but needless to say he had to use a different decoding procedure. Of course, this is not quite the way he explains it. He starts out by showing you the digits in Oswald's book, and persuades you that it is in code. Then comes the decoding ‘key', which he makes sound as plausible, logical and as easy to remember as he can, (Garrison can be surprisingly persuasive on occasions like this.) Using the key, he translates the digits into a different set, and writes out the new number for you. Then, with the air of a conjuror arriving at the climax of his trick, he opens the phone book and shows you the CIA phone number. The same number!
Eddows seemed to be completely hoodwinked by this, and was tremendously impressed by the whole performance. Garrison had complete confidence in Eddows after this, and even let him keep the sheets of legal paper he had been demonstrating the variants of the code on, which I should have thought could almost have been regarded as an incriminating document of some kind. Garrison also let Eddows take away a copy of Clay Shaw's address book.
Friday, November 3, 1967
I had been boiling up for a row with Mark Lane and his lieutenant Gary Sanders, and it burst today. I confronted Lane with his right to read and xerox our files–he was in the process of reading the Ferrie file when this occurred. I asked him how he felt that xeroxing the files contributed to the investigation. He kept quite calm and replied that Garrison set policy in the office, not me, and that therefore he could xerox them if he wanted to, which was I suppose a reasonable answer. I also told Lane that it was my belief he had lied to me about some information provided him by David Lifton. Lifton, a friend of Wesley Liebeler in Los Angeles, had managed to get some information from Liebeler about the classified pages on David Ferrie in the National Archives. Liebeler worked on this area for the Warren Commission and had copies of the classified pages, which he read out to Lifton one evening. (He would not let Lifton have copies of them.) Lifton ran home and wrote down all he could remember. He then later met Lane and told him he had this material written down. Lane told him that he had to have it because he was on his way to New Orleans and Garrison would like to see it. Lifton gave him the material, as well as some info from some columnist. Lane says he only got the columnist material, not the other. Lifton was quite surprised to hear this, and surprised to hear that we did not have the Ferrie material in the office by now. Their stories are in flat contradiction, and there is no doubt in my mind that Lane is lying. The fact is the Ferrie material is worse than useless to Garrison, because it indicates that the FBI is not hiding anything significant about Ferrie, and thus deprives Garrison of an excuse to talk about governmental secrecy, etc. Lane is smart enough to realize this, and no doubt decided that the best thing would be simply not to show the Lifton material to Garrison at all.
Saturday, November 4, 1967
Thought it best to tell Garrison that I had had an argument with Lane, and he treated it with vast diplomacy. He ensured, first of all, that I was alone in his office with him, to ensure that he was not confronted by any kind of consensus from the office. Garrison advised me that it was OK for Lane to xerox the files etc., because he was writing a book about the investigation. Two people had been authorized to write books about the subject; and Mark Lane, who would be doing a more leisurely "history" book on it.
I saw Lane later in the afternoon, and we more or less agreed to stop the feud. I told him, however, what it was that concerned me more than anything: some of the files, which I was supposed to be in charge of, were something of an embarrassment to me. The Ferrie file contains no evidence that Ferrie knew Oswald, which is the relationship which the investigation was originally predicated on. The Ferrie file is, in fact, simply a report on a negative investigation. Under the circumstances then, it was somewhat embarrassing to have outsiders like Gary Sanders coming round reading the file. Lane reacted as though he appreciated my problem and then said: "Well, in future, if anyone looks at the Ferrie file, just tell them that the important material from it has been put into a confidential file somewhere." By saying this, of course, Mark Lane was acknowledging the lack of basis for the investigation.
In late afternoon Harold Weisberg arrived, and I went out to see him with Loisel, Ivon and Eckert at the Fountainbleau. We spent the afternoon bugging the next door room to Harold's, for the purpose of deciding once and for all whether people really are going through the baggage of our guests, as Harold Weisberg has claimed in the past, as also did Steve Jaffe.
In the evening met Layton Martens at the "Seven Seas". He seems like quite a nice guy, just majored in cello at USL and wants to leave state to join an orchestra in New York, but is not allowed to leave because of his perjury indictment. He does not know, he says, the basis for the indictment.
Saturday, November 11, 1967
Garrison supposedly leaving again for West Coast on Monday. Jaffe and Sanders off to Dallas filming for Steve's UCLA project.
Saturday November 18, 1967
Garrison left on Monday, to give an unspecified speech in Los Angeles–some group Maggie Field has rounded up. Not much happened this week: Garrison away, and Mark Lane didn't come in at all.
Saturday Evening Post advance copy (with article by Tink Thompson) arrived and caused a pleasant surprise in the office. "Boy, that's beautiful," said Lorraine Schuler, looking at the diagram showing crossfire possibility, "it makes Russo look a little bit better." Alcock commented: "Garrison will come out of this smelling like a rose. That guy has more luck than anyone I know. And I'll tell you something else about him: he's not afraid of anyone."
Gary Sanders had brought with him a copy of the complete Texas AG report on the assassination, consisting of about 20 bound volumes of reports etc. Much of it–in fact the majority–is duplicated in the 26 volumes. However, I sent Sylvia Meagher some of the new material for her appraisal. She received it and called up mystified. Agreed to look through it, but this did not commit her in any way to support of Garrison, she stressed.
Epstein, I sense, is trying to push me for details of the case he badly needs, via an ms. He hopes I'm going to submit to his publishers. He writes me friendly letters, and calls up quite frequently.
Monday, Dec 4, 1967
Last Thursday, a lawyer from Playboy was here, and I happened to be in Garrison's office when he asked Garrison some blunt questions about Gordon Novel and his involvement in the case. He pointed out to Garrison that he had read the Novel files, but was unable to make any headway in understanding how Novel became involved. I had found the same thing myself; the 2 Novel files are in a state of chaos, and there are no interviews with Novel in them, or really any material directly relating to Novel's connection with the office or with the probe or with the assassination. Merely contains previous offenses -- eg attempt to derail railroad train, throwing rocks at cars, etc (as a minor), and many telegrams to Marlene Mancuso which date back to the ‘50s. Therefore I awaited Garrison's reply with interest.
Garrison said he only saw Novel three times, the first being when he was approached by Novel with the offer to be some kind of de-bugging officer for the office. He was introduced to Garrison by Willard Robertson. Subsequently Garrison discovered, he said, that Novel had sold a photograph to NBC ( of a truck or something) and then had no further dealings with him. Novel also volunteered information about the Houma burglary, and his knowledge of Ferrie and Arcacha. Novel was due to appear before the grand jury, but fled to Ohio before he did so.
Garrison admitted to the lawyer -- in response to questioning -- that Novel had no connection, as far as he knew, with the assassination. That the office never was too concerned about him or interested in him, thus accounting for the paucity of information about him in the files.
The lawyer told Garrison that, in his view, there was enough discreditable material in Novel's background to make it unlikely that Novel could ever win his suit against Playboy and Garrison.
On Saturday, Garrison made statement to channel 12 TV about Warren, Johnson etc., affirming that they knowingly covered up an assassination plot.
Thursday, Dec 7, 1967
They want to start a trial file in the office, which collates the evidence to be used against Shaw at the trial. Evidently, it should be broken down into different areas: giving evidence that:
1. Shaw discussed or plotted assassination.
2. Shaw knew Oswald.
3. Shaw knew Ferrie.
4. Oswald knew Ferrie.
5. Shaw used name Clay or Clem Bertrand.
6. there was an overt act by either Shaw, Ferrie, or Oswald.
7. shots were fired from 2 or more directions, in accord with Russo's testimony.
It cannot be stressed too strongly that proving Oswald innocent and proving Shaw guilty are antithetical aims. If Oswald is proven innocent, Shaw is virtually exonerated.
If Shaw is guilty of conspiracy, then Oswald must be either an actual assassin or have concurred in his own frame-up, by allowing his rifle to be taken into the TSBD etc. Moreover, the argument that Oswald should have (a) discussed assassinating the President with Shaw and Ferrie, and (b) be innocent, when he was in the building from which the shots were fired, when his gun was also in the building, and when the bullet fragments ballistically matched to that gun were found in the car of the dead President, lacks plausibility to say the least.
In fact, nobody seems to have remarked on the fact that Russo's testimony, if it is true, actually increases the likelihood that Oswald was an assassin, since, in addition to the prior evidence against him, he is now involved in a prior discussion about the assassination.
The only way to make Shaw's guilt compatible with Oswald's innocence is to shirt the overt act to Ferrie, since in that event Oswald could have been unknowingly framed, and the Shaw-Ferrie-Oswald conspiracy could still have come to fruition without Oswald knowing anything about it. However, none of Ferrie's actions seem as though they can be interpreted as an overt act, not even his trip to Texas (which did not start until after the assassination), and therefore the burden seems to fall back on Oswald.
Monday, January 15, 1968
Returned from Washington D.C. after approx 3 weeks visit -- partly vacation partly business. The day before I left Edgar Eugene Bradley was charged with conspiracy by Garrison. The original lead on Bradley was a letter we were sent by one Thomas Thornhill, alleging that Bradley had been involved in the assassination, including a photograph of Bradley. The letter was dated in April, 1967, but nobody took any notice of it until Bill Turner found it in the files during his visit in September. Bradley was then investigated in L.A. by Turner, Boxley, and Garrison, during one of his visits to the West Coast. Garrison became persuaded that a photograph, taken in Dealey Plaza shortly after the assassination of two tramps being led away by Dallas policemen depicted Bradley. Nobody in the DA's office was prepared to fill out the Bill of Information charging Bradley, especially Alcock, but Garrison talked them into it over the phone. Garrison assured them that the case against Bradley was solid, and that we had jurisdiction in the case. Then, with extreme misgivings, charges were filed while Garrison was still away. He returned almost immediately, and was back in time to be present for the DA's office party.
One of the co-conspirators named with Bradley in the original Bill of Information was Jack Lawrence, a car salesman at Downtown Lincoln Mercury during the assassination. His name was later withdrawn, however, and no co-conspirators were actually specified. I had planned to travel to Washington on Dec 21 anyway, and so when I left I suggested to Louis Ivon that while I was there I check through the National Archives for any mention of Edgar Eugene Bradley, and also try to get to see Jack Lawrence, who was last heard of in Charleston, West Virginia. Garrison apparently remained convinced that Lawrence was "involved", and Ivon agreed it would be a good idea to get more information on him in an effort to forestall Garrison from again acting rashly.
I went to the Archives while in Washington, and requested any information they may have on Bradley from their name index file, but Marion Johnson told me they had nothing. Knowing that they sometimes have reports on people which do not get listed in the name index, I then requested to see all commission Documents originating in California, ie. FBI reports with office of origin San Francisco, Los Angeles, etc. I also checked through the El Paso files. However there was no mention of Bradley anywhere. (I did find some FBI reports on Richard Case Nagell, however, which strongly suggest that he had nothing whatsoever to do with the assassination.)
I also traveled to Charleston, West Virginia, with Lady Jean Campbell (daughter of Lord Beaverbrook and ex-husband of Norman Mailer), a correspondent for the London Evening Standard now living in New York. She had been introduced to me by Jones Harris. We visited Jack Lawrence in his house in Charleston, to cut a long story short. He persuaded both of us that he had absolutely nothing to do with the assassination.
[image: ]
Thursday, January 25, 1968
Marina Oswald subpoenaed yesterday. Mort Sahl arrived today and gets D.A. credentials. He was recently on the Johnny Carson show and suggested to Carson that Garrison appear on his show. When Alcock head this he said, "Is he serious?!" When Sahl commented that he was now working as an investigator for Garrison, Alcock, who had been unaware of the fact, commented to me later, "We'll have jugglers and fire-breathers working for us soon."
Sahl looks rather weary and under the weather, haggard, lined face, from what I remember of him in Washington last May.
Saturday, January 27, 1968
Barbara Reid gave a party this evening, attended by Garrison, Mark Lane, Mort Sahl, Vince Salandria, Matt and Janine Herron, among others. Morris Brownlee and John George also there.
Sunday, January 28, 1968
This afternoon there was a rather extraordinary meeting on the NOAC. It was attended by just about everybody from the DA's office who is working on the investigation -- Sciambra, Alcock, Burnes, myself, Ivon, Loisel and even Charlie Ward. We sat around a large table in a back room for some time, and then Garrison came in with Vince Salandria. Garrison said that Salandria had some remarks to address us, and introduced Salandria as an expert on the assassination etc.
Salandria started off by telling us that we were in much better shape now than on the occasion of his earlier visit, in July. I had accompanied him around at that time, and I recall he was shown the Shaw file. He looked through it, and was rather rueful about it to me. He admitted to me that there wasn't much there. Now, however, it was a different story, or so he seemed to think. He could tell by the expressions on our faces. The case against Shaw was now looking much more solid, he told us, and we were beginning to work as a team.
He then started to urge us that the only trouble was we weren't going far enough, and he then started to work himself up into a harangue about Michael and Ruth Paine. "They're agents," he said, "I know they're agents. I've got the proof." He went on at some length about how he had met the Paines, and he produced some quasi-evidence suggesting they were agents etc. Then he told us to go ahead and charge the Paines -- "You've got all the evidence you need." He exhorted us to charge some others too, Marina Oswald, and Allan Dulles. Don't worry about anything, just go ahead and charge them, "the evidence is THERE!"
Garrison sat next to Salandria through all this, calmly smoking his pipe. Salandria was getting really worked up by this time, and was actually shouting at us. Someone asked him to tell us some of the evidence, and then he pulled out a few card indexes -- seemingly a little annoyed at being distracted by such trivia -- and then started off on his stuff about troop increases in Vietnam, the radio message to Airforce One, the same stuff he had shown me earlier on when he was working on the manuscript on WHY Kennedy was killed with his friend Tom Katen.
When he finished he was fairly attacked by several members of the staff, notably Jim Alcock and Charlie Ward. He was told that he just didn't have sufficient evidence to warrant any of his conclusions, that he didn't seem to realize that we, as a DA's office must be concerned with the law and other such niceties, etc. Garrison began to get upset at these attacks, and came to Salandria's defense. Salandria even tried to tell us that Oswald was innocent, and I pointed out to him that if you believe Russo, you have just about got to believe that Oswald is guilty. I pointed out that the evidence adduced by our investigation made it more, and not less likely, that Oswald was involved. I remember Garrison gave me a look as though to say -- 'What on earth is he talking about, he still doesn't understand,' but I knew the whole office, apart from Garrison, was solidly behind me.
Garrison was beginning to smart by this time, and he ended the meeting with an attempt to wrest back the initiative. He gave us a lecture about all having to pull together, that we couldn't afford to work against one another, etc. However, it was obvious that his major objective had not been accomplished. Evidently he had been trying to use Salandria to persuade us of a course of action which he wanted to take himself but knew that we would not endorse. Therefore he was hoping that we might accept it if it came from someone else, namely Salandria. But the ruse had not worked. It was evident that everyone there, with the possible exception of Sciambra -- who does not stick his neck out at all when he sees it means going against what Garrison wants -- thought that Salandria was something of a nut.
Wednesday, January 31, 1968
Garrison on Johnny Carson show tonight. Watched it at Matt & Janine's.
Thursday, Feb 1, 1968
Charlie Ward's comment on Garrison's appearance on TV: "He makes a good appearance of course, and he's photogenic, but what he said was a disaster."
Friday, Feb 2, 1968
Huge volume of mail beginning to descend on office in response to Garrison's appearance on the 禅onight' show. Nearly all of it looks favorable.
Saturday, Feb 3, 1968
Thought For the Day: Why the fraternization between the judges and the DA's office? I don't see why a judge, once elected, (for a much longer term than the district attorney) should be in any way dependent upon the DA for his political survival. In any event, this fraternization is no doubt one of the worst aspects of the so-called system of justice here. I recall Judge Haggerty at the DA's office party: smiling, talking to everyone, shaking hands with anyone he didn't know and introducing himself. He reminded me more of a politician at election time than a judge at a party. I went with a French girl I had met recently, and when I told her he was the judge who was going to try the Shaw case I think she thought I was kidding her.
Monday, Feb 5, 1968
Ivon told me when I came in that Gary Sanders is to be put on the payroll @ $400 a month. Lorraine Schuler on the vast amount of mail now arriving in the office: "All my education and training on this garbage. That isn't one tenth of it," dumping a great pile on my desk. There is no adverse mail re the Carson show. All favorable to Garrison.
Mort Sahl came in waving newspaper with Herman Deutsch favorable comment on the Carson show. No doubt about it, Sahl sees the investigation purely as a publicity struggle, and not at all in terms of the facts or truth -- exactly contrary to what you would suppose. Mark Lane is the same. This would be OK if we were running, say, a TV station.
Alcock said he got a call from the California Attorney General regarding the extradition papers on Bradley. "Looks like you've got some pretty good papers," the AG said.
"Holy Mackerel!" said Alcock, "that guy ought to go back to law school. I think they're going to extradite him!"
Gungho Gary Sanders accused me of being "bad for morale" and "working against the office" when I said that I did not believe that Craig saw Oswald, and that it did not fit with other facts. I told him you cannot go into a courtroom with nothing but morale.
Tuesday, Feb 6, 1968
Motion filed by defense for Change of Venue today. Hearing for this March 5th. Alcock says trial won't be till April at least. "Good in some ways, not in others," he says.
Garrison not in office today. Called me regarding my memo on Oswald in Mexico. He still believes Oswald never went there, apparently. Strange letter from Gene Wilson on Downtown Lincoln-Mercury stationery. He possibly puts Shaw in Dallas in Dec. 1963.
Replying to letters re 禅onight' Show. Just about all favorable to Garrison. An interesting point re "limits of the investigation" raised by Garrison's statement on the program that only 5 are working on the case, (which has prompted many offers of assistance. We are now limited not by manpower shortage but by physical (office size) and financial considerations.
Fourteen letters to high school/college students writing term papers and wanting information. I note they nearly all type their letters neatly, double spaced. Their overall grasp of the facts in the case tends to be poor, however. Thought: the most interesting thing about the investigation now is not the substance of it, but the public reaction to it.
Wed Feb 7, 1968
Today had row with Gary Sanders and Jody Duek. She has ensconced herself in my tiny office without so much as consulting me, and now practically gives me orders. The less said about her the better.
Garrison not in office Monday through Wednesday. Ivon says he is still smarting from the opposition he got from the rest of the DA's staff after the Salandria talk.
Thursday, Feb 8, 1968
Today Marina Oswald Porter and Kerry Thornley were before the grand jury. I spoke to Marina briefly in Alcock's office before she went up to the GJ room. Here husband Kenneth Porter was with her. Marina seemed scared, timid, unwilling, unco-operative, answering in quiet monosyllables. She seems intelligent though. We did not discuss the case at all, just pleasantries. Alcock remarked to her that he had been to the same high school in Fort Worth as Oswald's brother Robert. Garrison came in and shook hands, reassured her and told her not to worry about anything. Garrison is basically not interested in Marina, but appears to be considering indicting Thornley.
In his office after the grand jury session was completed, Garrison remarked that it had been "a good day". Sciambra and others were laughing at some of the questions some members of the jury had asked. The first question the grand jury foreman asked Marina was: "Is this your first visit to New Orleans?" They also asked her some questions about what Oswald talked about at night. She said he hardly said anything. "Not even pillow talk?" she was asked.
Marina made one remark that pleased Garrison. She said the Secret Service had told her to beware of Ruth Paine "because she was a member of the CIA." However, Alcock told me later that by the way she answered -- "that organization you join..." it was evident she meant something other than the CIA, namely the ACLU. As far as the substance of our case was concerned, Alcock said that she contributed nothing of value, and could only be a defense witness when it came to the trial. Oswald did not stay away at night, neither he nor she drove a car, she had never been to Clinton, not had he, as far as she knew.
Alcock pointed out why Garrison had been reluctant to call Marina before the grand jury: because her testimony would undoubtedly be in opposition to any conspiracy theory involving Oswald. It would be hard for the Grand Jury to believe that there had been a conspiracy after talking to her, and Garrison did not want to run the risk of exposing the GJ to this point of view. That was why he was pleased by her comment about Ruth Paine -- it suggested that events may in fact have been as Garrison had portrayed them.
(1969: I never saw a transcript of Marina Oswald's testimony. Of course, Grand Jury testimony is technically secret, but the fact that Garrison largely conducted his investigation in the secrecy of the Grand Jury raises some questions about the validity of his criticisms of the Warren Commission. This would be analogous to the Warren Commission having heard testimony in closed session. It seems that Marina's testimony before the Warren Commission will go down to posterity -- albeit under a great deal of criticism -- but her testimony before the "Garrison Commission" will not even see the light of day. It will be analogous to one of the Commission's classified documents, which Garrison got so much mileage out of. As far as I know, nobody has ever raised this criticism of Garrison. When is he going to publish his 26 volumes?)
Friday, Feb 9, 1968
Garrison in the office today, in one of his talkative, performing moods. He kept calling me, and others, into his office on pretexts. He is also considering charging Kerry Thornley, who was also in the office today. Alcock said "He'd better not," (charge Thornley) as there was no evidence against him, with which I agree. But Garrison is hynotised by the fact that Thornley (a) admits having met Clay Shaw. (b) showed the ms of his (first) book to Martin McCauliffe, professor at LSU who helped found Friends of Democratic Cuba紡n anti-Castro outfit including Sergio Arcacha Smith, "who was involved with Oswald," according to Garrison. (c) Picked up unemployment checks at Julia St., near Camp St. (d) met Guy Banister. (e) Moved to Arlington, Va. soon after the assassination. (f) Lived at one point on Dauphine St, a couple of blocks from Clay Shaw, and one or two other points.
Thornley consistently denies having met Oswald in New Orleans in the summer of 1963. I spoke to Kerry Thornley briefly in my office late in the afternoon. He looked as though he had been in tears. He said, "Where have I met you before?" I did no recognize him from anywhere, but I knew that an English friend of mine, Warwick Reynolds, had been here in �62 and �63 and had at one point shared an apartment with Thornley on Barracks St. I had been here on and off during that period too (on vacation from school I was teaching at in Virginia,) and I told Thornley I might have met him with Warwick Reynolds. He immediately recalled Warwick, and thought it probable that that was how he recognised me. He said the publishers had printed 81,000 copies of his book, but had only sold 17,000 of them. Apparently they haven't even been trying to sell them lately, although we both agree this would be a good time. He gave us his only copy.
Garrison in rare form today. "Sooner or later, because people are lazy, you catch them out on propinquity," he said while thumbing through the city directory. What a classic remark! (Little or no attention has been given to Garrison's "Propinquity Factor" theories. However, on Feb 10 and April 7, 1967 he wrote "Part I" and "Part II" of a memorandum entitled "Time and Propinquity: Factors in Phase One" which, if the Garrison investigation is to have any historic value, will certainly be valuable documents. They are predicated on the supposition that if people live anywhere near one another, they are therefore to be suspected of being associated in some way. I need hardly say that nobody in the office takes "the propinquity factor" seriously except for Garrison himself.)
Another Garrison comment today: "I don't mind that the Government turned out to be involved, it makes the fight all the more fun!" He then started to talk about "the need to move more audaciously," as he put it. Everyone in the office starts to wince when he talks like this. Garrison started to talk very amusingly about Communists. "They're like unicorns. Nobody has ever seen one! J. Edgar Hoover might just as well start talking about unicorns. 禅hey're out there in the woods, more unicorns than ever, we're being surrounded by them. Mr. President, we need 200 extra agents this year and a million dollar increase in our budget to control the increasing unicorn menace in this country.'" After a good performance like this紡nd on such occasions Garrison can be astonishingly good, brilliant one might say, he plays his part well. Does not harp on his joke, and pretends not to notice that everyone is rolling about laughing. On this occasion he just made some remark to the effect that America had gone insane worrying about Communists all the time, and then changed the subject.
He started talking about CIA "involvement", referring to his suspects as "players" � meaning Novel, Thornley, etc. Garrison said: "They get three one hundred dollar bills in the mail every week, with orders not to pay income tax. If there's ever a question raised, there's a phone call and that's the end of it."
When he picked up the phone at one point, part of the receiver fell off so he just threw it into the waste paper basket. He also came round and smashed up a chair in his office which was beginning to break. I told him about the Wall St. Journal story, (船A on the Griddle') but it did not seem to bother him very much. He started to talk about how the CIA controls Life magazine "in sensitive areas."
Garrison observed that one day he would probably be on the cover of Time, with a group of other people under the caption "The Arrogance of Dissent". He suggested that the others would be Rap Brown, Martin Luther King, Stokeley Charmichael and Dr. Spock. He said "the arrogance of dissent" was a phrase which had been used by a Senator recently and quoted with approval in magazines.
Mort Sahl in office, and I have good rapport with him. He told me he had had [a] run in with Jody Duek too穆he telling him what to do etc. He's leaving Monday for TV show (his) in Los Angeles, with GM sponsorship. Mort is unbalanced on assassination, does not have it in proportion, and is weak, to say the least, on the facts (which do not really interest him). I like him though, he's sensitive, observant, and quick. He talked very well about the "cocktail party buffs" in Los Angeles congregating round Maggie Field, associating with show biz people etc.
Saturday, Feb 10, 1968
Went to the office in the afternoon, and Garrison was there with Dick Burnes and Louis Ivon. Garrison is planning to subpoena Allen Dulles and Gordon Novel simultaneously, with pictures in the paper of both of them smoking pipes. Question of relevance regarding Dulles raised. He left CIA long before the assassination. However it was determined that he was in CIA at the time of the Houma bunker burglary, (he left about a month after it.)
Garrison starting talking about "getting our napalm on them,"(those he is fighting and accusing.) He made motions with his hands and arms as though trying to cast something away from him. "They can't get it off them," he said, laughing.
Regarding President Johnson, Garrison said: "I'm probably only a cloud on the horizon for him at the moment, but if I keep on getting access to national microphones like this, I'm going to become a real thorn in his side."
I asked him what he had been about to say on the 禅onight' Show about Robert Kennedy -- the subject was changed before he got around to it. He said it would have been to the effect that John Kennedy had been our President, and what RFK has to say about it is irrelevant, especially as he says he has not read the Report. Garrison concedes that RFK is probably not as opposed to him as he has said in public statements. He agrees that RFK probably couldn't become overtly involved in the case, even if he wanted to.
Sunday Feb 11, 1968
Went to the office in the afternoon. Garrison interviewed on film by Willem Oltmans for Dutch TV. Garrison made his usual speech about the CIA and FBI etc., and Oltmans accepted it uncritically. Oltmans has spent some time with George DeMohrenschildt and is trying to get Garrison and DeM. together. Garrison seems to be convinced that DeM. is involved in some way, and refers to him as the "project manager". However he refuses to meet him. Garrison received a friendly letter from DeM. offering to meet him either in Dallas or New Orleans, I believe. Both Billings and myself urged Garrison to see him, but he has consistently refused. I think G. is afraid that if he meets DeM. in the flesh, he will become persuaded that he is not involved, and thereby lose a suspect.
Garrison said that during the 禅onight' Show, he turned to Carson during one of the commercial breaks and said: "I'll sing and dance for you if you like." Carson, not at all amused, didn't take it as a joke and said: "You're not going to do any singing on this show."
Ivon more communicative than usual today. He said that three weeks ago Governor McKeithen gave $5,000 to Garrison for the investigation. He was sort of talked into it by Willard Robertson, Rault and Garrison. Ivon said that Willard Robertson has practically underwritten the investigation, and has personally donated $25,000 or $30,000 of his own money to "Truth or Consequences". However, Ivon does not think Robertson intends to give any more, or is unlikely to.
Ivon, like Alcock, is afraid Reagan is going to extradite Bradley. "I hope he doesn't," was Ivon's terse comment. Trouble is, Bradley's return would make the investigation open-ended, and it might be another year before Bradley's trial would come up.
Ivon talked about the power of the D.A., especially to subpoena people before the grand jury. "It's a lot of power he's got," Ivon said. "If all the D.A.'s in the country were like Garrison, things would be in chaos." Ivon is in a state of consternation, as he has been for some time, about Garrison's evidently self-destructive path. "I can't see why he would want to lay his whole career on the line like that," he said. Ivon expressed the fear that Garrison would ultimately become identified in people's minds with nuts like George Lincoln Rockwell. I told him Senator Joe McCarthy was a better analogy, except that Garrison is in far more exposed position than McCarthy, because Garrison has a trial pending, at which he will be expected to produce his evidence, whereas McCarthy did not have that threat. Garrison these days confidently asserts that the trial is not going to take place, because the Government will block it or Shaw will be killed. But no-one in the office shares this view, which is little more than whistling in the dark. That's the difference between Alcock and Garrison; Garrison will say in a loud, confident voice, "The trial will never take place," and really sound as though he believes it. Alcock will say, "Man, I hope he's right, but frankly, I see no reason to suppose there won't be a trial."
Today Garrison has decided to renew interest in Emilio Santana, for no apparent reason. He walked around in the afternoon carrying an 8 x 11 picture of Santana, showing it to people. Ivon told Garrison: "I wish you wouldn't," (get interested in Santana again,) "We really questioned him thoroughly for three days and couldn't get anything out of him" (Ivon's polite way of telling Garrison that he doesn't believe the man is involved.) When Ivon says something like this to Garrison, Garrison will pretend to take no notice of, or ignore what Ivon says. But it probably has its effect. In a day or two, in most cases, Garrison will have dropped the matter.
Garrison gave a copy of Santana's picture to Willem Oltmans, who is going to show it to this Dutch magician-type guy who solves crimes etc. by handling the photograph and telling you things about the person -- where he is etc. Apparently he has on occasion been of value to the police. But it is just wasting time to show him Santana's picture.
Ivon said that in the very early days of the investigation, the few who were then working on the case would stay up "in the old grand jury room" till 2 or 3 in the morning, going through files and photographs." They were especially trying to find the unidentified man in the WDSU picture, handing out leaflets with Oswald. They looked through thousands of mug shots, in hope he had an arrest record. No luck though.
Ivon said that Garrison does not react well to criticism in the press, citing the recent Wall St Journal attack. Ivon said that Garrison should expect these attacks, but he says they always seem to come as an unpleasant surprise to him.
Schweggman, "biggest money man in the state," according to Ivon, had an ad in the paper today, expressing support for Garrison.
Monday, Feb 12, 1968
Nothing much happened today. Garrison did not come in. (Garrison's attendance record at the office is rather peculiar. He is nearly always there on Saturday and Sunday, but during th week he will stay away if at all possible. He spends a great deal of time napping at the NOAC. I have also heard he takes Sauna baths there.) I attended part of a trial in section F in the afternoon. A narcotics case with the defendant Perry (or Terry?) Baker. Despite the fact that when the narcotics informer was asked to point out the defendant, he pointed to the law clerk siting next to the assistant DA, Baker was found guilty by the preponderantly blue collar, red-neck, jury, and sentenced to 7 years, I believe. Horrifying. I can't help feeling that Baker made a bad tactical error when he had a bunch of attractive girls from Newcomb in the courtroom, rooting for him. Also his lawyer made a mistake when in his closing argument, he started talking about a "new morality." Hardly likely to appeal to that jury.
Answered more letters re Carson show. Many letters are from law students, all over the country, wanting to work here in the summer. I note they all assume the investigation will still be going on then. Letters from high school and college students writing term papers and wanting information. Evidently the 'Tonight' show was a huge success for Garrison, the biggest yet in the publicity struggle. Most people who write take the position: "I seen through it. NBC is trying to discredit you again, Jim, but they didn't fool me.
Tuesday, Feb 13, 1968
Bill Turner came into the office, and an interesting conference was held in Garrison's office, attended by: Charles Ward, Jim Alcock, Dick Burnes, Moo Sciambra, Numa Bertel, Lynn Loisel, and myself. We were addressed by Bill Turner. Garrison was supposed to come, but called up 15 minutes beforehand to day he would not be there. Anyway, he wanted Turner to outline "CIA involvement" for us, having failed to make much impression on us with Salandria. However, once the meeting was started it was diverted from Garrison's intentions by Ward and Alcock to the much more interesting question of why Bradley was charged with conspiracy.
Since Bradley was charged no-one in the office has been able to get a very clear picture of what the evidence against Bradley is. The general feeling has been that it is very weak, but no one knows for sure. It would be impossible for Garrison to be anything but vague on the subject, and Turner, who principally worked on the case, had not been back to the office until today. Thus Charlie Ward and Jim Alcock were understandably interested in what Turner had to say, since they are in the position of having to assume a kind of legal responsibility for Garrison's actions.
Turner was obviously very much ill-at-ease at this sudden confrontation, and tried at the outset to revert to cozy speculation about the CIA. However Ward and Alcock were insistent. Basically the steps leading up to Bradley's being charged were:
1. Discovery of letter in our files by Bill Turner in September, 1967. This letter had been sent to Mike Karmazin on April 10, 1967, by Thomas L. Thornhill. "My information concerns a man named Edgar Eugene Bradley," Thornhill wrote. "One of my witnesses will testify to the fact that Mr Bradley tried to hire him to assassinate Mr Kennedy during his 1961 campaign in Calif."
2. On Dec 18, 1967, Turner and Bill Boxley went to 6543 Fulton Ave., Van Nuys, Calif. to interview Thornhill. They found a Mrs Carol Aydelotte living there. She lived there with her husband and Thornhill, and was familiar with Thornhill's allegations about Bradley. Bill Turner wrote in a memorandum addressed to Mr Garrison (dated Feb 16, 1968) that "her acquaintance with Bradley covered the span of the assassination; and that he was constantly harping on the fact that someone should kill Kennedy. She believes that as a result of her knowledge of these remarks, Bradley has launched a campaign of intimidation and harassment against her, and the matter is currently pending in a civil suit in the local courts."
3. Carol Aydelotte gave Turner and Boxley the names of two people who would corroborate her story against Bradley. They were Dennis Mower of Lancaster, Calif., and the Rev. Wesley Brice, Pastor of the Hollywood Bible Presbyterian Church in North Hollywood. Turner and Boxley then interviewed Mower in Lancaster on Dec 19th. According to a memo which Boxley addressed to Mr. Garrison on the subject, "Mower confirmed that Bradley had attempted to recruit him to assassinate President Kennedy and he stated that he had reported the attempt to FBI agents Holbrook and Quinn.
4. Boxley then interviewed Rev Brice on Dec 20th, but the results of this interview were not known to Turner at the time he addressed the members of the DA's office. On the results of this interview depended whether or not there was any New Orleans jurisdiction in the matter, Turner said. (When the results of the Brice interview became known, it turned out that Brice had said nothing about New Orleans in connection with Bradley.)
As Turner explained it to us, the allegations against Bradley are as follows:
1. He attempted to get Mower to shoot at Senator Kennedy, (as he then was,) from a storm drain system in Los Angeles. Aydelotte said that at this time Bradley had the blue prints of the storm drain system of the Sears Department Store Complex and Shopping Center on Laurel Canyon Road in Van Nuys. Bradley tried to induce Mower to hide in part of this system and take a shot at Kennedy as he came by.
2. Dennis Mower corroborates this.
3. Mrs Aydelotte further alleges that later, when JFK was President, Bradley rented a hotel room in L.A. on the occasion of JFK's visit, with a good sniper's vantage point. Turner reports that Mrs Aydelotte's mother can corroborate this in some way, but apparently her mother was not interviewed.
4. Mrs Aydelotte says that Bradley is a close friend of a man named Lorenzo Pascillo, who from pictures has been identified as Loran Hall -- at one time suspected of having visited Sylvia Odio with "Leon Oswald". Garrison is very interested in Hall, as is Dick Billings incidentally.
5. Aydelotte says that Bradley has sadistic tendencies. Turner noted that Bradley "beats his daughter, Jeanine Bradley, frequently and viciously."
6. A Fort Worth Star-Telegram photograph showing two men in front of the School Book Depository apparently under arrest following the assassination was shown to Mrs Aydelotte. According to Turner, "without hesitation, she pointed to the lead man and said: ‘That's Gene Bradley.'"
7. Some unspecified information from Rev. Brice. Mrs Aydelotte did not know of any connections Bradley may have had with New Orleans, but according to her, "Dr. Brice may be able to help on this score." (It later turned out that Bradley had told Brice before the assassination that he had to "take a swing through the South." Brice added that on the evening of the assassination he was at Mrs Bradley's home when Bradley called her, apparently from Dallas, but there does not seem to be any evidence for this either.
The office staff listening quietly through these explanations by Turner. When he had finished, Charlie Ward showed him the Dallas Morning News pictures of the same two tramps being led away. The facial angle is different, and the lead man obviously is not Bradley (though clearly the same man as in the other picture.) I don't think Turner had seen this picture before, and he was undoubtedly very embarrassed by it. He hummed and hawed, but wouldn't positively say that it wasn't Bradley.
Dick Burnes then immediately pointed out that even if we had jurisdiction over Bradley, which we appeared not to, he said, there is not even any allegation of conspiracy at all in the statements of any of the witnesses Turner had mentioned. There was in fact, Burnes said, only a solicitation which was rejected. (Bradley solicited Mower.) Turner was obviously slightly put out by these virtual attacks, which must have seemed very different to him from the genial company of Garrison. I'm not surprised that Garrison didn't show up for the meeting. He probably knew something like this would happen.
In any event, it appears that -- pending disclosures from Brice -- we have, on the evidence as a result of which Bradley was charged:
1. No evidence that Bradley was in New Orleans.
2. Therefore no jurisdiction.
3. No evidence that Bradley was in Dallas, (disregarding photo.)
4. No evidence that Bradley conspired (legally) to assassinate JFK.
5. No evidence linking Bradley to the Dealey Plaza outcome.
Therefore there is not the slightest basis for Bradley having been charged. Everyone in the office was well aware of this after the meeting, and Bradley's arrest was universally regarded as a disaster for the office. Everything depends on Bradley not being extradited.
Since Bradley was charged I note that the following two statements have appeared in the Bradley file--which has now been re-located in Ivon's office, and is not easy to lay one's hands on:
1. A statement by Perry Russo(!), dated Dec 26, 1967, in which Russo states that he saw Bradley with David Ferrie sometime between March and October of 1963, in New Orleans.
2. A statement by Roger Craig, dated Dec 29, 1967, in which he says he either saw or apprehended Bradley in front of the Book Depository after the assassination. This information (from Craig) was included in the extradition papers re Bradley. (Note, later: Richard Sprague, one of Garrison's most ardent and uncritical admirers whose specialty has been collecting photographs of the assassination, later found a picture of Craig talking to a man in front of the TSBD who looked like Bradley, but definitely was not him, according to Sprague. Sprague, who believes that the tramp picture depicts Bradley, no doubt appreciates that Bradley cannot both be the tramp being led away, and the non-tramp conversing with Craig.)
Alcock pointed out that charging Bradley with the same crime as Shaw, and at the same time not being able to demonstrate any connection between the two conspiracies, looked really bad even if it was legally a possibility. He said he thought it would form the basis for some justifiable motions by the defense (Shaw's defense), demanding to know more details of the Bradley "conspiracy." No doubt he would be able to skirt around any such demands. What does worry him, however, is the thought that Bradley might be extradited. "Let's keep our fingers crossed," he said.
Then there is the confusion about Leslie Bradley. It turns out that there is also a Leslie Bradley, who was a pilot, and who is believed to have been in New Orleans on the day of the assassination. Also something about him having known Ferrie. But at least this is not a case of mistaken identity, as some journalists seem to think. We knew nothing of Leslie Bradley until E.E. Bradley had been charged. All the Leslie Bradley material was dug up by journalists, and it is their hypothesis that this is a case of mistaken identity.
Wednesday, Feb 14, 1968
I asked Bill Turner when he came in if he had spoken to Garrison last night about what Rev. Brice reputedly said to Boxley on the subject of placing Bradley in New Orleans jurisdiction. Turner said he had not, and then made the following admission: that Garrison had told him the reason he was charging Bradley was a gambit in the publicity struggle than anything else. Apparently, according to Turner, Garrison does not really believe that Bradley is guilty. Alcock unfortunately removed from the Bradley file the yellow legal sheet with Garrison's handwritten instructions re. Bradley charge, (sent by Garrison via the mails to Alcock, from L.A.) I saw it once. It began: "We've closed the circle on Bradley. He's involved, all the way... We have witnesses who place him in New Orleans too, so don't worry about jurisdiction..." (Unfortunately I did not get a copy of this.
There is now considerable consternation in the office about Bradley, and fear lest Reagan extradite him.
Garrison not in the office today.
Jody Duek in again, trying to get the Shaw file from me. She sure has got nerve, I'll say that for her. I'm not about to give her the Shaw file, however. (Not that it's kept in my office now. It's kept in a special filing cabinet (lockable) in Louis Ivon's office. I can see it whenever I want to though.
Martin McAuliffe came in and told us how he met Thornley at the Bourbon House -- innocently, it was obvious. McAuliffe had helped found Friends of Democratic Cuba. Loisel and I interviewed him. Obviously quite an intelligent man, now teaching English I believe, or maybe was at the time he met Thornley. He described how Thurnley told him he had literary ambitions, and so McAuliffe asked him to show him something. Thornley showed him his "novel" - in fact it was not quite a novel, I think - and McAuliffe said it was pretty bad. Not much other contact with Thornley, nor did McAuliffe see Oswald in the Bourbon House or anywhere else. McAuliffe clearly worried that if says the wrong thing, he's liable to get charged himself!
Thursday, Feb 15, 1968
Thomas Edward Beckham before the grand jury today, all day. Garrison is full of high hopes, talking about "a break in the case," etc., and hopefully points to a blurry picture in front of the TSBD.
David Lewis came in and gave us some further information regarding the United Cuban Missionary Force Beckham attempted to found, and Beckham's self-styled (to Lewis) membership in the CIA. I wrote up memo on Lewis' remarks. After Beckham emerged from the grand jury, Alcock was mocking the idea that anyone could believe (as Garrison does) that "a bum like that" would be working for the CIA.
Turner related that Garrison intends to delay the Dulles subpoena until the Thornley perjury charge is issued. Turner apparently pointed out to Garrison that there was little basis for such a charge.
We discussed the leak of Garrison's medical records, the Bolden case, and the anonymous letter from the Los Angeles FBI office to Ramsey Clark, (the latter was subsequently printing in the LA Free Press.) I told Turner that Bud Fensterwald had told me in Washington over Xmas that the medical records affair was an FBI leak. Turner was interested and said he would like to "pin it down real tight" and do a story on it. The leak came out in the Chicago Tribute 3 days after the Turner-Garrison press conference in which Garrison mentioned the William Walter story. (To the effect that a telegram was sent to the FBI a few days before the assassination, or an inter-office TWX, containing a warning about the assassination. This story about William Walter originated from a guy who came up to Mark Lane either before or after his talk at the Tulane campus. Lane got the guy's name -- Walter -- and his story, that he had been working as a clerk in the local FBI bureau when this TWX came through, but that is all. In other words, no one ever saw a copy of the TWX. In any event, Garrison used it as an opportunity to attack the FBI–one of the rare occasions when he has attacked them, incidentally. If Fensterwald is right, the FBI immediately retaliated with the medical records. Seems plausible. Turner, who worked for the FBI, says the Chicago Tribune is frequently used by the Bureau as a "leak" organ.
Turner mentioned what is in some ways Garrison's least explicable fault: his refusal to accept help when it is offered. In some instances these offers come from a direction which Garrison has specifically indicated interest in, and therefore ought to be interested in getting help from that quarter. Turner gave the example of Robert De Pugh, the Minuteman leader. De Pugh has indicated to Turner in an interview that he accepts Garrison's thesis that renegade Minutemen are "involved" in the assassination. He would like to see Garrison, and even has names to give him. Garrison is well aware of this offer of help, but, to date at least, refuses to see De Pugh.
I told Turner of another obvious example -- that of George DeMohrenschildt. Although he was Oswald's closest and virtually only friend in Dallas, and from his background might quite reasonably be suspected of having been a CIA agent, and has written to Garrison expressing a desire to talk to him, Garrison (till now) won't even answer his letter.
Another person Garrison could probably have gotten help from, if he had approached the matter tactfully, was Henry Wade, the Dallas D.A. (who, like Garrison, is a former FBI agent.) However, instead, Garrison took the first opportunity to attack Wade, and the Dallas police Dept.
A consistent pattern in this investigation has been the failure to talk to people thought to be involved before issuing a warrant for them. This is true of Shaw (only briefly interviewed by Sciambra on Dec 23, 1966) Gordon Novel, Edgar Eugene Bradley, Sergio Arcacha, Loran Hall and Lawrence Howard, (the latter two were subpoenaed as material witnesses. My interview with Jack Lawrence was one of the few instances where we knew what the person under suspicion had to say about what he was doing, etc. Garrison fears, of course, that if you talk to these people you alert them and they somehow vanish off the map, destroy the evidence etc. I think Garrison also believes that it is a waste of time to talk to suspects, because if they are involved, they obviously aren't going to admit it, which is still not a very good argument for not talking to them.
Friday, February 16, 1968
Bill Boxley arrived back, apparently now convinced of the involvement of Jack Lawrence. Why? Because of Boxley's conversations recently with two Downtown-Lincoln Mercury ex-employees named Rozelle and Falzone. Rozelle points out that Lawrence was hired by one Lorenz, a German (CIA etc., according to Boxley,) who is also "involved". I pointed out to Boxley that the only way we can get anything solid on Lawrence is to find the actual person who retrieved the car in Dealey plaza. Boxley thinks it was Lorenz.
Alcock still appears outraged by the Bradley business and said he would refuse to try to case if Bradley is extradited. I get the feeling that Alcock will be leaving the office fairly soon. Dulles and Novel were subpoenaed today, and story in papers. Dulled reportedly laughed when told on phone by a reporter that Garrison had subpoenaed him.
The FBI replied to Sciambra's letter of Jan 22 regarding Reeves Morgan and the Clinton episode. Sciambra was trying to get confirmation from the FBI that Reeves Morgan had contacted the FBI in ‘63. The FBI reply was guarded, and gave no indication whether or not they had prior warning of the Clinton episode.
Saturday, February 17, 1968
Briefly went into office in afternoon and talked to Ivon, who has been away all week. Garrison just leaving when I arrived, with Sciambra, Mark Lane, and Gary Sanders. No developments.
Monday, February 19, 1968
Garrison in the office bright and early today. Jim Alcock says he has papers drawn up for a perjury charge against Thornley.
I detected a distinctly cool wind today from Ivon and Steve Bordelon. What's up? Very odd reaction from Garrison regarding the statement Sanders got from Augustinovich. He is some guy Sanders has dug up from the Miami area and he apparently is prepared to testify that Oswald's somehow connected with the CIA. When Sanders' memo to Garrison on this was returned by Garrison, it had "irrelevant area" written across the front page in Garrison's hand. Although I am not exactly Sanders' best friend, I sympathize with his chagrin at this strange response. Here he is, the poor guy, doing his best to please the boss, comes up with something one would surely have predicted would have pleased Garrison, and he gets slapped down for it. My feeling is -- and Alcock shares it -- that even if this is unreliable information (and I have not had a chance to talk to Augustinovich) at least it is an attempt to link Oswald with the CIA, which is more than we've had before. Now that there is some evidence for Garrison's pronunciamentos, he promptly rejects it. I can't figure it out, except that I sense something strange: Garrison doesn't like Sanders, for some reason. I'm not sure, but I sense that Sanders comes on too strong for Garrison. Sanders turns him off in some way, and it doesn't matter what Sanders comes up with -- a picture of the assassin behind the picket fence -- I'm not sure G. wouldn't disregard it just to snub him.
Another oddity: Alcock is very nonchalant about the Thornley charge, whereas before he was threatening to resign if Thornley should be charged. Seems like, for some reason, he's decided to reconcile himself to it.
Barbara Reid in the office today, and Boxley spent most of the day in Garrison's office with her. Louis Ivon told Sanders to tell Jody Duek not to come in any more. Garrison came into my office in the afternoon, and politely asked if I would mind leaving for a short while, while he talked to Willard Robertson alone there. Trying to squeeze more money out of him, apparently.
Boxley being put onto the 544 Camp St -- Information Council of the Americas (INCA) angle. Not a bad idea, but I doubt if we'll see much action.
Tuesday, Feb 20, 1968
Another quiet day. Worked on correspondence. Reflected that the mail is the most interesting thing coming into the office these days. I imagine it would fascinate a social scientist, and a detailed analysis of it would be book length.
Papers being drawn up on Kerry Thornley, which both Alcock and Burnes refuse to sign. There is no doubt in my mind that Thornley is completely innocent of perjury and everything else.
Ivon and Bordelon working on material for Gordon Novel suit, and I transcribed Novel's original ‘Mr. Weiss' note. Not much today.
Boxley id being put on regular assistant D.A. payroll, which will therefore allow "special investigation funds" to run further. I.e., plan is to get Boxley's salary paid by City funds. I'm paid, as usual, out of the Fines and Fees fund. (As I have been all along, with the exception of a couple of pay checks when I was in Washington, which were drawn on the J.G. Safi account -- Truth or Consequences. I also got one pay check apparently drawn on Garrison's personal checking account.) Garrison says he's going to have Boxley working here from now on. "I'm not going to do Henry Wade's work for him any more," Garrison said.
Going through Oswald's note book, Garrison said: "You see, he had Chandler's name in there, but he spelled it Crawford." This sounds like a typical piece of Garrison wishful thinking, but in this instance it might be true. Chandler admits that he did meet Oswald in N.O. when he was working for the States-Item, and Oswald very likely would have written down his name in his book, and was quite capable of writing David Crawford instead of David Chandler.
Wednesday, February 21, 1968
Thornley charged with perjury today. Garrison issued a footnoted press release, with addendum, like a miniature term paper or something. He showed it to me with evident pride.
The basis for the perjury charge is straightforward. Barbara Reid says that she saw Thornley with Oswald in the Bourbon House in the summer of 1963. Thornley says he was not with Oswald at that time, and did not see him in the Bourbon House. I gather that Garrison has one other witness -- Pete Diagno (sp?) but I have not seen a copy of his statement. However I note that Diagno is a friend of Moo Sciambra. I used to hang out quite often in the Bourbon House myself in the summer of 1963. I was there for parts of June, July, August and September. I recall that I used to see Diagno in there almost every day, and Barbara Reid would be there quite often too, generally with a camera slung around her neck. Sciambra would often be there as well, generally hanging around with the Diagno crowd -- a rather unattractive bunch whose main topic of conversation seemed to be "broads" and betting. I would go there quite often with my English friend Warwick Reynolds. Warwick knew Thornley quite well, although I did not know that at the time, and I never saw Thornley until he was in the office the other day, as far as I can recollect. I certainly cannot recall seeing Oswald there. The Bourbon House clientele was large and varied -- most of the people who actually lived in the French Quarter within a several block radius would go there at one time or another. Part of its charm was that, although it was in the center of the tourist section, tourists would almost never go in. They would poke their heads round the door, take one look and leave. I would say that if one had never known Oswald before, it would be impossible to remember him going there unless he went there regularly. And regulars would remember him. As it is, my feeling is that Oswald probably never went there, and there are scarcely any other reports that he was ever in the French Quarter, which did not seem to attract him particularly.
Actually, it is inconceivable that Thornley saw Oswald at the Bourbon House, unless you are prepared to believe that he saw him, spoke to him, and did not recognize him. Because if he had seen him and recognized him, he would undoubtedly have recounted the episode before the Warren Commission, and put it in his book about Oswald. As Epstein points out, Thornley wrote a book about Oswald, which as it was, was extremely short of material about the alleged assassin.
I note that Lifton has been doing quite a bit of research on the Thornley matter.
Thursday, Feb 22, 1968
Office closed for George Washington's birthday. I went in to the office in the afternoon. As usual when the office is closed, Garrison was there. I talked to him for close to an house in his office. Unusually, he outlined the future possibilities for the investigation. For the first time, he seems to be seeing an end to it, and he talked about the thing being over by the summer time, and talked about everyone taking vacations, etc., which he said there had not been time for up till now. Before that, however, he seems to want to charge Ed Butler (INCA -- now with Patrick "Up With People" Frawley of Schick) and Carlos Bringuier. Garrison says that the conspirators -- generally referred to as "they" -- performed two functions with Oswald in New Orleans: 1) "Custodial", and 2) "Image-creating." By custodial he refers to "baby-sitting", generally looking after, and making sure that he behaves properly. By image creating he means preparing the ground-work for later representing Oswald as a Communist. According to Garrison, this latter role was performed largely by Thornley, Butler and Bringuier. The custodial work was done by Shaw and Ferrie, and I think Garrison regards this part of the mystery as cleared up and dealt with. The common link to all of these people is -- Garrison says -- the CIA.
Alcock had a confrontation with Garrison today -- alone in his office. I asked Alcock what had happened when he came out. He said that he had told Garrison that he didn't believe anything Garrison was saying about the CIA etc., and that none of it could be proved in court. Alcock added, for good measure, what no-one else in the office (except Boxley) believed it either. Then Alcock said :You know, Jim, we get disturbed when we see you listening to Boxley, giving you all that bull..."
"I've learned one thing about Boxley," Garrison replied. "He's right."
Alcock told me this as though he was exasperated by Garrison, but also as though he was amused by him. "That guy," says Alcock, shaking his head and grinning slightly, "he's something, isn't he?" Alcock went on again about "all these bums" like Beckham and Jack Martin supposedly working for the CIA.
Friday, Feb 23. 1968
Garrison did not come in. Ivon told me that Lawrence Howard was coming in to the office tomorrow with Steve Burton from the West Coast. Mark Lane in office today. He's not been in for some time.
Sunday, Feb 25, 1968
Howard in office with Steve Burton. Steve had persuaded him to come to New Orleans voluntarily, without an attorney, etc., and talk to Garrison. Howard is an immensely powerful looking man, with a great barrel chest, but is surprisingly mild in voice and manner. He also seemed quite intelligent. During the course of the afternoon (tape recorded by Louis Ivon) he persuaded Garrison that he had nothing to do with the assassination. He answered questions tactfully, and gave in to Garrison's expectation whenever it was feasible and didn't actually incriminate anyone. E.g. he would agree that the CIA undoubtedly had connections in the Miami area during the summer of 1963, but did not give us any names. He handled Garrison cleverly, I thought, and I'm sure he could have told us more, although I was also persuaded that he knew nothing whatever about the assassination. But Howard was smart enough to flatter Garrison.
Steve Burton seems an intelligent young man, definitely above the average "Assassination Inquiry Committee" type. Even Louis Ivon, who generally despises these people (too often, he has to end up giving them DA's investigator credentials), approves of Burton.
Monday, February 26, 1968
When I arrived in the office in the morning, Steve Burton was already there, going through some of the files in my office. Evidently Ivon had let him in. Of course, most of the sensitive files (Shaw, Bradley, Thornley) are not there, but in Louis Ivon's office. Burton had, however, made a bee line for the next most interesting file -- Ferrie (actually two files on Ferrie.) He had looked through them already and was looking at something else. I started to talk to him a bout something and then he said: "I think it's a good idea not keeping the Shaw file here where people could see it. I notice you have got all the important material withdrawn from the Ferrie file as well." I said nothing, just vaguely nodded. Of course, he had seen the Ferrie file in its entirety.
Tuesday, Feb 27, 1968
Office closed for Mardi Gras. I later learned from Louis Ivon that Garrison came in, as usual when no one else is there.
Wednesday, February 28, 1968
Nothing much. Answered letters. Garrison not in.
Thursday, Feb 29, 1968
Ditto.
Friday, March 1, 1968
Lane came in and asked for material on Mays which I had previously shown to Garrison. Garrison had ben unimpressed at the time, but was later persuaded otherwise by Lane, and Boxley was then sent to Miami to meet Mays. He carried a copy of Rush to Judgement in his hand to act as an identification signal. Mays originally contacted Tink Thompson, who sent Mays' letter to me. Mays also had contacted Ed Horsey in Michigan (a low grade assassination buff) and Horsey passed the information on to Lane. Mays claims to have been approached to take part in the assassination, and now wants $25,000 to tell all.
Sunday March 3, 1968
Did not go in to office, and Garrison is briefly out of town, but I received an alarm call from Sylvia Meagher who had heard (I think) from Tink Thompson that Garrison "no longer trusted me." I then called Thompson, and learned that this information came from Horsey, via Mark Lane.
Monday, March 4, 1968
Garrison still away. Did memo on "4900 Block, Magazine Street", at Garrison's request. Garrison believes that the 4900 block of Magazine Street is a "safe block", ie owned by the CIA, and used as a sort of parking place for agents awaiting assignments.
Tuesday, March 5, 1968
Change of Venue hearing opened. I spoke to Hoke May in the corridor of the Criminal Court Building and I expressed some interest in the 544 Camp St. affair. He told me about bill Nitsehke, an ex-FBI agent who used to hand around with Guy Banister. He said that Nitsehke had been shown the WDSU picture of the unidentified man passing out the leaflets with Oswald and had identified him as having been up in Banister's office at one time. I had not heard this before, but it is of interest as it connects two of the unresolved problems about Oswald in New Orleans -- the unidentified man and 544 Camp St.
Hoke May said that he and Ross Yockey had written a book about the Garrison investigation, but that he had just recently received a rejection slip from his agent in New York, saying that it would be impossible to get it published because there was basically no interest in the case among publishers. He and Yockey are now handing their material over to Mark Lane, May informs me. Very generous of them. I also briefly spoke to David Chandler, covering the hearing for Life.
In the evening Matt Herron came in and spoke to Sciambra in my office re the Phelan story. "Going over the chronology for them again, Moo?" Alcock remarked as he walked by, grinning all over his face. Sciambra now has an interesting addition to his story, which I had not heard before. That Russo, when he initially talked to Sciambra in Baton Rouge, (Feb 25, 1967) referred to the "meeting" as a political meeting and not as a party. It was only in the sodium pentothal sessions with Chetta the the word "party" was used. Thus, Sciambra did not refer to a party in his memo. The trouble is, as Sciambra still does not seem to understand, this still does not explain why he did not refer to a political meeting in his memo. The point of the discussion with Herron was to go over -- with Russo at a later date -- the substance of Phelan's discussion with Russo in Baton Rouge after the Preliminary Hearing. Herron was present at this discussion.
Sciambra also said, and Herron corroborated, that when Phelan spoke to Russo in BR after the Prelim Hearing, Phelan told Russo that he had only mentioned seeing Shaw twice, and was quoted thus is Sciambra's memo. To this Russo replied. "I should have said three times." Sciambra doesn't seem to realise how damaging this reply is, if it really is what Russo said. Because if so, it means that Russo is admitting that he didn't mention the conspiracy meeting to Sciambra in Baton Rouge. If he had in fact mentioned it, and Sciambra had omitted it, Russo's logical answer to Phelan would have been "He should have said three times."
It really seems to me that Russo did not mention the conspiracy meeting to Sciambra at Baton Rouge -- all the evidence points to that conclusion. Sciambra says that the reason he did not include it in his memo was that he was so anxious to tell Garrison about it that he told him verbally at a restaurant the night he came back from Baton Rouge. I must say that is pretty hard to believe. If Phelan is right--as it looks as though he is--Sciambra would have done much better to have admitted as much. As it is, he is in a real jam, which will no doubt be evaded in legal proceedings. Of course, if Russo did not mention the conspiracy meeting the first time, then Shaw is innocent. Because Russo was the only witness they had when Shaw was arrested. All the other evidence that has been accumulated comes either after the arrest (Bundy) or after the widely publicized Preliminary Hearing (everything else.) None of this later evidence can have any validity if there was no basis for the initial arrest.
Which brings me to today's hearing. One point strongly emerged: the blatant way in which the judge continually sided with the state. If the trial itself goes this way, things do not auger too well for Shaw. I wish I knew why criminal judges apparently find it necessary to reside in the pocket of the D.A. Garrison was on the stand for hours, but little was accomplished as Haggerty sustained nearly all of the states objections. Specifically, he was not permitted to respond to the question: did the Shaw conspiracy come to fruition in Dallas? The defenses point is that Garrison, by talking publicly so much about a conspiracy, has prejudiced potential jurors' minds on an issue which remains to be proved--that there was in fact a conspiracy. The state objects to most questions on the ground that the question is only relevant if it can be shown that a potential juror has been prejudiced, and Garrison is not a potential juror.
Wednesday, March 6, 1968
Second day of hearing, which I did not attend. Defense has subpoenaed 1300 potential jurors. Mark Lane was on the stand today, and he came back and glowingly told Garrison of his replies to Dymond.
Garrison in a good mood today, full of ideas about 4900 block, Magazine. I am now starting to make duplicate files for Garrison -- at his request. He believes that one day we will come into the office and find that the files have been ransacked by the CIA or whoever. Ivon concedes that this is a ridiculous idea, and reluctantly told me to go ahead and start making duplicate files. He's afraid that Garrison will show them to everyone. Ivon tipped me off to start off with unimportant files, in the hope that by the time we get to the important files, Garrison will have forgotten about it.
Garrison said he had raised some money from an ‘industrialist' in Miami, enough to last four or five months, and says that he will give me a raise and hire someone else in Florida to work on the case.
I'm working on the Guy Banister angle of 544 Camp St., and told Garrison about it. I found that there was a memo in the files of an interview with Bill Nitsehke, and he discussed various people in the WDSU picture, but according to a numbered system, and the picture with the numbers on the figures is not there. I told Garrison of the possible importance of Bill Nitsehke and he said maybe he would talk to him again. Garrison seemed to have forgotten about him.
Thursday, March 7, 1968
A letter arrived from a lady in Ohio who had bought a $750 "teletrap" from Gordon Novel -- a device which is supposed to prevent phones being bugged. She complains to us that it does not work. (How does she know?) Ivon told me that the D.A. in Columbus, Ohio -- Howard Johnson -- is now helping us. Why? Because Gordon Novel's attorney there, Weiner, is running against him in the next D.A. election.
Bill Turner in town again, and in the evening I had dinner with him and 5 very old friends he met through Warren Hinckle of Ramparts. Also present were Jim Garrison, and Harold Weisberg. At the end of the evening (a private room in the Rib Room of the Royal Orleans Hotel) Mark Lane also showed up. The five friends were a young English couple (not married) Mark Pepplo and Caroline X (didn't get all the last names), a young American couple, Bill Y and Ellen Z, and another young bearded American. All were dressed more or less as beatniks. However they appeared to have unlimited money. One, Bill Y gave Garrison $2000 cash, in $100 bills. However that was by no means the whole story. They were talking in terms of much larger sums in an apparently serious attempt to get Garrison to run for President! They are also interested in doing a movie about Garrison, although they do not seem to have a very clear idea of what they want to do with it or how to do it. In addition, they want Jim Garrison to write a book for something called Chelsea House publishers, which I believe one of them -- maybe the English girl -- worked for. Garrison has been expressing interest in the idea of writing a book about the case, which I gather will be on the order of the Salandria-Katen piece: Why Kennedy was killed.
Weisberg dominated the conversation to an unpleasant extent at dinner. He hardly stopped talking or attempting to inflate his ego in some way. Sparrow, for instance -- the Warden of All Souls who recently came out with a pro-Warren piece, is "afraid to debate" Weisberg. How many times have we heard this drivel from Weisberg! He annoys me more and more, he is so stupid and besides he is a compulsive collaborator with newsmen -- a weakness which resulted in his suspension as a Senate investigator, as I believe Joe Pyne alleged.
The three young Americans we had dinner with (and who footed the $100 bill) have reached the outer limits of paranoia -- far worse than anything I have encountered before. They routinely book airline tickets to Europe every week -- are on constant stand-by, so to speak -- so that they can leave suddenly before "the tanks are on the streets." Ellen, a very glum and depressing girl, told me with perfect seriousness that she hardily ever reads the papers any more, but when she does she assumes the exact opposite of what she reads to be true. Garrison is sympathetic to this kind of orientation, and he made a great impression on them, listening to them politely and agreeing with them, then adding something of his own about the CIA, etc in weighty, definitive tones. They obviously assumed everything he said was gospel truth. Most of the time Weisberg kept butting in, however, going on about Bringuier, Pena, etc. What really characterizes these paranoid people, of course, is their total ignorance of the facts. None knew anything whatever about the case, admitted as much, and assumed that everything Garrison said was literally true. Paranoia, it seems is the perfect excuse for intellectual laziness: what's the point of reading about it anyway because all we are ever told is lies.
It was curious that such scruffy and young looking people should have so much money, and at one point I asked one of them, Bill Y, I believe, a question along those lines. He gave some rather vague answer about striking very lucky on the stock market.
Friday, March 8, 1968
In the morning a large body of the DA's office watched Mark Lane's "Rush to Judgement" at the Paris [?] Theater on Elysian Fields. Not much to say about it except that it was a surprisingly dull film, and amateurish. We then returned to the DA's office where some of us saw rushes of Mark Lane's currently-being-made film about the Garrison investigation. We saw one part, which consisted of Garrison talking, at home, the usual stuff. Another segment consisted of Dago Garner being interviewed by Lane. Garner calmly sat there and told a story about seeing Clay Shaw with Oswald somewhere–obviously a blatant lie. In fact is was so brazen that I involuntarily laughed out loud. This was in Garrison's office, with Garrison, Lane etc., there. I don't imagine Lane was too pleased, but honestly, using Dago Garner is going too far. Alcock has said that if it ever comes to trial he will refuse to put Garner on the stand, or if Garrison insists, he will refuse to question him.
The paranoid group was also in the office, to the consternation of everyone else -- beatniks with leather jackets walking about the DA's office as though they owned the place.
Turner told me a rumor that Epstein's piece will not be published in the New Yorker because it was "too bitter". I don't believe this for one minute. Steve Jaffe called with some non-believable news about RFK running for President on a pro-Garrison ticket!! He also had some believable news: that Billings and Life are about to do an unfavorable story on the investigation.
Had supper in the evening with Bill Turner at Felix's. He's on some kind of expense account paid for the paranoid group. They had flown him to New York, and then come down with him to New Orleans, paying all his expenses. So Turner paid the bill. He admitted that they had turned out to be something of an embarrassment to him. He thought they really were serious about trying to get Garrison to run for President. He agreed that there seemed to be some kind of a puzzle about where they got their money from, and said he did not believe the stock market story. It amused me that Turner said that they had apparently become convinced, in the course of last nights dinner, that Weisberg worked for the CIA. They had confided this in Turner today, apparently. To them, it was simply "obvious" that Weisberg was a CIA agent. Turner laughed at this, and conceded that that was going too far. Turner said he thought that Lane's second film would be better than the first, "because it contains the central character of Garrison."
Saturday, March 9, 1968
Went to office in the afternoon. Bill Boxley -- who returned from Miami yesterday, and Bill Turner were there. Garrison gave Turner $300 cash to give to one Jim Rose in California to come back to New Orleans and be hired as an investigator. Turner highly recommends Rose, a youngish guy with flying experience and paramilitary connections who is a fairly agressive investigator, according to Turner. He told us some story about Rose simply burgling some guy's house when he wanted to get some information (one of the California right wingers Garrison is interesting in -- may have been Stanley Drennan or someone like that.) Anyway this guy came back when Rose was right in the act of going through his house. Rose had some kind of gun which squirts a disabling gas or fluid, fired it at the guy and escaped.
Boxley, at Garrison's request, had put a WANTED picture of the "Frenchman" in the ‘Bingo' picture (the two tramps in Dealey Plaza) with an offer of a thousand dollar reward if he is found. The picture was put in the Miami News, together with a sizeable front page story. This is pretty silly of Garrison. If the guy sees his own picture all he has to do is come in and collect the money. Moreover, he would kill two of Garrison's birds with one stone, because at the same time he would be able to reveal the identity of ‘Bingo', and prove that it was not Bradley. If someone from the Dallas police Dept. sees the picture, he might also be able to get the reward. Because 'Bingo' and ‘Frenchman' were presumably both booked on November 22, 1963, and it ought to be possible ti find out their names if you are in the Department.
I had mistakenly thought that they had put the 'Manuel Garcia Gonzales' picture in the paper, which would have been a much better idea. I suggested this to Garrison and he thought it might be worth doing.
Boxley and Turner left, and then there was an embarrassing moment when I made some remark about "those people" being pretty crazy, referring to the paranoid group. Garrison, thinking I was referring to Boxley and Turner, disagreed. I then clarified who I was referring to, and he admitted that they had been a bit too much for him.
Garrison's outlook regarding the investigation has definitely taken a change in the last two or three weeks. He is now sick of "new leads," and doesn't want leads checked out which are not already "a part of the existing structure." I think he realizes the thing could go on proliferating for ever, and he apparently sees an end to it after, say, another 4 or 5 months. He seems to think that we have "made our point". It looks like Garrison is, at last, getting bored with the whole business. As for Clay Shaw, he is supremely confident that it will never come to trial. I drove him back to the N.O.A.C., where he said he would make some calls.
Sunday, March 10, 1968
Did not go in to office.
Monday, March 11, 1968
Garrison not in office. Not much happened that I recall. Chandler judgement reached in Federal Court.
Tuesday, March 12, 1968
Garrison in briefly with Gary Schoener from Minneapolis, and Mark Lane. Schoener has been collaborating with Salandria and Katen. Talked to him briefly in my office. In afternoon I read the transcript of a v. interesting interview Garrison had with Jack Martin, on Dec 14, 1966. It lays down much of the subsequent case, as he links Oswald with Ferrie, and also, obscurely, Sergio Arcacha Smith, whom Garrison evidently had not heard of until Martin mentioned him. The interview was tape recorded.
In the evening, 7-9 pm., there was a cocktail party at the Monteleone Hotel for the DA's convention being held in New Orleans this year. Arlen Specter and Garrison were both there, but they did not speak to each other, despite efforts by a New York Times reporter to get them together. Garrison stood near the center of the room, surrounded by the likes of Bordelon, and Lynn Loisel, receiving people rather grandly. I spoke to a guy from Oskaloosa, Iowa, quite young. I asked him who the DA was and he said he was. I asked him how many worked in the office and he said "I'm the only one." No sign of anyone from the Dallas office, incidentally. Specter left without even looking in Garrison's direction.
Wednesday, March 13, 1968
I located a copy of the Corliss Lamont pamphlet which Oswald had on his person when arrested here in August, 1963. It was in the N.O.P.D. Intelligence Division files. Frederick O'Sullivan brought it up from the Police Department. (He was questioned by the Warren Commission about his knowledge of Oswald, and was one of two witnesses Liebeler asked about Ferrie.) O'Sullivan showed it to Garrison -- who said we would be able to use it at the trial. It has the "FPCC, 544 Camp St., N.O. LA" stamp on the 39th page. I sent a xerox copy to Paul Hoch at Berkeley. He has been doing a lot of detailed research on this one point, and had tried to track down all existing copies of this pamphlet. Hoch makes an interesting point about it: the FBI got a copy from Oswald in August, 1963, and thus knew about his presumed connections with 544 Camp St three months before the assassination. There appears to have been no investigation of 544 Camp St by the FBI, despite their claim (to the Secret Service) that they had "checked this angle out thoroughly".
Weisberg still hanging around the office, driving everyone crazy. Garrison not in. Boxley has gone back to Texas.
Thursday, March 14, 1968
Today Dick Billings, associate editor of Life magazine arrived in New Orleans, having received a letter from Jim Garrison assuring him of immunity from subpoena or any other legal entanglement. In the morning Garrison came into my office and told me that Billings was arriving that afternoon, and was planning to stay for three months. I asked him what I was supposed to do if Billings came into my office. Was I to co-operate with him, as we had in the past, and show him the files? Garrison said emphatically not, and that he was now convinced that Life was now working with the Federal Govt, and that he himself wasn't even going to talk to Billings. He said he would prefer it if I didn't see Billings socially outside the office, although he added that he wasn't exactly ordering me not to.
It should be noted that a week ago we received word from the West Coast that Life was preparing an article about the case which would be published at the time of the Shaw trial, and which would cast the investigation in a derogatory light. Also, on March 11, Federal District judge James Comiskey rules that Life stringer David Chandler did not have to testify before the Orleans Parish grand jury as to his alleged knowledge of organized crime in Orleans Parish. Also today, Jim Garrison addressed the National District Attorneys Convention, and he attacked the judge's decision on the grounds that there was a collusion between the Federal District court, Life magazine and the Federal Government. He added that they were engaged in a conspiracy to suppress the Zapruder film, among other things.
By way of retaliation, Garrison decided to subpoena the Zapruder film today. The subpoena was drawn up by Dick Burnes, and he requested my assistance in including some details about the actual film itself. I considered it important to clarify whether we were subpoenaing the original film, or a copy. I advised Burnes that it would be better to subpoena a first generation copy, as I was quite sure that the magazine wasn't going to take the original out of their safe for anyone, and that we would therefore have a better chance of success if we subpoenaed a copy. The matter was referred to Garrison. I went into his office, (Harold Weisberg and Moo Sciambra were in there at the time,) and again recommended that we subpoena a copy. However, Garrison was adamant that we subpoena the original. I got the impression that he hadn't thought about which copy to subpoena until I raised the question. I also got the impression that he was less concerned about getting a copy of the film to show at the trial than he was about making trouble for Life. In any event, the subpoena was drawn up in the afternoon. I discussed the matter with Jim Alcock, and he agreed that it would be better to request a copy. I pointed out that, from the point of view of the trial, it would presumably be effective to show the film, and that we were therefore presumably concerned about the outcome of the subpoena -- unlike the Dulles subpoena, for example. Alcock said it would be even better simply to ask for the film, without subpoenaing it at all, especially as Billings was coming in that very afternoon.
At 3:00 pm. Billings arrived in the office, and sat outside in the lobby, waiting to be invited in. Eventually he spoke to Jim Alcock in Alcock's office. Billings at that time advised that Life was outraged by Garrison's recent statements about them in front of a large proportion of the D.A.'s in the country, and that Life's lawyers were instituting contempt proceedings against Garrison as a result. Alcock told him of the new office policy with regard to Billings, and that they had been told not to provide him with any more information.
Friday, March 15, 1968
Billings had still failed to reach Garrison, and he therefore come into the office again. (Garrison not in office, of course.) He spoke to Alcock and Louis Ivon on this occasion, and they told him of the subpoena of the Zapruder film, which was in fact issued today. I saw Billings briefly soon after he had met with Alcock and Ivon. He seemed depressed by his failure to make any headway; he told me he was leaving Life on April 1, 1968, with plans to be a freelance writer. We agreed to meet that evening to discuss the whole matter further.
I met Billings at 7 pm. And we discussed the whole subject of the assassination and the Garrison investigation for several hours. Clearly, he position is that he wants to write a book about the subject, and he has already approached about six publishers in New York, without receiving any encouragement. He feels that his problem is that he is unable to reach any conclusion on the subject. I am not too clear exactly what he means by this, but my guess is that he does not feel that he can make any positive statements about the validity of Garrison's case. (Later, 1969: Billings' position is clearer to me now. His problem at that time was that he was trying to justify -- both to himself and to his employers -- the position he had taken with regard to the Garrison investigation; ie. He had failed to advise his editors of the weakness of the Garrison case, and oversight which was, I believe, the cause of his losing his job with the magazine. Billings held off and held off blowing the whistle on Garrison for reasons which are probably complex. Although this is speculation, my guess would be that billings did this (a) because he thought there were genuine doubts about the assassination problem, and that Garrison might eventually hit on the solution. (b) Billings evidently had a great deal of information about Cuban exile-type plots in Miami -- I mean solid evidence that such plots existed, and was hoping to see Garrison tie in these plots to the Dealey Plaza outcome. He had half the story and he was hoping Garrison would provide the other -- vital -- half. Boxley's remark -- Life lost interest in us when we lost interest in the Cuban exiles -- makes sense in this context. (c) and this is probably by no means least -- Billings undoubtedly liked and admired Garrison in many ways, and probably thought that it would constitute betrayal if he informed his editors of some of the realities of the Garrison investigation. And by the end of the evening, he had convinced me that he was very well aware of the realities, probably more so than any other journalist who has worked on the case.)
In general, I feel that Billings and I share a similar position about the Warren Report. He does not believe that there was a conspiracy on the part of the government, the Warren Commission or the FBI to conceal the truth, but that a probability exists that they simply did not uncover the whole truth. When it came to the investigation of sensitive areas, such as Oswald's possible alliance with anti-Castro Cubans, he feels that the FBI tended to side-step the problem by not investigating it very thoroughly, for fear that it might upset their sole-assassin preconceptions. In corroboration of this, one need only point to the absence of any trace of an FBI investigation of the 544 Camp St problem. Billings argues that some of the classified FBI reports, if declassified, probably would reveal some interesting information, and he cited CD 1085, the FBI report on Cuban exile groups. Billings does not feel that the FBI knowingly would have filed any reports which indicated conspiracy without making it known, merely that these reports might inadvertently contain such information. I agree with this position.
As for the Garrison investigation, Billings was more guarded, but I sense that he believes that, 1. Shaw is completely innocent. 2. Garrison sincerely believes everything that he says. 3. Garrison is not motivated by political ambition, but that his motives are much more complex, or, maybe, much more simple. 4. Garrison, regrettably, has too much of a butterfly approach, and instead of concentrating on a few important areas, such as Oswald's Cuban connections, hops around from storm drain theories to the Minutemen, without ever really exhausting one line of inquiry. I agree with all these assessments, including the first, in the light of what Billings told me later on in the evening.
We discussed Life's position at some length. I said that I thought it was absurd to say that the magazine was a tool of the government in view of their Nov. 1966, article ("A Matter of Reasonable Doubt") and it was also unfair to accuse them of suppressing the Zapruder film. They have made it available for viewing in the National Archives (without restriction, as is the case with some of the other film in the Archives, eg. the Nix film,) they have published articles based on its contents criticizing the Commission and calling for a new investigation, and, above all, they are a magazine and not a TV station or a Movie company. The only decision which they made about the film which cannot easily be interpreted as simple commercial vested interest was their refusal to let CBS show it on their "Special" on the Warren Report. Such a showing would almost certainly have enhanced rather than diminished the value of the film. I asked Billings about this and he said it was one of those rather mysterious calculations made by the businessmen in the upper echelons, which, he agreed, did not seem to make good sense.
He then said that Life has in fact been dickering with the project of making a film, utilizing Zapruder and other footage which they possess, such as DCA, Dorman, Hughes, etc. However the problem has been to find a producer for it. As Billings said you cannot just splice the footage together and then shot it. You have to analyze it and come to conclusions, etc., and this is precisely what no-one in the magazine wants to do, not because anyone there knows there was a conspiracy and is trying to hide it, but because it would represent a controversial entanglement which they would rather avoid. As he said, if you showed the Zapruder film to 100,000 people, 95,000 would immediately conclude that Kennedy was shot from the front. If they made such a film it would be sold to a TV station.
Billings emphasized that he had no Federal government connections. He worked closely with Garrison during the early stages of the investigation, and was sincerely hoping for some solid proof of conspiracy, which the magazine would have published if it had existed. As he said, this would have been a considerable embarrassment to the FBI and the government, and he observed that the present rift between Garrison and Life must be a source of pleasure to the FBI. Billings said that he had suspicions about the New York Times aborted investigation, and in particular their peculiar attitude towards Garrison. He feels that many of the news media had adopted a negative attitude toward Garrison before they had had a chance to come to a valid conclusion about his evidence. I recall that this was my impression, too. I told Billings what I knew about the New York Times story. In November, 1966, before I was working for Garrison, and, I believe, almost before the Garrison investigation began, I was in Dallas with Penn Jones. To be precise, this was on November 22, 1966, at the assassination site. At that time I met Martin Waldron of the NY Times, and, he had a four or five page questionnaire of problems about the assassination he was looking into, as a part of the NY Times investigation. Most of these questions were about New Orleans, and specifically about David Ferrie. I did not see the list, but he showed it to Penn Jones. Thus, it should be emphasized, the NY Times was investigating Ferrie independently of Garrison, and possibly actually earlier than Garrison.
The next time I saw Waldron was on the day Jack Ruby died, Jan 3, 1967. Once again I was with Penn Jones, and at that time I asked him if he had made any headway with his list of questions. He told me that he had taken it to N.O. police chief Giarrusso, who had given him hardly any information. This was confirmed by Billings, who had seen a list, and I believe he said had obtained a copy of it. It had Giarrusso's answers written against the questions. Most were either "don't known", or "see Garrison" or "Garrison investigating". The odd thing is, Waldron never did go and see Garrison, not once. Garrison himself told me that he had never met Waldron, and Billings, who was obviously at that time alert to the possibility of rival papers getting onto the Garrison investigation, says that as far as he knows, Waldron never tried to see Garrison.
In addition, there is no doubt that Waldron knew a full 6 weeks before the story broke in the States-Item that Garrison was conducting an investigation of the assassination. But the NY Times never broke the story. When I met Waldron on the day Ruby died, I asked him about a remark he had made earlier to Penn Jones about a policeman who had died in New Orleans. (Penn Jones' hobby is collecting "assassination deaths".) I asked him on this occasion who this policeman was. He said, "Oh, Lieutenant Dwyer, some name like that. You ask your D.A., I'm sure he knows about it." (Dwyer is mentioned in Frederick O' Sullivan's testimony.) The fact that I was working for Garrison was a big secret at the time, or was supposed to be. I had said nothing about it to Waldron, nor, I am sure, had Penn Jones. In any event, it is curious that Waldron showed no interest in seeing Garrison, and the NY Times showed no interest in breaking the story.
(1969: At the time of the Shaw trial I asked Waldron about this. He said that, in the first place, he did try to get to see Garrison but was unable to get past his secretary, or words to that effect. Secondly, he admits that the NY Times had the story and could have broken it, but it just didn't seem that big a deal. As to how he got onto the story in the first place -- and Ferrie in particular -- Waldron was vague.)
Billings feels there is a possibility that Waldron has "Federal connections" of some kind, sources who supply him with information, but at the same time place him under certain constraints. I have noticed that Waldron never sets foot inside the DA's office, even though I invited him in once or twice.
Billings says he first saw Garrison on December 14, 1966, (a date which keeps cropping up.) He was alerted to the fact that Garrison was up to something by David Chandler, who in turn had been alerted by me. I had called Chandler, at the suggestion of Matt Herron, who is a friend of Chandler, and knew that Chandler knew more than most people about Garrison. (In fact he had just written a story about him for New Orleans magazine.) I wanted to know a bit more about Garrison before committing myself to working for him. (Ironically, I was worried specifically by the possibility that Garrison might be scared off the subject if he stumbled into CIA involvement!) Chandler was alerted by my call, made a few inquiries and called Billings. I asked Billings when the investigation really began, and he replied that that was, to him, one of the big mysteries of the case. He thinks it might be earlier than is realized. Garrison once told me that one of the things that got him going was the Esquire issue with articles by Sylvia Meagher and Ed Epstein. I note that no investigative report in Garrison's files is dated earlier than December, 1966, and so I conclude that the investigation did not seriously get under way until early December, although there may have been some unrecorded investigation before that. Billings feels that Garrison was in possession of important and convincing information implicating Ferrie early on in the investigation–information which he has never made available to anyone. Billings feels this because Garrison was so positive, so sure, so convincing, about Ferrie. I do not believe this is true for a minute. Garrison has a way of being very sure and very convincing about things on precious little evidence.
We discussed some aspects of the New Orleans investigation in more detail. I said that it was important to place oneself in the position of being about to start a hypothetical investigation of the assassination in the New Orleans area, as Garrison did. What are the important things to investigate? They are, I think: 1. Who is "Clay Bertrand"? 2. Who is the unidentified man passing out leaflets with Oswald in front of the International Trade Mart? 3. How did "544 Camp St." appear on some of Oswald's literature? 4. In general, did the FBI conduct an honest and thorough investigation into Oswald's activities in New Orleans, or did they leave big gaps?
All of these points have been looked into by Garrison. The net result of his investigation has been that: 1. Clay Bertrand has been identified by Garrison as Clay Shaw, and by Dean Andrews as Gene Davis. Gene Davis seems like a better candidate as Andrews is the only person in the world who ever knew who Bertrand was, and Gene Davis admits he called Andrews at the Hotel Dieu, (although I did not tell Billings this at this time.) 2. The unidentified man with the leaflets remains unidentified, although at one point Garrison claimed that his name was "Manuel Garcia Gonzalez" -- on no evidence whatsoever, apparently. 3. No explanation has been provided as to how the Camp St address was on Oswald's literature, if we discount merely assuming that people like Guy Banister are "involved". 4. It has been concluded that the FBI's investigation was, on the whole, very thorough indeed. (Exception: Guy Banister and 544 Camp St. really do seem to have been overlooked, which, as I have remarked before, is curious when you consider that the FBI knew about this 3 months before the assassination, and of course Banister was an ex FBI man.
This does not add up to a very productive investigation, although in many ways this was not Garrison's fault. A serious and quite considerable investigation was conducted into these areas, (although I'm afraid the less said about the "Bertrand" investigation the better.) Also, Alcock, Ivon and Sciambra have all attested at different times to the efficiency of the FBI's investigation. It is hard to think of anyone of any relevance who was not interviewed by them within a week or two of the assassination. (In fact, most were interviewed within a few days.) This has been, I am sure, a source of great disappointment to the DA's office, although Garrison himself has never admitted as much. When all the books and articles came out criticizing the Commission, I think many people in the office thought they were exploring virgin territory when they looked into Oswald's background, because these books had tended to over-emphasize the short-comings of the FBI. They gave no indication of how extensive their investigation had been. Far from finding virgin territory, they found that the FBI had been there ahead of them every time -- three years ahead of them. I don't think anyone was expecting this. I know I wasn't; it was clear that many of the people working on the investigation, such as Louis Ivon, acquired a certain sneaking respect for the FBI, as I did too.
Billings still considers the Sylvia Odio lead one of the most important in the case, and recently checked out the rumor that she is now living in Chicago with her husband. He concluded that she is not. He has spoken to Annie Odio, who promised to forward a letter from Billings to Odio, but she will not give him her address. In fact, no one has succeeded in interviewing Odio yet, or showing her pictures of possible suspects. Billings wants to talk to Odio's father, who may still be in jail, to find out if he still has the letter she wrote him before the assassination (?) referring to the alleged visit of "Leon Oswald". Billings feels that Castro may well co-operate in this project, and might even be able to furnish him with some valuable information. I gather he is toying with the idea of approaching Castro about this.
Billings and I then began to discuss the case of Clay Shaw. He told me he thought it was a bum rap, after I had broken to ice on the subject by telling him that, to me, the most serious criticism of the case that I had seen was the Phelan article. I told him that it was difficult to see any way around the problems created by that article. I said that Sciambra's latest position was to say that he omitted the conspiracy meeting from the memorandum because he told Garrison about it verbally when he returned from Baton Rouge. Garrison was having dinner in a restaurant, and Sciambra told him there. Billings then startled me by telling me that he was present at that meeting between Garrison and Sciambra. I think Billings said it was at Broussards. Billings related that Sciambra joined them later in the evening. He came in excited and told them that he had just interviewed Perry Russo in Baton Rouge. He was excited because Russo had said he had seen Shaw and Ferrie together on one occasion -- in a car at Ferrie's gas station, and he claimed he had seen Shaw on one other occasion -- at the Nashville Street wharf on the occasion of President Kennedy's visit.
Thus Billings' description of what Sciambra told Garrison on the night of Feb 25, 1967, is consistent with the controversial memorandum which Phelan attacked. No mention was made of a third meeting at which the assassination was allegedly discussed, no mention was made of Lee Harvey Oswald, nor of Clay Bertrand.
When Billings had finished telling me this, I started to say, "Well, that means that Sciambra..." when he interrupted me: "Sciambra's a liar," he said. He added that he considered that Sciambra was the most dangerous person in the office, because he was, among other things, stupid. I am forced to agree. It now looks as though there is no alternative to the clear cut conclusion that Clay Shaw is completely innocent. It is now clear that the sodium pentothal and hypnotism sessions which intervened between the meeting in Baton Rouge and Russo's testimony at the Preliminary Hearing were used not to "objectify" Russo's testimony, as Garrison claims, but to elicit it.
It is of course still conceivable to argue that the hypnotism, etc. was necessary to get Russo to recall what did in fact happen, and that he was unable to recall events through the unaided use of his memory, but this is clearly grasping at straws. The simpler hypothesis (Occam's Razor) is that his testimony was suggested to him. The transcripts of the hypnotism sessions very much bear this out, incidentally. Billings remarked that he was appalled at the extent to which Russo was "prepared" as a witness before testifying. As he said, it ought not to have been necessary, if only because Russo's original story -- seeing Ferrie and Shaw together once -- was by itself interesting enough. But he was finally so prepared by hypnosis, etc., that he reached a point where he was no doubt unable to distinguish between what he had originally recalled and what had been suggested to him. (I am prepared to believe that by now Russo is genuinely unable to make this distinction.)
Billings pointed out a further conflict. When Russo first said he saw Shaw and Ferrie together at the gas station he said it was before the assassination. When Billings later interviewed Russo he had changed this to after the assassination, which was more in harmony with the facts, because Ferrie did not get the gas station (from Carlos Marcello) until ‘64 or ‘65. Billings also said that he was having dinner with Garrison, Sciambra, and Russo on the night of Feb 26th, I think, and at one point the name Bertrand came up. The name meant nothing to Russo because he said, "Bertrand, who is that?" or words to that effect.
Shaw was arrested on Wednesday, March 1, 1967. Billings has a clear record of the events which led up to this arrest, and he briefly outlined them to me. (Billings evidently has a very good memory, because he was able to rattle off exact times and dates without looking anything up.) Basically, the sodium pentothal session and the hypnotism sessions intervened between the Sciambra interview and the arrest. Billings said that after Garrison heard of Russo's amplified testimony by these means, he demanded the immediate arrest of Shaw, right on the street as he came out of his house. (Shaw's house was being staked out at the time.) Garrison's assistants demurred at this, however, especially in view of the presence of a Life reporter. They insisted that Shaw be brought in to the office. Garrison acquiesced, Shaw came to the office and requested an attorney when they started talking about taking a lie detector test or sodium pentothal, or undergoing hypnotism. The lawyer arrived and he requested a delay of one day before taking the lie-detector test. At this point Garrison ordered the arrest of Shaw. I had been told earlier by someone in the office that Shaw's somewhat precipitate arrest was motivated by this consideration: that if he had been allowed to return to his apartment he would undoubtedly have destroyed whatever incriminating evidence there may have been there. (Snag is, Shaw had already been brought in to the DA's office for questioning on Dec 23, 1966, and asked if he had ever used the name Clay Bertrand. Presumably he would have destroyed the evidence at that time, if there had been any.)
Thus, Billings leaves me with no alternative but to conclude that there was no basis for Shaw's arrest. I note the following three points: 1. At the time of Shaw's arrest there was only one witness against him -- Perry Russo. 2. Russo's testimony is not credible when considered in the light of Phelan's and Billing's criticisms. 3. Dean Andrews, the only person who ever claimed to know who Bertrand was, says Shaw is not Bertrand, and there is no reason to assume that Andrews is "protecting" Shaw other than by making an ad hoc assumption to that effect. (I notice that people who want to believe that Shaw is guilty do make this assumption.)
	
In a series of articles for the Chicago Daily News, Richard Billings outlined the story of the Garrison investigation. He confirmed that Sciambra failed to mention any "assassination party" in Russo's testimony in Baton Rouge. Billings also told author Edward Jay Epstein that Sciambra's oral account to Garrison matched the Sciambra Memo, but failed to mention the "assassination party" that later became the key part of Russo's testimony. See Epstein's The Assassination Chronicles (New York, 1992), p. 281.



It seems to me important to realize that Garrison is mainly guilty of bad judgement rather than bad faith. He seems to believe sincerely that Shaw is guilty, Thornley a conspirator, the CIA planned and carried out the assassination, and that the Federal government covered it up. I once told Alcock that this was my impression of Garrison -- that in mitigation one had to concede that he believed what he said. "Positively," said Alcock. "If I didn't think that I would have quit long ago."
(Later, 1969: Much of what Billings told me he repeated to Ed Epstein shortly before his article came out in the New Yorker. He had shown the galleys to Billings, as he had heard that Billings was familiar with the case, and he wanted Billings to check the facts. Billings went further, and wrote a great deal of additional information in the margins, including much of what he told me. Shortly after he got this information from Billings, Epstein called me up. He wanted to know if I knew about it, and if I considered it important. I said yes I did to both questions. Epstein was quite excited to be able to include this material at the last minute. Somehow, before the New Yorker piece came out, Sciambra had gotten word of Billings' corroboration of Phelan. (In fact, Billings wrote 5 articles for the Chicago Daily News which included some of this in a very compressed form.) I was curious to see what Sciambra's reaction was going to be. It turned out to be straightforward: Billings is a liar. Billings was not having supper with Garrison when I returned from Baton Rouge.
Thus Billings calls Sciambra a liar, and Sciambra calls Billings a liar. I don't think I need bother to say which of the two I believe.
Saturday, March 16, 1968
Went in to office very briefly in the afternoon and saw Dick Burnes. I heard at that time that the DA's banquet that evening had been canceled by Garrison.
Monday, March 18, 1968
Dick Burnes left the office today, for position in a law firm in Alexandria or somewhere like that. As far as I know there was no undisclosed reason for his departure, although I noticed that relations between him and Garrison were never really cordial. This may just have been because Garrison knew he was leaving, however.
Andy Sciambra left for Washington to check on the VIP Room matter. He is going to interview three or four people there whose names appeared in the book. They nearly got me to do it when I was in Washington at Christmas, but I think they figured it was too likely I would come back with a "negative." Apparently Sciambra is the man they put on the job when there is any chance that a potential witness may be wavering.
Change of venue hearing proceeded. Garrison not in office.
Tuesday, March 19, 1968
On Monday the change of venue hearing was resumed, and 80 potential jurors have been called in the last two days. Dick Burnes has now left the office, and today his place in the court room was taken by Numa Bertel. Alcock had to prepare for tomorrow's Federal Court contempt proceedings against Garrison. Alcock says that Garrison is uninterested in the whole affair, but, as he said, unless he did something about preparing a defense, Garrison is liable to end up in jail. (Which is probably what Garrison half wants. He would then be a martyr.)
After the proceedings were over today, Bertel and Alcock and Ivon were talking about the potential jurors. Bertel made the point that you can tell in a minute what kind of a juror you have got, and what his attitude is likely to be in the case. This was my impression after a short visit to the courtroom this afternoon. Then Bertel made the remark: "Once you get into the upper economic and intellectual level, you know you've got problems." This had been my impression too, looking at it from the point of view of the prosecution.
It is a depressing reflection on the system of justice here that it is to the DA's advantage to get as stupid a jury as possible. Depressing, but no doubt true. The DA's office would be likely to adhere to this adage in all cases and (and I have no doubt this applies to all DA's offices) but it is particularly true in the Shaw case. As I came out of the court room today I reflected that the best hope for Shaw is for him to get a smart jury. But he probably won't, because not too many of the people on the jury panels seem to be bright, and the state will undoubtedly object when the bright ones come up.
The advantage ought to lie with the defense, because a man is presumed innocent until proven guilty, and thus the burden is on the state to prove its case. However, a dumb jury will tend not to notice when the state in fact has not proved its case, and therefore will be liable to find an innocent man guilty. Theoretically, the reverse problem ought also to crop up with a stupid jury -- that of failing to detect that a guilty man is in fact guilty. But this would seem to be a fairly unlikely occurrence because there really is such a tremendous presumption of guilt when a man is brought to trial. (As F. Lee Bailey pointed out on TV the other day. If a man is brought to trial, he said, possibly as much as 90% of the people thereby believe that he is guilty.)
In this case an unintelligent jury will be particularly to Shaw's disadvantage. The case is unusually complex, and if the all-important evidentiary issues are clouded by such emotional events as the showing of the Zapruder film, I would estimate that Shaw is indeed likely to be convicted. Also, the overall subject of the assassination, and in particular the fact that Oswald was shot before coming to trial, makes it more likely that Shaw will be convicted. Judging from the reaction to the books on the Warren Report, etc., the American public feels that it has been deprived of something in not having an Oswald trial, and there may be a desire to make up for this loss -- with a vengeance -- at the Shaw trial.
Some of the Warren Commission critics, and particularly Mark Lane, have from the start adopted the notion that the proper place to arrive at the truth about the assassination is in the court-room. Now that I am beginning to learn that the Warren Commission established far more of the truth than a court of law trying Oswald would have done, (that is assuming, of course, that Oswald's own testimony did not materially aid to what he had already told in the Dallas police station.) All you can get into the court-room is material relevant to the guilt or innocence of the accused -- Garrison certainly is not going to be able to use the court to air a whole body of information about the assassination that the Warren Commission did not utilize -- unless it is relevant to Shaw's guilt.
It is worth noting that all of Garrison's anti-Warren Commission ammunition is taken from the 26 volumes of the Warren Report. I cannot think of any witnesses he has dug up himself who know anything about the assassination.
There is something ironical about the Zapruder film, and the uses it may be and might have been put to. Apparently it will be used at the Shaw trial to prove that Shaw was guilty. It might also very well have been used at the Oswald trial to prove that Oswald was innocent -- and Oswald and Shaw are alleged to be co-conspirators. The Shaw trial: Zapruder film -- shots from the front, therefore conspiracy, therefore (!) Shaw part of it. Oswald trial: Zapruder film: shots from the front, Oswald not in front, therefore Oswald innocent. For Oswald to have been acquitted by this line of argument, however, one must presume that Oswald was not a part of a conspiracy. I don't know whether this would appeal to the Warren Commission critics or not. They all want a conspiracy, but they are uncertain -- or seem to be -- as to whether they want Oswald to be a part of it. In fact, surely this much is certain: if there was a conspiracy, Oswald was very much a part of it.
It occurred to me today, in the aftermath of the change of venue hearing and after reflecting on the dangers of the jury system, that in one way to publicity which Shaw's lawyers have complained about may be ultimately what will save him. The press will be there in force at the trial, and ready to yell "foul" at the first opportunity. (Except the Times Picayune, no doubt.) Their presence will thereby create a certain amount of pressure in the direction of justice. Judge, jury, and in fact everyone will tend to be on their best behavior. I think Haggerty will just about have to be more objective at the trial that he has been recently. If Shaw is unfairly convicted (ie., convicted) the he will no doubt be glad to have the press around at that point, because at that stage accurate reporting etc. would tend to protect his interests. The press have given Garrison a great deal of free publicity, but ultimately Shaw will be much better off with the press than without one at all. I'm sure that Garrison has already been considerably inhibited by the press–he realizes there is a limit to what he can get away with.
Wednesday, March 20, 1968
Not much. Went to try and get brake tag, but without success.
Thursday, March 21, 1968
Garrison in not very good mood apparently, although he was not in office. A note was delivered from Garrison to Jim Alcock requesting:
(a) Subpoena of Ruth Paine.
(b) that Bill Gurvich be charged with theft of $19 for taking some DA's files when he left the office last June.
(c) Subpoena of David Chandler to testify before the grand jury as to his knowledge of the assassination, (not organized crime.)
The report from Lynn Loisel was that Garrison was annoyed about the "communication problem" in the office, and was beginning to hope that he would be removed from office. By "communication problem" he means that he is encountering some difficulty in getting members of his staff to do exactly what he wants and to agree with what he says.
Nobody in the office seems to think that charging Gurvich with theft is a good idea, and that it will just come across publicly as a piece of vindictiveness. Alcock says he will not sign the charge sheet. He said not as much as he would have if Garrison had had his way. Ivon said that there was a regular distribution of office memos, and that Gurvich was on that distribution. Ivon was in charge of getting the xeroxing done and handing out the documents to the people concerned. However, he says, he soon realized that Gurvich probably wouldn't stay with the office for long -- apparently Gurvich used to openly voice doubts about the case in front of the staff -- and Ivon then decided to give Gurvich only relatively unimportant materials. Ivon also is not in favor of charging Gurvich, although he is more guarded about it than Alcock.
Friday, March 22, 1968
Alcock says Garrison has been dissuaded from the move to subpoena Chandler before the grand jury. We received a reply from Palmisano to our second letter to J. Edgar Hoover. The point of our letters was to find out if the FBI were aware of the Clinton situation. One of the people Sciambra has interviewed claims that he saw Oswald in the summer of 1963 there, and that he subsequently told the FBI about this. Understandably, the office is interested to know if this is true, and if so, whether the FBI wrote a report on the substance of what the witness said. If there is an FBI report on the subject, and it is not consistent with what the man has told us, and if the defense introduces this report into evidence at the trial, the credibility of the witness would be destroyed. On the other hand, if there is no FBI report, and further, the FBI deny that this man ever talked to them, his credibility is again undermined. Thus, not to alert the FBI -- and therefore possibly the defense -- to this weakness, the letter was worded in such a way as not to make it clear that this person was going to testify at the trial. In any event, Palmisano's reply was sufficiently guarded that is was impossible to determine whether or not Reeves Morgan -- the guy in Clinton -- had contacted the FBI. Neither did the letter indicate whether the FBI was aware of what was going on in Clinton.
Billings told me that the FBI was well aware of our interest in Clinton, and that when Sciambra went off on his trips there they were actually following him in a car. Billings seemed quite confident of this, but I'm not so sure I believe it. I remember Sciambra telling me that when he went to Clinton with Boxley, he became exhausted by Boxley constantly warning that any car that came near them was an FBI car, etc, and I suspect that Billings may have gotten his information from Boxley.
Of course, there is another reason why the office is interested to know what the FBI thinks of the Clinton episode: there is a very real (and well-grounded) suspicion that the car in Clinton, with occupants observing the voter registration line, was a Justice Department car. There is a possibility that the defense will be able to produce a cast iron rebuttal along these lines, and Alcock, Sciambra etc. are anxious to find out if this is likely to be the case.
At any rate, there was annoyance in the office that the FBI should play with its cards so close to its chest.
Jim Rose now in town, potentially being hired as an extra investigator. Work started on drawing up subpoena for Ruth Paine.
Saturday, March 23, 1968
Mark Lane back in town, having interviewed Rey Barry in Charlottesville. Barry is a reporter (or editor) for the student newspaper at the University of Virginia. Recently Ramsay Clark spoke there and in reply to a question, said that he might have to prosecute Garrison. Lane apparently thought it worth while to get this on film and tape, although it seems like a trivial point to me. (Might be worth while if he could get Ramsay Clark to repeat it in front of the camera.)
Gary Sanders is working on the Alexander Eames nonsense (Eames lived next door to Oswald on Magazine Street.) Sanders seems to be beginning to change, referring to Garrison today as "conspiracy minded," and saying that he disagrees with Garrison that Eames represents some kind of a "control figure" over Oswald. The whole "4900 Magazine" area which Garrison is so interested in seems to be a waste of time.
Monday, March 25, 1968
A Paris-based reporter, Jeffrey Paley, in the office today, trying to interview Garrison. He spent some time in my office reviewing a newspaper clipping file of the investigation. He works for some news service, though not one of the big ones, and his father is a big-wig in one of the TV networks -- CBS I think. Obviously he is not a chip off the old block. He believes that the course of the Vietnam war may be related to the Garrison investigation. (Not the other way about.) His rationale for this somewhat extreme position has a certain logic, however: As Paley said, "If what Garrison says is true, anything is possible." Thus he wants to know if Garrison's charges have any basis in fact. He has even written a couple of articles -- which appeared in paper in Pennsylvania or somewhere like that -- which correlate peace talk delays and Saigon maneuvering with postponements, etc. in the Clay Shaw trial. He showed them to me, and I reflected that Garrison would like them very much. They were forwarded to Garrison, and I believe Paley did subsequently have an interview with Garrison. However, I don't know what Garrison said, or whether he succeeded in convincing Paley. Maybe he did, because I heard later on from Jones Harris that we now had a possibly influential ally in Paley.
David Wise's article about the classified documents in the National Archives came out in the Saturday Evening Post today. Garrison studied it with unusual attention and came into my office with a copy of the magazine. He put it down on my desk -- he had underlined parts and written comments in the margin -- and said, "It represents a retreat to a fortified position." (Garrison constantly makes use of military metaphors -- often combined with humor.) He obviously is not entirely displeased with this article, which in some respects contradicts what he has said -- eg that LBJ signed an executive order which keeps the classified documents in the Archives under lock and key -- but in other respects corroborates what he has said -- that there are plenty of classified documents, some with interesting-sounding titles.
Tuesday, March 26, 1968
I was walking down Royal street this evening when a cab pulled up beside me and the driver yelled at me to get in. It was Perry Russo. I got in, and he gave me a lift to the news-stand. He told me he is driving a cab because he needs the money. I asked him if people recognize him, and he said some do but most don't. He then told me a story about a passenger who got in late one night and asked to be taken to 1317 Dauphine St -- next door to Clay Shaw's apartment. Russo immediately put on his dark glasses and checked the rear view mirror. He didn't know who his passenger was, and evidently he hadn't recognized Russo. Russo then asked him if he knew Clay Shaw. "Yes," the man replied. "He's been having some bad luck lately."
Zapruder film is to be forwarded to the office by Life. I am slightly surprised that they put up no legal fight at all -- just simply surrendered it. No doubt they will send us a copy.
Sciambra still in Washington checking on three or four potential witnesses to the VIP Room matter. Rose was hired as an investigator and is being sent to Florida to check out the Masferrer angle -- on information provided us by Lawrence Howard, as far as I can tell. (Garrison maybe feels obliged to have an investigator in Miami as he is employing funds provided by an "industrialist" in Miami. Garrison probably told the industrialist that there were plenty of leads that needed checking out in Miami, if only he had the money. Nevertheless, Masferrer seems like a waste of time.)
In reply to a question from the audience yesterday, in California, Bobby Kennedy made the remark that he had seen everything in the National Archives, and there was no indication of conspiracy. I called up AP office here to try to get exact wording. It is, after all, unlikely that Kennedy has put in the months necessary to see everything in the Archives. Still, he may be right about his conclusion.
Monday, April 1 - April 7
On Tuesday, Garrison left town -- went to California for what was described to me as "an indefinite period." During this week, Judge Haggerty arrived at the decision not to change the venue for the Shaw trial. It would be hard to imagine a more predictable decision. Appealed by the defense with writs to the state Supreme Court.
Kerry Thornley arrived for arraignment for his perjury charge. He pleaded not guilty. He had no lawyer, thus making nonsense of Garrison's claim that he is protected by the CIA, as Jim Alcock pointed out.
I spent some time working on Ruth Paine's testimony, in preparation for her grand jury testimony.
On Thursday, Martin Luther King was shot in Memphis. Bobby Kennedy was to have come here this week-end, but he canceled all his engagements. Garrison returned a day or so after King was shot, but did not come into the office, and surprised everyone by making no statements about the latest assassination. As far as I know, there has so far been no reaction from Garrison.
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Richard Billings Journal
In late November 1966, Jim Garrison informed Life stringer David Chandler that he was secretly reopening the investigation into the John F. Kennedy assassination. In exchange for assistance from Life, Garrison offered the magazine the inside scoop on his probe. Life had just launched its own new investigation into the assassination, publishing some preliminary findings in an article of November 25, 1966, "A Matter of Reasonable Doubt."
The author of that article, Life editor Richard Billings, flew to New Orleans and struck a deal with the DA. "The arrangement was unorthodox and of arguable propriety," notes author Patricia Lambert. "Yet, theoretically, it could benefit all. Life would give Garrison free assistance and information on a global scale and in return obtain the inside story of the investigation, to be written by Richard Billings." (Patricia Lambert, False Witness [New York: M. Evans & Co., 1998), pp. 45-46.)
Life and Billings' participation lasted less than six months. It came to a halt when several members of Life's senior staff became convinced that Garrison was a fraud and his arrest of Clay Shaw a gross miscarriage of justice. (Lambert, pp. 82-83.) Billings himself, however, remained interested in the DA's investigation, as shown in the journal of NODA investigator Tom Bethell.
During his time with the NODA, Billings kept a journal that documents many of the day-to-day occurences in the DA's office and the evolving theories of Jim Garrison. That journal is presented here in its entirety. Approximately the first half consists of rough notes only. The remainder is presented in more conventional diary form, though it was clearly dictated and transcribed at a later date. Spelling, punctuation, and capitalization have been corrected wherever possible. Grammar and all ellipses are as in Billings' original manuscript. No text has been omitted.
Dick Billings's personal notes on consultations and interviews with Garrison
(notes transcribed)
December 1966-January 25, 1967
Early December (Dec. '66), trip to New Orleans after report from [David] Chandler that Garrison working on assassination -- had a suspect -- file from Chandler told of raid on Ferrie apartment, mentioned that two boys picked up held visa applications signed by Marcello Washington lawyer Jack Wasserman (this came from source outside Garrison's office who also alleged case was closed by a bribe, a report denied by DA's office) . . .
Met with Garrison, who outlined "the Smith case." . . . He began with history -- Oswald in New Orleans, the raid on Ferrie, Ferrie's arrest, description of Ferrie, and he produced B of I photo . . . Ferrie was arrested as fugitive from justice in Texas . . .
Garrison said further he was getting a file on Ferrie from private investigator agency (Southern Research) hired by Eastern as part of suspension proceeding . . . (Southern Research reportedly a Shreveport outfit . . .) . . .
Garrison said further about Ferrie he was helluva pilot, also a hypnotist, a defrocked priest and a fag . . . that he always seemed to have money, that he had worked as an investigator for Marcello New Orleans attorney G. Wray Gill . . . (Gill, turns out later, has an interesting black mark on his record . . . as a youth he was convicted of manslaughter in the death of a girlfriend . . . Garrison compares incident with Dreiser's "American Tragedy.") . . .
Garrison says that when Oswald in New Orleans in 1963 (April to September) he was seen two or three times with Ferrie -- at office of W. Guy Banister, former FBI agent (SAC, Chicago), right wing extremist, later a private eye in New Orleans until he died in June 1964 . . . Information apparently came from Jack Martin, the man who had tipped DA's office that Ferrie had known Oswald, had taught him to fire a rifle and had flown him to Dallas in September-October, 1963 . . . interesting point about Banister-Martin: police report shows Banister pistol whipped martin on day of assassination, reportedly -- by a secretary in office -- in an argument over JFK . . . Charges dropped by Martin, who turns out to be an undependable drunk and a totally unreliable witness . . .
Garrison, a former FBI agent himself (for months in [year crossed out]), says he turned file in 1963 over to Bureau, but he never heard from them again . . . He says, "you can't work with the Bureau . . . It's not interested in real investigation -- operates with 20/20 hindsight" . . . Garrison says after Bureau cleared Ferrie, "We let it go, but it has bothered me ever since." . . . Says he got interested again by reading critics' books, Esquire and Life . . . "There's no way to look at this in depth and not conclude there was a second assassin. There are too many coincidences . . ." 10 days before this meeting, Garrison had formed a special task force to devote total time to case . . .
Garrison mentions friend of Ferrie, possible second suspect -- Morris Levetin Brownlee, described as pillhead, weed boy, undercover man for narcotics squad . . . Had planned to arrest him on narcotics, a plan since dropped . . . But plan fits with Garrison MO throughout: get control of witnesses, accessories, suspects, etc. and, by eventually turning one or another, work for a break . . .
Information on Ferrie mug shot: 331 Atherton Dr., Metairie (address in 1961-62) -- pilot, Cleveland . . . ruddy, brown hair and eyes, 43, 195, 5'11" -- arrested 2/16/62 . . . Garrison says in 1963 Ferrie owned a Stinson . . . Knows he went to Texas by car or plane . . . Turns out later he went by car . . . Reports of bad weather that need check say he could not fly, so must have been important trip, for why else would a pilot drive seven hours . . .
Garrison suspects Cuban angle . . . Knows about Cuban liberation front (anti-Castro) . . . Cubans, Garrison suspects, felt betrayed in bay of pigs . . . Unless assassination was totally meaningless, the motive fits: vengeance . . . Garrison must assume possibility of a reason . . . Knows Ferrie was right in middle of Cubans, that his plane had been used for clandestine flights . . . Figures Ferrie the link between Oswald and Cubans . . . Oswald described by Garrison as prick peddler (male whore) . . . "He always came to see his lawyer, Dean Andrews, with a Latin type with a short haircut and a couple of faggots . . ."
Oswald and Fair Play for Cuba? Probably a cover . . . too much publicity . . . only evident for short time . . .
Garrison has 24-hour tail on Ferrie . . .
He figures Bureau now interested again . . . phone taps, etc.
Says he has names of people on higher level who were associated with Oswald . . .
More on Ferrie: organizer of CAP vigilantes who shoot up boondocks; speaks Spanish; reads a lot . . . No reason to arrest him at this point . . . Not a suspect beyond reasonable doubt . . . Though served him with a grand jury subpoena so he could be questioned (in DA's office, it turned out) . . . "He may not be the assassin, but he'll do." . . . "If he didn't actually do it, he knew it was going to happen and was involved . . . "
Garrison subscribes to grassy knoll theory . . .
Active investigation of Ferrie began midnight, Nov. 24, 1963 -- he turned himself in the 25th . . . Was questioned . . . Denied knowing Oswald . . . Said he went to Houston and Galveston that weekend to inspect an ice skating [rink] for purpose of possibly building one in NO . . . Also claimed to be duck or goose hunting, a story he maintained later was true, though boys with him said they didn't even take guns . . .
June 1963 in New Orleans . . . Ferrie, Oswald, and Ruby (?) . . .
Clay Bertrand . . . called Andrews and asked him to defend Oswald . . .
Frank Pizzo . . . always with Oswald in NO (?) . . .
Russell Long encouraged Garrison to take up investigation in New York couple of weeks earlier . . .
According to Andrews, Oswald had no ego strength at all . . . Says he advised Oswald on "garbage" problems, was never paid . . .
Garrison says Oswald came to Ass't. DA Ed Gillen to ask about a certain kind of drug . . .
Mrs. Odio mentioned . . . She has relatives in New Orleans . . . One, Dr. Guitart, lives in next block from Ferrie . . .
From May to July 19, Oswald worked for Reily Coffee Company, next block from corner of Lafayette and Camp, location of coffee shop where Cubans hang out . . .
Mentions testimony of Warren Reynolds, witness to Tippit slaying who was shot in January . . .
Garrison knows about Vaganov and article in Greater Philadelphia magazine by Gaeton Fonzi, 1500 Walnut . . . Kingsley 5-3500 . . .
DEC. 29 . . . second visit to New Orleans
Garrison says every day something new develops . . . Considers Banister office significant . . . Says Banister was shipping guns to Cuba with help of Ferrie . . . Ferrie had contacts in Tampa and Miami (Cuban); Banister knew how to get guns which were shipped from Miami . . .
July 15, 1963, a significant week: Ferrie's EAL hearing in Miami; Oswald fired by Reily Coffee . . . Garrison notes Reily Coffee around corner from Banister office . . .
Testimony of Adrian Alba . . . who ran garage near Reily . . . Says Oswald used to come there to read gun mags . . . When fired, Oswald said, "I'm going to Gentilly for that pot of gold at the end of the rainbow." . . . Gentilly a section of NO near airport . . . Garrison says he has a witness (Martin) who says he saw Oswald and Ferrie in Banister office, "But he's a liar who hates Ferrie." . . .
Delphine (or Delpine) Roberts, Banister secretary who talked to Andrews . . . Said Ferrie came to Banister's office almost every day . . . Also saw short, muscular Cuban at meetings . . . Probably same Cuban seen by Andrews with Oswald . . .
Alberto Fowler -- Cuban helping Garrison; Gen. Uria, former police official in Cuba under Batista . . . "These are legit Cubans who have contempt for wildcat, outlaw Cubans," says Garrison . . .
Banister -- probably insane before he died . . . former assistant chief of police in New Orleans (?) . . . A violent man, heavy drinker . . . Went all the way down before he died (in either June or July 1964) . . .
Sergio Arcacha Smith . . . Cuban leader, connected to Ferrie . . . Living in Texas (Houston or Dallas) at time of assassination . . . Prime suspect in early stage of probe . . .
JAN. 5 [1967] . . .
Garrison says he's "long past point of coincidence of motive," but he needs evidence . . .
JAN. 11 . . .
Garrison searching Miami for Manuel Garcia Gonzalez -- proves futile . . . thinks he may be short squat Cuban . . . has friend, Max Gonzales (no kin), who has infiltrated Ferrie . . . Gonzales, a Mexican, old army friend and a pilot has told Ferrie he's interested in buying a plane Ferrie says has been sitting in Tampico for three years . . . Gonzales wants to see it . . . Garrison also has an informer, old friend of Ferrie's named Jimmy Johnson, who is living with Dave and spying on him for Giant [Garrison] . . . Garrison has men in Dallas and Houston, and he's heading for Miami . . .
Giant says Ferrie getting nervous, says he can't wait too long . . . "People could disappear . . ."
JAN. 14 . . .
Giant thinks he has name of short, squat Cuban and thinks he's in Hollywood, Fla. . . . Says he is Manuel Garcia Gonzalez, nickname "Toro" . . . In the boat instrument repair business . . . Giant has asked Gerstein for help . . .
Giant has prints of moving pictures taken while Oswald handing out leaflets in front of Trade Mart, Aug. 9, 1963 . . . Is showing them to possible witnesses . . .
Has report that Ferrie and Arcacha arrested in Covington by FBI in 1963 . . .
Has another report that Ferrie was building a midget sub at his home . . . To be used to raid Havana harbor . . .
Giant has filed down .38 cal. bullets as part of theory that such bullets killed Tippit, so they couldn't be traced . . .
JAN. 16 . . .
Working on Miami angle . . . thinks he has "Bugs Bunny" [Manuel Garcia Gonzales] . . . Never found him . . . Wants to arrest Bugs Bunny so he won't bug out . . . Would arrest on narcotics charge, conspiracy later . . . Ferrie know Giant in Miami which J. G. considers a goof, result of things moving too fast . . . Gerstein has explained how Bureau taps phones using central phone co. office . . .
Giant thinks his presence in Miami may have flushed Bugs Bunny . . .
JAN. 21 . . .
Giant calling in Carlos Quiroga, Cuban linked to Arcacha who was seen by David Lewis with Oswald in Mancuso's Café in summer of '63 . . . Hopes to turn Quiroga . . . If not, will tail him when he leaves . . .
Al Oser checking area north of lake for old training camps . . . Has found likely spot . . . Old plane sitting unused on strip . . . Turns out to belong to W. F. Miller, 1877 Mt. Diablo Ave., Stockton, Calif. . . . Check of Miller determines he and wife recently died in plane crash en route from Reno to Calif. . . . .
Quiroga vehemently denies having known Oswald except when he tried to infiltrate Fair Play for Cuba . . . Says he knew Ferrie and Arcacha . . . Garrison has questioned Miguel Torres, who was brought from State Penitentiary in Angola . . . He turns out essentially negative . . . But he was approached by Manuel Santana and asked to work for Cuban cause . . . Torres an addict . . . habitue of Habana Bar on Decatur Street . . .
JAN. 22 . . .
Lewis has reported he was shot at on Chartres . . . Lie detector later proved this a lie to gain attention . . .
Giant interested in Christian Democratic Party, Cuban revolutionaries who had training camp north of lake in summer '63 -- has names: Diego Paneque, Ricardo Davis, Orlando Piedra -- CDP run by Lauriano Batista . . .
Giant questions Charles Steele -- negative . . .
Giant has from Gill 1962 and 1963 phone bills and thinks he knows l. d. calls made by Ferrie . . . Some interesting calls to Texas, but most interesting is fact that bill for November 1963 is missing.
Max makes trip to find plane in Tampico . . . Ferrie doesn't go . . . Sends plane broker named Price . . . They never leave Louisiana, end up in Hammond . . . mysterious phone calls made on landing . . . Garrison figures Ferrie has made Max . . .
Clay Bertrand -- may not exist . . . but may be Clay Shaw . . . He comes in for questioning, leaves saying, "Merry Christmas," and heads for Hammond, where his mother lives . . .
Garrison checking laundry mark found in jacket at scene of Tippit slaying -- negative . . .
Mrs. Odio located in San Juan . . .
JAN. 23 . . .
Giant going through Vol. 22 of Commission evidence . . . Finds application for Oswald's trip to Mexico in which he lists himself as a photographer at 640 Rampart . . . At 640 South Rampart there's a publication called Louisiana Weekly . . .
Giant interviews Andrews again . . . Certain he knows something about assassination training but won't talk . . . Has name of man training north of lake -- Hernando Cortes -- Giant figures original of 32 was cut -- Hernando was cut . . .
On Sept. 10, report shows, a Manuel Gonzalez was arrested by Officer Ortiz in 1100 block of Decatur . . .
Giant mentions Covington arms cache . . . Figures Andrews knows about, since he defends people in trouble with Customs . . . Andrews an ass't. DA in Jefferson Parish . . .
Giant checks note taken from Ferrie apartment with Oswald handwriting in evidence . . . Check proves negative . . .
Giant notes from evidence how Oswald paid off $435 debt to DOS . . .
Ferrie starts contacting DA's office to see what's going on . . . meets with Pershing Gervais . . . says Ferrie: "I've got some interesting ideas. There may have been a second assassin." . . . Gervais amazed by Ferrie's knowledge of ballistics . . . Ferrie also talked about JFK wounds . . .
Says Garrison, "The only way they can prevent me from busting this is for someone to kill me." . . .
JAN. 25 . . .
Giant has talked to two Cubans who convinced there was a camp set up to plan and train for Castro assassination . . . Camp was north of lake . . . A spy was found in camp in August, driven to Miami and questioned by Laureano Batista . . . CDP tried to turn spy over to FBI, but Bureau had no jurisdiction . . . Giant sends Fowler to see Batista . . . Another name attached to camp: Ledovido Interam . . . Fowler points out there were two camps -- one CDP where the spy, Fernando Fernandez, was caught; another run by ultra conservatives . . . Turns out CDP camp didn't break up when spy was caught (claim they knew he was there all the time and kept him for protection against other infiltrators) . . . Camp broke up because of raid on conservative camp . . . Davis ordered departure . . . CDP camp on land owned by Redemptorist Fathers, later located by Oser with help of Angel Vega, one of Cubans there . . . Ultra conservative camp reportedly on land owned by McLaney (see report on raid) . . .
Mrs. Decker, lady in Banister's office in 1963, connects Banister to Quiroga, who has refused lie detector . . . Mrs. Decker was secretary to Banister . . .
Ivon questions Jack Martin, described as a lush and a bum . . . evasive . . .
Giant now convinced Ferrie went to Houston, not Dallas, on assassination weekend, but he had been in Dallas before and after . . .
Giant points to Vol. XXIV, as it describes short, stocky Cuban with Oswald at Cuban embassy in Mexico City . . . See testimony of Guttierez . . .
Andrews says he saw Oswald with Cuban three times . . . Would say no more . . .
Giant says case now depends on locating the short, stocky Cuban . . .
Alcock and Fowler to Miami; Gurvich and Loisel to Dallas, looking for Arcacha, who dropped out of sight on Nov. 11, 1963 . . . Turns out he was in Dallas in September 1963 -- sent postcard to [Ronnie] Caire . . .
Giant questions Oswald whereabouts on Nov. 17, 1963 -- only weekend he did not show up at Paine apartment in Irving . . .
Ricardo Davis has also disappeared . . . Turns up later in Houston . . .
Independent check with rip on identity of leaflet picture: he says people can be named by NO police, but his friend in intelligence section advises against going any further . . . Says take it easy, for pursuit raises a touchy subject . . . But no involvement on part of Company . . .
Giant pursuing time and propinquity chart . . . Tries to link Oswald to Torres and Santana . . . Says Santana was brought in by underground from Cuba . . . Santana and Torres arrested together for burglary . . . Santana got three-year suspended sentence . . . still searching for him . . . Santana lived right around corner from Alvin Beauboeuf . . . Beauboeuf longtime lover of Ferrie, once took trip with Dave to Latin America . . .
Gurvich finds White Rock Airport in Dallas shows trace of Ferrie . . .
Time and propinquity centers on Parkchester, an apartment complex in north New Orleans . . . Arcacha lived there till he left in '62 (Sept.) . . . So did Davis . . .
Report on Banister files . . . Delphine Roberts, Banister mistress, tried to get them, but burned by Mrs. B . . . Mrs. B in Monroe, La. . . .
 
February 11-March 22, 1967
FEB. 11 . . .
Arcacha known to be in Dallas . . . Located by Gurvich . . .
More on CDP camp . . . Vega trapped Fernandez . . . Davis set up camp, but not there much . . . Davis lived in New Orleans till '65, then moved to Houston . . . Alcock has cleared CDP camp of involvement, but not Davis, who he thinks might have worked with both CDP camp and ultra right camp . . .
Oser has located house raided by Feds in summer of '63 . . . Arms and explosives taken . . . See Gurvich report . . .
Gurvich has purchased gun from guy who bought it from Beauboeuf . . . It's a thirty o six . . . Springfield army rifle converted for hunting . . . Got rifle by calling Ferrie at Lakefront Airport . . . Beauboeuf flew from Lakefront to Moisant . . . Sold a revolver, too . . . Checking sight mounting on rifle . . .
Giant says Clay Shaw and Clay Bertrand one and the same . . . Has a picture taken from a driver's license . . .
Ferrie's apartment staked out from across street . . .
Shaw, now engaged in translating plays, links to Ferrie through [James] Lewallen . . . old friend of Ferrie's who lived next door to Shaw . . .
Dick Burnes calls Shaw and asked for John Shaw . . . Clay's answer: "Who are you?" "Who sent you?" . . . which seems to prove Shaw used to having people sent to him . . .
Giant hasn't questioned Quiroga and Andrews again, because he knows they lied . . . Figures he'll catch them in a lie, then turn them . . .
Giant has now cut his team to hard core: Ivon, Sciambra, Alcock, Gurvich and Burnes . . . Says he needs focus, and figures ultimately he can turn people on basis of relationship structure . . . "We'll show them how their names will look on a charge sheet." Wants to move from phase one to phase two . . . Solve phase one first and develop things so people will be willing to reveal what they know about phase two . . . "Only thing to prevent solving the case now will be a Bureau steal . . ." Take Quiroga . . . We know when he's lying, because he tends to be evasive . . . He knows what happened, but don't think he was involved in assassination . . .
Giant fears Ferrie may kill himself . . . He talks a lot about not having long to live . . . "He's a sick man, and it's obvious to him we're not stopping . . . "
Conjecture on how Oswald have made visit to Odio's house while reportedly en route by bus to Mexico . . . Giant suggests he was flown there . . . Gurvich to check White Rock on this . . . Giant concedes no one but Oswald might have been involved, but he says it's doubtful . . .
Giant investigation to cover other homosexual murders that may give a lead . . . may 1, 1962 -- Jimmy Roop, 15-year-old boy found hung . . . Wearing mother's clothes . . . Termed suicide, but indications otherwise . . . He belonged to mysterious club, says his mother . . . Had voiced fear that kids might kill him . . . when found his ankles were tightly bound . . . Two queers about 18 or 19 known to have been hanging around . . . Had Ohio license on their car . . . Layton Martens lived four blocks from Roop . . . Does this link Roop killing to Ferrie?
Giant also checking narcotics links . . . Brownlee may have been bringing in stuff through Brownsville . . . Ferrie made calls to Brownsville . . . How about Torres' friends . . . His girlfriend died of an overdose . . . then there's O'Dell -- his name found in Ferrie's apartment . . . He sold LSD to girl in first New Orleans case . . .
Gurvich has Arcacha address: 9915 Donegal Dr. . . . Had moved from 10746 Lake Gardens . . . Had once lived near White Rock Airport . . . Giant plans to hold up on Arcacha . . . He may be suspect . . .
Giant turns up Oswald application for job at Cosmos Shipping Co. . . . Lists a Ruth Kloepfer (though misspelled) as a reference . . . She confirms . . . Is friend of Ruth Paine . . . Turns out she lives at 3033 Louisiana Parkway, right near Ferrie . . .
Giant interested in when Brett [sic] Wall, queer ex-roommate of Jack Ruby, arrived in Galveston . . . He was there night of Nov. 23, having driven from Dallas that day . . . Wall got call from Ruby at five before midnight on Nov. 23, same night Ferrie turns up in Galveston . . . Wall staying at home of respectable friends . . . Ruby explained call was about a complaint he had with theater guild . . . Wall in theater, produces revue called "Bottoms Up" . . . Ruby, often connected with perverts and gunrunners, was in New Orleans several times . . .
Gurvich locates in Dallas a Caridad Lopez, who lives with her mother, Carmen Zalvidar . . . He was looking for 3128 Harlingdale [sic], since Warren evidence shows many Cubans met there, left right after assassination . . . No 3128 Harlingdale [sic], but Caridad lives at 3218 Harlingdale [sic] . . . She has nothing to say that is helpful . . . But a Fidel Zalvidar, perhaps her brother, was at CDP training camp . . .
FEB. 23 [Thursday] . . .
Sciambra returns from Houston where he went to check skating rink Ferrie said he visited . . . Giant especially interested if Chuck Rolland, manager of rink, turns out to be gay . . . Winterland skating rink, 2400 Norfolk . . . First he met skating pro, Larry Rost, who is a swish . . . Rost says Rolland no longer running rink . . . Rost, former Canadian skating champ, slips when he learns Moo [Sciambra] wants to talk with Rolland about what happened in 1963 . . . he asks Rost about Ferrie and two boys . . . Rost says he knows what it's about but remembers nothing . . . Moo asks, "Haven't I seen you somewhere?" . . . Rost says he used to skate in New Orleans with "Holiday on Ice" . . . Know Miss Dixie's, a famous fag joint . . . Moo surmises Rost was guy Ferrie came to see that day in '63 . . .
Sciambra goes to see Rolland, now in office equipment business . . . Rolland knew immediately why he there . . . Says there's a lot more than he gave FBI . . . says Ferrie called him late on Nov. 22, said he wanted to skate next day . . . Rolland gave him hours: 10 to 12 and 3:30 to 5:30 . . . Ferrie arrived before Rolland got to rink on afternoon of 23rd . . . Ferrie asking for him . . . When he met, Ferrie almost screamed: "I'm Dave Ferrie. I'm from New Orleans and I'm here." Ferrie didn't seem to care much about skating . . . The two boys did . . . They stayed till 5:30 . . . Rolland thought Ferrie some kind of nut: "He made too much of an effort to tell me he was here . . . " Moo asked Rolland if knew Brett [sic] Wall . . . Rolland said he didn't but he'd ask his wife . . . Mrs. Rolland told of follies club, managed by a Keith Richards . . . It's a gay club, featuring female impersonators . . . She says she knows hairdresser who did her hair and also coifed for the boy-girls . . . She says Richards once lived in Mexico, was an ex-bullfighter, perhaps a pilot . . . He once was connected with rink . . . In May 1963 Rolland and his step-father (now dead) leased rink from Richards (?) . . .
Mrs. Rolland [said] there were three female impersonators whose names she would try to get from hairdresser, Vincent Mazzola, who worked at Joskes . . . She says the impersonators worked all over country, talked a lot about New Orleans . . . In fact, she thinks, two of them came from NO . . . She remembered Brett [sic] Wall, because "Bottoms Up" once played at Houston-Continental (check a Mr. Schaefer) . . . (Note: Sciambra relates "Bottoms Up" playing at Adolphus in Dallas at time of assassination . . . )
Giant says he has two witnesses . . . One participated in a 1961 raid on a bunker of explosives in Houma, La. with Ferrie and Arcacha in attempt, apparently successful, to get arms to ship to Cuba . . . This turns out to be Gordon Novel, a witness Giant wants to keep secluded, because he thinks he's got something . . . (Independent check later revealed Novel is a con man who is bragging about leading the DA astray . . . Also, he's a friend and confederate of Dean Andrews . . .) Novel an electronics expert who tells Arcacha location of explosives . . . presumably stored in Houma by an oil company . . . Second witness named [Rancier Blaise] Ehlinger . . . Novel and Ehlinger had seen the bunker while in Houma for drag racing . . . This in Sept. 1961 . . . Expedition to Houma consisted of Novel's Lincoln, a Chevrolet and a laundry truck . . . Laundry truck, says Novel, driven by a nutty ex-Marine named Andy, who Giant presumes to be Andrew Blackmon, known to be a Ferrie associate at the time . . . This name Giant did not give to Novel, who says he'd been questioned by the Bureau . . . Also on journey were Layton Martens and two Cubans, Ferrie and Arcacha . . . laundry van was used to transport stuff . . . Blackmon described as a guy who whenever he picks up a rifle, he can't resist firing it . . . Novel says when he mentioned laundry truck to FBI agents, "They nearly had a shit hemorrhage . . ." . . . This, Garrison presumes, due to reports there was a laundry truck on scene of assassination . . . Giant later photographed truck belonging to Golden Cleaners ([Walter] Sheridan, inexplicably, has copy print) . . . Giant thinks this is hot, but he's probably wrong . . . Back to Novel story . . . Arcacha, usually well-dressed gentleman, wearing a sport shirt . . . Everybody wearing work gloves . . . Metal clippers used to break in bunker . . . Says Novel, "I got the impression they were amateurs on the verge of becoming professionals . . ." Giant found Novel through Willard Robertson, one of angels . . . Robertson heard he'd been approached by Bureau . . . They took everything in bunker but the nitro . . . On drive back, says Novel, either Martens or Blackmon lit a piece of dynamite and threw it from laundry truck, making a sheet of flame 10 feet across . . . "It was then," says Novel, "that I knew they [were] nuts . . ." . . . Novel claims two weeks later there was a report in the papers concerning explosions in Cuba . . . Two weeks after that he claims he got letter of thanks from Tony Varona . . .
Giant says Andrews now tells him there is no such man as Clay Bertrand . . .
Sciambra tells story he got from levee cop Charlie Noto . . . Noto claims in Oct. '62, when Oswald supposed to be in Dallas, he arrested two men in a parked truck at Lakefront Airport . . . Figured they were deviates . . . One of them jumped out and yelled, "I'm Lee Harvey Oswald. I'm an official of Fair Play for Cuba." . . . Noto took the pair to his superintendent, Oswald protesting . . . Other guy described as a Latin . . . Noto says his superior let them off . . .
Sciambra also tells of trip to Morgan City . . . Statement from a Mrs. Villard, who claims in November 1963 was employed by a motel owned by a Mr. Guarisco, an associate of Carlos Marcello . . . She was a receptionist . . . On Nov. 14, a man she swears was Jack Ruby came in asking for Guarisco . . . He was followed by a kid who, she remembers, played nervously with the phone . . . While Ruby waited for Guarisco, kid kept picking phone off hook . . . The kid, she is certain, was Oswald . . . Ruby she remembered from seeing him at a Morgan joint called the Hub Club . . . Guarisco didn't return, so the pair left by separate doors, but Mrs. Villard says she saw them rendezvous at their car . . . Said earlier they were getting a plane at Patterson Airport . . . She says she told Guarisco, who said nothing, but the next day he placed a call to Dallas and charged it to a Patterson number . . . Mrs. Villard said she had been questioned by the Bureau, but because she's afraid of Guarisco, she said little . . . Then in late September, she says Oswald and Marina came by looking for a room . . . They came in an old beat-up car, Marina came in and said, "Room, room," but due to inability to understand answer, she left and they drove off . . .
Ivon tells of telephone operator in Alexandria who says on the Wednesday before the assassination, she monitored a call in which a voice said, "He's got to be killed in Dallas . . ."
Giant decides to concentrate on Arcacha and Shaw and establish a link to Oswald and Ferrie . . . He promises an arrest "for next Wednesday or the following . . ."
Alcock says he has a restaurant owner on lakefront who swears he saw Ruby and Oswald together . . .
FEB. 25 [Saturday] . . .
Going after Shaw . . . Talked to Andrews, but he wouldn't turn . . . Still unclear about Bertrand . . . plans to subpoena Shaw Monday morning . . . Giant planning to leave town . . .
Fowler has new information from Bernardo [de] Torres which proves unlikely . . . Torres has reidentified stocky guy in leaflet photograph, already positively identified as a Lebanese businessman . . . Torres claims his name is Verdaguer, a pilot, and his informant, Yito del Valle, was murdered the past Wednesday night . . . Del Valle turns out to be tied up with Santo Trafficante . . . Giant cuts Torres off as source . . .
Giant mentions receiving letter from Mrs. Luce referring to three Cubans who have proof Castroites murdered JFK . . . Mentions Justin McCarthy, New York flak . . . Mrs. Luce, she flew to Chicago on night of assassination, where she got a call from one of the Cubans, a doctor . . . He said Oswald had approached his people and tried to join their group (checks with Bringuier story), and therefore, the anti-Castro Cubans decided to infiltrate Oswald . . . The Cuban infiltrators say they saw and heard Oswald at Communist meetings, where he made speeches about plans to kill Kennedy . . . Acoca contacting Lanusa . . . Hellowell contacting Justin McCarthy . . .
Search for Ricardo Davis intensified . . . Fowler seeking Mrs. Odio . . . Fowler has heard from Phil Carter of Newsweek that Julian is Julian Buznedo . . .
FEB. 26 [Sunday] . . .
Oser with Vega found camp . . . Also, he's talked to Nick Chetta, who confirms Ferrie died of natural causes, "but he could have worried himself to death," said Chetta . . .
Gurvich and Alcock in Dallas after Arcacha, who uses Dallas Police as sanctuary . . . Sergio getting legal advice from Ass't. DA Bill Alexander . . . Giant tips CBS of his interest in Arcacha . . . Arcacha claims he's being hounded . . . Giant plans to issue warrant for Arcacha arrest . . . But later, Arcacha began to help . . . He located Davis and later still, he confirmed (through Aynesworth of Newsweek) identity of Julian Buznedo . . .
Andrews is scared, says Giant . . . He now vaguely indicates Shaw and Bertrand the same . . . Andrews calls Moo's uncle, says he's a promising lawyer . . . Andrews says Novel knows Shaw . . . Novel denies it . . . Andrews says he'll help find Davis . . . Gurvich told to look for Davis in Houston . . . Sciambra to Baton Rouge to find Perry Russo, who has told States-Item he knew Ferrie . . .
Sciambra reports on meeting with Perry Raymond Russo, who he describes as 25 or 26, an employee of Equitable, and very cooperative . . . (See report in file) . . .
FEB. 27 [Monday] . . .
Sciambra brings Russo to New Orleans . . . He identifies bearded picture of Oswald as Ferrie's roommate . . . He also remembers Blackmon's name . . . Has seen Santana . . . Plan is to have Russo identify Shaw . . . For a time Russo thought perhaps Arcacha had posed for porno films, but later he decided it was untrue . . . Then they give Russo sodium Pentothal in presence of Nick Chetta and two other doctors at Mercy Hospital . . . Some variations with earlier statement, especially significant were some new revelations and recognition of names, but it's possible he was responding to Sciambra's lead . . . (See Sciambra report of sodium Pentothal test) . . .
Ricardo Davis has told Bringuier he once saw and met Oswald . . . Gurvich and Alcock find him in Houston . . . He cooperates . . .
Giant certain things about to break . . . Lewallen has refused polygraph . . . So he's got a stakeout, as does Shaw . . . Planning to subpoena them both on Tuesday morning . . . Shaw becomes hottest suspect, because, said Russo, Ferrie said, "We're gonna kill Kennedy, and it won't be long." This said in Shaw's presence, says Russo . . .
Giant now knows his no. one priority is establishing the link to Oswald . . . Russo his star witness, but also has friends -- Kenny Carter, Niles Peterson, Ted & Jerry Kirchenstein -- who corroborate identification of Oswald as the bearded roommate . . . doctors who witnessed sodium Pentothal: James Wall, Richard Zepernick . . . He went under at 3:28 on Feb. 27 . . . Came out at 4:10 . . . Have certificate . . . Plan to have subpoenas issued for Lewallen and Shaw by Matt Braniff, a cooperative judge . . . Subpoenas will be on record and will indicate matter of interest . . .
FEB. 28 [Tuesday] . . .
Subpoena delayed for Chetta's press conference . . .
Giant talking to Novel at home . . . He confirms picture shows right laundry truck (?) . . . Says further they were trying to get a zoholoran rifle (fires an explosive 20 mm shell) to kill Castro . . . Says also Ferrie was planning in 1961 to blow up pipelines to Guantanamo to set off an invasion by US . . . Giant now thinks there was a fusion of motives in JFK slaying: anti-Castro obsession and Leopold-Loeb revisited . . . Thinks Julian was the field general . . . Subpoena to go to Lewallen, but not to Shaw . . . Will have Shaw tailed, but will not do anything until Russo identifies him . . . Russo at Shaw home with Moo . . . Giant to use New Orleans Athletic Club for HQ . . . If Shaw is identified, he'll be brought in and charged . . .
Garrison describes staff: he has 20 assistant Das and 10 investigators . . . Chief ass't. Charles Ward is running office, while Garrison concentrates on Smith case . . . He has picked a few to help him: Sciambra, Alcock, Oser and Burnes, plus Lou Ivon, chief investigator and private eye Bill Gurvich . . . But with private fund, Giant plans to hire young lawyers from around city and also get three men from the governor . . .
3:05 PM, Feb. 28 . . . Giant tells Ivon Russo has identified Shaw, so "grab him." Then decides to wait till 4 . . . Subpoena "for questioning in the investigation of the assassination of John F. Kennedy" has gone to Lewallen . . .
Ward comes in, says he's been contacted by inmate of the parish prison who has given a statement swearing he saw Ruby and Oswald in Chicago together . . .
Moo says identification is definite . . . But Shaw has spotted them . . . Says Russo, "You just don't forget that face." . . . Giant plans to arrest Shaw at 1313 Dauphine as an accessory? . . . "He knows he's involved. He's got to," says Giant . . . Now plans to charge Shaw as conspirator . . . "He sat there, giving assent," says Garrison . . .
Name of pilot who claims seeing Ruby and Oswald together is Eugene Sauner . . .
Russo says he saw Bertrand three times: at Nashville Wharf, at Ferrie's apartment and at gas station . . . The latter interesting because Russo first said it occurred before apartment, while we know from Ferrie's records he owned station in 1964 . . . (It was called Al [for Beauboeuf] and Dave's) . . . Franchise reportedly awarded to Ferrie by Marcello . . . Why (?) . . . This all cleared up under hypnosis later, for then Russo recalls it was in 1964 that he saw Bertrand and Ferrie at "Al and Dave's" . . . Russo says at dinner he now recalls Oswald was wearing a gold or brass wedding ring . . . But he's leery of name, Bertrand . . . "I don't remember name Bertrand now, so I'm very skeptical of what I'm saying . . ." . . . He well remembers muscled face and kinky hair . . . "When Kennedy was speaking at the Nashville Wharf, everyone but the Secret Service men were watching him . . . I thought Shaw was an SS man because he was watching the crowd . . ." He remembers Sandra Moffett at Ferrie's apartment . . . She had posed for sex movies . . . "Ferrie would pace back and forth -- he was very nervous -- while he was making a point." . . . Bertrand argued with him over plan . . . Oswald was quiet. So were others . . . "It seemed to me so remote and so far fetched . . . I said, 'You'll never get away with it.'" . . . Russo says he saw Ferrie 50 times over two years . . . saw "bearded wonder" four or five times at Ferrie's place . . .
MARCH 3 [Friday] . . .
The day after Russo identified him (Feb. 28), Shaw was subpoenaed . . . He was detained from one until eight . . . Giant says he refused to confirm or deny anything . . . He had desisted from making the arrest on advice from Ward and Ivon . . . He gave Shaw last chance to take polygraph . . . Shaw asked to go home and rest . . . Giant declined and placed him under arrest for conspiracy . . . (Details of arrest and events surrounding on record and well reported) . . .
Preliminary hearing set for March 14 . . . Requested by Garrison in move to beat defense, so to be able to pick judge . . . Would be three judges . . . Hearing to show probable cause to bind Shaw over for trial . . .
Search of Shaw home produces whips, chains, robe, etc. . . . Giant now convinced it was a sadist plot . . . Has read Marquis de Sade . . . Says sadists escalate from whipping to killing . . . "Shaw is a Phi Beta Kappa sadist," Giant surmises . . . Cuban plot now subsidiary . . . But it provided guerrilla team . . . Ferrie was a butch fag who hired Cubans instead of ex cons . . . Whips give away . . . Leopold Loeb key to whole thing . . . Giant convinced . . . "I am going to talk to a good psychiatrist -- Bob Heath -- and I will make sadism relevant . . . I'll develop expert testimony that a sadist would have motivation for a Presidential assassination." "He's a sadist, not a masochist . . . The robe and hood prove it . . ." . . . "When he came in yesterday he said nothing, knew no one . . . We asked if he'd take truth serum, and he said he would if he could go home and rest . . . I suspect he wanted to destroy the evidence of sadism . . ."
Giant mentions talking to [Hugh] Aynesworth, who "knows a lot about Dallas." . . . "He knew Ruby for ten years, and he gave me information that he was a faggot, and that his name among faggots was Pinky."
Giant admits Russo is his only link now . . . But there's the girl . . . And Peterson and Carter have also made Oswald . . . He plans to arrest Andrews as an accessory . . . Then again, he may charge Dean with perjury . . . Can use Grand Jury . . . "We'll give the Grand Jury a picture, and we'll communicate to them we know about Bertrand . . . They can then ask Andrews if he knows Bertrand . . . Any statement Andrews makes to the Grand Jury that conflicts with what he told the Warren Commission is automatic perjury . . ."
Dr. Chetta said to Oser, "There's not a chance at all that what this kid (Russo) said (under sodium Pentothal) is not true . . . it had to happen." Russo also undergoes hypnosis (see report) . . .
Garrison plans to use sadism evidence found in Shaw's apartment to rebut defense contention of good character . . . And if defense contends he's a peaceful, law-abiding citizen, Garrison will show human blood on whips (?) . . ."
Arcacha and Davis now considered accessories . . . "They know what happened . . ." "They will have choice of becoming state witnesses or being charged . . ." Giant predicts Sergio will be a major witness . . .
Conspiracy to murder carries up to 20 years or life . . . Accessory could get max of five years . . .
Aynesworth has told Giant Buznedo came to New Orleans from Miami to finance a camp . . . Friend of Arcacha . . . Knew Ferrie . . . This from Arcacha . . . Arcacha says he saw Ferrie and Buznedo together from time to time . . . Julian also mentioned by Landry after he was picked up in a car . . .
Giant is worried because public opinion giving aid and comfort to suspects . . . "What better allies can they have than the President . . . They have the US Army and the atom bomb . . . Shaw sounds like the Picayune's candidate for governor . . . He's been talked out of his fear . . ."
MARCH 4 . . .
Fowler and Pelham strike out on Sylvia [sic] Odio . . . Absolute dead end for now . . . Maybe Giant could see her later . . .
Schiller has guy was with Shaw in San Francisco during assassination . . . Jim Dondson his name . . .
Schiller says Garcia Gonzales may show in Fred Kaufman picture taken in Dallas . . . Was arrested . . .
MARCH 5 . . .
Schiller with Dondson and other gay folks . . .
Nancy checking Richard Sprague, a film buff . . .
Jones Harris wants [Richard] Popkin to talk to Garrison . . . Has some guy in a prison in Kansas [Richard Case Nagell] who claims to have been with Oswald during summer of '63 . . . And knew about assassination . . . Got arrested purposely (?) just before . . . Tried to warn the FBI . . .
Schiller says a guy named Bob Damron knows a New Orleans businessman who claims to have a job application from Oswald that lists Jack Ruby as a character references . . .
Byers reports DA's office has finally taped Russo . . .
MARCH 6 . . .
Schiller with Garrison . . .
Pelham and Fowler strike out with Annie Odio, but they identify Buznedo and get a Denver address . . . Giant plans arrest of Julian on Saturday . . .
Schiller says he's heard Oswald was gay, so was Michael Paine, and they did it together . . .
Schiller says Guthman told Liebeler it's been known for two months that Bertrand and Shaw are the same man . . .
March 7 . . . Talked by phone with Giant . . . He in touch with Denver DA Bert Keating re: arrest of Julian Buznedo . . . checking Julian's background, turns out he working for Collier (?) Encyclopedia . . . Tentatively plan to arrest Sat. . . . Later decided to wait end of preliminary hearing, for to extradite material witness requires a formal charge of Shaw . . . Giant sending Gurvich to San Francisco to check hotel records and do general research on gay hangouts -- negative . . . He mentions Dondson good only for liaison with Shaw . . . He has also contacted Dick Gerstein, who agrees to talk to Mrs. Springler, Parrot Jungle employee who told FBI of visit by Cuban before and after assassination . . . He to show picture . . . getting identifications on Julian picture -- Russo, Andrews, etc. . . .
March 8 . . . Morning Picayune carrying ACLU complaint . . . Answered by Dowd in telegram . . . Schiller reports from New Orleans he talking to Shaw's friends . . . A minister named Cross (married but gay) who says they have boys who will testify Garrison [sic] is queer . . . All of Schiller's sources backing Shaw all the way . . . Another, McKenzie, who runs Folly Bar (source also of Sciambra's, it turns out) says he's been questioned by Bureau about Shaw . . . Agents came three or four days before story broke . . . They asked if Shaw is a homosexual . . . Shaw making move in court to get case dismissed . . .
Interviewed Rep. Kupferman re: guy in Kansas prison [Nagell] who claims he knew Oswald in New Orleans in summer '63 . . . This is Popkin-Jones Harris discovery . . . Kupferman thinks guy is nuts, but he will go see him if family sets it up . . . Popkin wants to see Garrison about it . . . Kupferman hasn't been in touch with Garrison, is dubious, but he's still back with the California kooks, thought he is pressing in Congress for release of X-rays and photos . . . Call from Byers in New Orleans . . . She says Andrews going before Grand Jury . . . St. Gill still on Novel . . . Shaw's hearing still on . . .
Talk to Seymour Philipson re: Gongora angle . . . Turns out negative . . .
March 10 . . . LA Times reports Dallas cab driver [Raymond Cummings] drove Ferrie and Oswald to Ruby's club in '63 (?) . . . Also reports Josephine Hug, Shaw's secretary in '63, has told friends Ferrie had run of Shaw's office . . . she's to go before Grand Jury, where she decided she didn't want to get involved . . .
March 13 . . . Garrison visited by Chuck Glynn, self-appointed emissary from Bob Kennedy . . . Garrison promising immediate action after hearing . . . Buznedo, Sandra Moffett (who has declined to come to testify) . . . Dean Andrews suspended as Ass't. DA in Jefferson Parish . . . Garrison complains local papers creating illusion the case is closed . . . Fed. govt. officials supporting illusion, so that "what was mud a few weeks ago is now concrete" . . . He refers to the papers' "consistent subliminal obligado" . . . Garrison plans to blow Andrews out of his reluctance to talk by getting Grand Jury indictment for perjury or contempt . . . "I won't let anybody protect the people who killed Kennedy," says Garrison . . . plans material witness charge against Sandra Moffett . . . Garrison reveals Dondson told him Shaw got word of assassination from a Dick Randolph, who works for the May Company . . . Having Angeloff checking Seattle HQ of hotel chain to locate St. Francis records . . .
Garrison says Russo will testify that Ferrie told meeting everyone indirectly involved should be certain to be seen someplace . . .He would be in Hammond, Bertrand would be on West Coast . . . General plan for hearing is to put just a bit of the evidence on the scale . . . Must get pre-existing charge to extradite Julian . . . Will also go after half truths and lies of people like [Dante] Marochini, Martens and Lewallen . . . Gerstein has found man in Miami seen by Mrs. Springler . . . He denies involvement . . . Polygraph planned . . . Garrison claims Manuel Garcia Gonzales does exist . . . Max Gonzales found him quite by accident when checking pictures . . . He often came to the Casa de la Marina with Ferrie . . . He was picked up by NO police last September carrying a loaded Baretta . . . Arrested in 1100 block Decatur . . . Can't find him now . . . Garrison now knows Novel a complete phony . . . Not only did he sell print of laundry truck to Sheridan, but he also offered state police $150 for Andy's last name . . .
March 14-15 . . . First two days of hearing (see transcript) . . .
March 16 . . . Talked to Charlie Ward, who is skeptical . . . Says Russo bad witness, this contrary to ebullient optimism of other ass't. DA's, not to mention overconfident Garrison . . . Ward considers Russo half intelligent man, half dopey kid . . . Worst kind . . . He tries to soundarticulate . . . Ward also reveals Russo has been a homosexual . . . Says it came out in hypnosis . . . May not be now (Russo firmly denies it, though we haven't broached it directly) . . . But he did say on stand he'd been under psychiatric care . . . Ward, though generally pessimistic, does believe probable cause will be shown . . . But he worries about press and its effect on public acceptance . . . Public by and large anxious to accept evidence contrary to Warren Report, but a skeptical press works as a cross current to that stream of thought . . . Big problem, Ward feels: as presented thus far, case boils down to Russo's word against Shaw's . . . It's head on head, and this will persist if it turns out Russo is the only living witness to the conspiracy . . . It needs corroboration, and what exists thus far is quite circumstantial . . . But Ward shows ignorance of particulars, hasn't read Warren Report . . . Even suggests case must hang on proving there was more than one gun in Dallas . . . Then he contradicts himself by suggesting probable cause proves there was a conspiracy, all that is needed is proof of an overt act . . . He feels, therefore, Garrison should call federal government to prove Oswald fired the fatal shot, thus establishing overt act . . . Garrison, on the other hand, insists on theorizing Oswald did not fire fatal shots, that he was the patsy and that there were possibly two others firing . . .
(By the noon recess Ward had changed attitude toward Russo as a witness . . . He had done much better that morning . . .)
Garrison going after indictment of Dean Andrews for perjury . . . This morning he told Grand Jury he did not know Ferrie [sic] . . . Then another witness, Tom Clark, swore that Ferrie got him paroled twice by appealing to Andrews . . . This was in 1965 . . . Andrews was indicted that afternoon . . . Garrison appealed directly to G. J. . . .
Defense issues subpoena for Martens, Gonzalez, Buznedo . . . Never returned before hearing ends . . .
Gordon Novel subpoenaed before Grand Jury . . . Garrison has promoted him from confidential source to witness . . . He had given information, saying Bureau had talked to him and agreed to keep it confidential . . . Wanted same agreement from DA . . . Garrison agreed, then caught Novel selling information to NBC . . . (Novel told story of trip to Houma in laundry truck, then said truck operated by Golden Cleaners looked like the one . . . Suggested it was used to transport execution squad to Dallas . . . Got Garrison to take a picture . . . Then borrowed picture to study . . . Made black and white copy, sold it to Sheridan for a reported $1000 . . . He also offered state police $150 for Andy's last name, and Garrison heard about it) . . . "He broke our contract and got promoted to witness" . . . He knew Ferrie, knows Andrews, Shaw as well . . .
Garrison plan is to issue Grand Jury subpoenas to Martens, Buznedo, Gonzalez, when they show up for the defense . . . This never happens, so Garrison must go after them on his own . . . Plans to get Martens perjury, since he denies the trip to Houma, although it's his word against Novel's . . .
Tommy Clark -- 19-year-old boy who worked for Ferrie at Dave and Al's gas station . . . His Grand Jury testimony got Andrews indicted . . . He also says Ferrie and Andrews knew each other very well . . . Says further he saw Shaw come to gas station to meet Ferrie . . .
Jimmy Johnson -- agent number one, old friend of Ferrie's who spied on him for DA . . . Claims Ferrie once took him to Shaw's to get money . . . But can't positively identify interior pictures of 1313 Dauphine . . .
Owen Mitchell Wright -- friend of Shaw's . . . While DA's office was searching Clay's pad, he ran up to door yelling, "Where's my friend, Clay Shaw?" . . . He then busted a photographer in the nose . . . He's a homosexual, was once arrested in a men's room at Madison and Decatur with a Michael Marino of Havana . . . No record of Marino . . . Wright denies knowing Ferrie, but an informant says otherwise, which is logical, since he also a pilot, may have flown for a major airline . . .
Koming Daniels -- gay Negro picked up in '65 for exposing himself to young girls while driving Shaw's Thunderbird . . . Shaw said he had sold car to Daniels, but this believed to be untrue . . .
Garrison's policy is to follow hearing with action -- indict Andrews, arrest Buznedo and Sandra Moffett as material witnesses (which requires extradition, a lengthy process . . . DA intends a buildup of power to break the roadblock . . . action, action, action . . .
No plans now for Davis and Arcacha . . . No longer suspected in phase two, but their knowledge about phase one makes them prime candidates for witnesses . . .
March 16 (PM) . . . Andrews indicted . . . Interest in Novel increasing . . . "Knows too many people" . . . Novel, an electronics expert, put a tap on Garrison's phone, then told him . . . He plays both sides . . . Proprietor of Jamaica Inn on Rampart St. . . . May become a suspect . . . "He volunteered too quickly" . . . "He's already demonstrated he's a liar . . ."
Garrison now interested in possible connections between Shaw and the CIA . . . wants to check his tie to Mario Bermudez, international relations director for late mayor, Shep Morrison . . . Two leads re: CIA tie: article in March issue Humanite supposedly mentions Shaw's Company work in Italy . . . Garrison also mentions a phone call from Chicago in 1963 . . . From a guy named Krop . . . He worked for a Castro execution group in Chicago . . . And his two contact men in New Orleans were Ferrie and Shaw . . . This is speculation for further checking . . .
Garrison mentions new witness, a dope addict named William Vernon Bundy [sic], who claims he saw Shaw meet Oswald in summer of 1963 and give him money (see transcript) . . .
Curious questions posed: What about Shaw and the Company? Was Shaw Oswald's sponsor? What about Shaw's queer connections in Dallas? (Garrison becoming convinced he can link Shaw with Ruby) . . . What about Reily Coffee Co.? (Garrison suspects Shaw got him the job) . . .
March 17 (final day of hearing -- see transcript) . . . Garrison visited by Baton Rouge DA Sargent Pitcher, who has 1961 tape of Ferrie speech . . .
Bundy put on stand by Garrison against opposition of his staff . . .
Immediate plans: Ward to Denver, March 18, to question Buznedo . . . Then to meet Garrison in LA, Sat. night at DA's convention . . . Garrison, based on what Ward tells him, will follow up on Buznedo Sunday or Monday . . . Garrison considers Buznedo "most important man in world" right now . . .
At dinner -- Garrison in victory mood . . . Nothing can stop him now, he sense . . . just a matter of time and effort . . . Relentless pursuit of leads and witnesses planned . . . Yes, he'll cooperate with federal government, but on his terms . . . Sen. [Russell] Long has acted as intermediary for Ramsey Clark . . . Long says Clark wants to trade information . . . Garrison would agree, if he could maintain control . . .
Garrison -- March 22
Today the Orleans Parish Grand Jury indicted Clay Shaw for participating in a conspiracy with Ferrie, Oswald and others to assassinate the President . . . Garrison says he was reluctant to take it to the Jury, for he wasn't sure how they would respond (doubtful), but he decided to give them some witnesses "to chew on" . . . And like that, "they saw the picture" . . . So now Shaw has the DA's office, three judges and 12 citizens in accord as to his suspected involvement . . . Garrison calls the Jury decision "another level of seriousness" . . . He points out the Jury decided with no one from his office to con them . . . Angeloff will file legal perspective . . . Looks like Garrison wanted Grand Jury decision to take some of the heat off . . . It does lend substance to the charge . . .
Meanwhile, Novel has fled from town . . . At least he couldn't be found to answer Grand Jury subpoena . . . Garrison says he will be charged as a material witness "in the assassination of President John F. Kennedy," and the bond will be $25,000 . . .
Andrews arraigned on perjury charge . . . Pleaded not guilty . . .
Garrison says investigation getting back on track . . . He's getting special law enforcement fund from governor -- $5,000 . . . With it he'll hire two additional assistants, one of them a private lawyer with Latin contacts who will work undercover . . .
Buznedo may be in Saturday or shortly thereafter . . . Seems to be cooperating . . . Giant will call Pelham direct . . .
Garrison looking back over old testimony in light of new information . . . e.g., Russo mentioned Ferrie giving Oswald drugs . . . Giant recalls Oswald came in '63 to see ass't. DA Ed Gillen . . . Wanted to know if certain kind of drug was harmful . . . He's putting Gillen statement in mail . . .
Story about Shaw and CIA appears in Humanite, probably March 8 . . . Giant has copy datelined Rome, March 7, from La Presse Italien . . . It explains Shaw working in Rome in '58 to '60 period . . .
Garrison got anonymous note on CIA aspect . . . Says he a friend of Shaw . . . A Russian interpreter with Company . . . He came to New Orleans from Mexico in August or September '63 . . . Then to San Francisco . . . He's now in New Orleans, hiding at 837 Dumaine . . .
Giant refers back to Ramsey Clark statement: "Shaw was cleared" . . . Giant knows FBI never clears anyone . . . So what does this mean? . . . Does it mean he had Company clearance . . . Then he mentions that picture taken outside Cuban embassy in Mexico City, mistakenly identified as Oswald (Odum Exhibit) . . . Garrison theorizes that guy was Oswald's CIA shepherd . . . He also showed up in picture, but embarrassed government never explained . . . Yes, Giant believes, Oswald had CIA connection, but perhaps even he didn't know it . . . He was employed by Shaw in the New Orleans operation, "then the Leopold-Loeb characters took over . . ." Maybe Oswald just cracked up, or maybe that's what Company told the White House and the Commission . . . and Shaw could have been insulated by saying he thought the kid was strange, but that he'd never kill the President . . . but Giant doesn't absolve Shaw . . . figures he worked for Company, involved in something to do with Cuba, then the spin-off, and Shaw, the galloping sadist, was right behind it with Ferrie, etc. . . .
Garrison notes report from Chicago from man (Krop -- ?), may be a nut, who says he was told men in New Orleans who knew about plot to kill Fidel were Shaw and Ferrie . . . Report from this man Koming . . .
Mentions Drew Pearson column . . .
Sciambra talking to a lady, friend of Clay Shaw, who says he couldn't have been involved in the assassination . . . Why, she says, he worked for the CIA . . .
And then there's this fellow named Casey, John Casey, who came down Sunday on his own to tell Garrison he heard two stories in Washington . . . Casey, Georgetown graduate, says Giant, in his early thirties . . . Says one source. a lawyer, told him federal government had in custody man they believed fired the fatal shots . . . Second source told him government had name of the man . . . Casey said he called Clark Clifford, who said he didn't want to talk about it . . . Angeloff will look up Casey, who is some kind of an economist . . .
Garrison heard Davis was in town over weekend . . . Seems miffed he didn't get to talk to him . . .
Giant is pushing Gerstein to get Jorge Martinez, Parrot Jungle man, to take polygraph . . .
Garrison adamant about locating Garcia Gonzalez . . .
Garrison had three-hour talk with Russell Long . . . Wants federal government to cooperate . . . Knows he needs help, especially with CIA angle . . . Wants liaison but wants to maintain control . . . Would let Bureau make arrests . . . He is convinced Company has the names . . .
Ivon mentions one Alford Hartwick of New York who says he has information about the Trade Mart . . .
[Handwritten addition:] "Just another day at Tulane & Broad." -- Giant
March 25-April 20, 1967
Saturday, March 25 --
Garrison advises lay off Casey . . . Figures he was simply a feeler for someone more important . . . Seems person federal government "has in custody" is not so important . . . He's in an institution around New York . . . (Gongora) . ..
Now an attorney in Washington has told two people he is in touch with a man who says he was involved in shooting . . . This man is waiting until next December, when he feels prescription runs out to admit his role . . . The attorney seems confident his man was there, but he won't divulge his name . . . He is in Washington now, so perhaps is his client . . . Client is a Cuban and must register each January . . . Giant suggests checking Cuban registry for all Washington names . . . (Sounds like a phony) . . .
Garrison will see Popkin for dinner Monday night . . . Have him call Giant's home, say simply, this is Richard, etc. . . . Lane and Epstein, even Max Lerner, are in touch with Giant and want to come visit . . .
Re: Novel -- he must have been on periphery . . . When he became a witness, he became a fugitive . . . Look where he went . . . Columbus is significant for it is home of Ruth Paine . . . Garrison says Salandria has information that Michael Paine is or was CIA-connected . . . Anyway, Garrison thinks Novel offers great possibilities . . . An electronics expert, double agent who knows any number of FBI agents . . .
Garrison raises interesting point by asking, "Where was President headed when he was shot?" . . . Right, the Dallas International Trade Mart . . . To get there, he proposes, route requires Stemmons Freeway, and to get to Stemmons Freeway, caravan had to travel down Elm Street . . . So, who arranged lunch at the Dallas Mart? . . . Could Shaw have had anything to do with it . . . Could Shaw have set it up through Shep Morrison, JFK's ambassador to the OAS? . . . Tomorrow Garrison is to study Morrison's file of correspondence . . . Morrison was a friend of Shaw's, so Garrison feels he could have been unwittingly involved . . . And it could have been Morrison who introduced Shaw to the Company . . . Meanwhile, Moo is checking sexual history of the manager of the Dallas Mart . . . Can Life check history of the Mart?
Garrison tops off his theory of the Dallas Trade Mart by reminding that Ruth Paine got Oswald the job at the depository, perhaps knowing the probable route after all, since she could have been in touch with Shaw, who was arranging that President speak at Dallas Mart . . . (wild) . . .
What about Ruth Paine? Check Warren testimony of Deputy Sheriff Roger Craig . . . after hearing shots, he headed for grassy knoll . . . He saw an amber-colored station wagon with dark complected man at wheel . . . It drove to the rear of depository, and man who looked like Oswald ran out and got in . . . Then Penn Jones says he has a construction worker who was atop nearby building . . . Worker says he saw two men running from the grassy knoll . . . One was very dark, he thought a Negro . . . They hopped in an amber-colored station wagon, which drove to depository . . . One got out . . . Must put Craig and construction worker statements together . . . Also check statement Oswald supposed to have made after arrest, when asked about a tan station wagon . . . Did he really say, "That is Mrs. Paine's car, she's not involved . . ."
Garrison says Oswald almost definitely can be placed in the Carousel . . .Check statement of Harvey [sic] Wade (Vol. XXV, CE 2370) . . . Wade says Oswald was sitting with a white male, 30 to 32, stocky, dark, 200 pounds, etc. . . . The Spanish trace continued . . . Wade made his statement on Nov. 26 . . . Said he saw Oswald in club Nov. 10 . . . Furthermore, the mind reading MC, Bill de Mar . . . Also in CE 2370 . . . He says a photographer snapped picture of table, whereupon Ruby grabbed film and tore it up . . .
More on Spanish trace . . . Giant says the shepherd has a one-inch scar on left eyebrow . . . He was also seen by Bringuier and Miguel Cruz at Maison Blanche when Oswald passing out leaflets . . . He was wearing a coat and tie and sunglasses . . . He was taking pictures of Oswald . . . And was this not the guy driving the tan station wagon? . . . Garrison is convinced the reason the CIA sent the Commission the phony picture taken at the Cuban embassy is that the Shepherd appeared in the real one with Oswald, and the Company wasn't about to let him be implicated . . . "They didn't dare show the picture of the guy who was really involved" . . .
Garrison theorizes Oswald knew he was on some kind of mission, but he probably didn't know details . . .
Al Landry says Ferrie was involved with the Company . . . Says he was making flights from Miami to Cuba in 1961, that on one mission he got stabbed in the stomach . . . Garrison checked Ferrie autopsy . . . Sure enough, Ferrie's body shows stab wound in stomach . . .
Columnist Robert S. Allen, says Giant, has details of Shaw and the CIA and his activities in Italy . . . Sounds like Allen has accurate source . . .
March 25 . . . Conversation with Vincent Salandria, Philadelphia -- (215) Locust 3-2347 . . . re: Ruth and Michael Paine . . . He hasn't seen them for 18 months, but he interviewed them at length in Aug. '65 . . .
Other Paine sources: Mrs. Shirley Martin, Box 225, Owasso, Okla. 74055 . . . John Suchardt, the Experiment in International Living, US Office, Putney, Vt. 05348 -- (802) 387-5544 . . . Mrs. Martin probably knows most . . . She was once close to them, may still be . . . But she is convinced they are federal agents . . . She is working on a book with Penn Jones . . . Suchardt interviewed Paines in December '65 . . . Compared notes with Salandria . . .
Salandria says Mike Paine, an engineer for Bell Helicopter, has a top security clearance, and Salandria thinks this is odd, since his father was George Lyman Paine . . . Seems that Salandria did piece for The Nation with Harold Feldman (Jan. 27, '64), titled "Oswald and the FBI" . . . Carey McWilliams, Nation editor, called attention to fact that elder Paine was a leading Trotskyite on the West Coast . . .
Paines living together now . . . They had separated when Ruth returned with Marina to Dallas from New Orleans . . . Got back together on day of assassination . . . Salandria calls it a "separation of convenience" . . .
Some time ago Ed Epstein told Salandria that Mike Paine attended an intelligence school in South Dakota with George De Mohrenschildt . . . Both Salandria and Suchardt convinced Paines were (maybe still are) federal agents . . . Says further, Mike Paine a very weak link . . . Is under tremendous stress, prone to break, almost did with Salandria, once he got him away from Ruth . . .
Sometime in latter part of '65, Paines built and moved into a "beautiful new house," says Salandria . . . While he was there, Ruth left for short time . . . Mike became undone, said he didn't even know De Mohrenschildt, but later, he stuttered, "I was just kidding" . . .
Salandria told Paine there was evidence of another assassin . . . Paine said this impossible, for "Oswald was unable to maintain an interpersonal relationship with anyone . . ." . . . He said if there were another assassin, it would have to have been an independent accident . . .
Salandria convinced Paine had been alerted to interview by authorities . . . Thinks this because Michael at one point suggested he get involved in non-violent work . . . Salandria turned to Ruth and asked, "Is he a pacifist?" . . . He's not, but Salandria is, and how did Michael know? . . . (Could be Salandria is just overly suspicious) . . . (He certainly sees spooks in the shadows . . . One day in Dallas, he tells, he was taking pictures of the grassy knoll when a creepy-looking guy with sandals came out of the County Court Building . . . He asked about Mark Lane and conversed about the assassination . . . Then he talked about the death of the Catholic President, and he excoriated the Jews . . . Finally, he said threateningly to Salandria, "Next time you write an article, make sure you note that a socialist President was killed at a socialist project" . . . Seems Dealey Plaza was built by WPA . . .)
Salandria mentions car parked outside Paine's home, a blue and white mid-fifty [sic] Olds . . . Convinced it had belonged to Oswald, though Paines claimed it was theirs . . . Salandria thinks this because when asked if it had power steering by Salandria's wife, Paine, an engineer, said he didn't know . . .
Then Paine, shaking and stuttering, started talking about civil liberties . . . Paine, says Salandria, supposed to be a civil libertarian, yet his definition of civil liberties was "rules we must learn to live by" . . . Paine said he took Oswald to ACLU meetings, but authoritarianism didn't seem to bother Oswald, said Paine . . . he talked about right wing activity . . . Paine said Oswald had been a spy on the Dallas right wing . . . Had attended rightist meetings, where he took extensive notes . . . Paine didn't know or wouldn't say for whom Oswald was spying or what has happened to the notes . . . But Salandria certain it means Oswald was working for US intelligence . . . Other witnesses to conversation agree . . . They are Mrs. Salandria, Shirley Martin and her daughter, Vicki . . . "That was Oswald's work," said Salandria, who further theorized that Oswald thought he was spying on potential assassins . . .
Paine insists Oswald was the assassin . . . He claims to know nothing about assassination, hasn't read Warren Report, but, Salandria says, he seems to know a helluva lot . . .
Salandria feels the Paines, like Oswald, were patsies . . . They were not knowingly involved in assassination, but were used . . . They were a surveillance team keeping tabs on Oswald . . .
Since assassination, Ruth P. has had psychiatric care . . . Michael P. is terrified and ready to collapse . . .
De Mohrenschildt, says Salandria, obviously CIA . . . Unlike Paines, he's a very sophisticated man . . .
Ruth Paine a Hyde, comes from Ohio . . . Her mother living in Phila. . . . Michael went to Harvard, flunked out . . .
Salandria says sexual business is rumor only . . . But thinks Paines a fruitful subject . . . Shirley Martin is key . . . She has history and Salandria confident she is sitting on dynamite . . .
March 27 -- Garrison by phone . . . He [sic] interested in Paines and West Coast connection (Michael's father) rings bell . . . Says Bureau has withheld documents on Paine activities on West Coast . . .
Popkin and Lane in New Orleans . . .
Newspapers running story quoting Oswald associates who claim LHO was always clean-shaven . . . Conflicts with Mrs. Odio statement to Father Machann (CE 2943) . . .
Buznedo, interviewed last Saturday, turns out clean . . . Had peripheral exposure to Ferrie in '61 and '62 . . .
Material witness charge filed against Sandra Moffett McMaines . . .
March 28 . . . Schiller in Dallas to recreate picture of Oswald with weapons . . . says he has information that Shaw has used Bertrand name, not as alias, but as a legal name . . . Says Schiller, Bureau reportedly has documents signed by Clay Bertrand and handwriting checks with Shaw's . . . These are supposed to be checks or contracts . . . Schiller also in touch with Liebeler, who has index of all FBI reports . . .
Arrived New Orleans . . . Bribe report has reached New York . . . Rowan via Cate and Clurman . . . Cate has been offered tape and manuscript by lawyer for Beauboeuf, Hugh B. Exnicios, Jr., Exnicios says Ivon and Loisel went to Beauboeuf's home on night of March 9, offered him $3,000 and a flying job if he would make statement . . . Beauboeuf called Exnicios next day . . . Exnicios got Loisel to come to his office in Jefferson Parish to repeat offer . . . Exnicios put tape recorder behind curtain . . . Transcript has been turned over to US attorney (Louis Lacour) . . .
Talked with Cate, then with Cate and Exnicios . . . Exnicios is 34, practicing law for four years . . .Was Ferrie's attorney till last Nov., when they apparently broke over Marcello . . . Exnicios was running for Jeff. Par. DA against Frank Langridge . . . Exnicios planning to give tape to Langridge in attempt to get Ivon, Loisel and Garrison charged with bribe offer . . . Exnicios, also executor of Ferrie's estate, plans suit against Garrison in name of Ferrie heirs (Beauboeuf) . . .
Cate has seen 12 of 29-page manuscript . . . 30-min. tape . . . Three things offered -- $3,000, a hero's role for Beauboeuf, a job with Space Airfreight . . . Loisel identified himself on tape . . . Exnicios asked how [Beauboeuf] would square new statement with earlier denial of knowledge . . . Loisel said now that Ferrie's dead, there are 99,000 ways to skin a cat . . . Could say he was scared of Dave . . . Then Loisel left room . . . When he came back, Exnicios said he knew nothing, that his statement would be the same as in November (December -- ?) . . . Loisel said no deal . . . Beauboeuf didn't know room was bugged, knows now and he's scared . . . Exnicios thinks bribery can be charged under criminal code, title 14, paragraph 118 . . .
Meeting with Exnicios, who has bone to pick with Garrison . . . "He has built a formidable structure, but cracks are appearing " . . . Knew Ferrie as client and friend for two years . . . calls Ferrie highly moral, intelligent individual . . . Ferrie introduced him to Beauboeuf . . . "Ferrie not the kind of man who would be involved in a crime of this magnitude," but Exnicios didn't see Dave during recent investigation, though he says he planned to go see him the day he learned of Dave's death . . . Admits Dave was never clean (and the hair), but he attracted people with his magnetism . . .
Exnicios says it's important that Al signed earlier statement, because if he hadn't, he couldn't be coerced to change it . . . On night of March 9, Ivon asked Al to come outside, where he said, "We could really fix you up . . . You could come out smelling like a hero" . . . Beauboeuf, now an unemployed welder, responded to offer . . . His eyes lit up, says Exnicios, 'cause he's nuts about flying . . . But he wanted to call his lawyer, etc., etc. . . .
Exnicios wants to sell tape for $5,000 . . . Will not reveal content, but will hold press conference after charge is made to tell essence . . . Defense has copy . . .
Met with Garrison . . . He has heard rumor that Dymond has a tape that alleges bribe offer to Beauboeuf . . .
Talked with Loisel and Ivon on March 29 . . . Asked Ivon about offer . . . He says, "It is probably true" . . . He and Loisel approached Beauboeuf, asked him to tell the truth, all of it . . . If he did, DA's Office could help him get a job . . . Later, Beauboeuf came to office twice without his lawyer, Hugh B. Exnicios, Jr. . . . seemed to be cooperating . . . Had he been offered money? Ivon answered, "I would think yes . . . But on the stipulation that he would only tell the truth . . . I wish you wouldn't call it a bribe . . . We felt he had information on Layton Martens and Dave Ferrie, and that he was holding back . . . So, if he would talk, we offered financial help . . ."
Talked with Loisel . . . His story: It was during the Shaw hearing . . . Sometime during period Beauboeuf said he believed Dave to be innocent until he saw Russo's statement . . . He then changed his mind . . . So back on March 9, we went to his house . . . Yes, we offered two or three thousand dollars and a job, but all we were interested in was to find out the truth about the assassination . . . Said to Al, we understand you're broke . . . He said, that's right . . . I said our office has an expense account and good contacts, and maybe we could help . . . Al said, "You really mean that," and he agreed to cooperate . . . but Lou told him again to stick to the truth about the assassination . . .
The next day, about lunch time . . . We got a call from the lawyer, Exnicios . . . He said his client, Beauboeuf, was in his office . . . He suggested a meeting there, we agreed and I went over . . . Met with Exnicios and Beauboeuf . . . Exnicios repeated what Al said had been offered the night before . . . He said, "I understand you offered Al certain things to get certain information about the assassination?" I said, "That's true" . . . He said, "Was part of the offer two or three thousand dollars?" . . . I said, "That is correct, and I repeated the offer" . . . He said, "What about the job?" . . . I said, "Al wants a job with Space Airfreight, and I figured we could get him one with the boss's connections" . . . Exnicios said, "Wouldn't this classify Al as a paid informer?" . . . I said, "Now that you mention it, it would" . . .
Exnicios said he didn't think Al knows anything . . . "What exactly do you want to know?" So I asked a few key questions . . . Why did Ferrie go to the skating rink in Houston and loudly announce his presence there? Why did Ferrie [go] to Southeast Louisiana College in Hammond and tell people he had to be seen there?
At the very beginning I said this offer is predicated on Al's telling the whole truth . . . there would be no deviations, and Al would be subjected to sodium Pentothal and hypnosis . . .
Then I stepped out of the room . . . When I came back, Exnicios said, "My client doesn't know anything" . . . He said, "I guess the deal is off" . . . I said, "I guess so" . . .
But later, without his lawyer, Al offered to try to help us . . . He met with us twice . . . once at the Fontainebleau and again here in the office with Jim Alcock on March 20 (which was taped) . . . We asked if he would try to swing Layton Martens our way . . . If he did, we might still come up with part of the offer . . .
To me, we did nothing wrong . . . I spent five years on the narcotics squad and I learned you don't get information for nothing . . . We sure didn't try to blackmail him . . .
March 28 . . . Garrison checking the late Rose Cheramie [sic] . . . Had many aliases, one of them Melba Christine Youngblood . . . She died in auto-pedestrian accident in Upshur County, Texas on 9/4/65 . . .
Two sources say Oswald was passing out leaflets in 1963 in Mobile . . . One, a man from Fla., says he was with a lady friend of Jack Ruby . . .
Beauboeuf is cooperating . . . Not Martens, who is going before Grand Jury . . . Ricky Davis says he once saw Martens with Oswald . . .
There are two men in jail who seem to know something about Latin American and CIA involvement . . . one is Popkin's [Nagell], who is incommunicado in a mental ward in Springfield, Mo. . . . A federal institution . . . Other is in El Paso, jailed for transporting stolen property across state lines . . . His wife in Laurel, Miss. . . . getting his letters to her . . .
Putting Alcock in charge of Shaw case . . . Sciambra going to Dallas . . .
Looking into murder in July 1964 of Dr. Mary Sherman, a cancer specialist, a lesbian . . . Think she knew both Ferrie and Shaw . . . Her murder an unsolved sex crime . . .
Ivon asks about a Shelly Estrin or Estren, who was told by phone in 1964 that Ruby was a homosexual . . . Her informant a Robert Bienvenu . . . Conversation overheard by another party . . . Estrin at 200 E. 17th St., NYC . . . Informant who overheard conversation same one who gave tip on Dooty . . .
(Schiller thinks he may be able to locate picture of Ruby watching motorcade . . . taken by an outpatient at Oak Cliff . . . He also list from Bureau report of all 71 people taking pictures at time) . . .
Garrison at dinner . . . Says he's being nibbled to death by ants . . . Popkin only trying to justify the "Second Oswald" . . . Jones Harris a curious man . . . "They think I'm some kind of wagon train leader" . . . But Jack Anderson and Mark Lane are helpful (?) . . . Lane scratching Giant's back, supporting investigation . . . Anderson has told him about FBI attempt to discredit . . . Says Hoover has President prepared even for Shaw conviction . . . "They've convinced LBJ I'm a drunk and that I'm committed to Marcello" . . .
Garrison sore at Novel . . . He wrote his own lie detector questions . . .
Will fight back . . . Plan to make release as follows: assassination originated with Bay of Pigs . . . There was an operation in New Orleans to counter a Castro plot . . . It required a decoy, who was Oswald . . . But a spin-off occurred . . . And the Castro assassination plot caused death of Kennedy . . . Will show evidence right from Warren Report . . . The heavy-set fella . . . We must find him . . . Would allude to CIA involvement . . . Plan to release to LA Times . . .
March 29 . . . Schiller tips from Dallas gay source . . . Check records of Polaris branch of NO library . . . (Doesn't exist, but could be Napoleon branch mentioned in CE 2650) . . . Banister was blackmailing Ferrie over homosexuality . . . Fair Play for Cuba meetings may have been held at Ruth Kloepfer's home . . .
March 29 -- Garrison . . . Knows of priest who says he knows of two plays written by Clay Bertrand . . . Talking to Novel's ex-wife, Marlene Mancuso . . . Certain Grand Jury will indict Martens 'cause he claims not to know about trip to Houma . . . this would be next week . . . Gurvich wasting time checking fishing island where Ferrie reportedly flew group of men, one of whom might have been Shaw . . . Sciambra has letter from Dallas cop who says he worked partners with one of men who arrested Oswald . . . Wants to be treated gently . . . Sounds nutty . . . Oser handling Catholic priest . . . Sciambra also to meet in Dallas with a painter named Gibbs . . . He's from Fort Lauderdale, but he lived in Dallas in '63 . . . Says he was painting lady's home after assassination . . . Six days after Ruby shot Oswald, he found her crying . . . Gibbs says she was a secret partner of Ruby . . . claimed she was crying because "a friend had shot a friend" . . . May be Bertha Cheek (Gibbs thinks so, can point out house) . . . Bertha Cheek is sister of Earlene Roberts . . . May link to Ruby as part owner of Carousel . . .
April 3 . . .
Garrison plans to charge Arcacha, Novel, et al, with burglary for Houma escapade . . . He figures they have lost their right to play cute . . . He also detects a CIA angle in the raid . . . Boxes marked with Schlumberger name and apparently arms shipped in those boxes . . .
Martens to be indicted for perjury . . . "We are turning the screws on people who know what happened" . . . says Garrison . . . He points out Novel knew Ferrie, Shaw, Andrews and Arcacha . . . Garrison also finds significance in fact many of people somewhat or somehow involved now working for government or government contractors (Chrysler, Boeing, etc.) . . . Then he injects, for what it's worth, that in 1964, Shaw rented an apartment to a Mr. Kloepfer who now works for Chrysler . . . He doesn't know relationship to Ruth Kloepfer . . .
Garrison is hot in the CIA angle . . . He is reading "The Invisible Government" . . . mentions "Friends of Free Cuba," an organization of interesting types: Bill Dalzell, for one, who came to New Orleans week before to confer with Novel's lawyers . . . Also a man named Logan who worked or works for Company . . . Regis Kennedy, an FBI agent who told a lady (Betty Parrott) that Shaw was a Company man . . .
Garrison tells of a new witness, Clyde Johnson, who in summer of '63 was running for governor on extreme segregationist ticket . . .Tells of meeting in Roosevelt Hotel with an "Alton Bernard" and of a subsequent meeting in a Baton Rouge motel with Bernard, "Leon" and "Jack" . . . Source swears Bernard is Shaw, and Leon and Jack are Oswald and Ruby . . . Also a Spanish-looking [sic] present at meeting in Baton Rouge . . . At meeting they talked about getting Kennedy to come south by attacking him politically, "Then we can get him" . . .
Then Garrison submits theory that JFK was shot with frangible bullets, which, he proposes, are only obtainable by the CIA . . .
He then mentions the Cuban Freedom Committee for a mysterious reason . . . head of this group is Dr. Casa Riego, who lives at 3523 Louisiana Avenue Parkway . . .
April 15 . . . April 16
Garrison has 24-hour intestinal flu . . . Able to spend short day in office . . . Goes there mainly to see Epstein, who claims to be doing a New Yorker piece on the way the press has muffed the story . . .
Garrison sights now set again on the anti-Castro Cubans…This due mainly to story of Richard Nagel [sic], a man now in psychiatric ward of federal prison in Springfield, Mo. . . . (more on Nagel [sic] later) . . . Garrison convinced Arcacha and Quiroga very much involved . . . So Quiroga to get lie detector test under threat of arrest as a conspirator . . . Garrison points out Dr. Guitart said Sylvia [sic] Odio knew Quiroga, so it is possible Carlos was one of the visitors to her apartment . . .
We discuss Yito del Valle briefly . . . Garrison interested in fact he knew Ferrie, but this aspect has not been developed by New Orleans . . .
More propinquity . . . Garrison interested in Nick J. Matrana, who lived next door to Oswald on Magazine St. (still lives there) and ran a restaurant near the Reily Coffee Co. and the Newman Bldg. . . . He is sending Ivon and Gurvich to talk to Matrana . . .
Interest in Andrews higher than ever . . . Garrison curious as to real nature of illness that put him in Hotel Dieu . . .
Pershing is checking hangouts . . . Put Cosimo's on list . . .
Garrison using Magel [sic] as a basis for further investigation, but nothing he says can be put in evidence . . . That is the deal, and Garrison has signed a paper saying he will protect Nagel [sic] . . . Nagel [sic] afraid of being convicted for treason, and for a good reason . . .
Garrison will use sledgehammer on Quiroga . . . he will arrest him if he declines to take the polygraph . . . "I can't let him control the situation . . . This is the way we will make the case . . . Most of our cases aren't proven when they come to the complaint desk . . . It's between then and the trial that we put the evidence together." . . .
Nagell (correct spelling) is being handled by a special assistant DA named Bill Martin . . . Martin is a New Orleans attorney with Latin connections and background . . . He was born in Domrep [Dominican Republic] and brought up there, and Spanish is his first language . . . He went to see Richard Case Nagell under guise of his attorney of record . . . Nagell had written a letter to his sister in New York (?) and asked her to see Garrison . . . She came with message that Garrison on right track . . . And that Fair Play for Cuba was a cover . . . Nagell said he had a tape . . .
Nagell is 35 to 37, a Korean War vet, officer who was wounded three times . . . and decorated . . . After Korea he became a Marxist and went to work for the Soviet government . . . He was a reporter for Soviets, reporting to their embassy in Mexico City . . .
Message sent via sister to effect he had tape that could break the case . . . But Garrison would have to agree to certain conditions . . . The conditions: the tape is in Spanish, so man to contact him must speak Spanish . . . He would then go to man who has tape with letter from Nagell authorizing man to turn it over . . . But no effort to be made to obtain any other material Nagell keeps in a foot locker . . . This material could convict him for treason . . .
Martin went to visit Nagell April 10 . . . At first Nagell declined to talk, then changed his mind again . . . They talked that day and the next . . .
Nagell gave Martin name and address of the contact man, but he not to be contacted until Nagell can get letter out . . . This impossible unless he requests private meeting with Martin or is transferred back to Leavenworth . . . Nagell was assigned to Springfield for 45 days' observation, but that has long since passed . . . his Soviet assignment was to keep an eye on the Dallas assassination plot the Russians knew was brewing . . . There had been two previous ones, says Nagell: one in Miami when Kennedy went to the Orange Bowl, the second in California, but Nagell vague on details . . . Plan was to kill Kennedy and blame Castro and prompt an invasion . . .
Nagell realized plot was for real . . . He was in Dallas and San Antonio in summer of '63 . . . He was in a tight spot . . . If Kennedy were assassinated and he had known about it, he would be implicated . . . He would have to skip country, but then he was fearful of his Soviet superiors (for an unclear reason) . . . At any rate, he wanted it stopped, but was powerless to even save his own neck without taking drastic measures . . . Which he did . . . First, he reported precise plan to Soviet embassy in Mexico City . . . This was a couple of days before Nov. 22 . . . Then he drove to San Antonio, where he staged a phony bank holdup by shooting a couple of pistol shots into the ceiling of a federal bank . . . He was arrested, got 10 years . . . Says he told FBI about assassination plan before it happened, but this is also unclear . . . Claims he was only questioned about Soviet espionage . . . Later he wrote Hoover and claimed he had warned of assassination . . . And he corresponded with Senator Russell . . .
Tape is in both Spanish and English . . . Four voices . . . Two of them are Arcacha and man identified only as "Q" . . . Martin planning to go see Nagell again and to pursue tape . . . Garrison considers this a possible big break . . .
Garrison . . . Awaiting results of Quiroga polygraph . . . Going after Matrana . . . Sandra Moffett has fled, reportedly to Des Moines . . . Garrison also looking for another man reported by Russo friends to have been at Ferrie's party . . . He [sic] quoted as saying Sandra was there, but he [sic] shipping out . . . A seaman, apparently . . .
Gurvich interviewing a John Vicari who runs restaurant at Camp and Girod . . . He knows some principals . . . He says Alba told him Oswald often went to Banister's office . . . Garrison certain Alba has lied . . .
Sciambra has a phony lead on some kids who put a note on a motel room mirror two days after assassination that mentioned Oswald . . .
Garrison planning to bring up all questions about Dealey Plaza at trial . . . Getting architects' bids for scale model . . . Will air the whole grassy knoll theory . . .
April 20 . . .
Garrison . . . He is sending today some clippings covering old battles and his career as DA . . . Mentions to support the point that he gives no favors the fact under Louisiana law district attorneys have parole power, and it is used elsewhere . . . "But we don't use it as a matter of policy" . . .
Garrison refers to Warren Volume XVI, CE 18, page 58, in which Oswald lists a number in an address book that was found at his apartment, 1021 [sic] North Beckley, Dallas . . . Number is 19106 . . . It is preceded by two letters which are deciphered to be DD, but Garrison reads them to be PO . . . He logically assumes it is a lost office box number . . . In Clay Shaw's apartment they found a loose leaf note book which he used for addresses . . . And on a page there is this entry: Lee Odom, PO Box 19106, Dallas, Texas . . . He is sending copy of page . . . Also, he has sent inquiry to Dallas for check of the box, and if he fails to get results, he will make request to Post Office Department in Washington . . .
Garrison also sending copy of result of Quiroga's lie detector test . . . He busted some interesting questions . . . Samples: You said you were in Oswald's company only once, and that was when you tried to infiltrate his Fair Play for Cuba organization. Were you not with him on a number of occasions? Answer: No. Evaluation: specific reaction (meaning lie) . . . In the late summer or early fall of 1963, Oswald was often accompanied by a stocky, Latin-looking man. He has been described by various witnesses as being heavy-set, extremely muscular and dark. Do you think you know the name of this man? Answer: No. Evaluation: SR . . . You said you tried to infiltrate Fair Play for Cuba . . . Did you not know Oswald used this organization as a cover? No. SR . . . Is it not a fact that Oswald was taking part in an anti-Castro operation? No. SR . . . Did Arcacha know Oswald in 1963? No. SR . . . Did Banister? No. SR . . . Did any other persons you know of know Oswald, and we don't mean on a chance encounter? No. SR. Prior to the assassination, did you ever see any of the weapons used to kill Kennedy? No. SR . . . But Quiroga passed on details of Dallas . . . Garrison figures him for phase one only . . .
Bill Martin heading for Springfield, Mo. on the coming weekend . . .
Garrison considers del Valle murder in Miami a side alley not worth pursuing at present . . .
The trial, for planning purposes, will begin in September . . .
Cliff Sessions, Dept. of Justice . . . He hopes to have answer shortly on request made by George Hunt letter to Attorney General Ramsey Clark for declassification of reports . . . Two related requests made to Sessions: for background briefings with Department experts; for a piece of comment by Clark after he has read our story . . .
April 21-May 8, 1967
Garrison -- April 21, 1967
He is in touch with Senator Long's office trying to check out that post office box number, and expects to hear back in a number of days. Now, meanwhile, he is planning to file the information from the notebook and the post office box number in his answer to the attempt by the defense to have the evidence taken from Shaw's apartment suppressed.
On April 24 I talked to Jack Newfield of the Village Voice because of a report we have that he had heard from Bob Kennedy that the Senator feels that Garrison should not be ridiculed to the point of disbelief. Newfield said in a phone conversation that the Senator had had information that Garrison might be on the right track, this apparently from either Ed Guthman or Dick Goodwin, who apparently is in touch with Ed Epstein. However, according to Newfield, the Senator has heard since from Sheridan, and is now more inclined to think Garrison's case is a hoax.
April 24, conversation with Jim Garrison -- He is working hard on the Cuban involvement. He learns that three Oswalds, apparently all members of Lee Harvey Oswald's family, worked for the Reily Coffee Company in the summer of 1963. He has also learned that four months before the Bay of Pigs, an organization known as Friends of Democratic Cuba bought ten, or contracted to buy, ten Ford trucks from the Bolton Ford Company. There is an FBI report on this dated Nov. 25, 1963. Essentially it says that a man named Joseph Moore talked to an assistant manager of the Ford company named Oscar Deslatte. They negotiated, and at the end of the negotiation, this man, Moore, told Deslatte to change the name on the papers to Oswald. Garrison suspects this unknown Oswald may have been one of the relatives, since the FBI report indicates that, A. the incident occurred while Lee Harvey was in the Soviet Union, and B. it is recorded in the FBI exhibits that a picture of Lee Harvey Oswald was shown to Deslatte, and he did not recognize it.
April 25 -- conversation with Jim Garrison. He is still trying to check out the records on the box through Russell Long's office. He is having no success. Now Garrison is hard on the trail of the CIA; he has taken a great deal of this from the statement by Gordon Novel, as reported in the States-Item, that he, Novel, was working for the CIA when they stole the explosives from the bunker in Houma, La.
We know on our own information, and later, my check with Holland McCombs, that Oswald is known to have had two post office boxes listed under his name, or names recognized as his affiliations while in Dallas. The first of these, Box 2915, was rented from the main Post Office from Oct. 9, 1962, until May 14, 1963. The second, Box 6225 in the Terminal Annex Post Office, was the one rented from Nov. 1, 1963, until Oswald's death. It was in this box that he received correspondence with the Russian Embassy in Washington under the name of Lee Harvey Oswald.
Discussing the boxes again with Garrison, he suggested that if there was no such box as 19106 in 1963, which there was not, then it must have been some kind of code, and he [is] now proceeding to decipher the possibility of a code. He also suggests the possibility that the box could have been a CIA front; it could have been a box used temporarily by the CIA -- but nevertheless, Garrison does suspect that involvement.
Garrison returns to the point that there were three Oswalds working for the Reily Coffee Co. that summer, yet whenever any one of them was interviewed by the FBI, they denied knowing that Lee Harvey Oswald was also employed by the company. The names of the other three Oswalds working for the Reily Coffee Co. are: William S. Oswald, Julian Oswald, and Mary Oswald. Garrison is now proceeding to make a family tree of the Oswald family based on birth certificates that he is trying to obtain. We point out to Garrison that Box 19106 came into existence in 1965, in May; that there very well could be a person named Lee Odom, whose name Shaw would list in his book since May 1965. Garrison scoffs at this, convinced that this is impossible.
Conversation with Garrison, April 27 -- He vows that he will solve the post office box riddle by using logic. He says the number is a riddle, and feels it would be even a stranger coincidence if there were such a box, a real box 19106, but that there isn't such a box makes the connection a certainty. He finds there is a uniqueness in the non-existent quality, and that a certainty will be developed, so we now have the riddle of the non-existent box. Garrison uses the analogy that two people who are not supposed to know each other, listed in their respective address books the address, 504 Park Avenue -- an existing address -- that would only mean there was a probability that they knew each other; but if they each listed 25000 Park Avenue, they would certainly know each other, due to the fact that address does not exist. In a word, he said, "most people don't write down non-existent post office numbers." Nevertheless, he is still having Long's office check the ownership of boxes that are in combinations of 19106 or any variations thereof.
April 29, conversation in Garrison's office in New Orleans -- Garrison is hard at work on certain possible codes of the Oswald numbers. He is convinced, furthermore, that the CIA involvement is greater than ever. He has information from a New Orleans reporter that one of Novel's lawyers, a man named Plotkin, has admitted that he is being paid by the intelligence agency. Garrison refers to the fact that both Novel and Sandra Moffett, people who certainly have not shown great financial means in the past, have very high-paid lawyers. Then he starts to talk again about the number of Oswalds living in New Orleans, both now and back in 1963, and he says he has 43 drivers' licenses of people named Oswald now living in New Orleans, and he makes reference to the very interesting fact that no person -- aside from Marina and Marguerite -- no person named Oswald was called before the Warren Commission. Garrison intends to show shortly that there was another Oswald working for the Reily Coffee Company in 1963, who was a member of Friends of Free Cuba or Friends of Democratic Cuba -- at least it will be one of the anti-Castro groups -- and he intends to call public attention to the fact that the CIA was involved with these groups; and for that reason, the affiliation with Lee Harvey Oswald with these groups has never come to light. He says that further demonstration of this fact is the difficulty he has had getting extradition papers returned and approved from the states in which Sergio Arcacha, Sandra Moffett, and Gordon Novel are now residing.
Garrison says that his present Grand Jury is very aggressive, and not above issue subpoenas to Earl Warren or Ramsey Clark, or anyone else, for that matter. He takes great confidence from this, and is educating the Grand Jury by bringing before them members of the cult of critics, like Ray Marcus or Harold Weisberg or Mark Lane, and he even suggests the possibility of sending a subpoena to the US Attorney General, for the purpose of getting documentary evidence of the US Government's investigation of Clay Shaw, and to further determine what a government spokesman meant when he said, as reported in the New York Times, that the Department of Justice had information that Bertrand and Shaw were the same person.
Garrison then introduces me to a former CIA agent he has hired. This man, whose name will remain out of this [William Wood, aka Bill Boxley], is an agent who was with the CIA back in the early '50s. His apparent value to Garrison is, for this purpose, supplying him with general information as to the operation of the agency -- he has no apparent value as to what was going on in the early 1960s in New Orleans or anywhere else. Garrison apparently, though, has other CIA sources, who seem to be giving him a little more pertinent information. For example, one of them suggested that to find names that were used as aliases by these people possibly involved in a CIA plot in New Orleans, one should go to the London phone directory in the period 1959-63. This we did independently -- we found no Hidell, which was Oswald's alias. We did, however, find one C. Bertrand.
For the purpose of argument, it is possible to hypothesize that the CIA did have some number of operations going in New Orleans in the early 1960s up through 1963, operations that had to do with the Castro regime in Cuba. We checked this hypothesis with our source in the CIA, and it's altogether likely that out of the anti-Castro opposition, with the CIA green light, that there was an assassination apparatus set up. This apparatus, conceivably operated in a number of cities, certainly New Orleans, could have been a likely place for it to have been organized. This simply means that with the CIA's help and with the help of an agent, that a team could have been set up in New Orleans, trained for the purpose of assassinating Castro. It is further quite likely that in 1962, in October, the time at the end of the missile crisis, that President Kennedy agreed in his messages with Khrushchev that this country would take some of the pressure off Castro in return for a removal of the Soviet missiles. This could again conceivably mean that the assassination plan was called off, and if it were called off by the President, this would mean that the CIA would have to turn off the green light, and that would mean that their people, the CIA agents who had organized the Castro assassination would pull out, leaving in New Orleans a trained guerrilla team, which later, in 1963, could have used the CIA training, and even possibly have used one or more of the CIA agents or former agents to plan the assassination of President Kennedy. We repeat, this is pure hypothesis, but it is extremely logical.
There is certainly evidence that Novel, at least by his own admission, had worked for the CIA. There are reports that Clay Shaw, in the later 1950s in Italy and probably later, had worked for the CIA, and we specifically asked our source if a homosexual could ever have been an agent, and he said simply that if you wanted to steal an identification card from a Soviet diplomat, you would hire a pickpocket.
We might add here that Garrison's CIA consultant is in accord with Garrison's theory that the CIA had at least trained the initial apparatus, and that possibly Oswald, after the assassination, was known to have worked for such a CIA apparatus, and that this, according to the Garrison source, could have well motivated Oswald's execution. The source was asked if it could be possible that a CIA-trained group such as [sic] might have consisted of Oswald and Shaw and Ferrie [sic] would have talked about the assassination plan in front of Perry Russo, and the source feels that this is quite unlikely, only leading to the conclusion that Russo must have been more involved if he were to have been telling the truth in the first place.
Along with this possibility of a greater Russo involvement than he has admitted, Jim Alcock, the assistant DA in charge of the Shaw investigation, reports that he had heard from Harold Weisberg, it turns out, that in 1963, Fair Play for Cuba leaflets were seen in Russo's apartment. Alcock agrees it would be almost impossible to check out.
Back to Garrison. He is even more interested in Friends of Democratic Cuba, which he is to find out shortly was chartered, was incorporated by none other than W. Guy Banister. He now has this FBI exhibit on the Bolton Ford report, of which we have a copy.
Sunday, April 30 -- I talked to Leon Hubert. Mr. Hubert, a professor of law at Tulane University, former district attorney, was a professor of Garrison's at the University, also was a district attorney when Garrison was an assistant in Orleans Parish. Professor Hubert has nothing but praise for Garrison. He seems quite afraid to speak out on the matter; he can only suggest that Garrison might have something. He leaves open the door for our return if we want to pursue him further, but for the moment, he is of little help.
Now back to Garrison. April 30 -- he is re-interested in the testimony of Charles Noto, the levee policeman who reports having seen Oswald with another man, parked in another truck on the levee in October of 1962. Garrison plans to pursue the Noto statement further.
We discussed the possible greater involvement of Russo, and Garrison plans to have Sciambra pursue that further.
Sciambra has gone this day, this Sunday, to visit Mrs. Banister, who is the widow of Guy Banister, to see if she can produce any of Banister's records. He returns late in the day, empty-handed, but says that Mrs. Banister claims that these records, perhaps interesting records, were taken by Banister's secretary to the office of G. Wray Gill, the lawyer for whom David Ferrie worked just prior to the assassination. Mrs. Banister, reports Sciambra, said that she also gave some files to Aaron Kohn, who is the head of the Crime Commission, and that an index of all Banister's papers was turned over to the State Police.
Phone conversation with Garrison on May 1st -- he is going forward on this pursuit of the CIA. He has called in Oscar Deslatte, the assistant manager of Bolton Ford, who now says that he was not contacted by the FBI, and he doesn't know what Garrison is talking about when he, Garrison, refers to the FBI exhibit quoting the interview by the Bureau and Deslatte. Garrison says he intends to take Deslatte before the Grand Jury, and if he doesn't tell the truth, he will be indicted or charged as an accessory.
Garrison says he thinks it's time people knew about the Reily Coffee Co., and he intends to make known the fact that other Oswalds worked there.
Garrison points out now that he has been working with these two States-Item reporters named Hoke May and Ross Yockey. These reporters, Garrison says, plan to explode the CIA involvement in the States-Item; a first report has already appeared, one which dealt mainly with Gordon Novel's alleged involvement, stated involvement. Garrison reports that these young reporters have the Pulitzer Prize on their horizon, and that they have done their homework. It was to Hoke May that the lawyer, Plotkin, said he was being paid by the CIA.
Other tidbits from Garrison: 1) Oswald, he says, had a high security clearance, and that Weisberg has learned that Oswald had something called a crypto security clearance. 2) It was from the reporter, Hoke May, that the information about Plotkin having been paid by the CIA came. 3) Clay Shaw was arrested in New York in 1939 and 1940 under the name of Claude Bertrand or Claude Claycut.
Conversation with Garrison on May 2 -- He now plans to subpoena the Oswalds who worked for the Reily Coffee Co. in '63 before the Grand Jury. He has talked to the younger W. S. Oswald, who says he doesn't know any of the other Oswalds, and he intends to call in Julian Oswald the following day. He described W. S the younger as very effeminate, and has been tentatively identified as the one who was at Bolton Ford, although this turns out to be erroneous later. Garrison has been in touch with the manager of Bolton Ford, a man named Sewall, who contradicts the assistant manager, Deslatte. He said indeed there were two men who came to the company in 1961 to order 10 trucks; he describes the man referred to as Oswald as one who would fit the description of either W. S. or Lee Harvey, although it is not possible it is either of those two men. Garrison realizes it may not even have been a man named Oswald, but was using the name. More significantly [sic] to Garrison is the manager's description of Joseph Moore, whom he describes as "olive complexion, very dark, very powerful, very muscular, Latin, with a scar over his left eye." This, of course, describes the so-called Cuban who was seen often with Oswald in 1963.
A little more on W. S. Oswald who [sic], though he doesn't seem to be important; he is a school teacher during the school session and works for the Reily Coffee Co. as a salesman during the summers.
Another bit of incidental information from one of these States-Item reporters, who says that a man named Clement Bertrand -- Clem Bertrand to us -- appears in French history as the man who got the Marquis de Sade out of the Bastille. We are making an independent check of that.
Now Garrison goes into his deciphering of the number 19106. He says that if you take the number, you have to arrange it in a certain pattern, which he has figured to be -- you take the first number of a series, the first digit, then you take the last digit, and then the next one after the first, and then the next-to-the-last, and you keep that pattern. In other words, if you take a normal ABCDE, the digits would then fall in the order AEBDC, and if you apply AEBDC to 19106, you get 16901. This, Garrison says, is a key number to which Oswald would have applied another number, so Garrison began playing with numbers common to Shaw or to Oswald, and he comes up with the number 1300, which is the block in which Shaw's New Orleans address is located; and if you subtract 1300 from 16901, you get 15601, which Garrison points out is, or was, Jack Ruby's unlisted phone number in Dallas at the time of the assassination -- Whitehall 1-5601. He is not certain what the apparent PO -- letters PO -- mean, although he later figures out that P and O on the phone dial, if you look at P and O, you see the numbers corresponding to them are 7 and 6. 7 and 6, he feels significantly, add up to 13, as do the numbers corresponding to the letters W and H, so that PO, adding to 13, equaling WH, adding to 13, could be Oswald's code for the exchange, Whitehall, appearing before Ruby's unlisted phone number.
Conversation with Garrison, May 4th: The manager of the Bolton Ford Co., Mr. Sewall, has said that the man, W. S. Oswald, is not the one who came to the Ford company.
Garrison makes note of the fact that G. Wray Gill, the lawyer, has also seen a heavy-set Latin in his office with David Ferrie, so Garrison now is aiming all his guns on locating the heavy-set Latin.
Conversation with Garrison -- May 7th -- The story has now appeared in the States-Item linking Oswald to the CIA -- the story that Garrison will, this evening in a statement, corroborate. He says the two young reporters for the States-Item are beginning to see the picture, and that the paper is now interested, and has taken a turn in the direction of supporting the investigation. The Garrison statement will show all the indications that the people surrounding Oswald were involved with some operation against Castro, an operation that had the CIA backing. He says that, in answer to the story in the States-Item, the CIA has replied with the same old sanctimonious hogwash, and would make no comment, except to refer to statements in the -- before the Warren Commission. He says the States-Item ran the picture of the Odum Exhibit -- that's the one of the unidentified man outside the Cuban Embassy in Mexico -- and that Garrison is now calling for the CIA to turn over the real picture to his investigation; he is certain they will not answer. Garrison is convinced these stories (one also appeared in the Times-Picayune this morning) -- that these stories will help people accept the investigation, and put his points in perspective. He intends to press on this FBI exhibit of the attempt to purchase trucks from Bolton Ford, and he will bring that out in his statement to the papers tonight; and he will further put emphasis on the constant Cuban relationships of Lee Harvey Oswald. He is also getting all the driver's licenses of Oswalds in New Orleans in 1961, further trying to build up this family tree and relationships to Lee Harvey Oswald.
Instead of our earlier hypothetical theory that the Cuban organizations had the CIA green light turned off in October of 1962, Garrison is convinced it was still a CIA operation until August of 1963, when a large supply of explosives was taken in a raid at Mike McLaney's place, north of the lake, and he is further convinced that in that summer, the CIA was operating with the FBI, that the FBI was fronting for the CIA, because they were operating within the US. Garrison has therefore issued subpoenas to two men who were FBI agents at the time in New Orleans -- one, now apparently retired, Warren de Brueys, and Regis Kennedy, still an FBI agent, and in 1963, a member of Friends of Democratic Cuba.
Garrison now has more of his code deciphering for us. He refers to a number in Oswald's notebook, on page 35 of the notebook, which appears on page 50 of Volume 16 of the Warren exhibits. He says you find there the number 6.3.91-92, and if you apply the letter arrangement ADBC, you then get 6139. He says then Oswald subtracted 4900 from that, 4900 being the block on Magazine Street which Oswald lived, and you get the number 1239, which Garrison says is the last four digits of Clay Shaw's phone number, Clay Shaw's number being 522-1239. Asked how 522 might have been part of that code, Garrison says the first letter after the dash is 9, and if you add 5, 2 and 2 -- it equals 9. He has no explanation for the 2 that follows the 9 that follows the dash.
Garrison now has an unconfirmed lead that Shaw was involved with the shipment of arms to Cuba, and this he will pursue.
Garrison says that the defense has filed its expected motions; he says he isn't bothering to even read it, that they've asked for the evidence to be suppressed, and for the names of his financial backers.
He says he has filed a complaint with the Louisiana Bar Association against the lawyer who has sold a copy of the alleged bribe to Alvin Beauboeuf. He says of all this, the reason bombs are being thrown is because "they are afraid we have something" -- and that it has become much more of a whitewash than he ever realized it would.
This Wednesday or Thursday coming up, he plans to answer the defense motions, and at this time he will put into evidence a memorandum about the numbers in the notebooks and his own deciphering of the code.
Finally, May 8 conversation with Garrison -- He says he is going to head in engaging the opposition before it picks the time and the place. He admits to moving ahead with a certain amount of audacity, but that is the way he is going to win the case.
May 18, 1967 -- Recap of notes of week prior, trip to Chicago & NO up to present.
The trip to Chicago was to talk to Albert Jenner, the senior staff Warren Commission Counsel, who handled the New Orleans investigation. We gave Mr. Jenner a list of questions that are taken from the Garrison case and he is studying them, and next week, about May 21st, we will return to Mr. Jenner and continue that interview.
The following day, that was Wednesday, May 10th, I went to New Orleans. I arrived there in the afternoon. The amazing thing about this case is the great difference of interest, the total change, the encounter when you arrive in New Orleans and find two main stories on Page One of the afternoon newspaper about Garrison and his investigation, and every local news broadcast is leading off with reports from the courthouse and Garrison making his statements. The story this day, and the continuing trend of the investigation, seems to be Garrison's fight against what he now calls the "new" or "second" conspiracy, that is, in his words, the conspiracy by the federal government to counter his investigation. Garrison is convinced that the CIA and the FBI had a role in the assassination of President Kennedy. It is a little unclear as to whether or not he insists or feels that this role was an active role; one would think not. It is simply to say Garrison feels the CIA had set up an apparatus for an assassination, probably the assassination of Fidel Castro, that turned at some point, very likely without the knowledge of the Agency headquarters, certainly, but with the implementation of certain people who had worked or maybe or even still work for the CIA, and it then became a plot to -- having been frustrated from the Castro assassination -- it then became a plot to kill President Kennedy. Garrison says that the federal government knows this, that people in the Agency, and perhaps in the FBI too, know that this was the case, knew it in 1963, and that there has been a whitewash ever since. So at this point in his investigation, at this very critical time, when he should be nailing down evidence to present to a jury against the one man he has named as a conspirator, that being Clay Shaw, Garrison is plunging on ahead, taking on the entire federal establishment. This, we submit, is highly dangerous. It is obfuscating important points of the investigation, these points being, was Shaw, or Ferrie, or anyone else involved in a conspiracy to kill the President.
The issue at hand, as reported in the papers, has to do with this federal conspiracy that Garrison claims happened. Garrison makes these points: he says the CIA is paying lawyers who are representing people who are fugitives from the investigation, namely, Gordon Novel; Garrison claims his New Orleans lawyer, Novel's New Orleans lawyer, a man named Plotkin, has admitted to a reporter for the New Orleans States-Item that he is being paid by the CIA. Garrison claims that this would hold true, although he has no proof of it . . . but he asks where does Novel get the money to pay people like Plotkin and Jerry Weiner. Jerry Weiner is Novel's lawyer in Columbus, Ohio. Garrison is convinced that the same is true for Sandra Moffett's lawyer in Des Moines, Iowa (name coming), and perhaps true also for legal counsel to Sergio Arcacha. Now, this is his proof, and he is probably -- probably -- correct in his assumption that the federal government is trying to stave off his onslaught. We might submit here, though, the opinion that even though the federal government had no knowledge of the conspiracy, it would seem likely and reasonable that they would attempt to stave off attacks such as Garrison has been mounting even before he named the federal government as a conspiratorial element. The point here is that, yes, we agree the government is putting up a defense, and Garrison is giving them every reason to put up a defense by attacking them as having knowledge of a conspiracy to kill the President.
So, what Garrison is doing, then, is going before his Grand Jury and making all sorts of demands via subpoena to the federal government. He has subpoenaed CIA Director Richard Helms, he has demanded that the CIA produce the -- what Garrison says is the real photograph of Oswald coming out of the Cuban Embassy in Mexico City, he has subpoenaed two FBI agents, Warren de Brueys and Regis Kennedy in New Orleans -- he has subpoenaed them to answer questions before the Grand Jury -- and he has made his statements to the press about the second conspiracy, and furthermore, he is leaking stories to the States-Item that impugn the federal government. So, it is an all-out attack on this monstrous foe that Garrison feels the federal government must be.
The other Garrison hang-up at the moment is his only investigative research that seems to be going out at the present, and it's that damn code that he is convinced Oswald used in that notebook. Now remember, Oswald wrote the number 19106 with two rather cryptic letters preceding the number, and when Garrison found in Shaw book the name Lee Odom, PO Box #19106, Dallas, Texas -- he thought (we think, reasonably) that there was some significance. But, now, instead of trying to locate Post Office Box 19106 or Mr. Lee Odom, Garrison proceeds to decode these numbers, and, by his intricate method described heretofore he determines and convinces himself (and, may we say, no one else) that 19106 with those cryptic preceding letters is Jack Ruby's unlisted telephone number. Now, this isn't bad enough that he convinces himself -- he then proceeds, and as we were departing last Thursday, he had intended to do this, and indeed he did, the following day submit to the Grand Jury his decoded answer to that number. His presentation to the Grand Jury was that 19106, preceded by these cryptic letters, was indeed, or in fact, Jack Ruby's phone number.
To jump ahead a little bit, that story did get to the papers, and indeed it was given some play in New Orleans and, as one might expect, this week, just a couple of days ago -- that would have been probably on Tuesday, May 16th -- Mr. Lee Odom of Irving, Texas, it turns out, a rodeo and bullfight promoter, turns up, and in November of 1966 he met with Mr. Clay Shaw in the Roosevelt Hotel in New Orleans; he'd come to New Orleans with the purpose of trying to promote a bullfight there, and doesn't this make Garrison look silly.
Okay, getting back to notes -- we will recap briefly what the essence of our trip to New Orleans produced. First of all, we had dinner Wednesday night (we meaning Acoca and myself), had dinner with Garrison and his new entourage. Now that includes any critic of the Warren Commission who shares this mutual conviction that Lee Harvey Oswald by no means assassinated the President all by himself. So, present at this dinner were Mark Lane, Ray Marcus, who is an independent sleuth, author of a tract on the famous bullet -- bullet 399 -- and also there was comedian Mort Sahl. Sahl seems a good friend of Lane's, has become an avid supporter and stimulator of the New Orleans District Attorney. Now, the dinner produced very little in terms of progress in the investigation, which is all right, I suppose, because there seems to be very little progress; Alcock and Sciambra, two assistant DAs, were there as more or less part of the audience while Mort Sahl and Mark Lane and Marcus did their little act for Garrison. One can't help getting a little bit disgusted by this performance, which goes back into all the old negativisms -- here we go, it isn't a matter of proving that this or that took p1ace; it is still the same old game of disproving what the Warren Commission has put on the record. I submit that we've been through this, been along this road many times before, and that Garrison has little purpose in his constant conditioning amongst the critics.
Lane did produce one bit of information, which we will follow up; he produced a letter from Arthur A. Cohen of Holt, Rinehart & Winston, his publisher. Mr. Cohen said that if we checked Shaw's record at Harvard, we would come up with the name Bertrand. We did pursue that; we talked to Mr. Cohen by phone the next day and he said a high official at Holt, Rinehart & Winston had told him this, an official whose name he would not give, and we are now proceeding; we have learned since then that, contrary to reported fact, that Shaw did not attend Columbia, which is a bit of a surprise. So we now checked the records at Harvard and we find that over a period of 11 years, from 1927 to 1938, a man named Clayton Bertrand Shaw attended Harvard on three different occasions. He got no degree and he lists his home in the alumni records as Shaney, Washington, and we find from the atlas there is no such town, so we are having that checked in Cambridge.
There is very little more to report of the dinner, except to say that Garrison seems to be feeling in good spirits in spite of his difficulties of the past few weeks. He doesn't seem to be dismayed at all by the specter of the federal government; he seems almost stimulated by his moving into this area, a stimulation which we have found all the more alarming and detrimental to this investigation.
The following day Acoca and I paid a visit to the Criminal Courts Building, where we had a talk with Alcock. A word on Alcock: here is an assistant district attorney who must present the case to the jury in September against Shaw. Now, Alcock is a level-headed guy, he believes in the case, he's loyal to Garrison, but he admits that all the evidence he's got comes from Perry Raymond Russo. There is nothing else to support a case against Shaw, and he knows it, and he says it, privately. He says that he would not be embarrassed to go before a jury, but he damn well wishes that Garrison would get off the numbers game and would stop flailing at the CIA and would get down to cases, but he admits and knows, and though he almost reveres this boss of his for, I suppose, ambitious reasons, he says Garrison knows little and cares less about the law. Well, we've known that for some time. Anyway, we discussed with Alcock ways of trying to pin down the evidence, making it clear to him that if he could do that, we would rather write a story about the case and not become so damned concerned about Garrison's misbehavior. Acoca discussed with Alcock the possible questioning of certain witnesses like Jose Antonio Lanusa, and a program that Acoca will proceed in the following week with Alcock to try and nail down some evidence.
We then talked to Garrison for a brief time, to summarize the case as it now stands. As we've said before, the CIA involvement is the major item of interest at the present time; Garrison is certain that the Agency was deeply involved in the New Orleans conspiracy against Castro up until the summer of 1963, which we find a little late -- we know that such involvement might have preceded the missile crisis, and ended somewhere around October 1962, but Garrison feels the CIA green light was turned off at the time that cache of ammunition was raided up in Lacombe; that would have been in July of 1963. Now, this is more than a quibbling difference, because if Garrison is right, that means that Oswald was inducted into the plot while the CIA [was] still on the scene. If Garrison is wrong, as we are convinced he is, it would have this CIA apparatus from which the CIA had pulled out, and the people who inducted Oswald into the conspiracy would have been trained by, but not members of, the intelligence agency -- we found that a lot more palatable than Garrison's version. Anyway, as far as his investigation goes, he has Carlos Quiroga coming before the Grand Jury in the next few days, and that really is about it, as far as witnesses who may have knowledge about the conspiracy before his Grand Jury or being questioned by his staff.
The battle with the opposition continues on the subject of Alvin Beauboeuf. Beauboeuf, as we know, has been the subject of an attempted bribe by Lynn Loisel. Beauboeuf seems to be working one side against the other; he makes statements and signs affidavits for Garrison that he was only asked to tell the truth, then he turns around and is taken by the defense and by others opposed to Garrison and makes statements affirming that he was threatened in order to buy [sic] the DA's office before he signed any affidavit.* Garrison makes the point that he has a high-priced lawyer by the name of Burton Klein. Burton Klein used to be an assistant district attorney and a friend of Garrison, who now is representing Beauboeuf, and who, Garrison says, took Beauboeuf to Washington, where he was interviewed by the Justice Department. All this tends to support Garrison's case of a federal conspiracy to block him. On the subject of Beauboeuf, we learned later -- that brings us up to this week, only yesterday, as a matter of fact, that would have been May 17th -- that Garrison now has some tapes, one taken at an interview of Beauboeuf by Hoke May, a reporter for the New Orleans States-Item, in which Beauboeuf says he was taken to Washington, and it involves the Justice Department a little, but it involves more of the defense lawyers and Walter Sheridan of NBC. And apparently, we understand, at least, there is another tape which has an NBC local reporter in New Orleans insisting to Beauboeuf that he helped them block Garrison; Garrison is collecting these tapes as a defense, defense against the NBC program, which is going to, we are certain, get into this point. How Garrison plans to use this defense and why he wastes his time defending himself against such nonsense is beyond us, but that is the shape of the situation right now.
Going back to last week, we found that there is a lot more constructive information to come from this reporter, Hoke May, than we were able to fathom from the District Attorney's office. While Garrison is Billing [sic] with the lawyers that he insists the CIA employed, trying to battle with them in the arena of the Grand Jury, May comes up with an interesting story; it involves Schlumberger, the oil driller equipment company that owns that bunker, ammunition bunker down in Houma, La.; the one that was raided and from which explosives were stolen by Novel and Ferrie and Arcacha in 1961. Briefly, May has dug up the following information: Schlumberger, a French company, is run by French Republicans and anti-Gaullists, and prior to 1961 they were using this bunker in Houma, La., to store weapons which they intended to use in some kind of a raid or invasion of the islands of Guadeloupe and Martinique. It was after that that this bunker may have been used by the CIA, and indeed it seems that Novel was aware that the, that this bunker might have been under the direction of French intelligence. At any rate, the materials that the French had in there were seized in 1961 in January and it is possible that the CIA used it thereafter. And it was in August that Arcacha and company made this burglary, expecting to find weapons but all they found in fact were some explosives that indeed are used in the oil industry. May has interviewed the president of Schlumberger; he has offered me the notes on this, though he is convinced the man was lying to him throughout the interview. This is all interesting history and background, useable only if we ever break through to find some kind of a case that can be solved here.
Back to Garrison. One positive thing, let's call it a positive promise which we doubt will ever happen -- he says that he will detach Lynn Loisel for the purpose of working only on making a connection between Shaw and Bertrand. This is the one area that would seem to require the most ambitious searching at the present date.
We come now to May 16th, where we now have Acoca back in New Orleans; he reports that the situation is quite the same, Garrison continuing to flail away at Don Quixote windmills -- he seems to enjoy now holding court with reporters like Hoke May and his own staff. Acoca had dinner with Alcock, [during] which Alcock confirmed what we've already said concerning his views toward the case -- such matters as Russo being the only evidence that they have. Acoca reports, as we've already noted, the emergence of Mr. Lee Odom.
Now, May 17th, Acoca reports that Garrison is quite upset, because the States-Item didn't develop further the decoding of those numbers; he apparently had leaked them to May. He feels that he needs to get this in the papers -- God knows why -- and Acoca says that Alcock has spoken to this man Odom on the telephone; he seems to check out clean, and nothing more than a legitimate rodeo promoter. He told Alcock he used the Post Office Box 19106 for promotional literature for his rodeo work, and he had the box from July 21, 1966, until January 11, 1967. Acoca had dinner the second night in New Orleans with Loisel and Ivon. They discussed at length the tracking of Shaw, but there doesn't seem to be too much developing there. Acoca says that everyone down there is playing with theories on ________ the big picture.
We asked Acoca to check out a letter we got reporting from a man in the prison that Miguel Torres had a story to tell. Torres is being questioned by Richard Burnes this week; it seems that this letter had also [sic] to NBC, and it was, we suspect, a report that Loisel had threatened to beat up Torres. Acoca will pursue this, but the letter doesn't seem to have any evidence; it's just another one of these attacks on Garrison's method, which we will keep an eye on.
One development that did occur yesterday, that would have been May 17, Regis Kennedy was ordered by Judge Bagert to appear before the Grand Jury, and he will appear before the Grand Jury, but his appearance is being appealed by the federal government; it's very doubtful that Regis Kennedy, that's the FBI man, Regis Kennedy, will have anything to say to the Grand Jury, but we'll see.
Acoca mentions that Garrison is very worried about this NBC expose, as well he should be.
He has sent somebody, though Acoca doesn't know who, to interview Lee Odom in Dallas.
Alcock continues to make a futile attempt to stop this nonsensical battle with the CIA, and he makes note of the fact that the CIA has answered Garrison's request for the real picture of Oswald at the Cuban Embassy in Mexico City, and said that no such picture exists.
The next step -- Garrison says he will go before the Grand Jury and ask that a letter be sent to Ramsey Clark, the Attorney General, asking that they give all the information that they have, the federal government has about the statement that they did make to the New York Times that the Justice Department was satisfied that Shaw and Bertrand are one and the same.
We end this with the note that they have little better to do in this investigation than work on tapes of Alvin Beauboeuf refuting the reports of the Loisel bribe.
On the afternoon of May 18th, we talked to Garrison by telephone, and he was characteristically buoyant; he said that things were going fine, and that the morale of his staff was very high -- all this despite all the controversy over the battle with the government and the battle with the press and his inability to communicate and the reports of bribes, and what he calls Lynn Loisel's fight for survival. It is Garrison's contention that the other side, and by the other side, he now includes the federal government, not only, specifically the CIA and the FBI, but on beyond into the entire federal establishment. He says, feels, that the other side must be really worried, because they are working feverishly to defeat him. He mentions Walter Sheridan, who, he claims, is interviewing people in the Parish prison, people he, Garrison, claims to have had no dealings with on this investigation. He mentions one convicted burglar named -- nicknamed "John the Baptist." He says Sheridan is claiming or will have this burglar claim that the DA's office tried to get him to burgle Shaw's apartment before Shaw was arrested. Garrison says that he has it confirmed now that Beauboeuf went last week or the week before to Washington with Burton Klein -- he says also that Newsweek magazine had suggested to Beauboeuf that he hire Klein as a lawyer, and that the trip to Washington was expenses-paid by the government. Then he mentions Layton Martens' lawyer, a man named Milton Brener. Garrison says that he has an uncle by marriage named Irving Grad, who runs a printing shop of some kind, address, either home or business, is 115 Decatur. This fellow, Irving Grad, Garrison says, is on the payroll of the CIA. He is also the husband of Rosalie Grad, who was Shep Morrison's secretary when the later Morrison was mayor of New Orleans. What the CIA connection of Milton Brener's uncle has to do with anything is a little beyond us, but Garrison sees significance in all of these lawyers' having some contact or connection with the CIA. For example, he mentions that Burton Klein has a brother who was once in Naval Intelligence. Another far-fetched point, it would seem.
Garrison now has a transcript of the tape that was made of Loisel allegedly offering the bribe to Beauboeuf. He has studied it, Loisel has studied it, and claims that there is a large part that has been removed, and they feel they can prove that, because in the part removed, Loisel sets up three kinds of tests that Beauboeuf would have to take to determine that he was telling the truth. These tests would be a lie-detector, sodium Pentothal, and hypnosis. Though this has been taken out, says Garrison, later in the tape the lawyer Exnicios says, "Now, what about the three tests?" which Garrison feels traps him into admitting that parts of the tape were removed from the transcript. Garrison is forwarding a copy of this tape to us.
Now he is continuing, when he is not fighting the CIA-hired lawyers, to work on this code in Oswald's book. He says that he had turned over the way he got the CIA phone number out of the book to the States-Item reporters who wrote a story, but the paper refused to print it. Now he comes up with this following deciphering of the unlisted numbers that appear on page 38 of Warren Commission Volume 16, and on the top of page 38 there is a page of the notebook identified as the flyleaf. Here Oswald has listed figures which he adds up; they are the following figures that appear in the vertical column: the numbers 25, 29, 16, 16, and 19, and they add up to 105. The 105, says Garrison, has no significance, but the numbers do, and what Garrison does to decipher this code is that he takes the numbers listed vertically and adds each pair, and writes down their sum in a horizontal line -- 2 and 5 equal 7; 2 and 9 equal 11; 1 and 6 equal 7; 1 and 6 equal 7; and 1 and 9 equal 10 -- giving him the number 7117710. He then removes 711, which would be the exchange -- it's a coded exchange, he says -- it adds up to 9, as does the common New Orleans exchange of 522; so Garrison would have 711 mean 522 for the exchange, and then he takes the numbers 7110. He applies to them the same rearranging process he has in the past; he takes 7 and then takes the last digit, 0, and makes that the second and the third digit, 1 -- it comes out to 7071. Now he must find something to subtract from that, as he has in the past, to make it meaningful. We recall in the past Garrison has found the block numbers 1300 and 4900 useful; they don't seem to do anything here, but Garrison notices on the same flyleaf page the number 2400. It is a number that appears under the words, "south Main," which he claims is an address that does not exist. So he then subtracts this 2400 from 7071, giving him 4671, and, lo and behold, 522-4671 is the phone number in New Orleans for the FBI office. Garrison finds again significance in this; we think it's Garrison trying to make any set of numbers fit what he would like them to fit, namely, the FBI number.
Now he has another part of the code -- this is something that's going to take a little more study -- but he refers us to page 41 of the volume, which is page 12 of the notebook. On page 12 of the notebook, he finds the word, as the FBI has determined it, the word Znanie, or at least that is the Americanized way of spelling it -- it is also spelled in the translation or at the bottom of the page, Znanya, the Russian word, Znanya, or znanya, meaning knowledge. Under that is the word [sic], Gary Street. Garrison claims that if you really examine znanya, you'll see that the number 3110 has been changed to read znanya. This takes a magnifying glass and some imagination, but Garrison has determined or learned that the address for the CIA headquarters in San Francisco is 31 Geary St. He allows for Oswald's inability to spell, making Gary become Geary, and znanya somehow becomes the number 31. It is Garrison's charge or suspicion that Oswald had written this number, 31, or perhaps 3110, in his book, and that the FBI saw this and had someone overwrite the word znanya to obliterate the number, so that it wouldn't show up as so obvious[ly] 31 Gary Street. This is the first time he has accused the government of doctoring this notebook.
Garrison does not seem too disturbed, as disturbed as he should be, about the appearance of the real Lee Odom in Dallas -- he says this doesn't bother us _______ over there looking into this Mr. Lee Odom, there are some things about him that do make Garrison suspicious -- first of all the fact that he comes from Irving, Texas, home of the Paines, and where Oswald's family was living at the time of the assassination. Then Garrison points out that this man claims to have been working on a bullfight deal, but the bullfight deal never went through, and he makes the point that the man had no phone, and he finds it very strange that a man in that type of promotional business had no telephone. Even more strange to Garrison -- admittedly, this does seem interesting -- that it took the defense something like four days to discover Mr. Lee Odom, but once that they had found him in another two days, the defense, according to Garrison, was able to come up with the fact that this number 19106 with the cryptic letters before it is a Russian telephone number, or a Russian number. I find this interesting because of a file today from Holland McCombs suggesting the same thing. I quote from McCombs' file: "As you know, we are of the persuasion that Oswald's notation in his notebook was made while Oswald was in Moscow; the letters are not for a PO box, but rather are Russian lettering. You will note in Oswald's notebook that letters OVIR are written above the series of letters including 19106. As we understand it, OVIR are the initials of the Visa and Tourist Information Center in Moscow. We suggest that, to clear this notebook thing up once and for all, that you get Moscow or Washington to check it out." I think this is quite interesting, and I think that Holland probably came upon it himself; what I wonder is, has there been communication between Holland and the defense. Either he has perhaps told them about the possibility of this being a Russian number, or they have suggested it to him. Garrison, of course, suspects that the defense got it right straight from the government. At any rate, there seems to be information that the number 19106 is going to turn out to be some kind of Russian number, which, the way things are going, wouldn't surprise me at all. Now, in the same point, another interesting development since the name, Mr. Odom, has come up -- suddenly Holland McCombs and the defense and the New Orleans newspaper are able to determine all the people who have held this box 19106 since it was first put into use in May of 1965. Quoting again from Holland, he says that "earlier we were unable to get a case history of Box 19106. Yesterday we hit it lucky, and with the help of a friend, we got the case history, and here it is: there was no Box 19106 in Dallas until after May of 1965. This box was first rented on July 12, 1965, to Adobie Associates, 127 Payne St. Adobie Associates held the box until July of 1966. Lee Odom and his brother-in-law, Joe Briggs, rented the box on July 21, 1966. The Jaycees said that he used this box as his address during the promotion of the bloodless bullfight, which started in September of 1966. Odom says the box was also used for the barbecue and grocery business, and Odom gave up the box on January 11, 1967. The box was vacant until March 1st, on which date it was rented to Tel-Tex Electronics, which holds the box today." Now, it does seem that the information, when it's to the benefit of the defense, is a lot more forthcoming than when it seems to be evidence for the side of the state. This is certainly Garrison's charge, and it seems to hold up. However, he does admit that the appearance of Lee Odom is a tentative victory for the defense; it certainly is a victory for the defense, and Garrison makes the point that this has nothing to do with the code that he has broken; well, we'll see about that.
Garrison is beginning to see all sorts of new characters coming on the scene; he now feels that, oh, Fred Edward Grady Partin, friend of Walter Sheridan's and old Jimmy Hoffa nemesis, is somehow involved; he's got him identified with Jack Ruby in Baton Rouge, and makes the point that Ruby was once seen by a witness in Baton Rouge with Oswald and Shaw. Where this will lead, we have no idea.
Garrison has some further suspicions about old Hugh Aynesworth of Newsweek. He feels that Aynesworth is not completely objective, refers back to the time that he had a conversation with Aynesworth, which was off the record, which had quite a bit of -- which appeared in the piece that Aynesworth wrote for Newsweek. He recalls that Aynesworth said at the time that he had been a friend of Jack Ruby's for many years, that he also was a friend of Sergio Arcacha, and when Garrison was trying to extradite Arcacha, he got a call from Aynesworth. He said he was doing a terrible thing by going after this man. So I guess we'd better put Aynesworth on the list of some kind of accessories or witnesses, material witnesses or something.
One of Garrison's main campaigns at the present seems to be to get his darned code into the press; he tried to get Paris Soir to run a story on it, but that didn't seem to work. Now he says that Hoke May, the New Orleans reporter, sold a story on it to the London Daily News. I asked him what he felt all this was going to prove, and he was talking about (unclear) he needs to get communication. My personal opinion is that this kind of news release communication is going to do him more harm than good, but he is not about to listen to that kind of argument.
Carlos Quiroga, the Cuban associate of Arcacha, and a man who has been identified as having been seen with Oswald during the summer of 1963 on 4 or 5 occasions, has denied this, and in so doing, failed a lie-detector test -- is due to appear next week before the Grand Jury, and Garrison is threatening to release to the papers the fact that he failed a lie-detector test prior to the appearance. We wonder what that will do to the people who criticize Garrison for his methods; we think it will do Garrison more harm than good, but he seems determined.
Garrison does admit, however, that it appears that the other side is trying to build a case against him on intimidation of witnesses, so they can take him into federal court. I would suspect that's true; Garrison doesn't think they will dare again -- we must wait and see.
Back to this press-release war: Garrison has taped an interview with WWL, in which he has gone into great detail on the role of the CIA in the whitewash of the real assassins; he says that in this interview, he says that the role of the CIA was nothing short of criminal, and said that if it happened in Louisiana, he would not hesitate for one minute to charge Richard Helms. This little bomb will be on the radio in New Orleans on Sunday night, but coming shortly after it will be some real bombs from the other side -- the NBC white paper, which Sheridan is working out, which Garrison now knows about; and WDSU, the local NBC affiliate down there, has a show coming up, which is entitled "The Rise and Fall of Jim Garrison."
 
May 22-23, 1967
Continuing with my notes: first, on May 22, conversation with Garrison by telephone. Garrison, interviewed on television the previous Sunday night, did say as reported that it was his belief that Oswald did not fire the shots that killed the President. He said he has known that for some time, and he is certain that Oswald was simply a minor character in the plot, clearly a decoy or patsy, or both; and it's Garrison's opinion that Oswald probably thought he was at least deluded into thinking he was infiltrating some kind of group, but that his role, though he had a role, was a minor one. Now, the key to this, says Garrison, is the statement by Deputy Sheriff Roger Craig of Dallas, who swore that he saw Oswald leaving the Texas School Book Depository in a light-colored station wagon, testimony that is not believed by the Warren Commission, incidentally. Craig said that later that afternoon, after Oswald was arrested, he saw the suspect in the office of Police Captain Fritz, and he says, Craig testified, that Oswald said at that time: "Now everyone will know who I am." Garrison further finds it interesting that the police in Dallas failed to record or take stenographic record of Oswald's statements for 12 hours after his arrest, which he considers to be quite suspicious; and moreover, Garrison has studied the location of the Mannlicher-Carcano rifle, where it was found in the Book Depository building. It was far from the window where Oswald allegedly fired the shots, and it was under a couple of boxes. It is Garrison's opinion, in which he concurs with many of the critics, that Oswald would not have had time to try to hide the rifle under those boxes at such a distance from the window.
Garrison, of course, is working closely with the critics and a man who, to a large degree, is responsible for this new step in the certainty is Raymond Marcus. Marcus has satisfied Garrison that the trajectory of the shot that hit Connally could not have come from the book depository. He also is quite impressed by a photographic study made by Richard Sprague, who is examining the photographic evidence. Sprague is able to see five people on the knoll behind the picket fence in the picture -- from a photograph taken by Mary Moorman. It is apparent, however, that Garrison sees what the critic see, and they all see what they want to see, and they won't regard any countering evidence, such as the study made of the Nix film by the Itek Co.; they just won't listen to any argument that differs from their point of view.
Now, back to the New Orleans case. Garrison mentions that he has a statement by a man named Fred Leemans, who in 1959 and '60, ran a massage parlor at 517 Canal St. Leemans swears that a man who identified himself as Clay Bertrand came to the massage parlor regularly. He remembers this because this man wrote the name Clay Bertrand on a brown envelope, in which his valuables were placed. He further describes Clay Bertrand as Clay Shaw, and once [sic -- what's?] more, he says that on at least one or two occasions, a younger man came with him, and he remembers the younger man had the name, Lee, and he describes the younger man as a loudmouth. More coming on this.
And then Garrison says that a letter has been found in the apartment that Gordon Novel vacated, a rough draft of a letter, apparently one that was later typed by Novel, to a Mr. Weiss. This letter, if it's not a plant, or if it's not a Novel trick, clearly links his past activities with some kind of intelligence operation in New Orleans.
Now, on May 23rd, we went to New Orleans to track down this new information, this letter supposedly left by Novel, and with the primary purpose of gaining more insight into the Garrison-alleged conspiracy No. 2. This, he claims, is an attempt by the federal government to block the trial, to end the case, or to see that the case never does come to trial.
Arrived at Garrison's office about noon, and the first topic of discussion is the statement by this man, Leemans. We have a copy of his statement, which we won't go into in detail. Mr. Leemans now is the owner of something called the Stardust Lounge in Slidell, La. He owned the massage parlor until 1961. In 1961, in May, he sold it to a Mr. Emerald. Now, it's possible that Oswald could have gone to the massage parlor during his brief stay in New Orleans in 1959, from where he departed on his trip to Europe. Tracking Oswald from New Orleans is a point of interest, in that he went first to Le Havre, and then to Southampton, with the intent of going to the Albert Schweitzer College; but from England, he switched plans and went to Russia via Finland. Garrison assumes with certainty that by 1959, Oswald was an agent for the United States Government. He cites as one bit of evidence here that at this time, Oswald was fluent in Russian, never having known any foreign languages, never having had an aptitude for language prior to the time he entered the Marine Corps.
At any rate, there is some doubt about Leemans' statement, certainly unless he can corroborate in some kind of written record that Clay Bertrand had visited the parlor, and can then point to Shaw as the man using the name, Clay Bertrand, it will not be of any great value. Whether or not a man named Lee, who may or may not be Lee Harvey Oswald, was with him seems to be a secondary issue that will not be proven one way or the other. But, in the words of Jim Alcock, whether Lee was there or not is incidental; the nailing down of the Bertrand thing is what is important.
I'll read into this transcript the letter that was found in Gordon Novel's apartment:
"Dear Mr. Weiss:
This letter is to inform you that District [sic] Jim Garrison has subpoenaed myself and an associate to testify before his Grand Jury on matters which may be classified Top Secret. Actions of individuals connected with Double-Check Corporation in Miami in first quarter of 1961.
We have no current contact available to inform of this situation, so I took the liberty of writing you direct and apprising you of current situation. Expecting you to forward this to appropriate channels.
Our connection and activity of that period involves individuals presently about to be indicted as conspirators in Mr. Garrison's investigation.
We have temporarily avoided one subpoena not to reveal Double-Check activities or associate them with this case. We want out of this thing before Thursday, 3 (it's a little hard to read) / blank / '67. Our attorneys have been told to expect another subpoena to occur and testify in this matter. The 5th Amendment and/or immunity and legal tactics will not suffice.
Mr. Garrison is in possession of unsworn portions of this testimony. He is unaware of Double-Check involvement in this matter, but has strong suspicions. I have been questioned extensively by local FBI recently as to whether or not I was involved with Double-Check's parent holding company during that time. My reply on 5 queries was negative. Bureau unaware of Double-Check association in this matter. Our attorneys and others are in possession of complete sealed files containing all information concerning matter. In the event of our sudden departure, either accidental or otherwise, they are instructed to simultaneously release some for public scrutiny in different areas simultaneously.
Appropriate counteraction relative to Garrison's inquisition concerning us may best be handled through military channels vis a vis DIA man. Garrison is presently colonel in Louisiana army National Guard and has a ready reserve status. Contact may be had through our attorneys of current record, Plotkin, Alvarez & Saper."
End letter. This letter was turned over to Garrison by States-Item reporter Hoke May, who received it from a professor at Loyola University, who in turn received it from a boyfriend of one of two girls who moved into Novel's apartment. The girls have said that they were redecorating the apartment, and were tearing up the linoleum in the kitchen, and it was under this linoleum that the letter was found. Now, if the letter is authentic, there are some very revealing points there, if it wasn't, as we said, a plant, or if it is not some figment of Novel's imagination. Some points have been checked; he mentioned, for example, "DIA man" -- this is the Defense Intelligence Agency, which was organized in 1961, in October, to take on the responsibility of intelligence for all military components in the Pentagon.
It is necessary here to go back over Garrison's relationship with Novel. Novel set on Garrison during an election campaign, and he told the District Attorney that he had done some bugging for one of his opponents. Garrison says that he, Novel, wanted me to know my phone was bugged, and he wanted to do some counter-bugging for me. Seems to be, according to Garrison, Novel's modus operandi to work both sides, and during this investigation -- this would be in January -- through a friend and supporter of Garrison's by the name of Willard Robertson, Novel got in touch with Garrison and told him that five FBI agents had interviewed him over the past three or four days, wanting to know if he, Novel, had been hired by Garrison to do any bugging or any counter-bugging. It was obvious by this time to Garrison, he now says, that Novel is working both sides, and Garrison asked him to specify the names of the FBI men, and Novel surprised him by doing so. Novel was anxious to tell about an adventure that he was aware of in Houma, La., which involved the -- a burglary of weapons and explosives. Novel said that he could tell about the thing, but he wasn't involved; it turns out later that he was, although it was Novel's intent to keep himself on the sidelines of this operation. For a short period, Novel was a confidential source, but the manner of his providing Garrison with information, phony information, and then turning it over to news media, prompted the District Attorney to promote Novel first to material witness and later to defendant, and that is when Novel skipped town. Apparently, right after he wrote he letter to Mr. Weiss, and then, at a later time, he was interviewed in Columbus, Ohio by a reporter named Endicott, the story that was picked up and developed further and run in the States-Item. We understand from the States-Item reporter, Hoke May, that Novel told Endicott a story of his working for the CIA; he told the story late one night, he was tired, he had been drinking, and he spieled out this story and said, you can print it; and then the next day he called up Endicott and pleaded with him not to print it, but the story broke anyway.
It is important to note here that, though it appears to be fairly certain that Novel had a connection with the intelligence agency, this in no way ties him or the agency to the assassination, though the tone of the letter and statements in the letter and Novel's apparent -- obvious fear of Garrison would seem to indicate at least a high degree of suspicion.
Now Bill Martin, the Assistant DA, has received another letter from Richard Nagell. Nagell is a man who claims to have pulled a phony bank robbery in San Antonio because he feared that his involvement and his knowledge of the assassination would get him in serious trouble, since he had been working in this country as an agent for the Soviet Union. Nagell has offered to put Garrison in touch with some tapes which recorded planning of the assassination, and has offered to tell his story to Garrison's office if this is kept on a confidential basis. Martin has been to see Nagell twice in Springfield, posing as his attorney of record. The last time he visited the institution, Nagell discovered Martin discussing the case with an official of the prison, and announced in animate and angry terms that he wanted no more to do with Martin or Garrison. A subsequent letter by Martin, which he wrote after consulting with a psychiatrist in New Orleans, was not received by Nagell, he refused to receive it, and, although Martin had the name of the man who is holding the tape, it has been decided by Garrison not to pursue that until -- letting Nagell, giving Nagell a chance to come back and proceed with an earlier plan. The plan was for Nagell to get a letter to Martin which would -- Martin would give to the man who has the tapes, and this would assure that the tape by [sic] turned over to Garrison's office. Now, this letter that Martin has just received is dated May 19th, in which Nagell says he is preparing for a writ of habeas corpus, and a long attached memorandum which he intends to file with the US District Court in Missouri or in Kansas if he, Nagell, is returned to Leavenworth before he is ready to submit the memorandum. He says that he will send a copy to Martin or to Judge Bagert, and in the memo, he will name names of people that Garrison's office may well want to subpoena. He says, "The reason for my contemplated action stems from the belief that my involvement, which, as you possibly know by now, is deeper than I admitted to you or to my sister, is going to be made public eventually anyway; in this respect, I only hope that the authorities furnish adequate safeguard for my children." And at the end of the letter, Nagell says that he has been informed that he will be returned to Leavenworth on or about June 12th.
Garrison believes that Nagell has no intention of submitting this memorandum to a court, where it would become public record. He feels that Nagell wrote the letter in order to arouse or re-arouse Martin's interest, and that when Martin returns to see him another time, that he will proceed with the plan to put Garrison in touch with the tapes and the information and the evidence that Garrison hopes will be authentic documentation that there was a conspiracy to assassinate the President. Everyone, Garrison included, is concerned with the possibility that Nagell is nothing more than [a] paranoid man with insane delusions. But he has obtained a transcript of Nagell's trial, which we have borrowed, and claims that in this trial, it comes clear that Nagell is not a nut, and that he committed no horrendous crime, certainly not one worthy of a ten-year prison sentence, and that this gives him reason to believe that Nagell's knowledge was known by the federal government, and for that reason, he was put away to -- in order that he be kept quiet. Certainly, Nagell is well worth pursuing, and Martin plans to make a trip to Springfield immediately.
A little more information on the tape that Nagell claims to have possession of: he says it was made on Aug. 20 or 21, 1963, but this conflicts with another statement, in which the tape appears to have been made in the latter part of September 1963, but Nagell swore to Martin this tape would be conclusive proof that there was a plot to kill President Kennedy.
Another point on the Novel letter. Garrison has employed a handwriting expert named Gilbert, who has determined from analyzing the draft of the letter, comparing it with letters Novel wrote to his ex-wife, that this letter was indeed written by Gordon Novel.
Now a note on Lee Odom of Dallas, the man who emerged as the holder of Post Office Box 19106. Odom will be interviewed this evening by Bill Boxley, the former CIA man who is helping Garrison. A telephone tip was received today from a man, unidentified man in Dallas, who claims that during the period Lee Odom was supposed to be the holder of Box 19106, this man received 10 letters, all from the Junior Chamber of Commerce in Dallas, and each one had a return address of Post Office Box 19106. The tip will be pursued through the source, but if he is not located, Garrison will go to the Junior Chamber of Commerce, to determine if they were using that box in that period. Garrison, of course, wants to pursue this tip, to attempt to expose the fact that Odom may have been a plant by the defense to explain the entry in Shaw's notebook of Lee Odom of Post Office Box 19106, Dallas.
Garrison has received a letter from Jules Streiso of 540 Tucaho Road, Yonkers, dated May 22, of which we have a copy. The letter refers to a man named James Nicklass, who, Streiso claims, has worked for the CIA, knows the names of all the people involved in an alleged plot, and offers to attempt to locate Nicklass, and we have a copy of the letter and we will pursue Streiso.
We are independently checking now the strange story of Lorenzo Hall, Lawrence Howard, and William Seymour, who were arrested in October 1963 in Dallas on a drug charge, and who have received some interest from Weisberg. Now, we're pursuing this a little more energetically now because Acoca has come up with a report in Miami that Seymour has been known to use the name, Leon Oswald, and we are obtaining from Tom Dunkin pictures of these three men, and we have an interesting tape from Weisberg from an unidentified source that further links their activities with a possible right-wing conspiracy.
[Unintelligible handwritten notation, followed by bold handwritten "23"]
Lynn Loisel, Garrison's investigator, has received a report from Lieutenant Fruge of the State Police. Fruge advises that in October 1963 there was a voter registration drive going on in Clinton, La. On a certain day, date coming, a black Cadillac drove to Clinton. There were four men in the car; one was described as tall, grey-haired, well dressed, fitting the description of Clay Shaw. Second man, not so well dressed, but bushy eyebrows, possibly fitting the description of David Ferrie; and two other men, both of whom got out of the car, got in line, and attempted to register to vote. One of these men was described as appearing to be Lee Harvey Oswald. This man, when attempting to register, was refused because he did not have a New Orleans or Louisiana address, though he said he lived with a doctor at the Jackson State Hospital, a mental institution. The other man was identified by name, because he did register as Estes [sic] Morgan. Mr. Morgan, however, was killed in 1966.
In line with this, it should be noted that Rose Cherami, a dope addict who has testified to the FBI that she knew of a relationship between Oswald and Ruby, and who also testified that she had some prior knowledge of the assassination, was in this Jackson hospital at the time of the assassination, and Rose Cherami is also dead, having been killed by an automobile since the assassination.
This report of the appearance by these people identified as Oswald, Ferrie, Shaw, and Estes [sic] Morgan is being checked out by the State Police, though they do have little further information. For instance, the Cadillac is reported to have been registered to the International Trade Mart. The registration was checked that day, and by going back into the records of what licenses were checked in Oct. of '63 in Baton Rouge . . . (end of Side A of tape marked "NO, May 23")
Alcock then reported he had an earlier call from Lieutenant Fruge, in which he said he had a report that Oswald had applied for work in October 1963 at the Jackson Hospital. He was turned down because he was not a registered voter in Louisiana, which [sic] a requirement for employment at a state hospital, which might explain why Oswald would have attempted to register to vote.
It was later determined by Loisel that the name of the doctor with whom Oswald stated he was living at the time is a Doctor Frank Silva, who was born on the 10th of October, 1929, in Havana. He reportedly married a girl from Jackson, which is a town as well as the name of the state institution. And he lived in Jackson from 1958-64; he was employed as an associate professor and consultant at Tulane University, though he lived on the grounds of the institution. He did consulting work for the institution, and was on its payroll for a very short time in May of 1963, for the month of May 1963. The source of this information is a Mr. McLeury of the State Sovereignty Commission. Garrison's office is checking the report further.
Garrison has a feeler now from Layton Martens through Hoke May, and the word is, indication is that Martens may want to become a state witness. Hoke May is going to see him this evening.
At this point, Hoke May came to Garrison's office; he had a report about Jerry Weiner, the Novel lawyer in Columbus, who, according to Hoke May, has admitted being paid by the CIA. This makes two lawyers who told reporters they were on the CIA payroll, the other being Plotkin, who is Novel's lawyer in New Orleans, who told States-Item reporter Ross Yockey of his CIA retainer. There is a brief discussion of the report that Novel was shot at in Nashville, Tenn. last Sunday; May says that Weiner had made a statement to a reporter before the incident that he had received a warning against Novel's life, and the suspicion is that this is all a hoax to convince the state of Ohio that it would be too dangerous for Novel to return to the South.
Hoke May has a tip that Juan Valdez, a Mexican who has come up earlier as the man who discovered the body of cancer specialist Mary Sherman in a 1965 [sic] murder. A description of Juan Valdez was given to Garrison by Hoke May; it turns out he is a big, fairly bull-necked pugilist-type Latin, and this description places him in an area of interest, since Garrison is continuing to look for that short and stocky Latin who keeps turning up with Oswald in 1963. Mary Sherman, the late Mary Sherman, is of interest because of reports that she knew Ferrie, worked with him in cancer research, and is quoted in a paper that Ferrie wrote on the cure of cancer, and it's also been reported that she was acquainted with Clay Shaw. Garrison is interested in Juan Valdez for another curious reason. He goes back to the lie-detector test administered to Emilio Santana. A list of names was read to Santana, and one of them was thrown in for no particular reason -- the name Jean Vales, who is a piano player in the French Quarter. And Garrison couldn't understand at the time why, when saying he didn't know Jean Vales, Santana flunked the question, and he now suspects that the similarity between the names Jean Vales and Juan Valdez could have been the reason.
Historical note: we're continuing research on the source of the name, Clay Bertrand, or Clement Bertrand. Hoke May points out that the real name [of] Pope Clement I was Bertrand (which is spelled a couple of ways . . .) -- D'Agoust, or De Got; he was the Pope from 1305 to 1316, and it is suspected by May that this may be the source of the name, pseudonym, Clement Bertrand, the man who, may still insists, was the one who got the Marquis de Sade out of the Bastille.
Garrison plans to re-question Emilio Santana, and he also has plans for Carlos Quiroga, who has been subpoenaed to appear before the Grand Jury tomorrow, that would be May 24th.
Perhaps the most interesting revelation of the trip came from Garrison on the way to the airport, in which he said that the -- one of his early suspects was now cooperating with him. This man, still a suspect, in fact, his involvement is considered by Garrison to be more likely than ever, is Morris Brownlee. Brownlee came to Garrison again through the reporter, Hoke May. He got in touch with Garrison, as did a friend of his, a man named John George. Back in November of 1966, George and Brownlee and two Cuban dope addicts, a man named Gomez-Cortez and a man named Guajardo, these four men were stopped at the Mexico border returning from Mexico to the United States. They were stopped in Brownsville by Customs officials for either the alleged possession or actual possession of narcotics. John George was a new character on the scene, but a very interesting one, is described by Garrison as very frightened, a man who lived in Dallas in 1963, a man who has known Brownlee for many years, a man who has worked for the CIA, and a man who moved to New Orleans after the assassination.
Now, out of fear, or because they think or Garrison feels they think he [sic] protect them, these men are cooperating with Garrison. For one thing, they are taking tape recordings of attempts by the news media, primarily NBC, to get them to make statements that will incriminate Garrison, and these tapes are being turned over to Garrison. They are also giving Garrison information such as the fact that Layton Martens' lawyer, a man named Milton Brener, is the son-in-law of a man named Irving Grad, and Irving Grad has been, perhaps still is an agent for the CIA.
George is further described as an informer for the Customs Bureau, and when asked what his other livelihood is, Garrison answered, his business is staying alive. He demonstrates his fear of reprisal by keeping a .45 pistol very apparent in his home. He has one in the living room, one in the kitchen, one in the bedroom. Garrison says he is not an addict, but he probably has sold dope. He is more cooperative than Brownlee at the present time, but Brownlee is also cooperating. Garrison feels the reason they're cooperating now is that up to now, they had no one to tell their story to. Garrison thought at first that George was just plain crazy, but now he begins to believe his story, and even if the story isn't true, he feels that using George and Brownlee as bait for NBC is of some value, since he is trying to get as much information as to what the television people are doing for that white paper that Sheridan is (Walter Sheridan) is putting together [sic] for an appearance in about four weeks. NBC has gone to Brownlee, as they have to all people who have been charged by Garrison, but but [sic] Garrison has charged Brownlee with possession of marijuana in order to make him talk to him, which he admits is intimidation. Brownlee, he doesn't really think, was guilty of possessing marijuana; he thinks he has him on a charge due to an act that Brownlee was performing as an informer. Nevertheless, he will use any lever possible to get important people to talk. Brownlee is important because he was very close to Ferrie. He and David Ferrie were almost like brothers, and at the same time that Ferrie was working for Carlos Marcello and G. Wray Gill, so was Brownlee; and on Nov. 22, 1963, it turns out Brownlee had been missing for a number of days. George has told Garrison that Brownlee was involved with the assassination, and that if Garrison is patient, Brownlee will tell about it in due course. In fact, when Garrison said to George that he didn't think Brownlee was directly involved, George contradicted him and said he was more involved than he, Garrison, might suspect.
Then came the real bomb of the day, the bomb that is most destructive to Garrison's case. It turns out that Sheridan has gotten to Roy Jacob, the lie-detector technician who has been performing the polygraph tests for Garrison, and Jacob is telling NBC on tape that Perry Russo failed his lie-detector test. Now Sciambra, the assistant district attorney who handled Russo, claims that when he took Russo for a lie-detector test, he left him with Jacob for 45 minutes, and when he returned, Jacob claimed that Russo was too nervous to take the test; he also told Sciambra that Russo is a psychotic, and when it was determined that Russo would not be able to take the test, Russo and Sciambra left, and Russo then stated that Jacob had intimidated him, Russo, to the point that he became enraged. He claimed that Jacob called him a liar, and said he gave Russo -- "he gave me the impression he just wanted to shoot me down." Nevertheless, on tape from the expert is the charge that Russo had failed the lie-detector test, and the only thing Garrison can do now, and what he plans to do, is to take Russo to another lie-detector expert.
Garrison agrees, as does Sciambra, that one of the problems with Russo is that he probably knows more than he is willing to tell, that it is quite likely that he had some kind of a relationship, homosexual relationship with either Ferrie or Shaw, or both, and that he was unwilling to come forward until after Ferrie's death for this reason. It is also possible that, if he indeed did see Oswald in Ferrie's apartment, as he testified he did, that he knew it all the time, for how else would they have, under what other circumstances would they have permitted him to listen in on the conversation he testified to if they didn't trust him; and if they trusted him, he must have been more deeply involved.
As an example of how the opposition is getting to Garrison's witnesses, we take the case in point of Vernon Bundy. Vernon Bundy is an addict, narcotics addict, a Negro in the Parish Prison, who testified in the public hearing in March that he had seen Oswald and Shaw together on the lakefront. It seems a social worker, a lady who works for Ruth Kloepfer (Ruth Kloepfer is a friend of Ruth Paine, she also is known to have known Oswald, and her name is in Oswald's notebook. She is an employee of Parish Prison.), this social worker who works for Mrs. Kloepfer is reported to have gotten to Vernon Bundy and told him that he was a liar and that he was working on the wrong side, and he should change his testimony and talk to NBC. Bundy, according to Garrison, has refused.
Garrison has a report from Bill Boxley that he has found out that a name in Shaw's notebook, the name, Lady D'Arcy, is the wife of a Mr. DeCoursey. Now, DeCoursey is in jail in England for sedition; he is the former publisher of a neo-Nazi publication called the Intelligence Digest.
Then we have a tip from a man named Gilbert, admittedly not the right name, to Sciambra, involving a report that a few months ago, a man named Myers, who is leader of the Minutemen in the Tucson area, and is also head of a large insurance company, received a telephone call from Dallas approximately 1 hour and 5 minutes before the assassination. The caller told Myers not to worry about the assassination, because the job was as good as having been done. And then another man named Stafford told an intermediary between himself and this guy, Gilbert, Stafford told the intermediary while in the presence of Gilbert that one of the Cubans that Jim Garrison was looking for hid out at Myers' home and also in Stafford's home for a while before leaving the country. We have this report; it is being followed up by Sciambra.
Garrison has a report from Eddie Saper, a city councilman and a lawyer and a partner of Plotkin, that Clay Shaw has been in the gunrunning business, has been involved with running guns to Cuba, and, according to Saper, Plotkin can tell Garrison all about it if he wants to.
Garrison indeed would like to get Plotkin to talk to him, because he knows that Plotkin knows the details of the Friends for [sic] Democratic Cuba, the allegedly CIA-front operation that was set up in New Orleans in 1960, and was incorporated in 1961 by Guy Banister and two other men. The background of this organization is sketchy; Garrison only knows that the organization lasted for about 5 weeks, and then it became another organization called the Free Voice of Latin America. The Free Voice then moved from the Balter Building to the International Trade Mart, and it was represented by an attorney named William Crais III. Garrison would like to get more information on this man, Crais, and also on William Dalzell, who is also instrumental in forming the organization.
Final point on Garrison's FBI suspects. He subpoenaed Regis Kennedy before the Grand Jury. Kennedy denied, or took executive privilege on every question, and Garrison is quite concerned and interested in the fact that on the question, did Kennedy know of any people in New Orleans with whom Jack Ruby associated in 1963 when he was there, Kennedy took executive privilege. We asked Garrison about Warren de Brueys; Garrison said that he hopes to get to de Brueys, but that de Brueys, still an FBI man, is in Washington.
Final bit of information from [sic] -- that Garrison has received from George and Brownlee to the effect that certain papers belonging to David Ferrie were taken to Mexico, and that George and Brownlee know their whereabouts, and promise to turn them over to Garrison, and from them, Garrison hopes to establish a documented link between Ferrie and the CIA and perhaps other members of the conspiracy he believes resulted in the assassination.
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to them. Garrison impressed me that he had gotten hold of some solid inform-
atlon about Ferrie, implicating him in some way. It's still not clear to me
why Ferrie vas arrested in 1963, I was shown aut of the office by_Volz, and
introduced to Louis Ivon, I was taken down to the basement of the Building
by a detective and photographed, and Ivon told me to came back in tomorrow.

Vhile I was in Ivon's office (located in the corner of the building)
Volz came back in and told me that while I was in Dallas I was to call col-
lect every day, and send in a written report every week. In my report to
Volz T had mentioned a photograph which the Saturday Evening Post supposedly
had, which showed uhar_ﬂappeﬂredg o be a . Hatt
Herron (a free-lance photographer) had Told me about this, and that some
photographer in New York had made very large blow ups of the picture, and that
a rifle vas visible in the blow-up. Volz asked me for more details about this,
remarking that they had a man from Life magazine in the office right mow, and
that he wanted to know who the photographer was. I gave Volz the man's name,
I had also dropped a hint i3 my report about the Baganov story which Herron
had told me about (he had heard about it from Vincent Salandria, a lawyer
in Philadelphia who has been conducting an independant study of the assass-
ination.) I deliberately had mot given the mame in my report—in order to
hold something back, But now Volz wanted to know hi name, so I gave it to
him, (Baganov, or Vaganov, was a suspect in the e Tippit killing, unearthed
by Salandria, Later Esquire did an article on him, with Vaganog's consent,
which clearly indicated that it had been a false lead, Nevertheless, the
Vaganov story is quite an interesting one.)

(1969: December 14, 1966, was "quite a day" in other ways for the office,
It is the date which shows up in the VIP lounge guest book signed by "Clay
Bertrand," it is the date Jack Martin came to the office ard was interviewed
by Garrison and told Garrison he had seen Qswald and Ferrie together in
the swmer of 1963; it is the date David Lewis came in and told the office
he had seen Rexxiw a "Lee Harvey" at Mancuso's restaurant in 1961 (when Oswald
was in Russia); it is the day tha}ﬁ.c{;k_ﬂgmga arrived from New York. He
vas the man fram Life Volz was referring to, In looking through investigative
reports mm when I was working in the office mich later on, I was mot akle
to find a report dated earlier than December l4—possibly there was one one
the 13th—-Lewss and Martin were their earliest witnesses, and so in some
respects this marks the beginning of the investigation.)

Before I left, Ivon cautioned me about my call to the office during
which I had mentioned the Kennedy assassination to the telephone pperator.
He said that only a few people in the office even knew that Garrison had
opened an investigation on the subject, and that I should not talk to anyone
about 1t.

Hednesday, December 15, 1966

I went to the DA's office in the morning, and Ivon introduced me to
David Lewis, whoihe was questioning in his office, Lews says he saw a man
he vas introduced to as "Lee Harvey" vhen he vas working--doing what he
described as "leg vork"—for Guy Banister, a man who ran a private detective
agency at 544 Camp St, This fiakes sonse as Oswald had that address stamped
on his Liferature, Trouble is Lewis is positive it was arcund December, 1961,
when Oswald vas in Russia, (Lewss said he worked for Banister only between
Jan '61 and Jan '62.) Levis knew Bx Ferrie, apparently, recognised a picture
of Ferrie vhich Ivon showed him, and then said that he imt remembered seeing
Ferrie and Oswald together at Mancuso's restaurant (located underneath Ban-
ister's office.) Lews said he had never been interviewed by the FBI about

this, After he left Ivon asked me what I thought of his credibility and
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I raised the problem about Oswald being in Russia, sdding that on the other
hand Lewis didn't seem to be just making tho whole story up, Ivon hadn't
realised that Oswald was in Russia at the time, Incidentally, when I told
Levis about this—at one point Ivon went out and told me I could go ahesd

and question him-he seemed amazed and said, "Well, if it wasn't Oswald it
was his double." Lewis said he had been introduced to "Lee Harvey" by one
Carlos Corego. On another occasion Carlos took Lewis out to Fertie's house
it e People; one vas Jack Martn, the other's nano T can't renaaber,
Lewis mentioned the name of anobher person who had once solicited him to
perfom same kind of "subversive' activity—Thomas Bdward Becihan,

Lewss advised us that if ve vanted to kfiow more about s whole
picture we should contact Mrs. Louise Decker, who was Guy Banister's secrot-
ary, Another person who knew something about it vas Hugh Ward, another invest
igator for Banister. As Lewis pointed out, it is unfortanate that Fugh Ward
and Guy Banister are now both dead, as they might have been sble to tell us
a grgeat deal, Banister, a man in his sixties, died "in bed", according to
Levis, and VWard was killed in a private plane crash, in which the then mayor
of New Orleans, Chep Morrison, was also killed, Both of these deaths were
about two yearsago.

After Lewis left, Ivon did not exactly give me the briefing which Gar-
rison said he would, and he was more or less vague about what precisely vas
going on in the office, He treats me cordially, and in fact warmly, but I
sense that infomation very mich goes one vay with him, which is fair emough
and to be expected, However, he did let me read two Toports which he had on
his desk, one of the statement which Lewis gave yesterday, and the other a
police report on the arrest of David Ferrie, This latter goes some way to
explaining the Ferrie situation, but still leaves unanswered questions in my
mind, Here are some excerpts from the Teports

"4t about midnight on November 24, 1963, officers G b

L. Ivon, C, Jonau, C, Neidernier and F. Williams met assistant
District Attorney Framk Klein in the office of the District
Attorney, At that Fime Mr, Klein began an investigation as to
the possibiltty of David Ferrie being involved in the assassine

ation of President John F, Kennedy. Information had been brought
to_the attention of Mr, Klein that David Ferrie and Lee Harvey
0&igld had been friends and associates in the past,

"iith this infornation at about shortly after midnight these
officers went to 3330 Louisiana Aveme Parkway, knocked on the
door and same was opened by a subject who identified hinself as
Alvin Beaubouef, The officers requested the present whereabouts
“of David Ferrie and Beaubouef said he did not know, It was obv=
ious that he was trying to conceal the facts, He was placed under
arTest and the officers went up to the second story apartment
where they found Layton Martens seated inx a chair, This subject
was questioned aid he stated that he was presently living with
Ferrie, However, he did not know the present whereabouts of
Ferrie, Martens too vas placed under arrest and the officers
instituted a search,

"fartens and Beaubouef were conveyed to the district police
station and a contimuous stakeput was placed on Louisiana Aveme
Parkway, Numerous locations in the city were checked in an attemph
to locate Ferrie, 11 were negative, At about 4330 P.M. on this
date of 11/25/63, David Ferrie appeared in the office of the Dist-
rict attorney with his attorney, Mr, G, Wray Gi11. He was alloved
to see a photograph of Lee Rarvey Oswald and he denied ever see-
ing this man before, He related a story of having left New Orleans
at about 9 P.M,, Friday, November 22, 1963, going to Houston, Texas





image7.png
Seven

and the following day going on to Galveston, Texas, and returning
to New Orleans at about 1 A.M, on 11/25/63,

"Ferrie was pleced under arrest after his interview and booked
in thé First District Police Station as stated above.

"Col, Garrison of the Department of Public Safety, Texas Rangers,
was contacted by telephone by Mr. Klein and the details surrounding
the arrest of Ferrie were given to him, His office conducted a prelime
inary investigation; however, they were unable to implicate this
subject in the assassination of President Kemnedy. On 11/26/63 Captain
Priest of the Houston Police Department Detective Bureau was contacted
by telephone and asked to verify the movements which Ferrie described
relative to him being in the State of Texas, After severdl hours Captain
Priest notified this office the results of his investigation vwhich cor~
Toborated the story related by Ferrie in that Ferrie arrived in Houston
on 11/23/63 and made a visit to a skating rink owned by an individual
named Roland, Captain Priest was also able to coproborate Ferrie's
story as to hin being in Galveston, Texas, the following day.

!The officers have been unable to uncover any evidence which would
1link Ferrie to the assassination of President Kemnedy.

"District Attorney to be consulted in this matter,"

Of course, what this report does not make clear is what the information
was which resulted in Ferrie being suspected in the first place, Shortly after
T had finished reading the report the phone rang in Ivon's office, "Speaking,
hi Dave, jmm what's happening, then?" Ivon asked. He whispered over to me
that this was Ferrie, Ivon listened for a vhile, made a few non-comittal
replies and ended the convesation on a friendly note, asking Ferrie to keep
in touch, Ivon did not sey what he had called about, (I later learned that
Ferrie had been interviewed at 10:00 am that day in the DA's office, by
Jchn Volz, The interview vas recorded, and a transcript was preserved in
the DA's files through the investigation. It began:

Volzs  Were you acquainted with Oswald?

Ferries  To my knowledge, no, I vas told and I believe but I am not
sure, 3 years ago, I believe it vas a Mr Wall fram the FBI
who told me, I think, I met Oswald, Something is telling me
at the moment, roughly at the age of 15,

Volz:  Oswald was 152

Ferries  Right. ....)

(0n this same day, December 15, 1966, a lengthy statement was taken fram
Alvin Besubouef—in the form of tape recorded questions and answers—and
also preserved in the files, Beauboeuf, who travelled with Ferrie to Houston,
essentially coproborates Ferrie's story,k However, I did not meet Ferrie
or Beaubowaf when I was in the office that day, and in fact never did see
David Ferrie,)

Before I left that evening Ivon gave me a phone mmber to call at the
office, and told me to keep in touch with him, I told him I would start
making preparations to leave for Dallas/ He told me that there was a meeting
of Cuban exiles to be held at Gity Hall on Sunday, and that it might feature
some of the people Garrison was interested in, and that it might be worth
ny while attending, Before leaving I vas given my first pay-check, drawn on
the Fines and Fees accownt, It was made out to Louis Ivon, who endorsed it
on the back, (Thus, when the Stees-Ttem finally broke the story in the Bapers,
and published the 1ist of names to whom checks had been made out, my name
did not appear on the 1ist,)

Friday, December 16, 1966

Called Ivon but he told me it was not necessary to came in, Got a couple
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of new tires for my car in preparation for my trip to Dallas. This evening
I was introduced to a girl, Jud Anderson, who started working as a dancer
at the Mardi Gras club on Hour! Teet in February, 1963, Same time in
the sp;m, she says, she was introduced to Jack Ruby on two
separate occasions, Ruby was having some business dsalin_gsﬁm &r boss,
Sic willa, It is to be noted that this is not the club where Jada was
working, and this therefore represents a different visit, presumably, from
Ruby's adnitted trip to New Orleans in June, 1963 to get Jada as a strippar
for his Carousel Club_ in Dallas, Judy Anderson is 1003 positive that the
man she met was Jack Ruby, His visits were two weeks spart, (Sid Davilla
was later intervieved about this, but he said he never met Ruby.)

Saturday, Dec 17, 1966
T went into Roberfs Coffee house today at about 1 pm, The first person

I sav when I went in was Morris Brownlee, Ferrie's godson, whom Garrison
had been unable to find, Fis was seated at a table with three or four other
people—Brownlee doing most of the talking., I went out to a pay phone down
the street in Comeaux's bar and called Lowis Ivon immediately at the DA's
office, Luckily he was there, I told hin where Brownles was, etc., and he
told me he would be right there. I went back to Robert's and avaited devel-
opments, Brownlee and co, were still engaged in earnest conversation, but T
couldn't meke any of it out. In a short time Ivon and Volz came striding in,
both wearing raincoats, (Seems like a two man office!) Ivon pulled identif-
ication from his pocket as he appmached the table, went stzaight up to Brow-
nlee and said, "We'Te police officers. We'd like to spesk to you outside,"
Brownlee pramptly stood up and the three walked out together, The sudden evemt
occasioned remarkably 1ittle comment among Brownlee's friends. After a while
they began to drift away, ome by ome,

(1969: I an glad to say that this was the only time I had occasion to
operate in this undercover fashion for Garrison, resulting in smeone being
hauled off to the police station. Brownlee and I later beceme good friends,
and it vasn't wntil May, 1969 that I told him that I had been Tesponsible
for his arrdst, He had ot known it vas me. I asked him what had happened to
hin, He seid that he hed earlier been picked up by Garrison on a narcotics
charge—a phony charge, he said—and on this occasion they slapped another
narcotics charge on hin—equally phony, according to Brownlee, He was then
put into Parish prison, where he stayed for five days. He said they wero
fairly subtle about it, but he could "figure out what they wanted," because
all the questions thay asked him were not about narcotics but about David
Ferrie, They didn't come Tight out and say that thoy wanted hin o say that

errie and Oswald knew one another, but he figures that is what they wanted
o hear, HE vas reminded that he was in danger of serving a ten year jail
sentence on the narcotims charge. However, Brownlee never did come through
with the version thay wanted to hear. I asked him how he got out, and he said
that he had gotten involved with the Federal Grand Jury in New Orleans in
some way he didn't specify, and, using that as a lever in some way, he got
out, Brownlee said &t vas a bad experience, and that a lot of pressure was
mat on hin, Nevertheless, in some way Brownlee stayed on faily good temms
with Garrison, and by the Fall of 1967 was working for him as an undercover
agent, T once mot Brownles, dressed as a constraction worker, sttting talking
to Garrison in Garrison's office one Sunday afterhoon. Browniee told me he
alvays liked Carrigon personally, and although he disapproved of Garrison's
methods, he thought his direction often tended to be good, Brownlee finally
became persona non grata in the DA's office in the Summer of 1968 when he

started to work for Pivard Grady Partin and the Justice Dept. against the
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Labor Managenent Comnission set up by Gov. McKeithen purportedly to invest-
igate Racketeering in Lowisiana, Bre e doing some investigating
for the Labor Hanagement Camission but came to the conclusion that the

whole thing was a phony deal, its real intention being to discredit and
generally harrass Partin, When he realised this he switched sides and went

%o work for Partin, Somehow or other, the DABs office %m knew all about this—
although vay outside their jurisdiction in Baton Rouge--and one day Brownlee
vas varned by & member of Garrison's staff that he was lisble to get into
trouble again, A few days later he vas arrested for vagrancy in Baton Rouge.

T never could figure out what the reason was for the DA's office's interest
in the wmwﬁgmmm?ig_mem Comnission story, But there vas

a good deal of pro-Hoffa sentiment in the office, and a lot of anti-]
Septinant, on Toe Tebqhntly Tou comments Tike, Aiails s S ont
Hoffa, anyway?"

Tn June, 1969 I talked to Dean Andrews and he said that one day very
early in the investigation Garrison said to him: "You know, I can't figure
that man David Ferrie out, I bring him over to Parish prison where he sees
his godson behind bars, and he gtill won't sdmit he was the gotaway pilot.”)

Smhaowdag, Bex Sunday, Dec 18, 1966

Went to Cuban exile meeting in front of City Hall today. A crowd of
two or three fundred had gathered, same with placards saying Hitler in Havana,
etic, Mostly hater types, who aruse in me sympathy for Castro more than any-
thing else. All talking confidently about an invasion of Havana, and they
seem to be confident that they will be "home by next Chribtmas." There were

& tunber of speakers, One was Carlos Bringuier, who had the fight with
Osimld, on Canel Strowt in the Semer of 1963 fe havangued the oroud with

a_virulent and unattractive message of hate about Comminism. Another speaker
was the mayor; Vic Schiro, He surprised me by addressing the assembly in
torms of warm praisey and encouragement, reminded them of his recent trip

to Vietnam where he saw Commmism at first hand, etc. He said he hoped they
would be home for next Christmas. In view of the fact that an almost sub-
versive interpretation could be placed on this meeting, (incitement to invade
a foreign power,) I was a little surprised that it should receive this civic
endorsement, One would have thought the mayor might more tactfully have

been absent fram such an assenbly held on his own doorstep.

Another spesker was Ed Butler. He debated with Oswald on WDSU radio
in the swmer of 1963, 5T 5% that tine "exposed Oswald as a Commnist."
Butler is a real demagogue. He addressed the meeting with oratorical flair
but the same message of hate, Butler is the executive vice president of the
Information Council of the Americas, an outfik which beams propaganda at
Latin Anerican countites, (via local radio stations,) aimed at couteracting
"the Commnist menace.,"

At one point in the meeting I noticed Louis Ivon and another investigator
mingling with the crowd, They locked over at me, but gave no sign of recog-
nition,

After the meeting broke up I decided I wouwld like to meet Ed Butler,
and so T went up to him, representing myself as an English journalist inter-
ested in his cause. He invited me to accompany him to his office on Camp
Street., They had a sort of library there, and I noticed the 26 Volumes.

He invited me in to his office, which was decked out with mumerous plaques
bearing his name, I didn't study them in des&il but somehow they all seemed
‘to combine the themes of Americanism, capitalism and mitilariem, in approx-
inately equal parts. Butler explained the business about the "truth tapes'
vhich they play on radio stations, and I was amused to note that he actually
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used the word propagandal’ to descibe his activities, without a hint of irony,
and rather appropriately, I thought,

OF course I said nothing about Gerrison, and did not even bring up
the subject of the assassination. Thorefors I was surprised when Butlen
reached into a box on the floor and handed me a record which he said 56 had
Just produced. It vas entitled "Osualds Self-Portrait in Red", The cober
ves illustrated with a sneering portrait of the alleged assassin (curling
lips) executed by Bd Butler hinself, "Here, this might interest you," Butler
said. "Tou can keep it, We've had 25,000 copies pressed." It vas probably
only coincidence, tut I did wonder if Butler knew that that wk was what T
vas really interested in,

(1969: Shortly after I met Butler he left New Orleans, and INCA, to
join forces with the "p With People" movement. Butler started to work under
Ratrick Frauley in California, Fravley, heir to the Shick and Eversharp fortine
is, 1ike Butler, dedicated to the overthrow of Commmism at home ard abrosd.
In an article in Esquire, Butler styled himself as a "conflict managert, whose
role is to Mnfilfrate trouble making groups," ard thus break them up.
He feels that as long as he was in im New Orleans, they never had any trouble.
"I edposed Lee Narvey Osvald for what he vas; and shortly after he left towm,t
he said, "As soon as I leave, you get the Garrison usiness—a classical case
of Comminist propaganda,")

Monday, Dec 19, 1966

T went in fo the DA's office #mx = today, and talked to Louis Ive
for a while, I gave himx a copy of yesterday's schedule, with 13st of speakers,
ete, I told hin I had spoken to Butler and that he had given me a copy of
his record, Gax Ivon told me that Garrison was working on the theory that
anti-Castro Cubans were responsible for the assassination, The ides mekes
sense—rore 8o than most theories about the assassination. It £its with the
Sylvia Odio story. Ivon showed me a picture of Oswald passing out literature
In front of the %%e_rﬁmnw& Next to Osvald is another man, also
passing out leaf1sts, Ivon pointed to him. "Thet's the man we're re-eal inter—
ested in, Tom," he sald, I was impressed by the tomeof his voice, They sound
as though they are really on to something, Ivon said they had not been able
to find him, but they had scme leads on him,

T asked Ivon about_Cley Bertrand-if they knew about him, and if they
were locking for hin, IVon's ansver was: "e'Ve got two mon on the street
locking for him Tight now,"

(1969: It is worth noting that Clay Shaw's name was not mentioned during
this time, It was in fact at about ThIs time That the hypothesis was forming
in Garrison's mind that Clay Shaw was Clay Bertrand. Two days after I left
for Taxas, on Dec 23, to be precise, Shaw was brought into the DA's office
and interviewed by clambra, On Feb 9, 1967, Sciambra wrote a one page
memo on his interview. However, there is no indication in the memo that Shaw
vas asked if he had ever used the pame Clay Bertrand, The name "Bertrand" does
not occur in the memo. Two relevant sentences from the memo are: "Mr Shaw said
‘that he had never talked to Lee Harvey Oswald end did not know him," Ards
"He said he does not know a Dean Andrews and asked me what does Mr, Andrews
do for a living." David Ferrie's name does not ocour in this memo either. The
main part of the memo deals with Cuban occucpants of the Trade Nart,)

I said goodbye to Ivon that afternoon, He gave me no specific instructions
as %o what to do in Dallas—just to find out what I could and o call him
collect every day. I knew that they were interested in David Ferrie and Cuban

exiles, and that was about it. No 26 volumes n_the DA's office, but they
are getting xeroxes of some of the testimony from bhe public library, I moticed

Dean Andrews' and 8ylvia Odio's today. There are also some WDSU pics in Ivon's
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office, as well as some magazine articles, I noticed the Egguire issue
with articles by, eagher and_Bpstoln, mmark and ono o Rermirm nagazines,
Not much indicatIon of what else they are working on at this time,

Hednesday, Dec 21, 1966

Lef't for Dallas,

Little need be said about the four weeks I spent in Dallas, I stayed
most of the time with Penn Jones, and I-also spent a good deal of time with
Buck and Mary Ferrell—Friends of a friend of mine in New Orleans. (Buck
DT T O company which provived the Lincoln-
Continentels for the assassination motorcade.)% I wrote, and mailed to

arrison, four reports during this period, none of vhich contain any mater-
ial relevant to a study of the Garrison investigation, I spent my time vorking
on areas vhich turned out to be of little or no importance, such as Oswald's
alleged visit to the Downtown Lincoln Mercury howrooms to buyx & ear. (Ihis

nearly turned out to be Important, Decause the Investigation produced a

suspect who later came close to being charged as a co-conspirator with Edgar

ene Bradley in December, 1967.
i pho’ﬁn Louls Ivon nearly every day, forvarding such information as
I had gathered, But Was ziven little or no indication of what was going on

in the DA's office. One day (Dec 30, 1966) Mary Ferrell introduced me to

an exiled Cuban general (Robe Del Rio) from whem I hoped to glean some
infornation about the Cuban exile commnity in Dallas. I told Ivon on the
phone that T vas going to meet this manm, and asked for a list of names to
mention to hin to see if this man knew anything about their being in Dallas,
Ivon gave me 11 names, which I reproduce here: Carlos Corega (which should
e Quiroza, Von_gave me David Lewis's version,) Sergio (Arcacha) Smith,
Dave Ferrig, Sylvia Odio, Golonel Castorr, Carlos Bringuier, Evaristo Rod-
Tiguez Bertrand, Morri Teste pena,

The incTusion of_NClay Bertrand" is of interest, Glay Shaw had by this
‘time been interviewed by the DA's office, (on Decemeber 23,) and Ivon's
inclusion of Clay Bertrand rather than Clay Shaw suggests that he did not
Delieve Shaw was Bertrand, (There is a mch stronger indication of this, which
I shall come to in the next chapter.) At any rate, the only name that rang
a bell with the General was Sylvia Odio, who, he informed us, had gotten
involved in some way in the Kemnedy assassination. (Sylvia Odio advised the
FBI, shortly after the assassination, that she had x= been visited by a man
Taned Leon Oswald two months before the assassination, Leon Oswald mentioned
assassinating the President at that time, according to Odio, There were two
men with Leon Osfald, Odio said, but as Garrison mever located Odio it proved
inpossilile to check her story or find out who the two men might have been. As
far as is known, Slyvia Odio has never been interviewed since Warren Commission
counsel spoke to her,)

Of more interest to me was Dawid-Ferrie, During Christmas I read Harold
Weisberg!'s book Vhitewash IT, and there, in the chapter on Marina Oswald, I
Came across samething which struck me as being of possitile importance fram
Garrison's point of view, It will be recalled that the district attorney's
office arrested Ferrie on November 25, 1963, as a fugitve from Rexas, Vhen
Marina Oswald was being questioned by Secret Service agents on Novemebr 24, 1963,
before Ferrie's arrest, she was asked if Oswald had ever known a "Mr, Farry".
It seemed most likely that this was a reference to Ferrie (mo-one by the name
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of Tarry" vas listed in the Warren Cammission's indices,) and therefore
the question arose of how the Secret Service knew ebout David Ferrie, and
thouht b adk HesToa URld about hin, the day before Ferrie was arrested,
T ouls Tvon aboq s ono day, and e expressed Interest in the
anomoly, At about this time I began to think that it might be more profit-
able for me, and for ¥r, Gerrison, to study the meterisl available for
research in the National Archives in Washington rather then attempt to
talk to pecple in Dallas—many of whom did not want to talk to anyone.
(Hovard Leslie Brennan, the only person who claimed to have seen Oswald
in 7 ow at the time of the shboting, and Abraham Zapruder,
who ;ﬁ:ok =Xaxn color movies of the assassination, both fell in this categw
ory.
MHoreover, it was evident from Weisberg's second bock, which was largely
based on material he had read in the NATIORAl Archives, that there was a
great deal of relatively unreaserched material availabie for anyons fo look
at, which most certainly had not been studied from the point of view of
considering a conspiracy in New Orleans, (Of course, the lawyers for the
Warren Commission, and specifically Wesley Liebeler, hed studied the material
£rom this point of view, tut since Garrison's investigation was predicated
on the assunption that the Warren Comnission—to say the least—did not do
its job properly, and I had no way of knowing vhther Garrison vas in poss-
ession of information which had mot been available to the Warren Commission,
it vas reasonable to assume that the Archives might turn out to be & fruit-
ful source of information.) At any rate, it might be possilile to £ind out
what the Secret Service and the FEI knew about Ferrie, Lyon had told me in
New Orleans that after the DA'S offTce had relcased Ferrie he had been inter-
viewed by the FBI, and that the DA's office had recently requested that the
FBI sent then copies of their reports on Ferrie, but the FBI had declined
to co-operate,

I spent a good deal of time Teading the 26 volumes while I was in Dallas,
(Pemn Jones had four sets at home), and reading it I became aware of how
useless it was to try and interview people who had already been intervieved
Dby the FBI and the Varren Comnission, unless one was well-versed in what they
had already said, and ready to ask about some specific conmtradiction. Also,
it was becoming apperent to me that everyone I could thigk of already had
been interviewed, either by the FBI, the Secret Service, the Warren Commission,
or all three, In additio, it seemed to meke better semse tﬂaﬁsm
bhad said three years earlior, when their memorges were still fresh, than to
try and badger them for new information.

Before recomending to Louis Ivon that I go to Washington, however, I
4id interview about a dozen people who had in some way become involved in
the Warren Comnission's investigation, The Ferrell's were extremely helpful
in introducing me to several of the salesmen from Downtown Lincoln Mercury.
They 11 told e sbout o salesman ¥he FE BFISTIy TONEES Jhere ety i
of the assassination, Jack Lawrence was his name, One of the salesmen told
me that Lavrence had come fram New Orleans, They all said that on the day of
the assassination Lawrence had left the office in the morning and had recmasted
that he be given use of a car. He returned to the office about half an hour
after the assassination, as pale as a sheét, They asked him where the car
vas, and it turned out he had left it—I vas told—in the parking lot behinfl
the grassy knoll. A day or two later, Lawrence left the company and was not
heard fron again. Ga: ater became very interested in Jack Lavrence, on
hardly any more evidence than I have recounted, and he was nearly charged with
conspiracy as a co-conspirator with Bradley in Dec, 1967, (To cut a long story
short, I later interviewed Bradley in Jenuary, 1968, in Charleston, West Va,)
and it o evident that Tarresce KA Eo commmtios thimoms o the assass-
ination,
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It should be borne in mind that at this time news of Garrison's invest-

igation still had not leaked ouf to the press, I was therefore surprised
vhen Mary Ferrell hoved me the Dec 15, 1966 issue of the Shreveport Councilor:

"New Death Probe A-Borning", it read: "Addit e obtained by
cIos: checking the career of a homosexuel flier (with forged documents)
VEb enerel sod naneiT TofTiercs upon young Osvald in New Orleans," This was
clearly a reference to_David Ferrie, and I vas curious to know how the

Councilor—a racist weekly sheet—had obtained this information ahead of any
later I asked Garrison about it and he said he

other paper. Over a
thought_the their infGrEETION Tran Judge Learder Perer of Plaguemine
Parish, who, Garrisod Inplied, £0 GrEatio ~

Tuesday, Jamery 3, 1967
Jack Ruby died today. A press conference vas held at Parkland Hospital
at Spm deay. I made the following nobes at the press conference, given by

Drs, Rose and Frenkel; Unable y g microscopic
& z

I note the following points about fb
1, Entry into basement: He could not have known at what time Oswald would
be brought out, and yet he got there a few seconds before Osvald came
out, Must have therefore been a coincidence, (Oswald was already coming
down in elevator before it was known Ruby was in basement, even befare

Ruby vas in basement,)

2, Ruby was Tecently interviewed by his brother for Capitol Records, at
a time when Ruby mist surely have realised that he would have nothing
to lose by telling about a conspiracy if there had been one (involving
him). But he said there had been mo conspiracy.

3. It is, of course, not necessary to any conspiracy theory about the
assassination that there have been a conspiracy in the killing of Oswald,

Martin Waldron from the New York Times here. Renn Jones and I had a
coffée With hin after the press conference. Knowing that Penn is interested
ip these things, Waldron mentioned that a policeman, Lieutenant Paul Duyer,
had recently died in New Orleans, (He's the one who went out to The airport
to check S6e if Ferriels plane was in flyable condition.) Then Waldron
said, "That fella—what's his name, Garrisop—he shouldn't have any difficulty
finding out what he wants to know," I was interested to hear this, Apparently
Waldron knows that Garrison is conducting an investigation, and also he
could only have found owt about Duyer through a prior imterest in Ferrie.

I wonder if the NY Times are going to break the story about Garrison looking
into the assassination?

About a week later I suggested to Louis Ivon that I go to Washington
and look through the regearch materia® in the National Archives, (There ims
supposed to be 300 cubic feet of it-—-an estinite which turned out to be
exaggerated.) I pointed out to Ivon that there was a good chance I could find
out something about Ferrie in Washington, but little chance in Dallas, Ivon
said he thought the idea was a good one, and he would recommend the plan to
"the boss", Ivon kept telling me that Garrison wanted to speak to me on the
phone, but I never could get through to him. Then one day, when I calbed
Ivon, he told me to coms on back to New Orleans immediately, come in to the
office briefly, and tI _on to Washington. I TIew back to ¥ax New Orleans

on_Tuesday, Ja 1967,
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On this occasion I did not soe Garrison. I wont in fo the office the
nexct day and saw Louis Ivon, still in his office in tho cornor of the building,
By thls tino it was much more cluttered, with tany roports, articles and
photographs in ovidence on his dedk and on tho flocr, They had orderod tho
Warrca Report, tut 1t still had not arrived, he told me, DBill Gurvich was
by now wailing for Garrison on the caso, but I did mot know this ab tho time,
nor aid T seo kin or any other manbor of the staff,

Ivon's instructions to me were straightforward, Go to the Archives and
send back arything thot night sean relevant to the Now Orleans imvestigation,
with partieular roforeme to David Ferrle, I was giving ry second pay chedk,
plus travoling omponges from Dallas to New Oz-leans and Now Orleans to Washine
gion, I (rociessly) agroed to with genont vhoroly I paid
all other amponsos ryself, oven thmdxlhmimic.oadubnroImccﬁng
%o stay in Uashingion,

Yo discussed the curlous fact that the Seeret Sexrvice evidenily I
knowlelge of Terrle bafcre he had boon arrested in New O leucs alver U
essasalnation, and wo agreod that this was tho type of questlon I uculd bopom
2ully be able to resolve at the Archives, I then decidod to ack bim a q:octim
which had beon voyy mich on ry minds Wat was the initial lead vhich b te
DA'c offilce onio Verwie dn the first placo? What reason did they hove for
sapposing tiat Ferrie 1od knovn Omwald-—other $han & poscible fleoting encounter
wvhon Oowald was in the GAP while otill in his teeps, Ivon lodied at me and
thought for a momont,

9Tn," he soid finally, ®that was based on information we got three years
ago.” I docided 1t would be botler not to pussue the matter,

n Thursday, Jamary 19, T flow %o Daltinmore and stayed overnight with
a fﬂeul there, The next day I met Harold Welsberg in Washington. Welsbarg
by thistino hal putlished (hinself) Whitevash and Whitgwash II and I had made
arTangaents to neot him widle I was 4a Dallas. flo had agrood to introduco
me to the arrangencnts 1n the National Archives, which hoe id that aftorpoon,
I obtalnal a rosearchors pass on the socond floor of tho large,Lprosaivo
lod:ing building on Pennsylvania Avemo, and then we went into the big, hig
coilinged Toaling rocm on the a0 flocr, Woldberg alroady had scme FXE roporta
chocked cut In his nme, and so I started locking tirough thap with him,

Uoisberg exploived to mo that thore wer 1555 Camisalon Docunents which
constitute the baslc source materist cvaflalle far rescarch, Those ave all
1isted in an irdex which tolls you the agency which £iled the report (eg FII,
CIA) and tho office (og New Orleans, Dallas,) of origin and date, Trose
documonts vhich had an X by them oo classifiod, and not avellehle for researchs
Therez were (and I believe still are,) about 250 sack classificd docunments,
Thero was Do indication fron the titlo of tho documents, however, as to the
contents, nor was the information in the docunents indaxed in an ovorall way.
(Same of the larger docurents contoined indices of their own, however,) Thus,
1% was necessary to read throagh all the “ocuments to be sure of not missing
enything, Tiis anounted o Teading tircugh coveral hundrod thoudand pagos’ of
rapcrto—tm vast najority origlnating fron tho FII.

The cme aftorncan Velsberg bo me with him vhen he went to call on sme of
his frionis in tho Press Building in downtown Washington, I got the impression
that ho cultivaped these journalist acquaintances in onder to try and cbtain
publicity for his Whitcvash books, One 8ffice he took me to was tiat of tue
London Daily Telegraph, where he introduced me to Demimick Farred, a young
corTospondent for the paper. Woishberg avoided saying anylhing about Garrison
worlcing zizk % on the case. Neverthcless, Welsberg unsoftlod me somowhat that
dzy, as he bonbarded mo with theorles and speculations about the case, not all
of than entirely rational, For the £irst tims, doubts about the valldity of
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the orgunents against the Uarren Report bogan to enter ry rdnd,

bts woro congiderably offsot whon I went to oce Sylvia Measher
4n e York that weckond, She hnd a roputation for being tho most knorlolgzealile
porson dn the world aboxt the Warren Report, and I wns thorofare anticus to
tallc ulth hor, Taking a dovil's edvocato position, I tried to Teconcile tho
evidence vith a lone escassin thesis, but she persuasively denonstrated that
the exdlsting evidence—the ovidence portaining to the shobs—is not consistont
with such a point of view, I then told her about the new investigation in New
Orleans, which interested and encourased her groatly. I told her that Garricod
was verling on tho hypothesis thet Cuban exiles, abettod by David Farrie, had
been behind the acsassination, She scid that sho found this credible and bed
in fact advonced the save sugestion (excluding Ferrie) in her book Accessaries
After The Fact, (published later thnt year,)

Latar on, Sylvia Heaghor was to toke a strong antl-Garrison position, and
sano Garrison supportors have argued that she did this out of plaze bocouse
his invostigation bad put her bodk out of date, Hovever, I can attost to tie
fact that this is not true, She contimod to support Garrison until the Prelime
inary Ticaring far Clay Shaw in lareh, 1967. Anothor Worren Camiscion eritie,
Maggle Field, was in lMoaghor's apartnent in Febmary, 1967, uhen tho ncvs cane
over tho radio that Garrison had claired to have "solved the assassination,®
This was shortly after David Ferrie died, When sho heard the news, Yeagher says,
she and Maggie I'ield "danced with joy.®

On ny way back to ¥ ton I off in Philad %o see Vincent
Salandria, a lauyer who purportedly had information about an assasgination
Pguspect, ono Ipor Vaganov who wos in Dallas on tho day of the eccassination,
I ol Salaniria sbout the now invostizetion end ho too was greatly cncourcgods
Ho illingly shaved his inforration about Vagenov uith me. (& long story about
Vaganov appeared in Tsquire later that year which cunmingly contrived both to
atirect the roaders attontion and point cut that the story woo a folse almrme
there wag no basis for bolieving that Veganov was dnvolved,)

Selandira also started to cutline o ne @ nev thoory of his vhich, he
clained, pointed to tho involvenent of tho CTA in tho assasoination. This todk
the fom of a lypotietical constrotion—a "model?, as he callod it—of the way
the CIA nisht have done it, relating this to the factuol situatdion vith a
rathor thrcadbare collection of facts, hardly any of which had enything to do
wvith the CIA, or the assassination, for that matber, (This "model® ves later
publishod in a lengthy series of articles in tho Midlothian (Texas) Mirrar,)

Unlilo Sylvia Meagher, Salaniria contimed to support Garrison through
thick and thin. Not orly did he suppart him, he becano a sort of grey eninence
who vielded considerable influence with the district attornoy, Salondifa was
one 2m of the few Warren Cormicsion crities Garrison took adktce fram. Later on
in the investigation Salandria was to adnonich Garrison amd his assenbled staff
that 1t vag tine to arrost a few mare people, (whan Salandria naned,) This action
was avortel by a concertodly unlavorable rosponse from Garrison's stafl,

I returned to Vashington that night, and the next day Iuckiily faid lodgings
% with %o Tnglich journolists, John Grahmm of the London Financial Tdreg, and
Deminick Harrod, vhom Harold Weisberg hed coincidenteliy introducod mo to a dew
days earlier, Doth hod been at Oxford at the sane timo es mo, although I had
not kpown cither of them thore, News of the Garrison investigation was still
not public at this tine, &nd I vas thorofore forced to conceal the identity
of ny ecployor—a fact wldch gave rise to same amsing speculation among them.
In fact, novs of the Garrison investifation came within an inch of first
in an Snglish paper. On the very day the story broke in the New Orleans States-Item
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(Feb 17, 1947), & third party tald Daninick Marrod that I was working for
Jin Garricon, tho district atborney of Orlemus Parich. Just as Harrod wms
cning hane that nicht to confront me with this, vows of the Stato:
stary cano thraugh on tho wire sorvices in his affico. Thus ho jush
gotiing tho scoop. 1Mo was tho third party who leaked the stary to Harrod?

Tho pereoptive Toaler my be able to guess.

Dy tio tine I starbod working In ocrnest In the National Archives, on Jan
2, ho actont and rTesulis of tho Foderal investigotion of David Ferrie ware
not £ully known to tho district attornoy's office, Novevor, by the time the
story brako, noarly four webbs later, I had mafled bock to New Orleans sovoral
reports fron the Archives vhich £illod 4n mamy of the gepe.

I startod off by roading throach all tho FEI roports with office of arigln
as Now Orleana, Those, , d1d ot mich upeful information, consist
ing largoly of ‘endlesa roconds of Greyhound Bus schedules, ormrrined by the FOI
in an attanpt to establish tho tine and manncr of Ogwald's departure fran Few
Orleans in September, 1963., (a pxwidmm question vhich to this day locks a
preciso ansver,) I thon sharted to road through all tho Sccret Service Toparts, -
and soon came coross ono which explained dmar fidbmssx how tho Sceret Sarvice
were awnre of Torrio before he had boon arrested, I Toproduce tho relevant parae
grophs "Recd. 11~24-63 By Dale Umnderlich

J. Philip Steln roceivod a phono call fran a man
1dontifying hinself as Jack, Jack adked for Hornan
Colaan (e Rohlren,) a former roammate of Stoin's.
Coleman has since rarried and no longer lives with
Stein, Jack eald ho wanted to contact Coleman, who
1is supposed to bo an asst, district attorney for Ome
leans Parish, beacuse he vas sriting a bodk aboub a
person called Farry, and that Farry was a hypnotist
or sonotling of thot nature, Tarwy 4s belioved to be
tho poroon who taught Oswvald how to use a rifle vith
a s5copo on it. Farry has a large collection of rifles
of Nds own, Ho furtlor indicatod that Farry had beca
in Dallos tio Wed:s ago,. Also that aftar the clessos
in the use of tho rifle took place in Now Orloans and
Ogvald left, Parry kopt in touch with Ogwald by moil,

Tolloving inforzrtion £ran SA Domctt, PRS. Bomott
otated that he and SATC Bouck hod tallod vith SEIC Rice
of Now Orloans and that tho name Farry hed boon ched:ed
out and it vas unfounded, Tho carrect spelling was Forrie,

Tho date on this resort 1s the smne dato Marina mi Osvald was adred sbout
a Iir “arry by Socrot Sorvice agents. On tho nozt day Farrle was arrosted in
Tow Orloans.

Tory ohortly after finding #ids Teport and sending it %o New Orloans, I
found enothor which vas meh noro Tovealing end fmporbant, It rovealod b
Forrlo Ind bacn arvostod on the basls of a tip fran Jack S. lartin, a privote
Znvestgator in Now O1f.cand, and that thore had boon in fact po bacls for this
tip. This, ab any rabe, wos the conclualon of tho Secmet Scrvice, and unless
Garrison had unearthed informtion widch the Secrot Service did not know about,
T was forced to conclude that there was no basis for belioving that David Ferrie
was 1nvioved in the agsassination.

In oco-rlance with instructions fran tho office, I thereforo tele-honed
Louis Ivon and told hin abart the Secret Sarvice's findings, I recall that I
foared ot the sane time I night bo talling myself cut of a job at the same time,
as, on recelpt of this infornation, (vhich I &44 not kmow 1§ Garrison know about,)
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Garrison might possibly terninate the investimation, I thorcfore confess to
same rolial vhon Ivon roactod to the mows calrly, and did not sean riced
by it. "Uh~lub," ho said in his deterrinodly non-carmittal way. "Does this
neto any difleronce}® I askod, MWell, it may nob muke any differcnce, Tam,?
Ivon said alter a pamsoe, He told me to be sure to seni a copy of the report
to Tew Orleans, (A cony of this report, which is of consider~ble inportance
as it clearly outlines the ariging of the Garrison imvestigation, is included
a8 en appondix to this book.)

Dvidently $ho report didn't noke any difforonce, Two or tiwee days aftar
I gent it to Jew Orlcars, the story of the Garrison imvestigation broke
tho pomors. Novertholess, I was disturbed by the dnplications of the Toporte
Jack artin had evidently called Nornan Xohlran at tho district attorney's
of £ at about the sane tirme as Jorry Philip Stodn had called the Secret
Service., The Secrct Scrvice, the FBI and the DA's offico then all started to
investigate Formie sirmltencously, All three interviewed Ferrlo, and Ferrie
kod told the S and the FEI that the informor hed becn msot probably Jack
Hertin, The o federal agoncies then intervieved iartin who adnittod this,
and alco adnitted that there had been no basis for his allegations about Ferrie,
Fe told the Secret Service that the information he had Turnishid Asst DA
Hernan Fohlmen had boen "a figment of his inagination." Thus, I was forced
to conclude whon the story broke in the papers a fow deys lator that Jack
Martin had not made this edmission %o the DA's office as woll,

Tt vas also possible to argue thet the Secret Service Lepors was simply
falso—-that Jack Martin had said no such thing to tho investimating agent.
Yartin hinself mado this B33im to me when I roturned to New Orlcans in June,
But it turned out that the weight of the evidonco—or -ather lack cf evidonco=e
indicated that there had boen in foct wo besis for Martin's allcgaidons about
Farxio, Uhen I roturned to New Orleans I vas discomcerted to £ind thet thore
was vo ovidence 4n the files linking Ferrie to Ommld otiior then from David
Lowls, Parry Russo and Mavtin hinself, Martin end Lovis hed alroady beon dis-

nissod by the staff as witnesses since they were nod considored reliablo, and
Pugso by this tine hod elrsady bestified at the prolininary hearing.

Although Clay Shaw lator abiractod nore atiention because he wes charged
and brousht to tidal, Ferrie romins in some ways the eontral character of
the imvestitlon. I soon found further reports on Forrie which throw further

on tho investigation, Comisalon Docunent 75 is a thick, 700 page
collection of FBI repcrts, Hmminotion of the index revealed that arrie's
nano occurred on 40 pagos, 36 of thess pages trrnod ozt to hnve been withl:
by the FHI, tint is, thay were classified, Hovewr, by going
for cach one of these pages in turnm, it was possibloe to mm= pro
of 21l the i other nanes nentioned on the Ferrie pages. This I did, producing
a 1git of 64 names. T then sent this list to New Orleanms, and uryoue the DA's
office Aid not know about could thernfore be intervieved, Thus it wes possible
%o roconstmet tke contents of the FBI's classified pages, This wao done,
Ferrie hinself had already boon interviewed by the office, end alnos evaryone
else in ry list wvas interviewed in time by the DA's staff, lome of than pro-
vided any dnfortion 1imdng Ferrie to the assassination, Thero was thorefore
no reascn to conclude that there was anything sinister ebout the foot that the
F3T hod classified cortain rcprbts on Ferrie, Cloarly, it elso corged thab
thero s no reason for bolpiving that Ferrie was in arny way involved in the
assasslnation—no reason, ot 3, ewopt far Poy Misso, o wodld later
be the star wvitness in Garrison's case.

Tntll Simx Clay Shav was arrested by Carrison on March 1, all ny attention
n the Archives was focussed on David Ferrie, During ny daily calls to the office,
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I was nover adred to £ind out 1£ thore was ony inforration in the Arclives
about Clay Shaw, that 1s until afber s arrost on March 1, The first person
vho nentioned Shaw's nane to me was Bob Fichter, a reporter far CBS vho, like
me, s doing regearch in tho Archives, We hod lunch tor froquontly, amd
o told me that ho and a graup of Teporters fran CBS had boen leeping track
of tho investigation in Now Orleans. They had wined and dined Garrison frog-
uently and he had rovealed much of his case to tham in return for their agree.
ment not to treak the story. (Garrison made a sindlar arrangement with Life,)
Richtor adnitted that he was y ty Garrison's of the
of relati which ly 1irked Ferrle ani Osiald, tut one

thing was clear, Richter $old pe one day, which was that Garrison belicved that
tho clusive Clay Bertranl vas in fact a rotired business nan in New Orleans
nanod Clay Shaw, Richter adnitbed that ho was mot quite clear as to uhat Garme
1son's evidence far this assertion was. In any event, Richter's report turned
aut to bo accurate whon one day I cane hme fram the Archivos and heard that
Shav had that day beon arTested &y Garrison,

Tho steps leading up to Show's arrest have beon exmined in eome detail
y joamalists and comentaters, notably by Edwand Jay Bpotein in his bod:
Samtorplot. Neverti-loss, the cubject 18 of mich impartance to a study of the
invostigation that it 1s worth repeating some of tids, vith the incluslon of
sane added detalls, What follovs is a chronological survey of those oveuts
campiled rotrospoctively, as opposed to boing based on a contamporary rocard,

as elseuhore in this bodk,

Friday, Feb 17, 1967

Story of Garrison's investigation brocks in the New Orleans States-Tten,
concentrating on expenditures hitherto incwrred in the probe, I reached Louls
Ivon at his hime that evening, and he told me to stey on in Wachington and
awalt developnents,

t, Feb 18
David Ferrie called up the States-Tten and identified hinself as Carriscn's
principal suspect. "Supposedly I have boen pegged as the gotawny pilst in a
plot to kill Kennody,” he sald. Ha told the newspaper of his miamk trip to
Touston on the day of the assaseimation,

Monday, Feb 20
Garricon lashed out at the nowapaper for hredking the story, calling it
7on of the most. ble tidngs 1 by the in their

sensational grab of our investigation, Ferrie meamhile was secluded, at his
own request, at the Foumtainhlemu Motor Hotel, Garrison said th:t arrests will
be "months" away.

Mednesday, Fob 22
David Ferrio 1s founl dead 1in bed, an apparent suicide note nearly, Fis

death pramted a ige reviavl of press interost in the story, and 1t vas rin

3 the lead story on the network nevs that ovening, Dominick farrod called me

at the Archives and told me the news had Jjust come over tho wire services, I
imediately called the DA's office, tut could nob reach Ivon, iprarently the
office vas in pandonontun, Finelly I recohod John Volz, "Ferris!s dead," he

sald, "Tou heard the nows I guesc.” Thare wasa't mich else to say, I later learned
that Ferrie's death was greoted in the office with secrot glee, mingled with
sympatly, They all folt that Garrison had gotten hinself outo an auvard hodk,
and nov he had boen let off 1,
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Jhrpday, Teb 23

Garrison rofers to Forrie as "one of histories most important individuals,®
and to his death as "epparent muicide," He makes it plain that he 1s mot
about to terninate the investigation.

Ixiday, Fob 24

Perry iusso, an insirance salogman living in Baton Rouge, told newamon thit
1o hal known David Ferrio, Tie sald that Ferrie hod discussed tho possibility
of agsassinating the President of the United States—not spocifically Konnoiyem
with ln, Russo made 1t clear that Ferrie was not entirely serlous about this.
He nerely "joingly posod the question.? As for Loe Harvey Oswald, Russo said
that ho nover hoard of hin until the day of tho assassination,

On the sano day, Pasoo almost certainly felophonod the DA's offico and
014 saicono thore that ho had beon a friend of Forric's, The momal version
is that he wroto a lotter, Fovever, this lotter has nevor beon located. Also,
at thls tine the office was rocoiving “mmicnd sacks full" of mail evary day.
Tho 1a"go majority of these lotters were not Tead Zmex until weeks later, Yore
to the point, Russo told friends of his privately that he had in fact called
the office and nover urote at all,

Saturday, Feb 25

Garricon publicly stated that he had "solved the assassination, We know
the key individuals, the cities inwolved, and how it was done,®

Garrison's assistant, Andrew 'Moo! Scianbra was dispatched to Baton Rouge.
Tle took & g= bunch of photographs with him, to seo if any of tho faces were
faniliar to hin. Ono was of Clay Shaw. What Russo said when he was shown this
photo is perhiaps the most erucial point of the investigation, Two conflicting
accounts exist: vhat Russo later testified to on the witnessx stand, and vhat
Scimnbra wrote in his menoraniun, On the vitness stand Pusso said that he hod
seen Shaw three times, One of these occasions was in Ferrie's apartment about
two months before the assassination, when an on s d
by Ferrie, Shaw and one Leon Oswald, Russo had beon introduced to Shaw as
Clem Bertrand. Leon Osvald Russo identifiod as boing tho same man as was deplcted
in a pilcture of Lee Harvey Oswvald with a board drawn in.

Tt 1s vorth noting that in his Prelininary Hearing tostinony, as a Tesult
of which Shaw was bound over for trial, Russo never said that the assassination
of msmsim:e Kennody was dfsamased, Ho sinply deseribed it as Man assascination
attenpt,

In his nenorandum Scianbra awitted all reference to this alloged meoting,
Tle reported that Russo said ho had seen Shaw twice—once at the Nashville Strest
¥harf and once 4n a car at David Ferrie's gas station., Sciambra made no mention
of Shaw boing idontified as Clay or Clem

Tho disorepancy between Musco's tostimony as Scianbra's memorandum was £irst
pointed out by Janes Phelan in the Saturday Evoning Post. (He was the only
Teporter uhon Garrison had given a copy of Gue memo,) Scimbra's subscquent
explanations of this vAtal dlgcrepancy were to oocupy a great deal of ry thought
and attention vhen I later returned to New Orleans, and will be the subject of
contimod discussion in these pages, The matter is of crucial importances put
briofly, since Musso was the only witness agalnst Shaw vhon he was arvested, if
the Scimbra nemorandm 1s correot and camplete, then Clay Shav is innoceat,
T subsequently came to the conclusion, to the point of certainty, that the mamoe
randm did indeed accurately raflect what Russo had said, without omission.
My reasons for this conclusion are set forth later on in this book.

That evening, when Sciambra returned from Baton Rouge, he joined Jim Garr—
ison for dimer and reported what Russo had said, Dick Billings, an associate
editar of Life, was present at that meeiimg. Ile Teports that what Soiambra said
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monded to the of his and thus conflicted with Russo's
subsequent testirony, When Dick Billings told me this, over a yoar later, I vas
forced to conolude that Clay Shaw vas imnocent,

Yonday, Fob 27,
Scianbra dictated his lenthy (2 3,500 word) mamorandum of his interview
wvith Russo, In the afternoon Perry Russo, who had boen brought to New Orleans,
was adninistered sodiun pentothl ("trith semm®) at lercy Hospital by the
Orloans Parish coroner, Dr, Chetta, llo transcrist was nade of the intorrogation
sesalon which followed, with 'Moo' Scimbra again asking the questions. liovever,
Seianbra prepared a memorandun of this eession, and this time Russo mentioned
the party at Ferriefs apartnent, tut only after Sciambra hed st “asked hin
4f he could renember any of the detalls abmt Clzy Bertrand being up in Ferrie's
apartnent.”

Tuesday, Feb 28
Russo went to Clay Shaw's apartnent, rang the boll, and then identified
kingolf as an incurance salesran to Shaw, Russo then identified Shaw as the
? he had

after prompting vhile under the inflnence of sodfmn
pentothal .
Vednosday, March 1,

Clay Shav was swmoned to the district attorney's office whero, after lengthy
intorrogation, during which he denied knowing Ferrie or Oswald, or
about the assassimation, he was placed under arrest,

Tureday, Maorch 2
Perry Musso vas put unler hypnosls by Dr Esmond Fatter, The transcript of
this hypotic session vas made, snd 4t 4w nakes doprossing reading for anyone
who would like to believe that Carrison used this tochnique as a means of Mobjecte
ifying" fusco's testinony, as he later clained, Under hypnosis, Russo obstinately
cane up with nothing about an assassination ik plot, dospite prodding, umtil
the Iypuotist £inally sald thist
"Lot your mind go cazplotely blark, Perry—ses that telovision screen again,
it ig very vivid—now notice the picture on the screen, There will be Bertre
and, Ferrie and Ogvald anl they are going to discuss a very important matter
. and there is enother man and girl there and they are talling about assass
inating sanebody. Lodk at it an desckibe it to me.”
Finally Russo told his plot stary.
Tvo wecks later the Prelininayy Hearing began, aftor Russo had beon hypmotised
on two further occasions, Russo stuck to his story under cross axanination,
and the panel of threo judges ruled that the evidence was sufficent to bind
Clay Shaw over for trial for conspiracy to assasainate President Kemnedy.
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Little encugh of this was clear to me as I contimed weriidng in the
National Archives, Nor wes I able to contribute mich to tho Hew Orleans
investigatlon in the 2} months that I stayed on in Washington after the
palininary hearing. I contfmued o read camission documents every day,
and I occassionaly cene across sanething which seamed worth xercwing ard
ponding back to New Orleans. lfost days I called Louis Ivon, and was eble
%o roport scothing, Samotimes he weuld give me a paxe and ack me if thave
was anything in tho Archives about the percon. Alrost imvarially there wasn'te
The nost inpordant person vho f£oll into this category was Clay Shaw hingelf,

The day aftor ho wis arrestad the nouly cppointed Attorney Gomeral Ramsey
Claxk sadd that tho FBI had checked Skaw cut aftor the asscssination and
eleared him, This was of Anterest to Garrisen bocouse it impliod there had
boen sane Toason to dovostigate Mm, fowever, thero wore mo FEI roports on
Shaw in the Archives, and 4t later turned out that Ramscy Clark hod made &
mistake; whot ho meant wes that the FEI had iovestigated the Clgy Bertrand
question, (And had came to the conclusion that it ho d4d not axist.)

It was wmsual work. While I was basically doing acadcnic roscarch,
surroanded in the main by riddle aged ladlies poring ovar genealoglcal charts
with nagnifying glasses, I was ccnscious of the fact that at any nimite I
might come acToss a startling piece of infornation vhich cauld lead to an
arrost in Now Orleans, This never hsppenai, of course, Moot of the material
I read was trivial, and of pared ulth the
pabliciod 1n the 2 volumes of the Varron Report.

Aftor realing tiwough so many thoudands of pages of FBI reports, I bogen
to gob cane insight into their methods of coparation, Saue of thelr investigations
roported In the £iles seaued to e to bo model casos. For lustance, a man hows
a Tunour about the assasolmatlon In a bar and decides to roport it to the FEI,
This runour is then rx 11y traced back, tirough half a dozen
pecple, to its origin, There ave literally undreds of cases like this in the
Varren Comrdssion's files, and all of than, the FIT concluded, wero uafcunded.

Very little information filtored back to me from New Orleans, other than
what T read in the newspapers—vhich was generally nob too enco:raging, One day
aftor tho prelininary hoaring, during which Perry Pusco bad idetified one
of tho conspirators as Leon Oswald, I adkod Louls Ivon whothor thoy wore working
cn the Iypothesis that This wes a socond Osimld, or vhothor they had any evidence
of tuls, I pointod out scto of the difficultios, og that thoy thoreby were in
danger of discomnecting the ovonts in Few Orleans fram the events in Dallas, ete.
I adked Ivon what he thought of all this, Long pmise...."oll, vhat do think
Tam?® was the reply, I nover could get ruch more than this out of Ivon.
later found cut in New Orleans that it was sinply cemmed that Leon Osizld was
Lee)ﬂarvqy Ocwald—by default, as it were, The mubject was sinply never brought
5 Tho extrenely snti-Serrison coverage which tin Mashington Pogt was giving
the story did not give me any causo for confort, Affer charging Show, Garrison
then chorged Dean Androws with porjury. Andraws, apporently, vas vofusing to
4dontdfy Clay Shaw as Clay Berirand, (Andrews was brought to trial in August,
and I have smocamantsmtmavnry&dmhhronin the bock.) Then
Sergio Arcacha Snith and Gordon Novel were charged with burglary, alticugh
‘both were cut of the state, and 1t was not cloar what cm‘.nceﬂon elther had
w’th the assasalmatlon. (Mono, I lator discovered,) Garrison then came cut with
higlcode", whorely he alleged that Clay Shaw and Lee Oswald both had Jack Ruby's

ne muber in thelr address bocks, This was hardly credille, however, to judge

Garrison's expldnation, (The ¥code" incident is covered in sauc detail in
Epstein's bodk Counterplot.) Then Garrison started to make accusations against
the CIA, and mbpoenaed the director, Richard Helms, Obvicusly I would have to
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wait until I got back to New Orloans bafore I got to tho bottem of all this,
Moamwhilo, ag pressuro from New Orloans slackenad off, (once I couldn't
reach Louis Ivon for a whole wedk,) I kept track of everyone alse doing research
on tho assassivatlca in the Archives. Bob Richter, preparing for the Zortheauing
CBS docuncntary, was frequontly thore, and we regularly excalnged “diccoveriest,
Ono day I saw two atiractive young girls loding at cano Zapruder ro-cuactment
sequcnces, and I asiked than where they were from, Miichipan State,? they told
ne. (T3C, in fact.) Ddward Epstein cane in onme day, before the Garricon investe
iagtion broko in the papers, 1 iutroduced myself, ami he said he vas weridig
on anx article, possibly for the New Yarker. We had & coffee, and I dropped &
hint that tharo vas & new imvestigation going on, but ho soauod only mildly
interostod. I remenber I asked him if he thought Dobdy Kemncly would = hrimzencial
tako ary 1 in & new 1y italy not, he sald, Ho wouldn'®
vant o somn Like he was trylng to capitalise on the assasaivation. I asked
Iin 1 ho know that a man called David Ferrle hod aotually beon arrested in
comectdon with the assassinatlon,in Novauber, 163, "I inagine quite a few
people could Lave boen arrested," Epsteln said, (In fact, everal wave arvested
in Dallas, othor than Oswald,)

Tort Saul cane to Washington to do a two wook % at a night-club, and
&3 ho had rocontly made news @s a result of playing an interview with Garrison
on the rodio on tho Wost Coast, I went to sce Iim. As I had only not Garrison
once for £ive mimtos at that timo, I was curlous to s06 what Sahl's reaction
to Garrison wes. "Boy, he!s great, isn't ho?" He said,lio wenb on enthusiastically,
and told ne of the probloms he was having with his program on the West Coaste
vhich he attributed to his support of Garrison, Sz Tho country, as Sall saw
1t, was in the grips of an awesmme concpiracy permeating into all lovels of
socioly, arifinabing with tho CIA, Tho subjoct soamod to obsess kin, but it was
interesting to liston to himhe has the gift of the gab, mo doubb sboub that,

Ono day Tancy Hesltoll, a reporier fram Life, Came into the Archives reading
Toam, Evidontly she had spont a good deal of time with her boss, Dick Billings,
in Newr Orloans, I adked her how good tho case was, having explained that I knew
1o moro than I had read in tho papers, I gob the doprossion that sho vas irylng
to bo tactful in lor reply, but did not soen too optinistlc ebout it, Whon I
asikzod her whon she thought the Clay Shaw trial would be, she said, "Knowing
Big Jin, he'll probably try to set it for November 22..." ank mswer with
undertonos of both fanilisrity and contampb, Before che left sho told re that
Garrison was expected to came to Naw Yark soon, and might stop off in Washington
on tho .

In this chapter I have toughed only briafly on & series of important events
which vere slmltancously unfolding in New Orloans—events such as the arrest
of Clay Sha vlich ralse many questions about the nature of tho Garzison imveste
igation, Vhen I retumed to New Orleans in June, 1967, and contimuod working
in tho DAY3 office itself, I was in ine able to Tesolve mny of these quostions,
fhe rasaisler of this bod: is in the fom of a day-to-day journdl, in whlch I
rocord tio ovents surrounding new developonbs in Jew Orleans, (such as the
indictnent of Ldgar igene Bradloy for conspiracy,) and also take the opportunity,
whonever it arises, to throw sone light on the earlier developments.

Briofly sumarising, by the time I not Jim Garrison for the socond time,
at tho Now Yark Iilton Iotal on June 1, 1967, the folloving developsents had
tacen place: In early Docanber, 1966, Garrison had launched an investigation
of tho assassination of Prosident Kemody which was predicatod on two principal
Jominy hypothieses; that David Ferrle, a onetine pilot and Civil Alr Patrol instm
uctar, had known Lee Harvay Oswald in New Orleans 4n the Sumer of 1963 and his
trip to Houston on the day of tho assasgination was in some way comnocted with
the events in Dallas that day. Secondly, Ulay Bertrand, the mysterious figure
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wio had called Dean Andrevs at tho hospital in llew Orleans and cuspected that
Andvaus go and defend Ogveld, was also connocted in same unspeclfied tub consp-
iratoridl wy with the ascassivation. Gerrison than concluded tlat Cloy Bortrand
was in fact Glay Shaw,, the retired managing dircebor of the International Trede
Mart in Nev Orl Dean failed to tids, 'y and tims
Garrison vas forced also to conclude that Andrews was for saue reason protecting
Clsy Shaw. Porry Ruoso thon cane forvand and tied mism all this ncaily togothar
Yy placing Shaw (alias Bertrand), Ferrie aud Oswald together in thc same roam
discucsing the agsasaination, Shaw was then chargel with consplracy, and Adrevs
wos charged with porjury, This sumarises the cawrtroa aspecis of Garriscifs
case up to this point, Ontside the courtroam, Garricon was also, by this time,
begiming to lovel accasations of camplicity in the assassimation at such
organications as the CIA, on evidenco which was undisclosed, I shall also
exzuine sae of 8 extra~logal in the following chapterse
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Trsday, June 1, 1967
T called Ivop the other day and told him that it looked as though I

had just abouf oxhsusted the material in the_irchives, It did not look as
‘though there was any point in staying in Washington any further, I told

hin, He told me that Garrisop was just leaving for New York, amd that he

would tell Garrison to get in touch with me soon, Yesterday evening, just

as I was walking in the door fram the Archives, Garrison called, I told

hin I would like to talk to him, and he told me to come to Now York tam-

orrow, He told me he was staying at the Hilton hotel, and that I should

call his room at 10:00 A,

I flew to Hew York on the smttle today, and got a taxi vhich brought
me to the hotel, by coincidence, exactly at 10 ofclock, I called Garrison's
Toom and he told me to come on up, I knocked on his door, and a moment later
he ppened it—a Mge man hilking in the doorway, wearing a dressing gowm,

I vent in after he had made some remark about not recognising me, it being

s0 long since he had seen me, (and that only once, for a few mimites,)
Garrison had a roon with a beautiful view over Central Park. He had evidently
just finished breakfast in his room, Ho made some remark about same people
fron CBS coming to see him in a mimite, with some information for him, He

said that NBC was preparing an attack on him, which CBS knew about, and there-
fore CBS were, temporarily at least, allies, In a fov mimtes there was a knock
on the door and a man came in, carrying & brief case, I did not get his nme,
Evidently he vas from CBS, He gave Garrison seme documents, which I believe
were concerned with the'Gehlen apparatus", as Garrison called it, He spent
qite a bit of time talking & s, which 1s apparently same king of
German offshoot of the CIA, Gehlen was a German intelligence expert, who
nanaged to survive the war, and after the var the CIA moved in on his "appar-
atush and took it over, Garrison is imnensely interested in the whole subject,
Dut I could not make cut its connection with the assassination, nor with his
o investigation,

There was some talle about Hall,Hovard and Seymour, Later on in the day
Garrison told me that they had been assignod code nauos of Winkin, Blinkin
and Nod, (Trouble was, nobody in the DA's office ever kmew who was supposed
to be who,) After the man had left Garrison asked mo what 1t was I vanted to
talk to hin about, Evidently Ivon hadn't briefed hin, of he had forgotten
about 1t, I told hin that I had been through just about everything in the
Archives, and that I thought the best thing would be far me to Teturn to New
Orleans. Garrison seemed relieved, as though he vas afraid I vas going to
say something else. He then told me that they wore beginning to accumilate
masses of material in the DA's office,in i that it vas all in a fairly dis-
organised state, and that the best thing would be for me to come back and
start working in the office, vhere T would start a filing system and put
the files in shape, etc. I told him that that was fine, and that I would like
to do that very much,

Garrison told me that he had an appointment with Life magezine that day,
and that I would be welcome to come along with him, The rime-Life Building is
only half a block away, and as e walked down Sixth Avemue together I was
of course conecious of being with the "headline Mngry" DA, and I wondered
if people recognised Garrison as we walked along, None secned to, as far as
I could tell, Garrison vas talking to me about what he called the "oczmnic—
ation problem, and that once he could turn the corner with this problem,
everything would be alright, He said it locked as though he might just be
beginning to turn the corper. He was not exactly clear as to vhat he meant
by the "commmication problemt, but I gathered he was referring primarily
to the news media, I told hin that the Washington Post had been down on him





image25.png
protty hard, and cited a recent editorial in which thoy had jeered at Garr-
ison for interviewing other Oswalds in New Orleans, Garrison said that this
was only to be expectéd as tho Jzshinzton Post vas sinply an organ of the
Federal Goverment, R

We vent up to the thirty-sonething floor in the Time-Life Building,
(someone mﬂd£ at Garrison in the elevator,) and into an office where I
wvas introduced to Gmriwar associate editor Dick Billings, and his assis-
tant, Nan + A% about this time T brought up the question of the
nissifig photograph, supposedly showing Oswald Jeaving the Russian Bubassy
in Mexico, Garrison had subpoeaed Richard fglps, the director of tho CLA,
and had instructed hin to produce this photograph, which Garrison claimed,
showed Oswald in the company of a CIA agent, I told Garrison that the photo
in question merely showed an unidentified man vith the background of the photo
trimmed out, It vas possitile to speculate that this photo, if printed in its
entirpty, might also show Osvald, but then again it might not, Garrison
seemed to dismiss this as a detail which amounted to the same thing,

Billings told Garrison that he had scme slides there which ho cauld see,
and e looked at_some galor stills from the Highes £ilm, I vas very auxicus
5o ses this, as T had hoasd Lhat TF Showed Tho-GUh Fioor of tho Toxas School
Book Depository just as the Presidential linousine was rounding the corner
fron Fouston onto Elm St, (ie, right under the window whore Oswald was supp-
osedly sitiing,) Sure enough, the £iln did show the window at this time, kit
unfortunately is not quite clear enough to be able to say definitely whether
there is anyone there or not, Garrison was confident that there was not,

There vas more discussion abouf; Hall, Howard and Seymour, Ve sat around and
Billings showed us some more pictures, inGIUAIRZ & very fime shot by Life
photographer_Art Ri wﬁ«c T had not seen before, (It shows the Xmoos
Newmans lying on the grass, looking back at the grassy knoll.) Nancy went

R R e A e A
%o see Billings, etc., before—several times, I gathered, He had been shown
the_Zapruder £iln, vhich had impressed him very mich, At one point I dist-
incfly_got the Jrppesgion, wlthout awtiing boing ceid, that Billinge and
Haskell were getfing bored with Garrison, had other things to do, and were
trying to figure cut a way of getting Tid of him, Maybe this wes not true,
tut it was my impression,

There vas quite a bit of talk about the GIA, and the subject of the CIA's
change in role Vis-a-vis supporting Cuban exiles in Miemi vas brought up, I
mentioned thﬁtwww his
redio interview with 1 ckey in Yew Orleans, This lent some credamce to
B e o CIA, Garrison vas impressed by this, and
we vont into the next roan vhere thoy had the 26 volwmes, end luckily I vas
abile to find the reference fairly quickly. After locking at some more pictures
and slides we left, (iround 4 pm,) Garrison said something about seeing Bill
ings again the next day.

Garrison invited me to join hin for a drirk at a bar on the ground floor
of the Hilton, We each had a beer, and Garrison discussed the case in more
detail, As far as I can gather, the article by Bill Turner in the current
issue of Ramparts is very close to Garrison's present position, I mentioned
this to Garrison, and he said that it vas true, and surprising, because
Turner had not interviewed him, nor gotten his information from the DA's
office, T vas very curious to know more about Mamel Garcia Gonzalez, who is
mentioned in the article as being a suspect in the assassination, end I
gathered that this vas supposod to be the man passing out leaflets with Osvald,
whon neither the FBI nor the Warren Commission had indentified, The information
Garrison was nof too encouraging, He said sauothing about a Mamel Garcia
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Gonzalez having been arvested in Yew Orleans and charged with carrying a
concealod weapon. Garrison vas vague about it, howover, and there did not
appear to be any connection with this arrest and the assassination, or even
with his) investigation, (I tiink the arrest vas long beforo his investigation
started,

Garrison has evidently come round to tho point of view tmat the CIA.
engineered the assassination, with the help of certain Cuban exiles, 1
men, right-vingers 4 1k,
i e vhole thing, but I fote that
Garrison is & very good and impressive talker, and after he has gotben through
telling you samething it is extremely difficult, in yowr own mind, to put
your finger on any imprecision or cloudiness in his arganent. He talks with
great persuasivencss and conviction, but ess left me with a good
deal of uncertainty in ny mind,

Hhat is mch more unsettling, hovever, is that I cannot see any connection
between what he was talking about and Clay Shaw, Shav hardly figured in it
at all. Somewhat edgily, I brought up the cubject of Clay Shaw, Garrison
said that he wasn't particularly interested in convictidg Shaw, and that he
had really only played a minor role in the assassination, Garrison seid he
would willingly drop the charges on Shaw, if Shaw would adnit his involvement
and tell Garrison who the really important people vere. I'm afraid that this
indicates that Ga ha g case," Another thing that
bothers me is that I do not see any indication yot thab Oswald and Ferrie knew
ono another, So far, the only such vitness is Porry Russo, T shall be mos
interested to find out id2 there are any others, when I gat back to New Orleans,
I hesitated to ack Carrison about this specifically, Neverthelzes, it is a
crucial point, If in fa ois no_evidence that Ferrie and Osvald knew

Garrison pulled a $50 bill out of his pocket and paid for the beers, T
told him I would finish up in Washington in about a week, and return to
New Orleans. I told him I would have to return via Dallas, to get my car, He
said that would be fine, and seeméd most unconcerned about details of schedule,
ete. I got the impression he wouldn't have minded if I had said I would come
back via London or Alaska, Garrison said he had to meet some people, and we
left, e
Later £t evening T called Sykvi T told her I had met Garrison—
for only the second time--and contimed to have a good impression of him.

Syl vas up in ammy a d 0 in no IS,
referred o Garrison as'a charlatan". The uain thing that is bothering &
her is the fcode" i it in weeks ago, Sylvia dismisses

the code as a transparent ploy by Garrison tio implicate Clay Shaw uith Lee
Harvey Oswald using completely untepable methods, I admit that it is hard

to argue round this point. agreed that undoubtedly one of Garrison's prob-
lems is that he is bad about listening to reason and advice, Also, Garrison
evidently ix doesn't read things very carefully—eg the Sciambra memorendun
of the inte¥ie Eeg% Russo which evidently Garrison hadn't read, I told
Sylvia that I would be retwmning to New Orleans soon, and she encouraged me
Yo oy %o et Garrioon %o pay mofe abtention fo defall aid to listen to the
counsel others,

T had dinner and caught the 11 ofclock Greyhound bus back to Washington,
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Sunday, June 11. 1967

Flew fron Washington to Dallas, Buck and Mary Ferrell met me at the
airpprt, and I stayed with them, That evening I met Bill B at the
Howard Johnson's motel on the Stemions Freevay. Garrison had acied me to
get together with him, Boxley has recently beon hired by Garrison—an ex-

CIA man, apparently. We got on fine, Garrison wants us to check out scmeone
called Jin Dodson, Apparently Glay Shaw had 2 friend called Dodson, and there
was a Dodson, or Dotson, who vorked in the Vegas Club for Jack Ruby. (Ve
later checked into Dotson, and established THAT he had no conceivable comn—
ection idth Clay Shaw.)

Boxley has apparently established that AL Bogard, the Salesman at
Downtown Lincoln Mercury who allegedly met Oswald, committed suicide near
Shreveport, La., on Feb 1k, 1966, Ho vas found asphysdiated with a Hose pipe
fron exhaust o window of his car, (Penn Jones will like this one,)

I spent four days in Dallas on this ocoasion, One thing that interests
me about a possible New Orleans conspiracy is the date Ogwald first knew that
Kemedy wonld be going to Dallas, Whey Qswald ves in New Orleans in the sum-
mer of 1963, did he know that Kennedy Was caming to Dallas? If he did mot, then
is 1t plausible to argue that Osvalds

(a) Conspired to assassinate the Proiident in New Orleans, and

(D) Moved to Dallas, which was coincidentally the city Kennedy visited ?

It is not really plausible, Tac only vay it can be made %m to seem
reasonable is by arguing, or Gemonstzating, that Osweld knew Kemnedy was
going to Dallas at Least before he left New Orleans for Dallas. In fact, Oswald
Left on Sep 25 and on Sop 16 there vas a story in the Dallas Times Herald
saying that Kemnedy was coming, But it seems very unlikely that Osvald ever
saw this story, It was not in the New Orleans newspapers. I was therefore &
interested to hear—frau Lawrence Schiller in Washington this Spring——that
‘there was an earlier story in the Dallas Times Herald on & April 24, 1963,
the day Oswald left Dallas and went To New Orleans. I therefore went to the
DTH offices to check this out. Sure onough,on that day there was a page one
headline story: "LEJ Sees Kennedy Dallas VisitV, I detommined that the Tirst
edition of tihe paper comes out at 10:00 am, approx, At this tine, Mmdomx
mit Ruth Paine went over to Neely St, where the Oswalds were then Living, to
see Marina, Osgald, she was surprised to find, was packed and ready to leave
the city, Thus alnost certainly, Oswald had phamed to leave Dallas ard go
%o New Orleans before he could have hoard about JFK coming to Dallas. (I suppose
it's possible there had been a radio bulletin the night before, but did the
Oswalds listen to the radio?) it any rate, it does not seem likely to me that
Oswald's move to New Orleans (to join up with conspirators?) was prompted by
LB's auncuncemsnt that Kennedy was going to be in Dallas,

Students of LE!s speeches will suraly be intarestod in the following
quotations fron the Dallas Times Herald story, (as,no doubt,idll certain assass-
4ination theorists,)

"Mir Johnson mentioned the possibility of the nresidential
visit during an hour long session with executives of the
Dallas Times Herald end KFLD A & R{ & TV Tuedday after—
noon," (Then the Gtory it contimes with LBJ denigrating
‘those vho criticise the President:)
“Once you pick him and you're flying across the water
4n bad weather don't go up and open the door amd try to
knock hin in the head, He's the only pilot you have, and if
‘the plane goes dowm, you go with it,
Ut least wait wntil next November before you shoot him down,"
T e r=wollatobkiaid o
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Friday, June 16, 1967

Drove back to New Orleans from Dallas.

Monday, June 19, 1967

Vent in to the DA's office-—umy first time there for 5 months, and what
a 5 months! Not knowing quite where to go I sat owtside in the lobby until
Ivon cane by, He greeted me in a friendly way and told me to come on in, Fe
has now moved to a different office—next to the steno pool and more in the
heart of the office than his formor location, Evidently Ivon's office is the
nerve center of the investigation, Orders from Garrison are sent to Ivon, who
is responiilile for thoir boing carried out, Investijators Teport back to him,
Reports and files on tho investigation mostly seem to be in Ivon's office,
although Ivon said samething aboat there being same other materiZi—originals
of docurents, etc.--wizich are kept in a safe, Ivon's desk is pretty mich of
a clutter, and the last 5 months must have been hectic for him, as he in fact
told me they had been, Even now, after things have cooled off, he is kept
on the go, investigators, friends and who knows who constantly calling in,
and then of course he has to be alvays available for calls fram Garrison,

T asked Ivon if Bill Gurvich vas in the office today, and he seemed
evasive in his answeF, llo 541d Yhat he hadn't seen Gurvich for several weeks
and added something about not knowing vhere he vas, He said they were locking
for him because b when last hoard from he hed got Garrison's cer, and at
present they didn't even know where &x the car was, Ivon said also that he
was worried about a progran that vas coming on tonight on chamnel six, prep-
ared by NBC, which was going to be unfavoratle to Garrison, I recall that
while I the National Archives I met a girl called Adriemned Zuckert who
told me she was doing research for NBC. At that time I %oIG Fer thal 0BS had
been doing a great desl of research on the assassination, and, I speculated,
probably kne: quite a lot about the Garrison investigation, I recall that she
told me that they may know more about the assassination, but that NBC had
more information sbout the Garrison picture,

Ivon told me that they hoped they vould be able to find an office for
me soom, where the files of the case would be kept. I would be in charge of
the files, and adding to them, etc. Meanuhile, he said, I could start locking
at some of the files they had already accumulated, They had files on some of
the main cheracters—Osvald, Forrie, Shav, etc.; I felt embarrassed to ask
to see the Shaw fils Twedlataly and 50 T started locking at the Ferrie file,
Tte 1ittle of interest, and sofer I have seen nothing which
would Tead ne beliove tha 1o _and Oswald Fmew one &rother, The file conm
tained a statenct by Joseph S, Newbrouch, (8ated Dec 19, 1966,) which is
of interest, I reppoduce & part of it heres

"4s an employee, associate, and investigator with Guy Banister,

T net David Ferrie vho at the tine vas charged with olohy of per-

heps same other homosexual charge, Ferrie vas in Banister's offive

daily for several months, He becane friendly with x gm==w J,S, Martin,

Sr., whom I had formerly worked with as a private investigator.

Ferrie had all mannerisms of a person with a psychological malad-

Justment, Physically the most striling thing about the man was that

he had lost ell of the hair on his head including his eyebrows., In

order to cover up this fact, he wore theatrical mee-up including

orepe Lair on his head and eyebrovs, He stated on mumeraus occasions
that his hair wes lost by his experimentation with radicactive mater-
del, T have heard tuo other explanations, One, that he lost his hair

ij a dynanite explosion vhile prospecting for gold in Latin America,

Two, that he had his hair purposely removed in order to get fired

from Bastern Aidines and then to sue Eastern Airlines for firing him,

Forrie practiced the Roman Catholic religion and was extremely
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knowledgezble in Catholic Canonical Lav, bab in the uriter's opinion
was carried avey to the point that he believed himself to be a seint.
I am of the opinion that J,S.Martin put hin in contact with a pseudo
Orthodox Bishop in Lauimtgpy, and that Eerrie went to Louis—
ville and was consecrated a Bishop in this church. In Goiment, these
Bishops scattered throughout the country have o churches, no priests,
decons or congregationz, They are self-styled Bishops recognised by
none tut each other,

A% one time Ferrie cperated a Gulf filling station on the river side
of Veterans Hvy, one block toward Baton Rouge from Meteirie Court, I
had heard that, Carlos Marcello, vhan Ferric had become friendly with
had financed this filling station, I have also heard that Ferrie was
a confidant of Marcello and a logal edviser.

To ny knowledge I have never met Lee Harvey Osuald mor do I think
David Ferrie had met hin but Ferrie is a Iinmuist spoaking Spanish
fluently as well as other languages and in that Ferile knew a mumber
of people connected with the Cubd Freedon Movement in New Orleans,
perhaps he did meet Osvald., I an of the opinion that Ferrie is cap-
able of alnost anything though I do not believe he is sufficiently
politically Tabid to perpetrate a crime sgainst the United States,

Tt is further my opinion that Jack Martin! ipathy tou: ie

types of crimes that Ferrie might take
part i, T do not knou iy liarbin dislTos Torrte bus I uilnk that it
is CHIelT, mmed Martints

bishops, Jack Tiartan tc Ty knowledge has no our: rent r“-\nar incame
other thah his wife's salary, Fe spends most of his time at home pain-
+tIng pictures and on frequent occasions goos %o the corner pub in
ordeT o become orocked BTy -oT Fia mind on Zour bottles of beer. I

do not have faith in anvthing LRAL Jook Martin savs regarding anyone
ciFrently on Jack Nartin's "hate! 1ist,®

I pote that this statenent goss sams vy tovards corroborating ny
worst fears, namely that there never basis for sw
¥new Ovald, othor than the ol pel sliosarion Ty Tock Hevtin: Tt Socks

BT S O i B G A o was thinking
this too, since he probably wuck 4 sckm was curious to know why Martin
disliked Ferrie, asked Neubrough = 1t, vhich is why it finds its way
into the stabement,

I do not know of any other witnesses who tie Shaw in to the assassination,
(other thap Russo and. ‘B!"_"L who testified at the Preliminary Hearing in
Merch) with he cieopbion of a cortain Glyde Johnson, same kind of & preacher
(anotber one!) who says he saw_Shaw and fuby together at the Capitol House

in Baton Nouge in September, 1963, T can't help feeling very dubious about this,

In the evening I watched the NBC progrem. I don't know how mich of
1o true, Tat 1t sewned feirly domoHIRDL MZo, fram NG point of view,
perhaps ot as vell done T baen, One or two fairly intelligent
people I was watching it with thought it a flagrant attack on Garrison, so
much so that they tended %o ignore the sccusations that the program made.
Probably would have boen more effective if milder in toma, I do mote ome
things at one point in the program Dean Andrews ridiculed Garrison for teking
seriously two names he had suggestéd To Garrisoh, only he had made them up,
Andrews claims, Theyx were Ricardo Davis and Mamel Garcia Gomzslez. CD 98
in the National Archives contalns infornatioh about a Ouban called Rudolph
Richard Davis "residing in New Orleans sinco 196li-clso the Christian Demo—
xxla eyt dolegate in N.0. (Androws later said this was just a coincidence,
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Tuesday, June 20, 1967
I folt a bit eubarressed going in to the DA's office today. It could

be that NBC went too far—vent overboard, so to spoak—=for Teagons not Tel-
ated to the validity of the Garrison investigation, but I havo a subterran
ean suspicion that what they said may have boen the simple truth, Gurvich!s
disappesrance would tend to support this view, At any rate, Busso vas colied
into the office this morning and gave a press conforonce in GarTison's office,
Russo accused Walter Sheridan, investigative reporter for JBC (and ex-Justice
Dept, man who vas part of Rohert Kennedy's "got Hoffa' squed,) and Richard
Townley, neveman for WDSU-TV (NBC affiliate heré) of bribery, According to
Risso, these men offored hin & job in California, with travelling expenses
paid, This press conferonce epparently had the desired effect, as far as
Garrison was concerned, When the Statos-Iten came out today, it emphasised
Russo's remarks rather than the allegations NBC made last night, The headline
urder which the story appeared was: NBC Using Lies

To Rap Case—DA

I was introduced to assistant district attorney Jim Alcock foday, He
seens more friendly and more intelligent than most, although he seems & bit
harassed, Apparently he is the one vho has been principally reading the mater-
ial T have beon sending down fram the Nationsl Archives.

I saw Garrison as well later on today, He seems curiously calm and undis-
turbed by the NBC attack, Apparently a camplaint has alrcady been filed with
the Fedezal Commnications Comission, requesting oqual time fo reply. I
asked Garrison if he thought he would get the equal time and he said they
would have to give it to him,

T spent some time in Ivon's office reviewing more files, It will be re-
called that there was same basis for believing thst Ferrie may have known

d in the Civil Air Patrol in the 50s, I note Irom the es that a fair
mmber of ex- CIP cadots wer® intervieved by Garrison's staff in February
and March this year to ascertain whether Ferrie knew Osvald, It seems that
‘the vast ity never met Oswald, or even knew he had been in the CAP,
e Say whether Ferric and Osvald knew one another,
The orly one, so fer, who says they even might have known one another, vas
I3 Vosbal, intorvieved by the DA's office on Jan 6th, and ovon he is not certain,
Vosbel of course told the same story to the Harren Co on,

There has also been a considerable invmmw‘swﬂam«s
associates, in an atbempt to tie Oswald in to the 5.4 Camp St, pictare, San
Newnap, who cvned that building on Cap St., vas Tather cursorily interviewsd
on Jemary 18, 1967, by George ckert, Newran says that Guy Banister's files
were sold, in 5 filing cabinets, for ¥25 to lirs, Banister. He could not Temem-
ber the names of his tenants in 1963. In my opinion, Neman should be more
‘thoroughly questioned, The main thrust of the questioning of people who knew
Banister was to find out three things: 1, Whore are Banister's files. 2. Did
you ever see Oswald with Banister? 3. Did you see Bamistor with Cubsne, (In

3¢ Oswe

or!s files,
w Fils TII85 Bamehow Lell into m&m
a2 Shey P Sen Danister UG )

I vas glad to see, locking through the Ziles, that David Forrie was intem
viewed (and the interview tape recorded) by John Valz on December 15, 1965,
There is a transoript of this interview, (32 pages, logal size,) in the Ferrie
file, Tt locks kike one of tho more important docuwnents I have soen so fer,

At the end, Ferrie says: "I an thinking about Martin's personality. Martin
somehou gebs to bo near the tride at every wedding and the corpse b every
funeral, He somehow gets involved in civil and criminal affairs, Mertin gets
in on a1l these interesting litile things, He tried to got Porshing Gervais
on brutality, There vas a big mess for a few days, I have cort of been specul-
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ating on why I am here and I think I....(line miscing due to typist going to
botton of page) tho Uorren Report ond T think Jack Maridp vould kave
seized on this because this is exactly his type of meat, I imagine he would mx
cono to somcone 1ike Frank Klein, Pershing Gervais or Jin Garricon and some-
times Marti 05 FIRTETT oL his confections, sometimes ho Goesn't, I
know he was in the poycho ward I Ile ard was in TH® psycho
vard in Texas, HeUse %o ran a diploma mill in Toxas,

Yolz:-You feel he is responiiiile for your being here today?
Terries Yes, I feel it is a possibility,,..t

Matorial in tho National Axchives, wrich I sent to liew Orleans on
Feb 14, 1967, (and ms vas ot avadlablo to John Tals ko bo Interiieved
mekes it a cert: that Ferrie ight when he attributed
his \_:resence in the Dits "I*Ce To Jack 1% i Volz, of Courss, may Eave

Knows that it was true anyway, (The material reffrred to, a Secrot Service

Tepont on the steps leading up to Ferrie's arrest in Novembor, I963;t5—
m%cmasam~ tdyﬁas an_appendiz,) e

Hednesday, June 21, 1967

In the wake of the NBC program, Judge Haggerty said today, "I ferbontly
hope there will be an eiT %o The charges aid coucrcharges, to the claims
and counter-clains by all persons, I demand it under citation of contempts
I will, Tepeat will, cite persons for contampt when this case is finally
concluded," The States-Tten caumented todsy that Haggerty Messentially has
banned any patlic coumemtWpon the guilt or immocence of Shay or upon the
quality of the tvidence.? Haggerty also said that "the imerican system of
justice is on trial,m

Tt seems to me, hovever, that in the guise of a concern for justice we
have here a subtle encroackment on the rights of the individual, The point
is, public coment on the guilt of the accused is ons thing, but public
coment on his imnocence is quite another, A man is to be presumed inmocent
until proven zuilty, and therefore thero is no reason wly someone, including

NBC, should not comment on his i or sey he is & . \hat Hagzerty
really seans to be doing is b fo stiflo eriticim of the District Lt

efternoon for semething and he told

ne that Blverd Jay Epstein, tho author of Ing}lesi, was cauing in this after-
Doon, &5 R o5 T yeutd probably like to meet him, he invited me to join

hin for dinper with Epstein tiat evening at the Vieux Cerre restaurant in

the French Quarter, I told Garrison I would be gla leamihile, Scimmbra
was dispatched to the hotel where Ipstein is staying, ex to go over

‘the Uchronology" (of events leading up to Shaw's arrest,) in such a way as

%o nake this chronclozy, and the memorantum onttting roforence o a conspiracy
mesting, compatible with a legitinato oiarge against Shaw, (I don't really

know, bat this hamLy soams, pmmble. At any Tate, it is the toughest problem
facing the office, I thimk,) mTenL has an explanation which

goes samething +

Dut had to break it off for T i
relevant defails in the sodiunm pentothal memo, and when he roturned to the
£irst memo, 1% was nok longer nocossary to include the conspiravy details,
beczuse they had already been written down in the other memo.

I met Bd Epstein at the bar of the Vieux Carre restaurant, I hed met him
once befurE,—ﬁlc..‘rF’_‘ehm’x‘y in the National Archives. A tell person, with
large mob of black hair, on Foar alder than mo, He has o breatly, vago sound-
ing voice, but a keen mind. He was drinking a ‘hlemy mary, and I joined hinm.

Ho 8atd h hod soon Soiambra, and seemed 4y sider Scinabra's expl-
anation plausible, However, I am scepticel that this really represents his
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opinion, Ed told me that he was ¥oing an article on the Garrison investigate
ion for fhe New Yorker, He had seen William Shawn, the editor, about it and
Shavm hif Tecomnended that he como down to Now Orleans, Epstein stressed
that the New Yorkoer does not comnission articles, which means that there
is no guarantee that anything ho writes for them will be published. He also
repeatedly said that He didn't knov what approach to take on the subjcct,
but that ho thought he might do a piece on the "counterattack! by JIBG, et
Tat E 5

i thor,

Tpstein started to urge me o Go a plece, or a Book, on the Investigation,
He mlﬁfm He said that he
wvas in fouch with agents, etc, in New York, and if I wanted to gt it pub-
lished, I sk ouch with him, e sa2id if I wrote anything to get
in touch with hin as ho would bo glad to make recomnendations, am even to
write a forevord for it.

He exvlained the concept of the"structured interview", as he calls it,
which he used in Inauest, It consists basically of having a seb of 3 by 5
cards vith a set of questions on it, He has a different card for each person
he is interviewing. Basically, he asks each person the same questions (in as
far as it is relevant to do so.) Thus, if different people answer the same
question differently, discrepancies are revealed if the interviewces are
trying to hide something, I told hin that I vas going to be basically in charge
of the files, and he recommendod some kind of a cerd index system for that,

Epstein alluded to the fortheeming series on CBS, which he said he hed
been interviewed, Fe shrugged his .shoulders about the whole thing, as though
it was really all just a waste of time, "They can do all these tests and
demonstrations to show that Oswald could have fired all the shots, 't still
everyone i1l say, 'hw, I don't believe that.' True, no doubt,

We had hed ot least two drinks by the time Garrison arrived, rather
late, Ve ell three then went upstairs to a tabld, Conversation, vith Garrison
doing most of the talkiing, was Tather rambling, and what with the drinks, etc.,
I do not recall a lot of it, Loter on, in the middle of the meal, ve were
joined by Moo Scianbra. I do recall one significant episode, however, Bpsbein
had earliér (belore Garrison had arrived) asked me on what evidence if
been concluded that Clay Shaw vas Clay Bertrand, I hed said that )this vas a
question that had pﬁ%&?ﬁmmsr Zichter, of 2 C that
Garrison belicved thi% Shaw was Bertrand long beiore Russo sffifaced, but on
what evidence I did not know. At any rate, the subject came up agein at
dinner, Epstein, I noticed, had hardly been paying attention to Garrison as
he talked on about his theories, occasionally just saying "yes" or "I seel.

I was interested therefore when Garrison said that they were looking for Clay
Bertrand early on in the investigation, and that he had assigned to Hoo
Sciambra the task of looking for him in the French Quarter, whore Sciambra
Iung out a lot and had a lot of friends, Garrison said that Scimubra had
Usqueezed the Quarter!l tight in a search for Bertrand, but vas unable to £ind
hin, Garrison hinself rirand

of th

1 it 1 ha
BT that _oosentially vag WIAT he seid, He conceded the fact that the first
neme mmm pretended not to hear and looked
over at Ipstoin, He looked as though ho hadnt heard either, and showed mo
expression at what Garrison hed said, I am not sure if he caught it, (Later
on Bpstein called mo up and frequently asked me if I knew what was the basis
for the originel suspicion of Shaw, However, when his bock Coumterplot came
out had remembered the bit about "squeezing® the uarter, Tut not the admission
that the first neme led Garrison to Shaw, Zpstein found this out, however, fram
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e Teporter David Chandler, who apparently vas with Garrison vhen he first
proposed the Hypothesis that Clay Shav was Clay Bertrand.x im fims

ilter dinner, Garrigen ond Scianbra wonb oif togathet &nd I wont down
Bourbon Street with Ipsialn. Locked in on Preservation Hall just before it
closed, and then up to ny enartuent whore I showed him the S ice
Teport fron the National irchives, He had not seen it beforc, Talked about
‘the investigation some more, with BA urging that I do a book on it, Although
he says he's doing a piece on thocounter-attack", it's quite obvious that he
places little or mo credence in Garrison, We agree to moet for breakfast the
next day Gefore Goifg in to the olfice—fo's staying at the Bourbon-Orleens,
just Tound the corner—and I let hin take with hin a copy of a memo I sent
Garrison while at the Archives, which considered the implications of accepting
alternatives to the Warren Report, (Vo indication that Garrison has read this,
by the way.

Tmrsday, June 22, 1967
Went %o brecifast with Epstein around 9 em. We said he'd read the nemo,
enjoyed it, and made a fou comments about 1%, During breakfast ho said hetd
been thirking about the Garrison investigation last night and made the foll-
owing observation: that Garrlson,. by seying thet Oswald vas not imvolved, had
therety let his om suspect, Clay Shaw, off tho hock. Tho oxly connoction bot-
ween the alleged conspiracy fusso ovorheard and the assassination was Oswald!s
participation in the assassination, Saying Oswald is immocent dis-
comnects the vhole thing frau the assassinabion entirely, Good point, end I
told Epstein I'd bring it up with Garrison today. Ve went &n to the office,
and Epstein did a "structured interview with Richard Durnes, one of the assis-
tant DA's, Fo got his 3 x 5 card out and asked some questions, tacing same notes
as Burnes talked, (Epstein took hok notes with Garrison last night,) I was
in the Tom, ard listened to Burnes' ansvers with intarest, I mote that he
evaded nost of the questions. Some of the questions were, "ihat date did you
first get interested in Clay Shaw" "What coused your interest in Shaw'
"ihat dete did you first start working on the probe?" Mhat was the initial lead
in the probe?® sic, liost of these questions wero either not ansvered at all,
or angwered inx a Toundabout wey hich gave very little information,
Later on, in the afternoon, Zpstein went in the back to sce Garrison, and I
went in vith hin, While ve were there, a photographor for the Nabional Bncuirer
was taking pictures of Garrison, His nane was D 7 and ho
us he was Dezion Runyon's son, As Garrison vas talking about Za conspiracies,
etc,, Runyon suggested, fron behind that there had b
ist conspi and Ogvald vas a G
T5 %ho opposite of b
fnz off a riaze In
scussion a counle of police car's went houling down
Tulane iveme, outside tie curtained windovs of Garrison's affice, Garrisan
paused as the sirens weiled past the tuilding, and made a remerk-—sotio oce,
Jjust audible but as though thinking eloud—about our 1iving in a police state,
Garrison stoved Dpstein a cory of a recont memo about the Rg i
Johnson, the preacher in Baton Rouge who says he saw Shaw and Ruby togother in
1953, Bpstein looked through it and said "intercstinZis.™ in & votce which
trailed off a bit, Garrison also gave kim a copy of %im a mamo listing all
investigative expenses for tho £irst few months of tho investigation, Epstein
Llooked at this with consideratly more interest, and Gerrison allowed hin to
keep it, vhich surprizd me a little, as it is the kind of thing Epstein can
utilise to the fullest.
T brought up Epstein's objection regariing Garrison's romarks about Osvald

05
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being innocent, and its implicstions as for ag Shaw.was concerned, Gerrigon,
who vas sitting in a tall-backed upholstered cheir which swivels and rocks,
listened to me and vhon I had finished rocked back in his chair, looking up
‘tovards the ceiling with an expression of thought, Tiell, I didn't say Oswald
was innocont,® he said, "I said he didn't fire & shot. I certainly don't cl:
that Oswald vas immocent,! Good answer, and in fact consistent with his public
statenents, I biliove, " Tossion that ho was improvising, never-
theless, }aybe just melcing up a5 o 008 along.
Garrison talked on further, and Epstein, sitiing in the corner of the
rocm, made & few Dotes. Ve left at alout 5:30. Zpstein invited me to join him
for dinner, Wo vent to Galatoire's, I asked Epstein what he thought of Gerrison,
T said I thought he vas intelligent, and a distinctly wmcusl person to be
holding the office of District Attorney, Epstein said, 'es, well everyone's
intelligent, Teally," He said that he couldn't complain; Garrison had beon
nice to hin, sent Soinabra out to sec hin, medo a hotel Teservation for kin
and had beon free Tis tine, "But then it's easy to be mice," he added,
I think it's clear that if Epstein doos 2 piece on the investigation it will
not be favorable, He started looking at the expense shoet ard noted the date
/nen Gerrison ordered the 26 volumes from the Govermient Printing Office,
pointod out that this resulted in a discrepancy with something Garrison had
said at some point about finding out something (early on in the investigation)
Ty Teading 1t in the oluwnes, I pointed out that at that time they were
gotting Xerox copies of some of the testimony from the set in the New Orleans
Public Library, I asked Epstein if he had heard from Lisbeler lately, or had
_rontacted iz, 'Mlo," he replicd, "L Gou't ueed hin 2y more, "

After dinmer Do Tat uhile he vas hero ho ought to &y to
interview some more people, but he vanted to get back to Boston, One person
he said he ought to talk to was Dean indrevs, I said that Andrews vas no work-
ing a couple of blocks doun the street, 25 & sorb of M.C, at a rew jazz hall
‘that has just opened, We therefore went on down Bourbon Street, and just as
ve went past the hall, Andrews came out onto the street, I introduced Epstein
to Apdrews (who did pot indicate whether or not he remembered me,) end Andrews,
when he heard that Ed was a writer, said that if he could get sameone to coll-
aborate with hin he vould have a lot %o tell, or words to that effect.

We asked Andrews who the Mreal" Bertrand was, (IBC, in their program on
garrison, had said they had found owt fram Andrews o this man was and had
given his nae to the Justice Depariment,) Andrews said he could tell us his
neme, but that he ran a bar, vhich he described as being "4 Blocks that vay,
and 2 blocks that way," (pointing,) We talked some more, and Andrews gave us
(out of his heed) the docket mmber of the case in which Mamel Gereia Gonzalez
had been charged with carrying a concealed woapon, BA aid I then welked bad)
up Bourbon Street, more or less as a joke, o see if we ccild Iind the ber
vith "Clay Bertrand" in if, There vas a bar on the cormer had indicated,
Epstein looked in and said, "I see sameone who looks like Cley Bertrand...!

(A week later it vap iz revealed that the man Andrews was taliing about wes
Gene Davis. He did run a bar, but mot the one Andrews dirccted us to, although
't vas only & block aw

Shortly after, Epstein dock a cab to the airport, Other devalopments
todays the Metropcliten Crime Cormission, (Managing Director, Aaron Kohn,)
bas called on the Louisiana attornoy general, Jack Gremillion, %o launch an
exhaustive investigation into the memner in which Carricon 1s conducting his
probe, Gerrisonm, in tarn, called for Kohn to take his charges before the
gramd jury, I vill request the foremen to call him," Garrison said, He sddeds
Tt happens that ve already have machinery for inquiring into wrongdoing on
the part of public officials, This organidation is made up of citizens without
any political comitmonts of any kind and is kuown as the grand jury.®
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(1969: Tt tock me some time to realise how disingemous this cozment
by Garrison about the grand jury vas, In fact, as far as I could mdke cut,
the t about did whet 1% was told by Garrison, Un srned

Septenber, 1967-—meaning, apparently, Thab They 5 along with everything
Garrison pronooed, The Grand {Ury waé SLves Tooabel SestRTITy T sorenily,
MdMWM%W' Garrison and some of his
staff would Take them out to Iancmm TITEr beilng sworn in, and on subse-
quent oceasions, One Gvenlng Cai~fton, Seisulma, Alcodk, Oser ete. all went
holr wives. I met them all at
Ty o Sffice party in Decepber,
1967 there wers at loast 4w mebors of the cursent £raA Juey presemE-to0
‘that I met—not to mention Judge Sward Hazgertr,
Seen in this 1ight, and in the wey Carrison used the grand Jury to obtain
perjury indictmonts, his invitation to Axron Kohn to take his accusations
before the gramd jury is mot so mich an invitation as a threat.)

Friday, June 23. 1967

T ws sitiing ip Jin Moock!s offico this noruing discussing something
when someone cane in WITh a sheal of AP tickertape in his hand--news hot off
tho press, BAIL Gurvich, lchief private investigator for Jim Garrison® has
meb with Sobly Kenpdy in Hashington, and says that there is no basis to the
probe, pparontly he met Kennedy on Jume 8th, without Garrison knowing sboat
it, Gurvich makes a dlstinction botween saying that there is nothing fo the
investigation and calling it a hoax, He says it 1is not a hoax-ie Garrison
believos what he is doing.

Panic ffice, Peonle start = dation; erm
encés, ete, Neporters start bi ing the place, Obvi this is a very
Serious set-back to the office, and the roaction inm ma 7166 Is mot so

1is 5 bo handled. Did no% see Garrison today. It i

SUITTEG s
Tovestigation can survive many moro sobbacks Like this—first the NBC attack
and now Gurvich,
The Attorney General of Louisiana, Jack Grexillion, said todsy that ke
refusen £ peobe the Gasrison Tavestisiti e it

Ssiurday, June 2%, 1967

T vent in to the office in the afternoon, and at one poiut met Garrison.
He invited me to join hina and same others for dinner tonight at the Roysl
Orleans Rib Rocn, I walked over there (two blocks from my apartment) and
nost of the guests had already arrived (in a private romm.) I was introduced
o Jones Harris, an indepe: vestigator of the assassination from New
York, and Rohard Popkin, tho author of Tho Second Ommld, netiher of vho
I had net Boore, Also sresent vere Bl Turmes and Torden; Turmer,
Vo 444 tho Ramparts arbiclo & on Garsloon. i ow his wey te tiexico £
do_an article on the Lanlsn Taundation, orden i fron Plarioy, ond is dotng

Tnterviey WUA Garrigon, Garrison was in splendid fom, renariatly

Ghimigh, o talked Flnently amd coherently, chaming everyono at the table, Ho
is ovidently will-rosd, ard telied veny Well abous Crabeg Broone, quoting hin
at length, Norden, wio did the Mark Lane interview for Plevboy, is obvicusly
nost impressed by Garrison, L nice mam, too, urbano and polite, though by
Do means an expert on the assassination, as he is the £irst to admit, Jonos
Harris vas very cordial to me, said he was glad I had meb 34 (Zpstein), amd
in goneral treated me as ax long lost friend, Popkin, vio 65 down with Jones
Harris, vas the only ono who socmed at all woiried. Ho ocoasionally ask sd a
few questions which indicated that he might be a bit disturbed about
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investigation, A% one point ho asked me if I had come across any indications
of a Msecond Oswald® while looking through the naterial in the Archives, I
told Tn thad There were quite a fow, in the sense that Shore are many reports
of people claiming to sce Osvald bofore the assassination at places where
the real Oswald obviously wes not—og Nebracka, What I did mot tell Podrin
wag that there are so many of these roports that it becomes the most pleusible
explanation sinply fo Giamiss tica all a3 cases of misteken ideptity, In his
book he concentrated his attention on the few cases which werc teken seriously
by the FBI-~because thore was a real chance that Oswald himself vas there, eg
the Downtowm Lincoln-Nercury cpisode, However, the effoct of all those other
cases all over the country is actually to weaken the likelihood that the
"interestingicases are cases of impersonation,

Toyards the end of the ovening Jonos Narris surprised me by besoming
extrenely insulting about Mark Lane, an licrden, It vas

y larris
disapproved of Lane BEvt o dlerupt the
course of Lan!s investigation thero, Nordon emsined good humored about, 1t.
Apparently ko has already done scue taped interviews vith Garrison, vhich
he says were goods
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g woperty
Llay Shasts proporty, ilcock
o some tine now, and vo £in

Toon and chediced

beon saying that
1y got around to it today,
stod of items zdout insurande of potly, old bills and
pavaphornalia, Thero was nothlng thore vhick nmight ranotcly
comnoct him 1dth the assassination, Leo Harvey Ogvald, David Terrie, or use
of the nane Glay Bertrand. E—
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Trsday, April 4, 1968

Yosterday ovening Jones Harris called me up after T got back fram work,

Ho said that he was in New Orleans, and that the boxer whom he and Norman
Maiber and one or two others have shares in (or own, or something) was fighting
in New Orleans tonight, He and Norman Mailer were having dinner at Arnaud's
restaurant, and Jones invited me to join them and then go on to the fight.

Dout half an hour later I went into the restaurant and was introduced
to the group sitiing at a round table—Jones Harris, Norman Maller and two
or three others—very Irish looking, evidently ex-boxers and now trainers, etc.
@he wife of one of them was also there, Jomes introduced me to everyone.
Maixler, locking rather portly and dressed conservatively in a three pisce
suit vas conlial and slightly reserved, He surprised me—not at all what I
had expected, For same reason I had this image of him with hair sticking up
up all over the place and the party a boistercus one with the booze flowing
and Mailer probably shoking and tirowing bread about, But he sat there placidly,
hair smoothed down, hands folded calnly across his stomach, and he vas
small, wire rimned glasses, which gave him a mild, out-of-date, slightly
Pickwickian look,

Ho expressed interest that I was vorking for Garrison, let me know that
the subject was one vhich interested him, but at the same time made it clear
that 1t didn't exactly absorb all of his attention, Jones urbanely steered
the conversation into other directions. It was a pleasnt relief for me to
cane across this eense of proportion—something that has been lacking in
the last year, (Sometimes, with Garrison, I ache for him to talk about some-
thing else, almost always to no avail, A pity, as Garrison cen talk well
on other subjects and his preoccupation—to the point of obsession—vith the
assassination is not only unattractive, it is a bore.)

There was quite a lot of boxing talk, and Mailer and his friends were
obvicusly having & case of pre-fight nerves, There were silent pauses when
1t vas evident that that vas what vas on Xk mbmtxy everyones minds. Their
boxer—ironically named Shaw—has done very well in professional bouts, and
I think Jones sald has not lost, or maybe only once, Anyvay, apparently they
have had some troutlle getting opponents for him.

Mailer has evidently just visited or given a speech at some university,
Wisconsin or samevhere sinilar, and he is full of adniration for the kids
in college and the younger generation, He said what a changs fram the fifties,
and how refreshing, He said that sentiment in this country at the time of the
Korean war just did not compare with the present sentiment over Vietnam, Ho
referred to the young people in this country several times, in terns of
great adniration,

Ve laft to go to the fight, down Bourbon to St. Peter, and then over
o the Municipal Auditortun, I led the vay with Jones Harris, who was wearing
his inevitable straw hat .He asked how "Big Jim" was, talked a bit about the
probe, His attitude to the subject is curious, He hobnobs socially with sae
of Siuude Clay Shaw's friends, mist surely have no illusions about Clay Shaw,
Dut seems to enjoy the investigation as a kindxm of mental exercise in which
pieces are moved around—tried here and tried there—just for the fun of it.
Maybe the Cordell Hull Foundation £1ts 1ike this, and the CTA like that, Osvald
here and the Second Osvald there, Ruby this way and the Second Ruby (yes!) that

vay.
We had ringside seats for the Pight, The suditorium vas nearly full, mostly

& Negro audience, Sitting opposite us, on the other side of the ring, were

Louis Ivon, Jin Alcock and Moo Sciembra, Jones went over to say hello. The

maln fight started, Shaw v, Percy Pugh, a local boxer. Semehow Shaw could never

Teally get going, although he looked the stronger fighter. After the fight

the Judges decisions came in, I definitely thought Shew hed won but the verdict

went 2-1 for Pugh, The vas a lot of yelling and screaming for the bome town
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Doy, He all trooped back-stage to walt for Shaw to gt ready to leave, There
wvas dejection anong the camp followers, and Mailer said very little, At one
point he cane over to me and said in a philosophical tome that it had been
s home town decision." I agreed, Soon Shaw camo out, looking elim and trim
1n a sports coat and slacks, and without a trace of a bruise or a cut, and,
we were ready to leave.

T was hoping Shaw would win, if only to see a change of mood caze over
Madler, but 1t vas a rather morose and precccupled group that vent over to
the Press Glub for a drink, Mailer vas sitting next to me baving a drink,
and at one point a young reporter vhom I had seen occasidnally around the
courthouse came over to him and told him how mich he hed enjoyed !The Haled
and the Dead!, He vent on for some time about it, and said he hoped Hailer
would wrkte more books in that genre, I felt slightly awkward at this (Mailer's
work is so full of self-conscious reflection on personal direction and devel-
opuent,) and after the reporter had left (Mailer took it very quietly--hardly
said a vord,) I asked him whether it bothered hin to hoar this, After all,
"The Naked and the Dead! vas his first bock, written in his early twemties,
stc. o, he said, it didn't bother hin, He said that it was always nice to
hoar praise, and to meet people vho had nice things to say, even if they weren't
perceptive about the author's personal directdon, etc, I told hin that I had
enjoyed his mon-fiction—1i.e. Teporting—writing more than anything, and that
in view of his current interest in the younger generation, college kids, etc,
be might consider doing a kind of top to bottan study of Anerican wniversity—
what vas going on at all levals of one particular institution, He said he
thought 1t might be worth doing but he vasn't too entmsiastic about it as
it would involve a vast amount of preliminary work,

Mailer said he had to catch an early plane back to New York the next
day and the party soon broke up, Jones and I Went off down the street for
a nightoap,

Tn the DA's office the next day Alsook and Ivon sdnitted they thought
Shav had won, Soiambra vasn't so sure.
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Tuestay, June 4. 1968

Today & potontial witnsss, Charles Fox, cane into tho office, and aco-
ording to Jin Alcock, says he raenbors secing Oswalé—vhether Leo or 'Leon!

I don' % kow—at Teirie’s apartuont, Defore ho vas intorisied, Gy Seimmbra
and Alcock, Scinbra asked mo to bring him a copy of the picture of Osw:
with the beard drawn in. Fox wes in tho GAP vith Ferrie, Sciambre Tequesting
that T bring the picturo of Usvald with boar. addod saggests that Fox says
that the man he sav in Ferriols apartmont bad a beard, and thus may have
been Jznes Lewallen,

“Garrison 10 In the offico today, but mich talk in tho office about the
depositions which Shaw's lawyors will be taking bomorrow from tho assistant
Dis vorking on the case, and to which Garrison has imstructed them not to
ensver any questions other than 'neme, office rark and social security mmber,”
The possib 1s, according to Alcock, they couwld be citod by Federal
Gourt for contenpt.

Late this evening, after
Lote; &

2 T e
vision at the time, glad that he won the primary., What a terrible and
shocking thing! T called Louis Ivop b his home immediately, and he told me
that "the boss" alre: knew about it. Jones Harris called fram New York,

in case I hadn't heard the news, end then I called Sylvia Meagher, She hed
just turned the radio on, in the middle of the ni "X_ﬁﬂ“qc, on an Tpulce. She hed
‘thought he had been shot in the hip, and was shocked to hear was the head,

UThis country ought %o be pat under trusteoship," she seid, I setyed up all
pight and wate

Mednesday, June 5, 1968

G did not come into the office at all, elthough Sciapbra seid
that Carricon had called him sarly i the morning,Nious ab the moirs,
soying they vould killing everyone, The switchboard wes jemicd
h calls all day. Tne Caliomia abi goner: $he forning

b + B2 siould_only sposk, J1GOCE told
me later tmc the call was in regerd to the osbpc*ere t oI
dition hearing in California until June 25
going to take any steps—if he can avoid doing so— to combat e apparent,
reluctance to extradite Bradley, since ho fecls we do nob have a case against
hin,

Once again, Jack Martin sterted a rumour by saying that we had o pic-
ture in our filos of he man Beld in the Kennedy shooting, lartin was in
Fouston at the tine, and called up a few neweuen with the (incorrect) infar—
mation,

Yeads ave shaking and disapproval is being registered in the DA's office
over the shooting, but I Em“)ccu iy u.lul sgrvico and orooodile fears.
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Alcock added that cnother person o hod ho Sympatay ToF ves. Dean Andrevs,

Ho sazd theb ab one tine he had felt sorzy for Amrovs, Gyt KnRews! bring-
ing up the nome_Clay Bertrand hed been respomsitie for the primesy divection
of the investigition, ie the iddentification of Clay Shaw as Clay Bertrand,
(If Klcock fedls this way about indrews, he ouZAS 75t 1% ovon mare ahout
Garrison, since it was Garrison who arrested Shaw, not Andrews,)
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her ecllel fn the vening an scic Yhet lask Lae

pmuauy o abes R7K of comistly in hmm:g"up the details of his brother's
death, Also, I rote, Lane has Mot been in New Orleans since I Toturnad from

Washington on May 5, liorsover, if Lane's assertion is tiwe, it is surprising
that one week ago I should have Teceived a Call Trcm & Ju Temerance in Comnect
————
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worked thore, and Osucld had the address on his literature. Hovever, they
are afrald to bring it inio the irial, for fear that it will reveal the
Banistor association as well, and thus possibly epose tho case as one of
% identity. Tius, what is porhaps tho strongest part of the case—
% arise in the trial, for fear of damaging the
itnesses,

T asked lartend % doing for a living these days. He said that
s0 many people had $G1d hin he was a CIA agent that he decidcd to go to
the CIA office in New Orleans and 46k TGF & job. Ho was shown into & very
snall office whers he spolke %o a fairly aged agont, He told the agent that
ho had boen "involved" in tho Garrison investigation, to which the agent
Teplied, e don't fodl with that." (liartens vasn!t sure what the man
meant by that.) He told the agent he was looking for a job, and the agent
said, "Well, what can you do??

"Don' you need any spies?! HMartens replied,

Yo reply.

Eventually he vas given a form to £111 out, after being told that about
the only job he would be likely to get was that of a courier.

"0h, you mean a beg mas," sald Martens,

Yo reply.

Yartens said he did not £i11 out the form,

I told ¥artens that a usoful thing he could do if he vented %o help
Garrison would be to iry to find Ouy Banister's files, as he sald that he
had some leads as to thoir whereaboubs, which he had never followed up.
(Banister's volwiinous £iles—-5 £iling cabinets full—have never been Zound,
and might vell prove to be of great interest to the case, It is quite likely
that he had a file on Oswald, in view of tho prominence his leafleting active
ities vas given in the New Orleans pross, Danister could hardly have failed
o notice this and take an interest, Marbens sald that he was afraid to lock
for them, as he felt that the Mafia had an interest in them too, ami might
ot want then to get into circulation, David Terrie, Martens pointed out,
had definite ties vithi the Mafia, eg. Carlos Maroollo bought hin his gas
station in return for services rendered, aid Forrie also had a remarkably
good memory. This he may well have transmitted a great deal of infornation
to Banister, who possibly filed it. This is Martens' reasoning, He said that
if Ferrie was killed, he could only have boen killed by tho Mafia, who might
well have fely threatened vhen Ferrie came under investigation, even though
neither he nor the Mafia had anything to do with the assassination. Hovever,
Martens feels that it is not in fact likely that Ferrie was killed, nor that
the Mafia oven falt threatened when thoy realised that Garrison vas invest—

1gating Ferrie, because ho feols that the Mafia reslise that they can
harass thed;

544_Cemp St—will probably

efTectivonsts of the Cli

depe; Garrison not b
Hartens 52 2% he oes noT EmG6 tiy it was initially brosdcast that

he and not YGIVin Coffey went to Texas 1ith Ferrie and Boeubouef. Martens

was at Ferric's House—oT the weekend of the SSERSTIMTYION, Zre—fmow that

TFerrie had gonc SomovHere with His campanions, but Gid mob know vhere he
bad gome, Ferrie had told HiE thoy wore going munting. On Saturday ovening
._Wray Gill camc to The House, LooldDf ToF rerric. N6 was all excited,
files,

SiyIBE ThAt TERs Fods" vere overyvhore, gofif TATGUER his office
adiing GRestions; 6%, Fo said that specifically the rumour was that Farrie's

Llibrary cerd hed beem found of Oswald. G. Wray Gill said, "Let's hope he's
ot in Texas,T 45 Ferrie had been employed by Gill as an investigator, ke
vas understandably concerned that Ferrie should not appear to have anything
t0 do with the assassination.

(1969: After Shaw was charged with perjury, having been acqitted on the
comspiracy charge, I spoke to Layton Martons again, I pointed out to hin
that he vas the only person £he DATS GITice knew abowt who knew Ferrie and
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also Shaw, Layton Nartens! name occurs in Clay Shaw's address book, Martens
seaned to be unaare that he thus constituted an important and hard-to-find
Lk in Garrison's case, I pointed out to,Martens that he vas, therefore,
one of the very few people in the city qualifified on a first hand basis to
express an opinion as to vhether Shaw knew Ferrie, Martens said that ho vas
cartain thoy did not know one another, Ho said that he knew David Ferrie
vory well in the Fall of 1963, and vas seeing him "three or four tines a
wveek," Ho said that when you get to know a man that well you get to know who
his friends are, and the name Clay Shaw never came up, Martens said that the
last tine he saw David Ferrie was at the tine of the assassination. Fe said
that 1t seaned that Ferrie was "getting tusted all the time" by the police,
his omn arrest had been precipitated by his association with Ferrie, and that
1t did not seem vorth vhile to go on associating with him,

Martens said that ho met Clay Shaw on Mardi Gras day, 1965, He did mot
know him nearly as well as Ferrie, and in fact only met him a few times,
However, in the tine that he knew him before the Garrison investigation
began, he receieved no indication from Shaw that Shaw knew Ferrie, lartens
says that if he had met Shaw with Ferrie in 1963 (ie before ho vas first
introduced to him,) he feels sure that he would have remembered him, because
of Shaw's striking appearance,

There vas, strictly speaking, one ather possible link betwoen Shaw
and Ferrie, After Ferrie's death, his phone calls for 1962 and 1963 vere
successfully subpoenaed by Garrison, The record of his long distance calls
indicates that he called a mumber in Shreveport, Louisiana in 1963, When
this mmber was traced to its owner, it vas found to belong to a man whose
Dnane also crops up in Glay Shaw address, This man, a good friend of Clay
Shav, also denied that there vas any reason to balieve that Shav and Ferrie
knew one another.
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and you ‘though you
vant to nako a fight of it," (words tok that effect,) "Jin (Garrison)

realise if you'ro convicted you could got a jall semtonce?” Aloock vont
on, "fou could got six nonths, and boy, 1 there's one placo I wouldn't
want to spend six nonths, 18's Parksh Prison, We chargod you with tho
least thing we could—mauthorised uso—im could have chargod you with theft
you Imow, "

Ivon had boon sitting quictly, but ho thon agkods "Lot mo adk you this,

aidn't fool free o go into any further dotails. Alcock thon shovel me a
lotter vhich ho had just roceivel (as I saw from the date) ading the DA's
office to roturn a photograph which thoy had been sont mich carliar,

the Prosidential 1inousine in Nouston on the day before the assassinatlon,
Klcock sald he couldn't find 1% and he asced no if I knew vhore 1t vould
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was a il in there, anl if T vam't In a lurry, I could walt until sho
left, T distinctly got the inprosslon that they vanted to have a chanco
o talk to me, This vas alright with no, as I vantod that opportunity too,
as T thought that thoy (espocially Alcock) night say senothing imterosting,
Kloock hrought up the subject of the parjury cha-ge against Shav, "ihot
do you think of cur parjury charge?" he adced, lie soenod alnost proud of ity
T said T thought thoy hal a botter chaneo with that than with the conspiracy
charge. Alcock then sald that Mavk Lane had recently interviowol all the
Jurcrs in the Shaw caso and these interviews had inlicated tat tho romlt

ho 414 not Imov Osvald or Ferrie, anl vhat is more, actually balioved that
tho Mconspiracy neoting” took place in Torrie's apartnont, and that Shaw
was thare, but thoy didn't £ind Shav guilty boomse of Musso's alnission
that 1t was only a "hull sossion®,

1 said that they may havo samo diffimilty getting somo of thoir vite
nosges badk for the perjury trial, Wor instance," I seid, "if I vas Russo
1 think I would probalily loavo town." Alcock replisds "Oh we'ro not going
o uso Musso again—* (ho soundod as though he meant it,) o, votre not
going to use Russo or Dundy, or Spoisal, “his time wo're going to use his
brother!® (Meant as a joke, I an sure,)

"0f course, you did murt us," Alcock went on, I said T didn't think
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‘50 oopoctally, Tor instance, as far as tho Clinton w1tnossos wre
* I said, "o, thot didn't lurt us,”

Mootk sald. Tio then mdo tho intorosting obscrvations "oy, I they
couldn't cano up with anytiing bobbor than that on thoso Glinton wite
nesses, I'n boglming to balicvo tham nysolfd (I think Ivon mist have
1incod at that, tut I protondod I hadn't hoard,)Alcock thon odded that
tho postoan and tho VIP roon vonmn hal also stood ups "Thoy nale good

T s0id I hadn't boon in tho Cowrt Toon ab
the tio, "But Spelsel, you lurt us thoro," Alcodk cald, I sald that
maybo T had, * but T can't soo bow you thnk you can hopo to got away
with putting a witnoss liko that on tho stund, in tho hopo thnt s
‘Dbadkground would mot cano out,” Aloods Toplicd with a Tonask which ho
hod nade to mo before. "I vill say thds, his hackground should have cano
out, but it chouldn't habo cone fron you." I sald OK, hit who s going
o tal1 tho dofonso 1f I hadn'#? As I recall, Alcodk malo no pertigdlar
Toply to this,

Ve thon d1scussed the gonaral principle of the discovery law, and
Koodk anphasise] that Louislana doos not havo it, "and nost statos dont t,®
said that T could not agros that 1t s ossontial fo prosoo-
tion to bo depondent on a anch &f vitnossos vhon tho defonso did not
Imow shout, Alcock sald ho agrood that 1t ougltt not to bo nocossary,

I was curious to lnow ono thing, and o I adcod Aloock about 1t.
Wiy hod they put Spaisel on the witnoss stand? ¥ salds "o know—" he
intormupted no, thinking that T was going to say that I know about his
Dackground, and ho salds "0h yos, vo knoy about his background,..”
then T tutted In—T had not Intenled to enbarrass hin wlth that one—

g%
k

why thoy vould talo auch a gmtile as that, Miell I don't know,"he said,
"Fron vhat I hoar tho defonso only found out sbout the mit 2, hours
before he tostifled,..And then again, Speisel's story wes corroborated

in same Tespects, Whon he gots up there and says that businoss about

Towth Carolina, thot's falrly strong." lie also said somotiing about
Speisel identifying a houso that Shaw had comoctions with, fo-admbbbed seid
that Shaw's lawyers had nale a nisteke in taking Speisel out to look

for tho house,

Ho sald tho stato had mado a ristake In putting Frasior and Shanoy—
£alt on the stand, and T sald the dofonso hal nado a mistake with Findk,
"ogttivaly,® sald Alcodk, Returning to the discovery law, Alcock said
that tho prolininary hoaring in 1tacl? constitutol a discovery device,
and ho aldel that if tho defenso hadn't had advance varning of PerTy
Russo, "Clay Shaw would be in jail right now,"

Tho conversation turned to Doan indrows, Alcodk at one point said
Do felt sarry for Dean Androws, and at a later point sail ho did mot,

To said that ho conldn't boliove tho defense put hin on tho sbied, and
that tho juzy didn't beliovek him, flo said something I didn't uite
cateh about the Judge referring to Dean Androvs in his chembors as "a
disgrace,” and that he would 1ike to got hin digbarred, I aded Alcock
procisely what conflicting stataments they wero going to hang on Dean
indrous, anl Tanindol hin that at Anirovs' trial (iug. 1967) the state
hod used a 1inc of argment vhich vas dmaging to the statds case against
Clay Shaw, in that they appoarcl to bo charging Andrews with failing to
covroborate that Shaw was not Dertrand—("I can't say he is and I can't
say ho ain't#), Alcock said that the most obvious conflict was betwoen
his Varren % anl his at tho Clay Shaw trial,
ly case was disoussed to a certaln extont, again prinarily by Alcock.
Te said thit Garon and Bronar were motel for tholr anti-Garrison stanco





image49.png
page 3

and, ho said, vemno doubt enjoying tho prospoct of having a chance to
attack Garrison., At this point, Ivon again adced mot "Tam, 1ot mo ad: you,
who recomondod you to Garon?" I gaid I could not tell him, but I dlded, I
w1l say this, 1% was not $he CTA,' Mo adked me if I had seen Pansoca since
tho trlal, and T said I hal soon hinm Min tho court houso,”

Hlcod: vent on to say that 1f 1t dovelopol into a 7ight botween Garon
anl Garrison, T could ond up as tho victin, Incidontally, ob tils point
they had not seen the pleadings wirich had beon £ilod that day, Aloock seemed
to be urging ne to change 1y position, although ho was fairly tootful about
it a1, Ho said that he anl Ivon vould bo witnossos against no at the trial,
To recounted sane of vhat had happened on the night I told Ivon, and recalled
that, vhon Ivon drove to his houso, ho wus In his drossing gown at tho tine,

T askol hin 1f they intendod to use both stabamonts I hal glven, and he said
yes, although I didn't foel coriain that ho meant this, Hlo thon salds "Of
Sourse, wo carld put Pansoca on the stand, flo could take the £ifth, tut then
again, thot would neke hin lock bad," Again , ho somwod to want no to change
ny nind about plealing not muilty, He said, MGaron may have sonothing like
this in nind, T don'® know, I gather ho vante! to soo Charlie Ward this
norning.” (7

Kloock said they were not going to chargo Panzoca, I sald T thougitt
thoy vere vaiting for the outome of ny trial before they charged him, tut
ho oaid thoy werc not going to charge hime at all, Ho then sald somothing
about—7_Hink—Pansecal s fathar or sonething 1iko thet, wiich I didn't catoh,
lcock also sald they wore mot going to charge igmosvorth or Phlan oither,

Tvon adced i T hal net Glay Shaw, anl if I had gono to his victory
party, I maid I hal not hin, tut I Ind not gine to tho parfty, I said I had
gone_out: to dinner ono night with Jin Kirkwood, anl afteriards vo had gono
round to oo sone £rienls of his, and a “ow nimtes later Clay Shaw came
in, They woro cwrlons to know what I thought of Glay Shav—uderstamdablys
1o has boon so much on their ninds for the last two years and none of them
has hal a chance to talk %o hin. Alcock sidy "Ho's articulate, I'11 say
that," T oald I hal boon nost inprossed by Clay Shaw. Alcock somed struck
that T had not Clay Shav, anl to no 1t secued that ho vautod to moot hin
o0, A couple of tines later on ho said, "So you £inally gob to neot Shaw.,
or vords to that effect,

Alcock said that Salandria hal told hin tho followings that T had
adnittod to Sclaniria that I had cono to the concluslon after woring in
tho DA's office for four months that thore was mo case, end that fran
on T ws a deliberato spy. Alcock said, M0f course, you don't have to
but 1s tat trueg" I call absolutoly mot, that Salaniria had came up
on tho last day of the trial an! lamche! into a tirale against me,
accused ne of being a spy all along, Alcock boldevol ny version, amd
hal got aufullly tired of Salandria Guring the trial, If thay vent out
@ noal togother, he said, %oven the vadtrosses valting on us were CIA
I 50id T had a lov opinion of Selaniria because 1t was o vho had got
111 Doxley fired. They defenled Salandrls on this point, and said that Doxley
wms doing Garrison a lot of ham, and had Just about gob Gerrison talked
into nalcing anothor arrest (of sameone in comoction with Robert Perrin's
doath,) wirich vould havo boon a disaster to Garrisdn, Aleock said, #And you
Xnow the wmy Jin is, the only way we could nake hin get rid of Doxlay was to
ot Iin to believo that Doxlay was a CIA agont," I agrood thit Boxley had
been a bad influcnce as far as the office was concerned, brt that it wm't
any of Salaniria's siness, Ivon sald, Mot mo saythis ond thet thore, Tom,
that was partly 1y doing too," (Vincont Salaniria is a lauyer Zrem Philadclphia
who vas one of tho ourliest Warren Report oritics, Mis carly work was quito
sound, Tt ho bocane y 2inall ‘that
the country was being run by the CIA, Te sow Carricon as ebout tho only hope
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loft for Amorica, fle vas ablle to exort a surprising amount of influenco
on G)n'rlaon-—axxprlaing becmse momally Garrison hardly listons to any-
on,

Kicock ani I thon vent to my old offlconov Scimima!s-vharo the filos
are gtill kept, I started to go through the photograph files, Alcock thon
mmtered smething and wont cut, leaving me alone with the filos, At that
point I vont outsido the Toam, waited, and a fov goconls latar Ivon cano in,
T told hin I couldn't go through the 1los vhilo mmono was thore. I said
that if soncone were to walk by anl seo me, they vould think the uhole world
vas going mal, I then vent throurh the files again, anl fomd a ploture
which nay havo beon the one they wanted, Ivon just sat behind me (my back
to hin,)and didn't say a word, A fow nimitos later he left as Alcock welkod
1n again, This wag the ouly chanco I got to talk to Aloodk alone, e somod
%o vant %o koeep ne theve for somo voason, and aftar T had gono through the
photo 1les, he kept mggosting othar places for no to lodk, vhero ho could
caally have looked hinself, T said vhy not just sond tho one T had fomd
badk to the guy, ani tell hin you couldn't Pind tho one ho sont, To said
%h no, wotre not going to send anything badk,” dimissing tho wiole thing
as boing uninportant, anyiay,

Maybe he just wured to talk to ne, Tie vanted o know what was going on
out thevet, il vanted to know wiat tho proes vero thirkcing during the trial,
I sald I thought they were afraid Shaw was going to be convicted, He said,
os," as though ho wxiorstood exactly vhat I meant, T thon hal® way adnitted
that ho hingdlf vas relioved ot tho vardict, and said semothing %o the affect
it ho would have falt bed 3f Shav had beon convicted, Mo wmnted %o kmov
+int the vard wes about vhothar Garrison vould bo ro-djocted, T said I supposed
1% deponded vho Tau againgt him, I folt sorry for Alcock, Dettar #han anyone,
ho Imows the vhole stery, of courss, but I ik ho fodls a strong conflict
botioon acting out of loyalty to Garrison on the ono hand, and prosecubing
an dnmocent; nan on the othar,. I saids "iro you moing to sbid: cround hare?®
I don't know,® he sald in & rather wary olco, "It vould look bad if I
Left right nov,”

I askel hin if they Teally ware going to bring Shev to fria) agnin, and
Do gald it hal boon arrangod thet tho trial vouldn't bo at least tntil after
tho dloction in lloveuber, After thet, he said, of course there may be a new
DA, in vhich case there is a good chance it vould never be brought to trial,
Tee comented on Garrison's TV appearance with Aloc Gifford, and said how bed

Lobked—in ply T said that vhat he had said hadn't
anounted to mch elther,

Kleock started to discuss Dean Anireve again, and thare seemed to bo
sonething atout Andrevs that rarkled vith Mook, or maybo ho kept tringing
1t up bocause he felt tho DA's office vere on firmer moral ground in having
charged hin, £alt nore justified about Andrews, In any event, ho Tepeatod
that ho could not believo that Anirevs had tectificl in the way he had, and
he seaucd surprised that tho defonse hal used him, I said I did rot agres,
and said that I thought Androvs had wanted to testify bocamse he Polt guilty
becmase it was ho who had gotten Clay Shav into this jam in the Pirst place,
and was now prepared to do all he could to halp him, cven at the cxpense of
his own skin if nocossary, Alcod: Teplicds Miell, you and I know that that's
true, because you renanber vhen Jin vas back thers (nodding toverds Garrison's
office,) and he said, 'Who's this Clay Bertrand? I know, Clay Shaw,..* The
sano £irst nane you see,” (In fact I was not "buck there® yhen Gorrison jumpod
o that concluslon—I was in Vashington—tut nevertheless Alcock!s very
rovealing comvent had boen made to me twice befores once by Garrison hingelf
and once also by Alcock,)

Kecock sald mm "So thoy £iled plealings today," and said sonething about
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going up to Drahiff's soction to read than, Mo said he would be answering
then too, I said I thought there vas something sbout a Tocusation notdon
vith some Zairly stronely worded coments attached, flo said somothing
about this vhat about what he vould have expocted, Abowt that tine Louis
Ivon cane in and Alcock nentioned the recusation motion, amd that it
looked as though I night got caught in the middle of 2 alugging nateh,
Tvon Yook sanothing out of the iiles and sald, "eah, will that's Ton's
docialon, if that's tho vay he vants ity.."

Ho then lef% anl Alcodk renmkel thai Rasyers don't cane choap ani
asked ne in a Tousd sbout wey vho was paying for my lawyer, I said I
ocouldntt discuss ity I then looked through the bodks on the shelf and
took out two of mine, Ivon returned just before I was leoving and Lleafod
tiwough tho books to nake sure there vas nothing inside, I told him theré
wag ome other book inseribed by the author scuewhers avound the office,
and Tvon said if he cano across it ho would ot me know,

{The two books I got back wars by Sylvia licagher and laxk Lane,
Barlier Alcock hal said that Hark Lane wes mot writing a book about the
Garrison investigation, it vas writing one about sme muder case,in
Tlorida, I think,

I thon left with the books and retwrned hume, I had wondeved if
they had hal any ultetior motive for (apparently) keeping me in the
offico, bt when I got hone there was mo sign that anyono hal beem in my
apariment, liaybe I'n getling parancid.

Exiday, March 21, 3¢

In dho evening I net Clarence Doucet from the Times Picayune in a
bar, (Ho had covered the trial for the Picayme,) He told ne that in
Tosponse to their ediiorial attacking Garrison, the States-Itam had
found that their mail was rumning 60 %o 40 in Garrison's fawor, lo
sald that a Tines-Picayune columist!s mail had been mmning 2 to 1 for
Garrison,
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T began to get interested in the Kennedy assassination in the Fall of
1966, T had & temporary teaching job in Baton Rouge, and one weekend we
had to go to Dallas for a Teachers Convention, I took the opportunity to
visit Dealey Plaza while I vas there, The deserted looking Texas School Book
Depository stood there quietly guarding its secrets, while the Plaza iteself
was smaller than I had expected (as ewryone finds.) I was surprised that
there were no markers or memorials of any kind to be seen. I walked back
up Comerce Street and bought a few paper-back books about the assassination
‘then on sale at a newsstand near the Adolphs Hotel, I spent most of the
renainer of the weekend in my room reading the books. Edward Epstein's Inquest
seemed particularly good, This was in early October, I recall,

About a month later I quit my job and decided to go back to Dallas to
lock into the matter further, By this time I had read all the books available
at that tine about the assassination, The one thing I had not read vas the
Warren Report. In any event, about aweek after leaving my job I drove to
Dallas. By that time I had contacted Penn Jones, the author of a bock entitled
Forgive My Grief which dealt with the so-called "mysterious deaths" resulting
fron the assassination, Penn very kindly allowed me to stay at his house in
Midlothian stk ¥ wax (25 miles south of Dallas). As I recall, I accomplished
1little vhile I was there, although I did go and see Mary Moomman, a bystander
in Dealey Plaza at the time of the assassination, She %ook 2 polaroid photo~
graphs, one of which nobody had seen, and it supposedly depicted the fromt
of ‘the motorcade against the background of the Book Depository. Tms it might
show whether or not Oswald was in the window at the time, On a later visit
Mary Moorman showed me this picture but it did not show the 6th floor of the
tuilding, Besides, it was far too blurred to show anything in the way of detail,

On Nov, 22, 1966, I went with Penn Jones to attend a ceremony in Dealey
Plaze, comenorating the 3rd anniversary of the assassination, I remember
there was excifement amogg critics of the Warren Report at the time, Life
had just came out with a cover story calling for a new investigation, basing
its story on a study of the Zapruder film whish it owned, and arriving at the
conclusion that there was a good chance that there might have been o assassins,
ﬁnator_@g&ir%_mﬁgu_a member of the Warren Comission—made a public
statenent to The effect that he had not been entirely happy with all of the
findings of the Warren Comission, and then Senator Russell Long joined in
the fray and expressed his doubts, too. It was begifning %o look as though
the Warren Report would soon topple.

While at the ceremonies Penn Jones and I met a reporter fram the New York
Tines nemed Martin Valdron, a genial man xkkh of disarmingly rustic speech
and appearance, He told us that the New York Times was conducting an investig-
ation of the assassination, and he had with hinm a several page list of questions
which he was looking into. I did not see the questions, but he told me that
most of them were about New Orleans aspects of the case. I later learned that
a good many of the questions specifically concemed David Ferrie, By this
tine, Jin Garrison's investigation had barely begun; if at all, (The precise
date on vhich Garrison began his investigation has never beenm pinned down, but
when I later worked in his officeik all the indications were that it did not
seriously get under way until about the first week of December, 1966,) Thus,
it is vorth emphasisng, the New York Times was looking into David Ferriey indep-
endently of Garrison, and most probably even before Garrison.

After the cerenonies Penn Jones advised me that it might be more valuakle
for me to look into the assassination in New Orleans than in Dallas. He said
a mmber of questions ebout Oswald's sctivities there had never been answered,
and as I was living in New Orleans and had friends there it would be easier
for me to get arcund than in Dallas. It seemed like a good suggestion, Penn
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suggested that I go and interview one man in particular: a lawyer whom Oswald
had visited in the summer of 1963, named Dean Andrews,

I roturned to New Orleans a few days later. T had been living there for
over a year and studlying the city's traditional jazz, and so I vas returning
to a city which vas familiar to me.

Thursday, Dec 8, 1966

This evening I went to see Dean Andrews, Pemn Jones had particularly
requested that I establish vhether he was still practicing law in the same
office as in 1963, and it turned out hex was not, (as he makes clear in his
testinony before the Warren Commission.) Andrews was sitting in his office
giving some advice to a young colored guy who vas apparently setting up as
a mechanic—just before he came out I heard Andrews advise him not to lend
his tools to anyone, I told Andrews I was interested in the assassination and
would like to discuss it with him, It will be recalled that Dean Andrews best-
ified to the Warren Comnission that Lee Oswald had come to him in
the sumer of 1963 to do same Logal Vork 10 cenNGstioh with Duwrdss dis-
honoralle discharge fram the Marine Corps. Then, the day after the assassination,
when Dean was ing from ia in the Hotel Dieu, he
Destified that he received a phone call fram "a voice I recognised as Clay
Bortrand® vho asked him to go to Dallas to defend Oswald, Andrews also spec—
‘ulated that it may have been Clay Bertrand who sent Oswald to see him in the
first place,

T osked Dean Andrevs sbout Omvald's visit, "Oswald came in here with a
bunch of kids, Don't ask me who they were, I didn't get their names, There's
no question that boy Osvald didn't shoot the President. He couldn't have hit
a tull in the ass at five paces, Fe was just the patsy."

lay Bertrand? What did he look like? Andrews looked over at me. "Looked
a bit like you, only fatter in the face. Who killed Cock Robin, that's what
everyone wants to know, who killed Bock Robin? Well, I'11 tell you, I like
to 1ive, it's as simple as that, so I've leerned to keep my big mouth shut.t
Then he sdded, "If you want to find out the truth, go to Chicago. You might
find it there, But I ain't giving you any more clues, except this. The assass—
ination was done as a diversion, in order to get a certain piece of mows off
the hbadlines, which it succeeded in doing,!

The phone rang and Andrews end of the conversation went something like
this: "Yeah, speaking (sitting up in chair and paying closer attention), I've
got that someuhere, and ny interviews with the beardies...(peuse), the Fecbies,
you koow, the federal men, (pause) yeah, I'1l got them together for you, and
youtre the only one I'd do that for...(psuse) everybody soems to be interested,
I8ve got & boy in here right mow, kicking it arcund...(pause) just a fella
£ron England who vants to know who killed Cock Robin like everybody else..,.
(pause) that!s right, Captain Ferrie, pilot, that's right..,(pause) yeah, he
called me...(pause) I don't know, I wasn't in, he left & message...(pause)

OK, T'11 let you know, and I'1l get those Teports £or you........"

Andrews put the phone down and locked over at me, "Seams like everybody
s walcing up to the possibilities, That was the Giant. They call him the Jolly
Green Giant, You don't know who that is? Jim Garrison, the District Attorney
of Orleans Parish."

I asked hin who Captain Ferrie was, I had never heard the name before,
Andreus went on looking in my direction, thinking sbout something. "I've gob
news for you," he said, "My phone is tapped, How else did the giant know that
Ferrie had been ealling me? Got to be the ear is listening in," He then picked
up the phone and made two or three very odd phone calls, He dialled a mumber
(remenbered out of his head) which yas evidently ansvered immediately, and then
in a deagpan voice said, "Eleven and a half, my mince pies are over-cooked.!
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Without waiting for a reply he replaced the receiver. This procedure was
Tepeated once or twice, I asked him if his phone was tapped and he said
he would find out tomorrow,

After vorking on some legal papers for a short while Dean Andrews
invited me to join him for dimer, which we had at a Chinase restaurant
on Decatur St. We then went on together to Dixieland Hall, where ke knows
the manager, AL Clark, I soon left and went down to Preservation Hall,
There T met Rae Mathews, whom I had not seen for some time, We went cut
and bad coffee and I told her that Garrison was apparently investigating the
assassination, She told me that shé had once worked at the DA's office,
knew same of the assistants there, and suggested that I might be able 4o
get a job working for Garrison, She said he vas the kind of man who didn't
bother too much about red tape, etc., and might hire me on the spot. She
offered to intreduce me to one of Garrison's assistants,

Friday, December 9, 1966
Decided it might be worth while to find out something about "Captain

Ferrie", 4f I am going to see the district attomey about being hired, Went
o the library at Tulane University and looked through the 26 volumes of
the Warren Report. The index in vol 15 lists 2 references to him: when he
was questioning witnesses in New Orleans, Bamission counsel Wesley Licbeler
brought his name up twice, Biuard Voobel, a Mgh sehool Priedd oF Loo Harm arvey
Oswald said that Oswald and Ferrie may have known ome another in the Civil
KT Patrol in the 150s, Frederick 0'Sullivan, a detective in the New Orleans
Police Department also knew Oswald at that time and he went into more detail
about Ferrie, He said that Ferrie had been arrested after the assassination
as & fugitive from Texas, and that he and a lieutenant Dwyer went out to
the New Orleans airport to check to see if Ferrie's plane was in flyatle
condition, Apparently it wasn't: it had flat tires and broken instrumentx
panel, etc. At any rate, Ferrie sounds like an interesting suspect, Question
is, why vas he arrested, and on what evidence?

On 1y way back I called in on Dean Andrews again, I asked him if his
phone was tapped, and he said it was, and had been "since December, 1963,
I've no idea how he knows this.

Monday, Dec 12, 1966

I met Rae Mathews in the afternoon and she drove me out to the district
attorney's office, Located at Tulane Averue and Broad Street, afid the big
grey stone Criminal Courts Building, We went upstairs and in through big
doors at the end of the hall. "DISTRICT ATTORNEY" written in large letters
above the doors. We waited in the lobby, where there was a Christmas tree,
a couple of policemen lounging around with hats off, etc., an assortment of
unspecified people walking to and fro with files in their hands, and a loud-
speaker system which constantly called for people--"0fficer Ivon" seemed to
be pretty mch in demand, After a while ve were shown through into the int-
erior of the office, through a door which said "™No admittance" or Something,
and into & tiny little office occupied by John Volz, an assistant district
attorney, He knew Rao from the time she worked in the office, She told him
I was interested in the assassination and had been doing same work on it, He
was non-committal, but asked me vhat I knew. In the comrse of my spiel I let
drop that I knew something about David Ferrie, and thought he seemed like
an interesting suspect etc, At about that time another men, Charles Ward,came
in and Volz turned to him and said that I "knew about Ferris", Ward seemed
more or less unimpressed, but I got the impression that Valz was on my side,
He seemed to be 1illing to put in & good word for me, if necessary. He ended
up by telling me to write a report on what I knew, and to bring it back tam-
orrov if possible, Meanwhile he would tell Garrison about me,

It vas getting dark when Rae and I left. She told me it was her impression
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that there was a good chance of my being hired,

Bodidsy Tuesday, December 13, 1966

I worked on my report for john Volz today, but realised I wasn't going
to be able to finish it in tims, T bherefore called up the DA's office in
the afterncon and asked the telephone cperator if I could speak to John
Volz, I added samething about the Kennedy assassination. I spoke to Volz
and he said that tomorrow would be a better day for him as well,

Wednesday, Dec 14, 1966

This has been quite a day. I finished off the report and went over to
the DA's office again, around 2 pm, I waited out in the lobby for someidm
time, but finally Volz came out and beckoned me in, He took my report (6
pages, single-spaced,) and somewhat to my surprise, started to read it through
carefully as I sat in front of him, I was afraid he would just teke it and
sey "We'll call you." He read it with attention and asked for clarification
on a few points, He then said that he would show it to Garrison and that I
should vait outside in the lobby again, The usual procéssion of detectives
ete, were walking back and forth, most with guns sticling out rather obviously
under their coats, After about half an hour Volz came out again and I was
ushered back to a carpeted Tegion in the inner recesses of the office, We
vent into a more elegantly furnished office (Charlie Ward's, I later determined,)
where Garrison was sitiing at the end of a séfa, Ward sat at a desk at the
end of the room, eyeing me circumspectly, I thought, I noticed my report was
spread cut on the sofa beside Garrison, and it looked as though he had at
least looked throughy it, I had heard that Garrison was a large man, and even
sitting down he looked huge, his legs sprawling out across the room, Elegantly
dressed, in a 3 piece suit,

"ou've obviously been doing same work on this," he boomed ot in a
deep, clear voice, "We're very interested in this man David Ferrie," he went
on, (passing me a mig-shot of him,) "he's a Very strange man., Doesn't have
any hair," He certainly looked odd from the picture, Garrison then handed me
another mig-shot, "This is a friend of Ferrie's ve're interested in, too.

He's supposed to be Ferrie's godson—Horris Brownlee, He's highly intelligent,
but we haven't been able to find him. Ve think he may have gone to Mexico."

I immediately recognised Brownlee from his picture, I had seen him several
times in Robert's, (a coffee place on Toulouse Street in the French Quarter.y
T told Garrison that I had seen Brownlee fairly recently. "Good, maybe you
can help us find hinm, As it is, we're going to pay you a month in edvance,
and ve want you to go bask to Dallas and find out what you can. You might

be able to help us there, You will be working under Louis Ivon, and he will
be able to £ill you in on some of the details of the case."

Ve discussed Ferrie a little, and I said that it appeared fram 0'Sullivan's
testinony that Ferrie could not have flown to Dallas, (I don't thifk Garrison
was faniliar with 0'Sullivan's testimony at that point.) Garrison seemed
very confident about the whole subject, I said that Liebeler hadn't asked
0'Sullivan if he knew whether Ferrie and Oswald had been together in the
sumer of 1963. "Well, we know they were together and we know Ferrie was in
Dallas," Garrison said, He did not elaborate, but scunded wery certain about
it

Garrison said he was hiing me because he "could no linger trust the FBI,"
and was therefore prepared to turn to amateur assistance, Garrison impressed
me vVery favorably. He semmmt seems imtelligent, speaks well, and of course it
is flattering to be hired in such an informal manner, Nobody in the DA's office
even knows uy address, and I mist represent very mich of an unknown quantity




